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PROSTĚJOV Nejen v Havlíčkově ulici se minulé úterý 19. září stří-

lelo. Ten skutečný výstřel ovšem zazněl v jednom z prostějovských 

bytů v Bulharské ulici. Na rozdíl od ranního policejního cvičení 

v budově střední školy šlo v tomto případě zřejmě o pokus o se-

bevraždu. Muž skončil v kritickém stavu ve Fakultní nemocnici 

Olomouc, kam jej transportoval vrtulník… 18

Kristýna BOHATOVÁ

STØELBA V BULHARSKÉ 
ULICI!

DALŠÍ VÝBUCH!

HASIÈE HASIÈE ZABILZABIL
STEJNÝSTEJNÝ
KONÍÈEKKONÍÈEK 

JAKOU? A CO PŘESNĚ SE STALO? ROZSÁHLOU REPORTÁŽ
Z TRA GICKÉ UDÁLOSTI NAJDETE NA STRA NĚ 10

OTINOVES K  výbuchu a  následnému požáru rodinného domu 
v Otinovsi došlo minulý čtvrtek 21. září krátce po poledni. Jednou obětí 
je stejně jako před pěti lety v Mostkovicích hasič, přičemž k neuvěření 
je, že dokonce někdejší kolega zemřelého ze stejné směny prostějov-
ské jednotky. Oba muži mají za sebou i společnou minulost…  (mls)

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz



Už jsou to čtyři roky, co krajští sudí vy-
nesli ortel nad společností Tantellan 
a  všechny její smlouvy, dohody nebo 
potřásání rukama s městem zneplatnil. 
Každý malý prcek v Prostějově ví, že šlo 
hlavně o  projekt výstavby óbr velkého 
nákupního centra, kterému by musela 
samozřejmě ustoupit i  budova prostě-
jovského kulturáku. A jelikož opozičníci 

a vzápětí ani koaličníci nechtěli bourání 
„kaska“ připustit, soudili se s Tantella-
nem jako diví a celý spor nakonec vyhrá-
li. Kdo ale skutečně nakonec vyhrál? 
„No Prostějováci rozhodně ne,“ má 
jasno dnes už bývalý zastupitel Jeník 
Nicnevrátil, který původně proti Tan-
tellanu rovněž horoval, až se hory zele-
naly. Teď už ale obrátil a rapidně názor 
změnil. „Už je to dlouho, co radnice sli-
bovala okamžitou rekonstrukci kultu-
ráku poté, co se ho podařilo zachránit. 
Dodnes se ale nic neděje, prachy nejsou 
žádné a  ‚kasko‘ lidem padá na hla-
vu. Já osobně jsem byl nedávno v sále 
kulturáku při nějaké akci pro seniory 

a seshora na mě spadl lustr,“ stěžoval si 
Jeník Nicnevrátil. Podle Agentury Hó-
ser však prostějovští zastupitelé budou 
co nevidět hlasovat o tom, zda znovu po 
letech požádat Tantellan, aby se vrátil 
k  projektu výstavby obchodního centra 
okolo Špalíčku. „Fakt jsme to posrali, pe-
níze na opravu kulturáku nemáme, tak 
ať jde k čertu! Místo toho jsme už dávno 
mohli mít moderní stavby a v nich ob-
chody, a to v samotném centru města,“ 
vyjádřil se pro Agenturu Hóser primátor 
Prostějova Francimór Kopačka. 
Otázku zůstává, zda společnost Tantel-
lan hozenou rukavici zvedne a k miliar-
dové investici v Prostějově se vrátí. „Ještě 

nedávno jste nás z města vyháněli bičem 
a mně se ještě nestačily zahojit jizvy na 
zádech. A teď po nás chcete postavit ob-
chodní centrum? Jedině když na vlastní 
náklady a okamžitě zbouráte kulturák, 
čímž nám uvolníte stavební prostor,“ 
nahlédla Agentura Hóser do dopisu od 
ředitele společnosti Tentellan adresova-
ného vedení radnice. 
Rozhodnutí radních, potažmo zastupi-
telů nebylo do uzávěrky tohoto vydání 
známé. Za Agenturu HóserMajkl
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Za jak dlouho
to zase znièí? 

Prostějov (mls) - Zastřešená zastáv-
ka MHD v Plumlovské ulici nedale-
ko Hané se dočkala kompletního 
úklidu včetně nové výmalby. Jak 
dlouho si ovšem lidé budou moci 
užívat jejího slušného stavu, zůstává 
otázkou. Podle místních se zastávka 
pravidelně stává azylem pro ty, kteří 
táhnou z nočních barů, feťáky i bez-
domovce. V  prostoru za ní se pak 
pravidelně objevují lidské exkremen-
ty, které trápí okolí zápachem...  

Chystá se další

Konice (mls) – A  máme to tady 
zase! Správa železnic vyhlásila už na 
příští týden rozsáhlou výluku na trati 
mezi Prostějovem a Dzbelem. Trvat 
by měla hned osmnáct dnů. Zaháje-
na bude v pondělí 2. října od 7:15 ho-
din a vše má skončit v pátek 20. října 
do 17:00 hodin. Kromě toho bude 
také 7., 8., 14., a 15. října výluka na 
trati mezi Dzbelem a  Chornicí. Po 
celou dobu budou vlaky nahrazeny 
autobusy, které se budou řídit výlu-
kovým jízdním řádem.

Chodník v Blahoslavovì
ulici se doèká 

Prostějov (mls) – Neutěšený stav 
chodníku v Blahoslavově ulici u pro-
stějovských lázní nedal spát jedné 
z místních obyvatelek. I díky její vy-
trvalosti se chodník zřejmě příští rok 
dočká opravy. „Kontrola chodníku 
proběhla ihned po podání podnětu 
ze strany občanky města. Zásadní 
zlepšení jeho stavu vyřeší pouze cel-
ková rekonstrukce včetně výměny 
podloží. Celoplošnou opravu chod-
níku zařadíme do návrhu oprav pro 
příští rok,“ tlumočila reakci vedení 
města referentka Petra Vymazalová.

RYCHLÝ
NÍK

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 
dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 
a  skrývá se před spravedlností na neznámých 
místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 
Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při
jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,
aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 
osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 
Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 30. dubna 1998 a  trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 15. září 2023. Jeho 
zdánlivé stáří je v rozmezí od 20 do 22 let, 
měří mezi 170 až 175 centimetry, má hu-
benou postavu a modré oči. 

MILOSLAV VŠETEČKA  

se narodil 19. ledna 2006 a  trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 10. září 2023. Jeho 
zdánlivé stáří je v rozmezí od 15 do 19 let, 
měří mezi 168 až 175 centimetry, má hu-
benou postavu, hnědé oči a hnědé vlasy.  

KRYŠTOF MIRGA 

po dvojici hledaných
Dvaačtyřicetiletý muž z Chebska 
má na svědomí loupežné přepa-
dení, ke kterému došlo v  sobotu 
16. září ve Wolkerově ulici v Pro-
stějově. Násilník vytrhl kabelku 
s hotovostí 7 200 korun a dalšími 
věcmi z ruky ženě, která se ovšem 
bránila. Muž tak dámu chvíli 
vláčel za sebou. Loupež vidělo 
několik svědků, kteří se za niče-
mou okamžitě rozběhli. 

7 200
Pachatel se nejdříve schoval ve 
křoví před restaurací U  tří bříz 
a poté utíkal k průmyslové škole. 
Tady ho pronásledovatelé, mezi 
nimiž byl i voják z povolání, za-
drželi a  vzápětí předali hlídce 
městské policie. Bylo zjištěno, že 
násilník z Chebska má na svědo-
mí další tři loupežná přepadení. 
Není divu, že skončil ve vazbě.

KRIMI•• Pondělí•• 
Pohádkový ostrov v knihovně. „Nový Zéland je země, kde se můžete cítit jako 
v pohádce,“ pochvaloval si režisér Peter Jackson, který právě na tomto ostrově na-
šel ta nejlepší místa pro natáčení filmové trilogie Pán prstenů. O tom, že země na 
druhé straně planety nabízí nevídané množství přírodních krás i adrenalinových 
zážitků, vyprávěl v dětském oddělení prostějovské knihovny Tomáš Blumenstein.

•• Úterý •• 
Střelba slepá i ostrá. „Zuřivost a hněv vrhají rozum do záhuby,“ uvědomoval si už 
římský básník Vergilius. Jak by to vypadalo, pokud by otce studenta popadl amok 
a vyrazil s pistolí do Střední školy Trivis, si vyzkoušeli policisté, záchranáři i hasiči 
během cvičení Amok. Souhrou náhod se ve stejný den postřelil muž v bytě v Bul-
harské ulici. Zde již záchranářský vrtulník zasahoval u zraněného naplno. 

•• Středa •• 
Čtyři králové. „Zametám ulice, které jsem vlastnil,“ zpívá se v písni Viva La Vida 
o králi, kterého smetla revoluce. Právě píseň skupiny Coldplay v podání Prague 
Cello Quartet má na platformě YouTube bezmála půl milionu zhlédnutí. Čtveřice 
muzikantů zavítala do prostějovského divadla s poctivě a nápaditě aranžovanými 
verzemi populárních skladeb. 

•• Čtvrtek •• 
Touha po poznání na divadle. „Touha po poznání a překonání běžného. Kreativ-
ní přístup, intuice, zápal, nasazení a odříkání. To vždy bylo, je a bude hnací silou 
lidského poznávání,“ shrnul vědec Antonín Holý. Právě život a objevy světoznámé-
ho českého chemika inspirovaly Petra Zelenku k napsání oceňované divadelní hry 
Elegance molekuly. S tou do Prostějova přijelo pražské Dejvické divadlo.

•• Pátek •• 
Rytmické blbnutí v Národě. Dobrý tanec je rytmické blbnutí. Tato definice beze zbyt-
ku platí pro hudebně-taneční grotesku Pingls aneb Hot Café Revue, v níž se setkalo ne-
verbální pohybové divadlo Lindo, hop! s hudbou Originálního pražského synkopického 
orchestru. Vyprodané představení bylo k vidění v přednáškovém sále Národního domu.

•• Sobota •• 
Kdo je u  Hloučely doma? Je obvyklé, že se v  některých domácnostech uklízí 
pouze tehdy, když má někdo přijít na návštěvu… Aby se lidé z Prostějova mohli 
u Hloučely cítit jako vážení hosté, tak pro ně dobrovolníci dvakrát ročně lesopark 
uklízí. Svým způsobem se tak z nich minimálně pro daný okamžik stávají skuteční 
páni této krásné části nejen celého města.

•• Neděle •• 
Hodové Láryfáry. Víte, kdo dělá Gloglobombomámá? Nebo komu pomáhá úžas-
ná papoušice Penelopa? Pokud ne, pak jste zřejmě nečetli oblíbenou dětskou knihu 
Betty MacDonaldové Paní Láry Fáry. Právě ta posloužila za předlohu pro mamin-
ky a děti z prostějovského Divadla Hanácké obce, které si společně zablbly v před-
stavení Láryfáry. To bylo k vidění v přednáškovém sále prostějovského divadla.

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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Agentura

Cimbálovka ukončila léto. Tečku 
za létem udělala v neděli odpoledne 
Cimbálová muzika Šumica. Lidové 
písničky přilákaly do Smetanových 
sadů davy lidí. Ostatně program 
akcí v Prostějově byl v poslední den 
uplynulého týdne bohatý. V Duze 
probíhal SWAP s  výměnou oble-
čení a dveře dokořán nabídl kostel 
Milosrdných bratří.

Schválení takzvaného úsporné-
ho balíčku vládou by bylo podle 
primátora Františka Jury doslova 
katastrofou pro rozpočet města 
Prostějova. Znamenalo by to nižší 
příjmy o 100 milionů korun.

100 000 000

 „LOGICKY SE
O  SPALOVNU

NEJEDNÁ. NEMÁ 
KOMÍN!“

Náměstek prostějovského primá-
tora Jiří Pospíšil se snažil vysvětlit, 
že  v případě mostkovického zaří-
zení  se žádný odpad pálit nebude.

Cenu města Prostějova za rok 
2022 si v  pátek v  obřadní síni 
radnice převzal i  slavný herec 
a prostějovský rodák.

LADISLAV ŽUPANIČ

Lidé na to už kašlou. Dlouhá 
léta bylo v  Prostějově zvykem, 
že vánoční strom na náměstí da-
rovali vždy ochotní dárci napříč 
regionem. Letos ovšem budou 
muset jehličnan vybrat Lesy 
města Prostějova. Proč? Lidé 
jsou rozčarováni z toho, jak v po-
sledních dvou letech média kriti-
zovala darované stromy...

PROSTĚJOV Nebe nad Prostějovem někdy kouzlí zázraky, ale jindy 
i scenérie vpravdě děsivé. Mezi ně nepochybně patří ta, kterou vyfotil 
muž, který nedávno na nebi zachytil podivného chlápka s přichysta-
ným piňďourem, kterak se chystá udělat něco nehezkého zdejší radnici. 
Autor snímku je lidem z Prostějova známý zejména jako tvůrce úžasných 
pop artových portrétů, které lze vidět například u místního nádraží či 
v Divadle Point. Inu, vycvičené oko malíře se prostě nezapře.  

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

24/10 °C
Andrea

Støeda 24/11 °C
Jonáš

Ètvrtek 23/11 °C
Václav, Den české státnosti

Pátek 23/12 °C
Michal

Sobota 22/11 °C
Jeroným

Nedìle 21/11 °C
Igor

Pondìlí 21/12 °C
Zlata

Martin ZAORA L 
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Minulý týden jsme v  obřadní síni naší 
krásné radnice předali Ceny města 
Prostějova za rok 2022. Ocenili jsme 
vynikající pedagogy, sportovce, mistra 
designu, významného podnikatele, 
kolegu rozvíjejícího partnerství napříč 
hranicemi i  velkou hereckou osobnost. 
Zvláštní vzpomínku jsme věnovali 
zesnulé kolegyni Ivaně Hemerkové, 
která letos v  březnu podlehla těžké 
nemoci. Byla to výjimečná osobnost, od 
níž jsme se mnohému naučili a na niž 
budeme i  nadále vzpomínat. Velkou 
radost jsem měl ze setkání s Ladislavem 
Županičem. Herec a  bývalý ředitel 
velkého pražského divadla, který letos 
oslavil 80. narozeniny, je prostějovským 
rodákem. Na naše město moc rád 
a  s  velkou láskou vzpomíná. Při jeho 
slovech jsme všichni cítili hrdost, že 
k Prostějovu náležíme. Za to mu patří 
velký dík, k  němuž připojuji přání 
pevného zdraví do následujících let.

KONOPNÝ KRÁL S PREZIDENTSKOU MILOSTÍ
 

PROSTĚJOV Zastupitelé schválili již v červnu letošního roku laureáty 

Cen města Prostějova za rok 2022. Noví držitelé si ocenění převzali v pá-

tek 22. září v obřadní síni prostějovské radnice. Nositeli se stalo osm 

osobností z různých oblastí života.   (kib)

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Poměrně často se 
do hledáčku prostějovské policie 
dostávají mladistvé a mnohdy i ne-
zletilé osoby romské komunity. 
Tentokrát bylo celostátní pátrání 
vyhlášeno po pohřešované patnác-
tileté Marii Žigové. Policie žádá ve-
řejnost o pomoc při jejím hledání. 
Pátrací relace po Marii Žigové se 
v databázi hledaných osob na webo-
vých stránkách Policie ČR objevila 
již minulé úterý, pátrání po ní bylo 
ovšem zahájeno ještě dříve. „Pátrání 
po Marii Žigové bylo vyhlášeno již 
v pátek 15. září. Pohřešovaná se na-
rodila 12. března 2008 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. 
Její zdánlivé stáří je v rozmezí od 13 
do 15 let a měří 162 centimetrů. Má 
hubenou postavu, hnědé oči a hně-

dé rovné vlasy,“ uvedla k  popisu 
pohřešované dívky Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje. 
Jakékoliv informace o současném 
pobytu Marie Žigové mohou ob-
čané oznámit prostřednictvím 
tísňové linky 158. (mik) 

Patnáctiletá 
cikánka 
SE POHØEŠUJE

RAPOTICE, PROSTĚJOV Pěs-
titel léčebného konopí Dušan 
Dvořák z  Ospělova si odpykává 
šestiletý trest odnětí svobody ve 
Věznici Rapotice. Před časem po-
žádal o milost rezidenta České re-
publiky Petra Pavla, který ale jeho 
touhu neakceptoval. A to i přesto, 
že osvobození známého regionál-
ního propagátora konopí pod-
pořila zhruba pětistovka občanů 
plus řada nevládních organizací, 
načež dostal i  doporučení minis-
tra spravedlnosti! Leč za mřížemi 
i tak Dvořák zůstává.

Kristýna BOHATOVÁ
Ani to však prezidenta Petra Pavla 
nepřesvědčilo. Své rozhodnutí neko-
mentoval. „Ministr spravedlnosti žá-
dost o  milost zmíněného odsouze-
ného panu prezidentovi doporučil. 
Prezident republiky se po pečlivém 
posouzení všech okolností rozhodl 
dané žádosti o  milost nevyhovět,“ 

uvedl Vladimír Řepka, tiskový 
mluvčí Ministerstva vnitra.
Dušan Dvořák na své chalupě 
v  Ospělově v  minulosti opakovaně 
pěstoval konopí pro léčebné účely. 
Senát mu nikdy neprokázal, že by 
jediný gram marihuany prodal narko-
manovi. Nerespektoval ale pěstební 
postupy a skončil ve vězení. „Nikdy 
jsem nikomu nezpůsobil újmu nebo 
škodu a moje jednání navíc od ledna 
loňského roku není ani přestupkem. 
Pátý podzim v krimu a furt si ne a ne 
zvyknout," komentoval své pocity 
v dopise z věznice v Rapoticích. 
Dvořák stále u českých a evropských 
soudů bojuje za spravedlnost, po-
máhá ostatním odsouzeným s jejich 
případy, píše povídky a  sestavuje 
grafické koláže. Jeho činy podporuje 
i část veřejnosti, která pro něj pořádá 
koncerty a organizuje sbírku. 
Dodejme, že milost Dvořákovi neu-
dělil ani předchozí prezident Miloš 
Zeman. 

PROSTĚJOV Není to opravdu žád-
ná sranda! Odborníci už několik 
týdnů varují, že se Evropa potýká 
s velkým návratem koronaviru. Po-
měrně značný nárůst onemocnění 
covid-19 zaznamenávají severské 
země, ovšem nákaza, a to v několika 
mutacích, se už dostává i do střední 
Evropy. Máme se začít bát? 
To rozhodně! Jak totiž Večerník zjis-
til, první případy nákazy covid-19 
jsou registrovány znovu i v Prostějově 
a  v  nemocnici dokonce leží člověk 
s  velmi závažným průběhem této 
nemoci. „Ano, mohu potvrdit, že 
registrujeme jeden závažnější případ 

nákazy covidu. Pacient je nyní v péči 
lékařů oddělení ARO,“ potvrdila 
Večerníku Aneta Lednová, tisková 
mluvčí společnosti Agel provozující 
Nemocnici Prostějov. 
Večerník v  souvislosti s  tímto po 
dlouhé době potvrzeným přípa-
dem nákazy covid-19 v Prostějově 
zajímalo, zda se nemocnice připra-
vuje na testování, či dokonce oč-
kování veřejnosti? „Pacienty s one-
mocněním covid-19 vyšetřujeme 
ambulantně. Prozatím neplánujeme 
otevřít žádné testovací ani očkovací 
středisko,“ uklidňuje nová mluvčí 
společnosti Agel.  (mik)

zjistili jsme

František JURA,

EXKLUZIVNÍ ROZHOVOR
S PRIMÁTOREM JUROU
NAJDETE NA STRANĚ 25

v Prostìjovì!
 covidu na AROcovidu na ARO
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Tak to je překvapení! Před tře-
mi lety nechalo Ředitelství silnic 
a dálnic snížit nejvyšší povolenou 
rychlost na dálnici z Olomouce do 
Vyškova na pouhých sto kilometrů 
v hodině. Opatření, které vzbudilo 
emoce nejen u řidičů, ale také mezi 
krajskými radními, bylo zdůvod-
něno snahou zajistit bezpečnost na 
této komunikaci. Ovšem brzy už 
toto nařízení nebude pravdou a na 
rychlostní komunikaci se vrátí na 
některých úsecích „stotřicítka“! 
Důvodem je hlavně fakt, že nedávno 
skončila rozsáhlá re konstrukce rych-
lostní komunikace, a to jak vozovky, 
tak svodidel i  vybudování nových 
nájezdů. „Během dvou let jsme vy-
měnili nebezpečná středová svodidla, 
opravili povrch vozovky na více než 

třiceti kilometrech a  modernizovali 
mimoúrovňovou křižovatku u  Vra-
novic-Kelčic. Jsem také rád, že se 
podařilo dodržet časový plán oprav,“ 
konstatoval Martin Smolka, ředitel 
krajské správy Ředitelství silnic a dál-
nic. „Výsledkem je kvalitní a  přede-
vším mnohem bezpečnější silnice, 
což následně umožnilo opětovné 
zvýšení maximální rychlosti. Byli 
jsme si vědomi, že tento poslední krok 
ke spokojenosti řidičům chybí,“ dodal 
šéf krajské správy ŘSD. „Maximální 
rychlost bude zvýšena na sto deset ki-
lometrů v hodině v úsecích od letiště 
ve Vyškově přes Brodek u Prostějova, 
Prostějov a až do Olomouce. Ovšem 
s  lokálním omezením na devadesát 
kilometrů za hodinu v místě křižova-
tek bez připojovacích pruhů,“ vysvět-

luje na webových stránkách Minister-
stva dopravy ČR jeho mluvčí Tomáš 
Neřold. Řidiči se ovšem skutečně 
dočkají také návratu stotřicítky, 
s čímž dlouhodobě nesouhlasí pro-
stějovští dopravní policisté. „Bude 
mezi Brodkem u  Prostějova a  Pro-
stějovem s  výjimkou dvou zatáček 
u Žešova, kde bude maximální rych-
lost snížena na již jednou uvedených 
sto deset kilometrů v hodině,“ přidal 
dále Tomáš Neřold. Mimo jiné velmi 
spokojen je s opětovným zavedením 
povolené rychlosti na sto třicet kilo-
metrů v  hodině náměstek hejtmana 
Olomouckého kraje Alois Mačák, 
který je v rámci krajského území zod-
povědný právě za dopravu. „Od prvo-
počátku, kdy se rychlost snížila na sto 
kilometrů v  hodině, jsme toto opat-

ření kritizovali! Na Ředitelství silnic 
a dálnic jsme vyvíjeli enormní tlak na 
znovunavrácení původní povolené 
rychlosti. Zároveň jsme tlačili na co 
nejrychlejší generální rekonstrukci 
rychlostní komunikace z  Olomouce 
do Vyškova. To, že se povolená rych-
lost opět v  některých úsecích zvýší, 

je velmi dobrá zpráva. Jednání byla 
velmi těžká, ale zdravý rozum nako-
nec zvítězil,“ svěřil se Večerníku Alois 
Mačák. „Řidiči z toho budou mít ne-
pochybně radost, ale určitá rizika tu 
jsou,“ podotkla pak Alena Rašková, 
náměstkyně primátora statutárního 
města Prostějov. 

Onou „stotřicítkou“ se dá v prostějovském regionu jezdit pouze po dál-
nici okolo Brodku u Prostějova, na ostatních úsecích dálnice D46 mohu 
řidiči šlapat na plyn jen po hranici rychlosti 110 kilometrů za hodinu. 
Dlužno ale říci, že za deset let trvání tohoto opatření se nijak razantně 
nesnížil a naopak ani nijak nezvýšil počet dopravních nehod na dálnici 
vedoucí katastrem Prostějovska. Možná spíše než o rychlost jde o míru 
šikovnosti každého z řidičů a jeho schopnosti jezdit opatrně a bezpeč-
ně. A jak by řekl klasik Pitkin – „a vo tom to je!“    (mik)

PROSTĚJOV Tak toto by určitě 
nechtěl zažít nikdo z nás... Petr M. 
z  Prostějova čelil neobyčejně tvr-
dému ataku ze strany internetových 
pirátů. Vše začalo tím, že mu při-
šel e-mail, kde byla uvedena hesla 
k jeho e-mailu i účtu na Facebook. 
Hacker mu zároveň vyhrožoval, že 
pokud nepošle peníze na zahranič-
ní bitcoinový účet, zveřejní na soci-
álních sítích videa z jeho intimního 
života. Ta měl údajně pořídit na zá-
kladě jeho vlastní webové kamery. 
S odstupem času Večerník zajímalo, 
jak celý případ dopadl. 

Petr M. musel po dobu několi-
ka měsíců projevit hodně pevné 
nervy. „Anonym mi opakovaně 
psal, že o mně ví všechno, dlouho 
mě sleduje, a to i prostřednictvím 
webové kamery. Vyhrožoval, že 
má natočené naše intimnosti se 
ženou a pokud mu nepošlu peníze 
na bitcoinový účet, že je zveřejní 
na Facebooku,“ dodal napadený 
muž, který se bál zejména o  in-
ternetové bankovnictví. „Přesto-
že je chráněno přes autorizaci 
prostřednictvím sms zpráv, raději 
jsem z  účtu vybral všechny pení-
ze. Bylo to dost komplikované 
i kvůli tomu, že provozuji eshop,“ 
dodal Petr M., který vyzkoušel 
vše možné, ale dlouhé měsíce nic 
nepomáhalo. 

Teprve s  ročním odstupem může 
prohlásit, že již má vše opět pod 
kontrolou. „Vše se začalo spravovat 
až ve chvíli, kdy jsem si založil zcela 
nový e-mail a  účet na Googlu. Na 
svůj původní e-mail jsem musel 
zcela rezignovat. Uvažoval jsem, že 
i  Facebook zruším úplně, nakonec 
jsem to vyřešil dvoufázovým zabez-
pečením, kvůli němuž jsem posílal 
provozovateli kopii občanky. Kaž-
dému bych to ovšem doporučil,“ 
zdůraznil Petr M., podle něhož je 
důležité pravidelně měnit hesla. 
„Už je vše v  pořádku, ale nikomu 
bych něco podobného nepřál. Nej-
horší na tom je, že všechno včetně 
klíčové změny e-mailu musíte řešit 
výhradně on-line. Přitom nikdy 
nemáte jistotu, že hacker není na-
pojený na váš počítač. Je to trošku 
paranoidní situace a jsem rád, že se 
mi ji už podařilo překonat,“ uzavřel.   

(mls)
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Pøi seskoku ze ètyø tisíc metrù se mu 

NEOTEVØEL PADÁK! 
PROSTĚJOV Je neděle 28. září 
2008, když se městem rozezní hou-
kání sanitky záchranné zdravotnické 
služby. Spěchá na letiště, aby svou 
posádku co nejrychleji dopravila 
k muži, kterému se po seskoku neo-
tevřel padák. Bohužel spěch už niko-
mu nepomůže. Čtyřiačtyřicetiletý 
muž na místě zemře. Připomeňme si 
STÍN MINULOSTI, za kterým stála 
zdravotní indispozice. 
Parašutista neaktivoval podle výsled-
ků vyšetřování ani jeden z  padáků. 
„Čtyřiačtyřicetiletému muži se při 
seskoku ze čtyř tisíc metrů neotevřel 
hlavní ani záložní padák a zřítil se do 
pole vedle letiště. Utrpěl mnohočetná 
zranění neslučitelná se životem a  na 
místě zemřel,“ konstatovala tehdy 
prostějovská policejní mluvčí Alena 
Nedělníková s tím, že muž byl držite-
lem oprávnění k provádění seskoků. 
„Zajistili jsme padák a další příslušen-
ství k  seskoku, které podrobíme ex-
pertize. Příčiny pádu jsou předmětem 
dalšího vyšetřování,“ dodala. 

Celým případem se zabýval i úřad 
pro vyšetřování leteckých nehod, 
který neshledal cizí zavinění.  Ko-
legové a známí měli jasno – muži 
se nejspíš udělalo nevolno, v úva-
hu připadal i  náhlý infarkt nebo 
jiný podobný záchvat. Stopro-
centně se nedala vyloučit ani se-
bevražda, která byla podle oslove-
ných značně nepravděpodobná.
„Parašutista neaktivoval hlavní 
ani záložní padák. A to i přesto, že 
byly oba plně funkční,“ potvrdil 
bezprostředně po události Martin 
Dlouhý, šéf firmy Jump Tandem, 
která na letišti působí. Dodal, že 
podobný případ na prostějovském 
letišti nepamatuje. „Loni jsme měli 
kolem čtrnácti set seskoků. Z toho 
pouze ve čtyřech případech museli 
parašutisté použít záložní padák. 
Letos už máme více než čtrnáct 
set seskoků a  zhruba stejný počet 
odhozů, neboli doletů na zálož-
ní padák,“ poznamenal Dlouhý.
K  tragické události podle od-

borníků nemuselo vůbec dojít.
„Technika u parašutismu je na vysoké 
úrovni. Existují bezpečnostní přístro-
je, které ve dvou set padesáti metrech 
nad zemí spustí automaticky záložní 
padák, pokud parašutista nepoužije 
ani jeden z padáků. Tyto přístroje po-
užívají většinou začínající parašutisté, 
kteří skákali méně než dvěstěkrát. 
V tomto případě se ale jednalo o vel-
mi zkušeného muže, který měl za 
sebou více než dvanáct set seskoků,“ 
popsal následně Miloš Sklenka, před-
seda aeroklubu Falcon Air.
Jak Policie ČR po čase sdělila, za 
tragédií skutečně stál zdravotní stav 
nešťastného muže.
Jen o pár týdnů dřív, tedy 18. června 
2008, se přitom na letišti stal podob-
ný případ, skončil ale šťastně. Padák 
se při seskoku neotevřel dalšímu 
muži, pravděpodobně vojákovi. 
Kromě otřesu mozku utrpěl podle 
informací prostějovské záchranné 
služby jen zlomeninu stehenní kosti. 

(kib)
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MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Toto chlapík „maličko“ přehnal… 
S  frakturou čelisti byl do olo-
moucké nemocnice převezen tři-
advacetiletý muž, kterého v práci 
napadl jeho o pět let starší kolega. 
Následně musel podstoupit ope-

raci, díky níž mu zlomená kost 
mohla opět správně srůst. Zhruba 
půldruhý měsíc pak musel zůstat 
doma, nechodil do zaměstnání, 
trpěl bolestmi a  byl odkázán na 
kašovitou stravu. 
Oba aktéři rvačky se u  soudu 
opět potkali už začátkem září. 
Tehdy se obžalovaný ke všemu 
přiznal, přičemž litoval toho, že 
svého kolegu napadl. Jeho ob-
hájce následně navrhl podmíněné 
zastavení trestního stíhání. K tomu 

však chybělo jediné: zaplatit způ-
sobenou škodu. Jednalo se o  33 
133 korun, které vydala zdravotní 
pojišťovna za léčení poškozeného, 
jenž za ušlou mzdu a  jiné výdaje 
požadoval dalších 61 550 korun. 
Jelikož obě tyto částky obžalovaný 
uhradil, soud se rozhodl návrhu 
jeho advokáta vyhovět. 
Rozsudek tak vůbec nepadl.
„Důvodem podmíněného zastave-
ní trestního stíhání je fakt, že obža-
lovaný dosud nemá žádný záznam 

v  trestním rejstříku, omluvil se 
a  uhradil škodu,“ vysvětlila soud-
kyně Ivona Otrubová s  tím, že na 
obžalovaného se nyní hledí stále 
jako na netrestaného. 
Tak úplně vyhráno však nemá. 
„Pokud by se v  následujícím roce 
dopustil nějakého trestného činu či 
závažného přestupku, bude hlavní 
líčení opět nařízeno a  o  věci bude 
rozhodnuto,“ dodala Otrubová. 
Usnesení soudu je již pravo-
mocné.
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Popraly se na náměstí

V  ranních hodinách minulé-
ho pondělí 18. září si strážníci 
v  centru Prostějova povšimli 
dvojice vzájemně se napadají-
cích žen. Hlídka obě agresorky 
od sebe oddělila a zabránila jim 
v dalším napadání. Důvod jejich 
konfliktu byl ten, že dvaačtyřice-
tiletá žena měla šířit lži o osm let 
mladší soukmenovkyni. Mladší 
jí chtěla uvedené chování vy-
mluvit, přičemž došlo k ostré vý-
měně názorů. Hádka vyvrcholila 
vzájemným fyzickým napade-
ním obou aktérek. Své jednání 
budou obě ženy vysvětlovat 
u příslušného správního orgánu, 
kam byla celá věc předána pro 
podezření z přestupku proti ob-
čanskému soužití. 

Ztracený synáček
Krátce před čtrnáctou hodinou 
předminulé soboty 16. září se 
na hlídku zajišťující veřejný 
pořádek při konání Prostějov-
ských Hanáckých slavností 
v  centru města obrátila nejme-
novaná maminka s  tím, že se jí 
na náměstí T. G. Masaryka ztra-
til tříletý syn. Neuběhlo ani pět 
minut od přijatého oznámení 
a  hošík uvedeného popisu byl 
spatřen dalším strážníkem pro-
vádějícím dohled a  kontrolní 
činnost v  Kostelní ulici. Klou-
ček byl v pořádku předán osma-
dvacetileté ženě.

168

Stálo ho to 95 tisíc korun

Opilý řidič před soud
Předminulou sobotu 16. září 
hodinu před půlnocí zastavili 
policisté z  oddělení hlídkové 
služby vozidlo Škoda Octavia ve 
Školní ulici v Prostějově. Auto-
mobil včetně řidiče zkontrolo-
vali a zjistili, že muž za volantem 
je pod vlivem alkoholu. První 
dechová zkouška vykázala hod-
notu 1,53 promile a druhá 1,42 
promile alkoholu. Muž dál po-
kračovat v  jízdě nesměl, načež 
byly zahájeny úkony trestního 
řízení pro podezření z  trest-
ného činu ohrožení od vlivem 
návykové látky až s jednoletým 
trestem odnětí svobody.

Lukáš O. vše přiznal a poškozenému
zaplatil léčení i škodu

PROSTĚJOV Říká se, že za chyby se platí. Přestože se zkuše-
nosti ne vždy dají zaplatit penězi, v tomto případě je částka 
jasně daná. Lukáš O. v květnu letošního roku neudržel nervy 
na uzdě a pěstí praštil svého kolegu z práce. Ten se zlomenou 
čelistí skončil v péči lékařů. Agresor sice nakonec odsouzen 
nebyl, stalo se tak ale jen na základě skutečnosti, že se ke vše-
mu přiznal, omluvil se a zdravotní pojišťovně i poškozenému 
vyplatil dohromady 95 000 korun. O podmíněném zastavení 
trestního stíhání rozhodl minulé úterý prostějovský soud.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Lupiče z „Wolkerky“ zadržel voják s dalšími muži
PROSTĚJOV Bylo nádherné so-
botní odpoledne, v  Prostějově 
právě probíhaly Hanácké slav-
nosti a  ve Wolkerově ulici byly 
středem zájmu několika set lidí 
především kolotoče. Klid a  ho-
dovou pohodu však najednou 
přerušil výkřik ženy středního 
věku. V tu chvíli totiž této dáme 
neznámý muž začal trhat z ruky 
kabelku, až se mu to po krátkém 
souboji s  poškozenou podaři-
lo. Pachatel loupežného přepa-
dení se dal na útěk, protože jej 
okamžitě začalo pronásledovat 
několik lidí v  čele s  vojákem 
z  povolání. Lupič nakonec ne-
měl šanci, pronásledovatelé jej 
zadrželi a  předali strážníkům 
městské policie. 

Michal KA DLEC
Během hodové soboty by si zřej-
mě nikdo nepomyslel, že ve Wol-
kerově ulici dojde k  násilnému 
trestnému činu. „V sobotu 16. září 
odpoledne jsme přijali oznámení 
od městské policie, že jejich hlíd-
ka má u  sebe dvaačtyřicetiletého 
muže, který se ve Wolkerově ulici 
v  Prostějově dopustil násilí vůči 
dvaapadesátileté ženě. Policisté na 
místě zjistili, že pachatel na chod-

níku před budovou místního bý-
valého klubu přiběhl zezadu k po-
škozené a vytrhl jí kabelku z ruky. 
Žena rychle zareagovala a  chytila 
muže za oblečení, přitom upadla 
na zem, ale stále se držela. Dotyč-
ný ji krátkou chvíli vláčel za sebou, 
pak se mu podařilo vysmeknout 
a utíkal směrem k Dolní ulici. Ně-
kolik svědků události na něj křiče-
lo, aby kabelku vrátil. Utíkal ale dál 
daným směrem a  před nedalekou 
restaurací se schoval do křoví,“ po-
pisovala čin v tu chvíli ještě nezná-
mého zločince Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitel-
ství policie Olomouckého kraje. 
Lupič ale za chvíli z  křoví u  re-
staurace U  tří bříz vyskočil 
a  vydal se k  budově strojní prů-
myslovky v Lidické ulici. Jelikož 
svědkem události byl i  voják 
z  povolání, začala tak honička. 
„Za násilníkem se pustil společně 
s  dalšími muži a  pachatele, který 
kabelku odhodil u průmyslové ško-
ly, dohonil, zadržel a  předal hlídce 
městských strážníků v  Dolní ulici. 
Strážníci nás potom o  události in-
formovali,“ sdělila dále Zajícová. 
Následným šetřením bylo zjiště-
no, že zadržený chlapík pochází 
ze západu Čech a  má toho již 

hodně za sebou. „Podezřelého 
muže z  Chebska jsme převezli na 
policejní služebnu, kde skončil 
v  cele. Dalším šetřením se zjisti-
lo, že se jedná o  recidivistu, jenž 
byl již za stejnou trestnou čin-
nost v  minulosti odsouzen a  ve 
výkonu trestu odnětí svobody si 
odpykal uložený trest. Navíc je 
prověřovaný z  dalších tří loupež-
ných přepadení, kterých se mohl 
dopustit v  jiných městech naší re-
publiky,“ prozradila tisková mluvčí 
Krajského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje s  tím, že s  ná-
silníkem bylo zahájeno trestní 
stíhání a  bylo mu sděleno obvi-

nění z  trestného činu loupeže 
a trestného činu neoprávněného 
opatření, padělání a pozměnění 
platebního prostředku až s  de-
setiletou trestní sazbou odnětí 
svobody. „Odcizená kabelka, v níž 
se nacházela finanční hotovost 
7  200 korun, dioptrické sluneční 
brýle, mobilní telefon, klíče, do-
klady a platební karta, byla vrácena 
s celým obsahem poškozené ženě. 
Z naší strany byl na státní zastupi-
telství vydán podnět k podání ná-
vrhu na vzetí obviněného do vaz-
by, který byl akceptován, a soudce 
rozhodl o jeho vzetí do vazby,“ uza-
vřela Miluše Zajícová.

Opilci øádili ve mìstì
PROSTĚJOV Bylo už po prostě-
jovských hodech, ovšem městští 
policisté měli i  tak spoustu prá-
ce s  opilými osobami. Od pon-
dělí 18. do středy 20. září řešili 
strážníci tři opilce, kteří nakonec 
skončili na protialkoholní zá-
chytné stanici. 
V  prvním případě se jednalo o  tři-
advacetiletého muže, který si po 
třinácté hodině ustlal na chodníku 
nedaleko centra města. „Opilý muž 
nebyl schopen samostatného pohy-
bu a  zasahující hlídku i  záchranáře 

slovně urážel. Komunikace s  ním 
byla velice složitá, což potvrdila 
provedená dechová zkouška, při níž 
byla naměřená hodnota 3,05 promi-
le alkoholu,“ popsala Tereza Greplo-
vá, vedoucí skupiny prevence krimi-
nality Městské policie Prostějov.
Druhá událost obdobného rázu se 
týkala dvaašedesátileté ženy, která 
přišla před devatenáctou hodinou 
značně opilá do restaurace v centru 
Prostějova a po servírce žádala pivo. 
Personál restaurace odmítl alkoho-
lický nápoj opilé ženě prodat, což 

u ní vyvolalo velký vztek. „Následně 
začala slovně urážet obsluhu a  byla 
velice hlučná. Přivolaná hlídka pro-
vedla u  ženy dechovou zkoušku 
s pozitivním výsledkem 2,69 promi-
le alkoholu,“ konstatovala Greplová. 
Při třetím výjezdu vyjížděli strážní-
ci po dvaadvacáté hodině prověřit 
nahlášené rušení nočního klidu. 
Na místě našli hystericky křičící 
jednadvacetiletou ženu v  prosto-
ru zastávky MHD. „Na zákonné 
výzvy ke zklidnění svého chování 
nereagovala a neustále pokračovala 

v  narušování veřejného pořádku. 
Provedená dechová zkouška v tom-
to případě dosáhla hodnoty 1,77 
promile alkoholu,“ uvedla vedoucí 
skupiny prevence kriminality Měst-
ské policie Prostějov.
Trojlístek opilců nakonec skončil 
po vyšetření lékařem na záchytce 
v  Olomouci. „Zjištěné protipráv-
ní jednání bylo zadokumentováno 
a oznámeno příslušnému správnímu 
orgánu pro podezření ze spáchání 
přestupku proti veřejnému pořádku,“ 
doplnila Tereza Greplová.   (mik, pk)
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek po-
řizujeme každou středu v  porodnici 
Nemocnice Prostějov. Pokud již mi-
minko na pokoji nezastihneme a má-
te zájem, aby snímek miminka byl 
zveřejněn v rámci rubriky „Vítejte na 
světě“, zašlete fotografii na adresu 
miminka@vecernikpv.cz a dodejte k to-
mu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při naro-
zení a také adresu bydliště, na kterou 
vám pak  zašleme jako dárek graficky 
redakčně zpracovaný obrázek. Pro 
snazší a rychlejší komunikaci uváděj-
te i tel. kontakt. Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a odchyt psů na tel.: 606 855 797 nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. 

Vedoucím útulku je Ing. et Bc. Leopold Dostál.

BONAPARTE XENIE 
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Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Linda REMENÍKOVÁ
18. 9. 2023 | 50 cm | 3,55 kg

Určice

Sebastian DRAGOUN
19. 9. 2023 | 50 cm | 3,20 kg 

Lipovec

Jan KULKUS
18. 9. 2023 | 53 cm | 3,65 kg 

Švábenice

Školáky odstartoval primátor, 
diplomy předal náměstek

PROSTĚJOV Minulý čtvrtek 
proběhl v  lesoparku Hloučela 
v pořadí již VIII. ročník branné-
ho závodu O  pohár primátora 
města Prostějova. Akci připravi-
la Městská policie Prostějov ve 
spolupráci s  ČSOP regionálním 
centrem IRIS, Sportcentrem, 
Střední zdravotnickou školou 
Prostějov a  Policií ČR. Závod 
prověřil nejen fyzickou zdatnost 
žáků sedmých, osmých a  devá-
tých ročníků základních škol 
v Prostějově. 
Branný závod pro žáky základních 
škol třech věkových kategorií od sed-
mé do deváté třídy základních škol 

odstartoval prostějovský primátor 
František Jura. „Děti ve čtyřčlenných 
družstvech, která tvořili dvě dívky 
a  dva chlapci, měly za úkol zdolat 
trať o délce pěti kilometrů, a to v co 
nejkratším čase. Na trase bylo roz-
místěno sedm stanovišť. Soutěžící 
plnili nejrůznější disciplíny jako 
střelbu z  praku na cíl, hod graná-
tem, poznávání přírodnin, zdolání 
úseku za pomoci lana, zdravověda 
hrou, discgolf a další. Nechyběly ani 
paměťové a  vědomostní úkoly. Za 
nesplnění sbírali závodníci trestné 
body, přičemž za jeden bod se při-
čítalo 30 sekund k běžeckému času,“ 
vysvětlila pravidla Tereza Greplová, 

vedoucí skupiny prevence krimi-
nality Městské policie Prostějov. 
Závodu se zúčastnilo sedm základ-
ních škol. „V kategorii sedmých tříd 
soutěžilo dvanáct týmů, v kategorii 
osmých tříd se zúčastnilo jedenáct 
družstev a v kategorii devátých tříd 
mezi sebou zápolil plný tucet výbě-
rů.  V průběhu dopoledne se tak na 
startu vystřídalo celkem sto čtyřicet 
dětí. Vítězové z každé kategorie zís-
kali pohár a  věcné ceny, které jim 
předal náměstek primátora Miloš 
Sklenka. Pro každého soutěžícího 
byl připraven drobný dárek a  ob-
čerstvení,“ uzavřela za hlavního or-
ganizátora Tereza Greplová.  (red)

Výsledky VIII. ročníku branného závodu 
O pohár primátora Prostějova

 kategorie 7. tříd  
 1. 7.A, ZŠ E. Valenty  1:03:48
 2. 7.A, ZŠ J. Železného  1:05:46
 3. 7.B, RG a ZŠ Otto Wichterleho 1:07:05

kategorie 8. tříd
 1. 8.A, ZŠ J. Železného 0:53:29
 2. 8.A, ZŠ E. Valenty 1:00:39
 3. 8.B, ZŠ E. Valenty 1:06:10

kategorie 9. tříd
 1. 9.A, ZŠ Palackého  1:06:52
 2. 9.B, RG a ZŠ Otto Wichterleho 1:07:38
 3. 9.B, ZŠ E. Valenty 1:07:49

 Foto: www.prostejov.eu

 Foto: www.prostejov.eu

 Foto: www.prostejov.eu Foto: archiv SZŠ

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.czBYLI  JSMEBYLI  JSME
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PROSTĚJOV Minulé pondělí 
18. září se studentky a studenti Střed-
ní zdravotnické školy Prostějov jako 
každým rokem zúčastnili prodeje re-
klamních předmětů v podobě propi-
sek, magnetek a kolíčků. Celkový vý-
nos byl letos určen na podporu dětí 
trpících autismem, konkrétně dvou 
sester jménem Lea a Olívie. 
„Prodejci z  řad studentstva nabízeli 
předměty i široké veřejnosti a my může-
me radostně konstatovat, že byly prodá-
ny všechny reklamní předměty a výtě-
žek činil přes devět tisíc korun, protože 
někteří přispěli vyšší částkou, než bylo 
stanovených třicet korun za kus,“ pro-
zradil Večerníku Martin Mokroš, ředitel 
Střední zdravotnické školy Prostějov 
s  tím, že finanční prostředky byly ná-
sledně odeslány prostřednictvím PPL 
do organizace Život dětem. „Děkujeme 
všem, kteří přispěli,“ vzkázal všem dár-
cům ředitel ́ zdravky .́   (pk)

Srdíèkový den se opìt vydaøil

PROSTĚJOV Zřejmě už skonči-
la zažitá tradice, že vánoční strom 
pro prostějovské náměstí na výzvu 
magistrátu vždy daroval někdo ze 
soukromých dárců napříč celým 
regionem. Jak se totiž Večerník do-
zvěděl z úst předních představitelů 
magistrátu, lidé jsou znechuceni 
mediální kritikou kvality stromů 
v posledních dvou letech... 
Jen připomeňme zažitý zvyk, že už ně-
kdy v létě magistrát vždy vyzval obyva-
tele regionu, zda by někdo z nich daro-
val jehličnatý strom ze svého pozemku 
pro účely tradiční vánoční výzdoby na 
prostějovském náměstí. Nebylo výjim-
kou, že na tuto výzvu se každoročně 
přihlásilo třeba i  deset potenciálních 
dárců a  město si tak mohlo vybrat. 
S  tím je ale už konec! Letos vyberou 

vánoční strom Lesy města Prostějova. 
„Byl jsem jednatelem o  tom ujištěn,“ 
prozradil Jiří Pospíšil (PéVéčko), ná-
městek prostějovského primátora. 
„Každým rokem jsme vyzývali obča-
ny a vždy nám někdo strom daroval. 
Letos se však nepřihlásil nikdo. A má 
to svoje důvody,“ dodal tajemně.
„Já se těm lidem nedivím! V  posled-
ních dvou letech média nechutným 
způsobem zkritizovala kvalitu daro-
vaných vánočních stromů. Hlavně 
že jsou křivé, což nebyla pravda. Za 
chybné osazení totiž mohli pracovníci 
technických služeb. Takže v  součas-
nosti ti, kteří by nám vánoční strom 
mohli darovat, si ho raději nechají, než 
aby se stali terčem kritiky,“ objasnil 
František Jura, primátor Statutárního 
města Prostějova.  (mik)

PROSTĚJOV Magistrát i  nadále 
pokračuje ve svém záměru vymě-
nit na všech pět tisících sloupech 
veřejného osvětlení v  Prostějově 
stará svítidla za nové LED žárovky. 
Na úterním zasedání radní vyčle-
nili finanční prostředky na pokrytí 
nákladů další etapy výměny. Ta se 
ovšem bohatě vyplatí, nové žárovky 
totiž ušetří až 75 procent elektrické 
energie. 
„Vyčlenili jsme z  rozpočtu města 
217  tisíc korun na projektovou do-
kumentaci na modernizaci veřejné-
ho osvětlení v Prostějově. Už v roce 
2022 jsme ve městě začali s  výmě-
nou starých svítidel za LED žárov-
ky a  vloni se tak podařilo vyměnit 

209 výbojek na Sídlišti Svobody 
a v Kolářových sadech. 
Dostali jsme na 
to dotaci ve 
výši 1,7 
m i l i o n u 
k o r u n , 
p ř i č e m ž 
město tuto akci 
dofinancovalo jen půlmilionem 
korun. V  letošním roce jsme už na 
sídlišti Šárka a pak na sídlišti Západ 
realizovali výměnu celkem 474 sví-
tidel za 5,5 milionu korun s  dotací 
ve výši 4,65 milionu korun. V  tuto 
chvíli pak probíhá výběrové říze-
ní na dodavatele výměny dalších 
460 lamp s tím, že celkové náklady 

budou v  tomto případě činit 6,6 
milionu korun. O  dotaci na tuto 
etapu akce jsme teprve požádali,“ 
popsal detailně náměstek primátora 
Prostějova Jiří Pospíšil (PéVéčko) 
s  dodatkem, že ve městě je celkem 
5 000 sloupů veřejného osvětlení. 
„Postupně bychom chtěli vyměnit 
žárovky ve všech těchto svítidlech,“ 
slíbil Pospíšil.  (mik)

Michal KADLEC
Rozehnal s  tím, že projekt „jižního 
prstence“ byl podle studie rozdělen 
do tří etap. 
První etapa je projektově zpraco-
vána k  realizaci, aktuálně se řeší 
majetkoprávní vztahy. Pro další 
postup přípravy „jižního prsten-
ce“ byla vybrána třetí etapa, která 
leží mezi Domamyslicemi a  Kra-
sicemi. „Podnět pro zpracování 
studie a  další podrobné projektové 
dokumentace vznikl na základě vy-
koupení pozemku v  katastrálním 
území Krasice s  rozlohou 5 501 
metrů čtverečních. Odbor rozvoje 
a  investic provedl průzkum trhu na 
zpracování studie a projektu a nejvý-
hodnější cenovou nabídku předložil 
atelier FLORSTYL s částkou ve výši 
406 381 korun. Datum odevzdání 
studie plus projektová dokumentace 
by měly být hotové do 14. prosince, 
inženýrská činnost pak do 31. března 
příštího rou. Vzhledem k tomu, že na 
tuto akci nejsou v rozpočtu na letoš-
ní rok vyčleněny finanční prostředky, 
bylo třeba schválit toto rozpočtové 
opatření,“ dodává Rozehnal.  
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„Peníze půjdou na výsadbu a také pro 
‚jižní prstenec‘,“ vyzdvihuje náměstek 
prostějovského primátora Jiří Pospíšil

y 
y uj

PROSTĚJOV Na středeční tiskové 
konferenci Rady statutárního měs-
ta Prostějova primátor František 
Jura ostře zkritizoval českou vládu, 
jejíž takzvaný konsolidační balíček 
nyní schvaluje Parlament ČR. Jura 
doslova řekl, že pokud bude balí-
ček poslanci schválen, konkrétně 
pro Prostějov to bude znamenat 
ztrátu v  městském rozpočtu až do 
výše 100 milionů korun! První 
muž města připojil svůj podpis pod 
otevřený dopis vládě, Poslanecké 
sněmovně i  Senátu ČR, který za-
slalo na dvacet primátorů z celé re-
publiky. 

Michal KA DLEC
„Jako primátor statutárního města 
jsem se připojil k otevřené výzvě cíle-
né vrchním zástupcům naší republi-

ky. Výzvu podepsalo dvacet předsta-
vitelů jednotlivých statutárních měst 
včetně osmi zástupců krajských měst. 
K výzvě se konkrétně připojila měs-
ta Děčín, Frýdek-Místek, Havířov, 
Hradec Králové, Chomutov, Karlo-
vy Vary, Karviná, Kladno, Liberec, 
Most, Olomouc, Opava, Pardubice, 
Plzeň, Prostějov, Přerov, Teplice, Tři-
nec, Ústí nad Labem a  Zlín,“ uvedl 
prostějovský primátor František Jura 
(ANO 2011). 
Návrhy, které mají být schváleny 
v  rámci konsolidačního balíčku 
podpořené informacemi o  přene-
sení plateb za nepedagogické pra-
covníky ve školství na obce, totiž 
výrazně zasahují do příjmů a  pro-
vozních nákladů Prostějova. „Od-
hadovaná kombinace zatížení provoz-
ního rozpočtu s ponížením příjmů je 

tak zásadní, že by to mohlo ohrozit 
nejen plánované investice nebo po-
skytované služby, ale i  provozování 
kulturních a jiných institucí či atrakcí 
města, v nejhorším případě až omeze-
ní městské policie,“ konstatoval Jura. 
„Věřím, že jako vedení města nebude-
me donuceni přistoupit až k takovým-
to zásadním krokům. Uděláme pro to 
maximum,“ dodal. 
Cílem podle prvního muže města je, 
aby tyto ohrožující kroky, které by 
měly zásadní negativní vliv pro eko-
nomiku státu, nebyly schváleny a bylo 
konečně po mnoha letech otevřeno 
konstruktivní jednání nad komplex-
ní změnou zastaralého systému roz-
počtového určení daní, která by nově 
reflektovala i přirozená krajská a regi-
onální centra a byla schválena v roce 
2024.

PROSTĚJOV Rekonstrukce vo-
dovodního řadu, kterou v  Neru-
dově ulici v Prostějově už několik 
měsíců financuje a provádí společ-
nost Vodovody a kanalizace Pros-
tějov, se chýlí ke konci. Nově vede-
ní magistrátu oznámilo, že v  ulici 
nechá vysadit nové stromy, které 
musely být dříve kvůli rekonstruk-
ci pokáceny. 
Rada města odsouhlasila uzavření 
smlouvy s  nadací ČEZ na podzim-
ní výsadbu v  Nerudově ulici. „Jde 
o  příspěvek z  grantového programu 
Stromy 2023 Nadace ČEZ. Žádost 
jsme podali v  červenci letošního 

roku a byla schválena správní radou 
Nadace ČEZ v září. Půjde o podporu 
ve výši 135 784 korun,“ shrnuje pri-
mátor František Jura (ANO 2011). 
V  rámci projektu dojde k  výsadbě 
nových stromů v  lokalitě Nerudo-
vy ulice v  Prostějově. „Na západní 
straně mezi ulicemi Plumlovská 
a  Melantrichova vysadíme celkem 
dvaadvacet stromů. Půjde o patnáct 
habrů a sedm hlohů, přičemž celko-
vé náklady na pořízení stromů včet-
ně pomocného materiálu a prací činí 
téměř dvě stě tisíc korun.“ přidává Jiří 
Pospíšil(PéVéčko), náměstek pro ob-
last komunálních služeb.  (mik)
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A Večerník má k vedení města 
jednu otázku: Proč se na místě, kde 
vánoční strom stává, nějaký pěkný 

jehličnan raději nevysadí?

OTÁZKA?



Martin ZAORAL

7WWW.VECERNIKPV.CZpublicistika

Doma by si to tak neudìlal
Chtěla bych poděkovat Večerníku, že 
se věnuje problému s tak nevzhledný-
mi trávníky, které firma zřídila v rámci 
revitalizace na našem Sídlišti Svornos-
ti. S  velkým zájmem jsem čekala na 
odpověď pana náměstka primátora 
Rozehnala, když se ho redaktor zeptal, 
proč okolo domů roste místo trávy jen 
plevel. A to až do výše jednoho a půl 
metru. Ostatně podle fotografie si kaž-

dý čtenář může udělat obrázek o tom, 
že v  žádném případě nepřeháním. 
Odpověď pana Rozehnala, že je vlast-
ně všechno v pořádku a po další seči 
se trávník konečně objeví, mě přímo 
rozesmála. A tak se ptám, pane Roze-
hnale, vy sám byste okolo svého obydlí 
snesl takto odpudivě vyhlížející zeleň? 
Vy byste si zasadil plevel místo trávy? 
 Libuše Havránková, Prostějov 

Z Tylovky je Stylovka 
V těžké době covidu byla uzavřena i naše milovaná hospůdka na „Tylovce“ 
v Prostějově. Po pominutí této doby už však nepovstala z prachu. Po dlouhé době 
se našla paní, která doslova vyšperkovala interiér, ale i venek má nový krásný kabát, 
který upoutá pozornost kolemjdoucích. Tak si věrní štamgasti znovu hledají ces-

tičku do své hospůdky za kamarády a přáteli, ale už do nové hospůdky na „Stylov-
ce.“ Je všem tady dobře a velmi intenzivně řešíme situaci ve státě i světě. A protože 
je tady velmi útulno, bereme s sebou i manželky, děti, vnuky a pravnuky na piveč-
ko, vínečko, pamlsky i nanuky.  Vladimír Sigmund, Prostějov

Logiku u chodcù nehledám
Jako řidič vozidla si pochopitelně 
dávám úzkostlivý pozor na chodce 
po celém městě, ale v poslední době 
tak činím zejména v  ulici Vápenice. 
V této lokalitě jsem za volantem sku-
tečně abnormálně opatrný. Proč? 
Přestože jsou na Vápenici tři přecho-
dy pro chodce a  jsou celkem hojně 
využívané, většina pěších si vůbec 
neláme hlavu s nějakou bezpečností 

a silnici přechází naprosto všude, kde 
se dotyčným zamane. A  to po celé 
délce Vápenice. Ujít pár kroků navíc 
a  využít bílou zebru? Kdepak, přece 
nebudu zbytečně ztrácet čas! A tak se 
přechází u divadla, u Lidového domu 
nebo u  zastávky autobusu, tedy jen 
asi deset metrů od přechodu. Logiku 
u chodců raději nehledám. 
 Milan Hnízdil, Prostějov 
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V září 1953 skončila svou činnost 
Vyšší sociální škola a byla rozdě-

lena na školu pedagogickou a střední 
zdravotnickou. Ze všech veřejných 
a  politických funkcí byl odvolán 
JUDr. Oldřich John, dosavadní před-
seda Národního shromáždění. 

V září 1973 proběhla v Prostějově 
III. spartakiáda spřátelených ar-

mád v parašutismu. S velkou slávou 
byl otevřen obchodní dům PRI-
OR, který byl postaven na místě 
gotické, renesanční a  další zástav-
by. Byl budován od roku 1970 
nákladem takřka 37 milionů teh-
dejších korun. Investorem bylo Ge-
nerální ředitelství obchodních domů 
v Bratislavě.

Bohaté na události bylo i  září 
1983. V  Držovicích byla dána 

do provozu nová čerpací stanice, 
postavená v  akci „Z“. Konaly se 
Hanácké slavnosti – první přehlídka 
hanáckých národopisných souborů. 
V dalších letech byly pravidelně pořá-
dány v Kolářových sadech u hvězdár-
ny. V  Tanvaldu zemřel František 
Nechvátal, básník a  překladatel, kte-
rý působil i v Prostějově a oslavil na-
příklad básní 120. výročí pěveckého 

sboru Orlice. Za svého působeni 
v našem městě v letech 1929 až 1935 
se seznámil s Bedřichem Václavkem, 
který jej výrazně názorově ovlivnil 
a  přivedl jej k  levicovému smýšlení. 
Společně s ním patřil mezi zakladate-
le skupiny Blok, která usilovala o soci-
alistický realismus a za druhé světové 
války s  ním spolupracoval v  odboji. 
V USA v městečku Hoboken zase ze-
mřel prostějovský rodák MUDr. An-
tonín A. Dostál, gynekolog, chirurg, 
malíř a pianista.

A co přineslo září 2013? Celkem 
516 prvňáčků dorazilo první 

školní den do osmi prostějovských 
základních škol. Přišla je přivítat i ná-
městkyně primátora Ivana Hemerko-
vá, která si tento den vychutnala spo-
lečně s prvňáčky na Základní škole E. 
Valenty. Město Prostějov získalo fi-
nanční dar ve výši padesát tisíc korun 
od společnosti Granette&Starorežná 
Distilleries a.s. na částečné pokry-
tí nákladů spojených s  pořádáním 
XXXI. Prostějovských hanáckých 
slavností konaných ve dnech 14. a 15. 
září v  Prostějově. Celkové náklady 
tradičních prostějovských hodů či-
nily 480 000 korun, přičemž město 

za pronájem stánků obdrželo 130 
tisíc a od Olomouckého kraje získa-
lo dotaci 140 tisíc. Finanční dar od 
Granette&Starorežná Distilleries 
a.s. byl použit na částečnou úhradu 
instalace pódia, které stálo 80 tisíc 
korun. Společnost se prezentova-
la v  rámci hodů a  připomněla 495. 
výročí založení Palírny U  Zeleného 
stromu. Při této příležitosti byla za 
účasti zástupců společnosti a měs-
ta vysazena symbolická lípa na Žiž-
kově náměstí, kde bylo původní 
sídlo palírny. Rada města schválila 
bezúplatné užívání cvičné kuchyňky 
v  prostorách ZŠ Melantrichova ob-
čanskému sdružení Sedmikráska. 

V  prostorách školy probíhaly 
kurzy bezlepkového pečení. 

Sedmikráska je sdružení nemocných 
celiakií a vzácnou Duhringovou her-
petiformní dermatitidou, kteří jsou 
nuceni celoživotně dodržovat bezlep-
kovou a  mnohdy i  bezlaktózovou 
dietu. Členové sdružení si předávají 
svoje zkušenosti o stravování, vaření 
a o následcích porušení lékařem sta-
novené diety. Pro kurzy bezlepkové-
ho pečení byla cvičná kuchyňka na 
ZŠ Melantrichova vyhrazena od října 
do prosince. Město vyhovělo žádosti 
Sboru dobrovolných hasičů Čecho-
vice a  vybudovalo jim nové zázemí. 
Vznikne přístavbou k hasičské zbroj-
nici. Rada doporučila zastupitelstvu 

schválit rozpočtové opatření ve výši 
50 000 korun na pořízení projektové 
dokumentace stavby. Nové prostory 
pro potřeby čechovických hasičů 
budou vybudovány rozšířením 
zbrojnice do prvního patra. Zá-
zemí slouží zásahové jednotce, 
k údržbě techniky a dalšího rozvo-
je kvalitní členské základny. V  ná-
vaznosti na opravu vstupního můst-
ku do prostějovského zámku byla 
restaurována konstrukce schodiště 
směrem do zámeckého příkopu. Re-
staurátorské práce si vyžádaly 60 000 
korun. Renovace ocelové konstrukce 
schodiště byla zařazena do položky 
zachování a  obnovy kulturních pa-
mátek, kterou byla budova zámku 
prohlášena už v roce 1958.

Tak už nám zase běží školní rok, v domácnostech se rozhostil 
klid a mír, protože rodiče a děti jsou zase daleko od sebe, a tak 
se dá také v klidu ponořit do studia městských kronik. Tudíž 
pojďme na to a zalistujme si v historických análech měsíce září.

ANALÝZA

Drtivou většinu školáků v září zapla-
vily chmurné myšlenky. Vyměnit ze 
dne na den bezbřehé prázdninové 
dovádění za vysedávání ve školních 
lavicích u nich hraničí s tragédií. V 
tomto se současná generace téměř 
nijak neliší od té před sto a více lety. 
Upřímně řečeno existuje jediný spo-
lehlivý způsob, jak zajistit, aby se kro-
mě prvňáčků do školy těšily i starší 
děti. Stačilo by je během prázdnin za-
valit takovým množstvím povinností 
a práce, že by pro ně začátek školního 
roku a opětovné setkání s kamarády 
byly skutečným vysvobozením. Sa-
mozřejmě že k takto radikálnímu kro-
ku žádný z rodičů nepřikročí, cíleně 
zkazit dětství svým potomkům chce 
opravdu jen málokdo. 
V takovém případě se však musí počí-
tat s tím, že nikoho nebude těšit, po-

kud mu skončí bezstarostné období 
a začnou povinnosti. Domnívat se, že 
škola je tady od toho, aby děti pouze 
„bavila“, je naprosto zcestné. Obvi-
ňovat ji dokonce z toho, že je špatná, 
neboť děti do ní nechtějí chodit, pro-
tože je tam nic nezajímá, je krajně ne-
bezpečné a svědčí pouze o zvráceném 
uvažování některých rodičů.  
K zábavě školáků dnes slouží tolik 
atrakcí, že je opravdu jen a jen dobře, 
pokud stále ještě existuje instituce, 
kde jejich kratochvilné rozptýlení 
není na prvním místě. Za to by všich-
ni rozumní rodiče neměli přestat být 
škole vděční. 
Ostatně i v reálném světě člověk ne-
dělá vždy jen to, co ho baví, ale i to, co 
musí. Člověk vychovaný v představě, 
že svět je tady od toho, aby ho bavil, 
utrpí při setkání s realitou života po-

měrně zásadní otřes a jeho duševní 
zdraví nepochybně utrpí mnohem 
víc než u jedince trénovaného na exis-
tenci povinností. Bohužel se musíme 
smířit i s tím, že některé věci se děti 
prostě budou učit jen kvůli tomu, aby 
školou prošly, v dospělosti už je nikdy 
nevyužijí a zapomenou. Samozřejmě 
že by bylo fajn, pokud by jich bylo co 
nejméně. Volit to, co je skutečně po-
třebné a co už ne, by měl být jeden z 
nejzásadnějších úkolů českého škol-
ství. A do jisté míry i školáků. Lehké 
to však pochopitelně není, neboť ne-
lze zapomínat na fakt, že to, co jeden 
nikdy nevyužije, to se druhému bude 
hodit po celý život. 
Škola ovšem přináší mnohem důleži-
tější věci než jen všeobecné znalosti: 
těmi jsou zodpovědnost, práce v ko-
lektivu, schopnost plnění zadaných 

úkolů a řada dalších. I z tohoto dů-
vodu by děti svými rodiči měly být 
vedené k tomu, že fakt, že mohou 
chodit do školy, kde se ledacos do-
zvědí a naučí, je něco, čeho by si měly 
setsakramentsky vážit. 
Pokud však právě u rodičů budou ví-
tězit jiné hodnoty než právě úcta ke 
vzdělání a všeobecnému rozhledu, 
pak absolutně nelze očekávat, že něco 
jiného bude platit pro jejich potomky. 
Pro děti takových rodičů je vlastně 
školy škoda, neboť ve vzdělání ani ne-
mohou vidět nic jiného než zbytečně 
strávený čas, který by jinak mohly 
vyplnit hraním her, bloumáním vir-
tuálním prostorem, povalováním se 
či nakupováním. Je smutným faktem, 
že právě kvůli životnímu stylu někte-
rých dospělých takových dětí stále 
přibývá.

Pro nìkteré dìti je školy škoda

anebaneb

pro Večerník

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC

Prostějovští radní na svém jednání 
v  úterý 19. září schválili rozpočtové 
opatření ve výši 3 189 000 korun na 
podzimní výsadbu zeleně a  ošetře-
ní stávajících dřevin. Peníze půjdou 
z  fondu zeleně. „Využití finančních 
prostředků z  fondu zeleně na rok 

2023 nelze plánovat při sestavování 
rozpočtu na konci roku 2022, proto 
je řešeno v  průběhu kalendářního 
roku formou rozpočtového opatření. 
Finanční prostředky z  fondu zeleně 
budou využity pro novou výsadbu 
stromů včetně komunitního sázení, 
dále keřů, dosadbu trvalkových záho-
nů, speciální ošetření a  inventarizaci 
stromů v  lesoparku Hloučela. Návrh 
na využití finančních prostředků fon-
du zeleně byl projednán v Komisi ži-

votního prostředí Rady města Prostě-
jova, která doporučila uvolnit finanční 
prostředky na podzimní výsadbu, 
ošetření a  inventarizaci zeleně. Nej-
větší položkou je výsadba 169 stro-
mů s  celkovými náklady na materiál 
a práci ve výši přesahující 1,76 milio-
nu korun,“ obsáhle vysvětlil náměstek 
prostějovského primátora pro oblast 
komunálních služeb Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko). 
Jak dále uvedl, z  finančních pro-
středků fondu zeleně chce ma-
gistrát ještě před Památkou ze-
snulých provést výměnu keřů 
zimostrázu obecného kolem 
hlavního kříže na hřbitově v  Br-
něnské ulici, u nichž došlo v po-
sledních letech k  výraznému 
zhoršení vitality. „Keře krušpánku 
jsou každoročně napadány hou-
senkami zavíječe zimostrázového 
a stav živého plotu je v současnosti 

velmi neutěšený. Chceme ho na-
hradit vhodnějším druhem dřevin“, 
doplňuje Pospíšil.
Večerník se na středeční tiskové kon-
ferenci rady města dozvěděl, radní 
se ještě mimo tohoto rozpočtového 
opatření rozhodli vyčlenit další finan-
ce pro „jižní prstenec“. „Schválili jsme 
rozpočtové opatření ve výši 410 tisíc 
korun na projektovou dokumentaci 
ke III. etapě realizace takzvaného ‚již-
ního prstence‘. Ten má za cíl vytvořit 
zelený lem kolem exponované části 
krajiny, zlepšit hygienické podmínky 
zejména omezit prach z polí, zlepšit 
zasakovaní vody v  krajině a  rozšířit 
možnosti rekreace místních obyva-
tel. Prstenec by měl mít charakter 
přírodního parku s výsadbou dřevin 
a  luk. Mělo by se jednat o  protipól 
přetížené Hloučely,“ vysvětluje ná-
městek primátora Statutárního měs-
ta Prostějova za hnutí ANO 2011 Jiří 

je potøeba doplatit
Prostějov (mik) - Růžová kola v Pro-
stějově jedou, o jejich sdílení je čím dál 
větší zájem. Vedení magistrátu letos za-
znamenává společně s provozovatelem 
rekordní počty výpůjček. To ovšem 
také znamená, že město musí sáhnout 
do pokladny a doplatit zvýšený provoz 
sdílených kol. „Jak všichni vědí, tak-
zvaný bikesharing je v  Prostějově čím 
dál oblíbenější, a  to napříč věkovými 
generacemi. A  také proto se stalo, že 
finanční částka na provoz této služby 
pro rok 2023 se již vyčerpala. Z tohoto 
důvodu jsme v radě města schválili roz-
počtové opatření ve výši 350 tisíc korun 
na pokrytí nákladů do konce tohoto 
kalendářního roku. Je ale dobře, že ob-
čané tuto službu hojně využívají, máme 
z toho radost,“ uvedla Milada Sokolová 
(ODS spolu s  nezávislými kandidáty 
města Prostějova), první náměstkyně 
prostějovského primátora.

Sázet se bude i v Luèní
Prostějov (mik) – Radní schválili dal-
ší rozpočtové opatření ve výši 956 000 
korun na výsadbu zeleně. Byl totiž vy-
brán dodavatel na zpracování realizace 
veřejné zakázky Krajinný prvek Z008 
- Domamyslice, Ječná ulice. „Bude se 
jednat o výsadbu 24 stromů a 376 keřů 
v  oplocenkách s  extenzivním trávní-
kem na ploše 2 935 metrů čtverečních. 
Cílem je podpoření zasakování deš-
ťových srážek, zlepšení hygienických 
podmínek v  exponované části města 
a  zvýšení rozmanitosti přirozených 
druhů,“ vysvětlil náměstek prostějov-
ského primátora Jiří Rozehnal (ANO 
2011). „Jako nejvýhodnější předložil 
svou nabídku atelier FLORSTYL 
s částkou ve výši 955 573 korun,“ do-
dal.  

Otevøení 

Prostějov (mik) – Letošní první 
dokončenou realizací participativ-
ního rozpočtu z  roku 2022 je právě 
dokončené discgolfové hřiště v  Ko-
lářových sadech. Jeho provoz bude 
oficiálně zahájen 27. září. „Připraven 
bude například výukový program pro 
žáky Základní školy Jana Železného, 
který začne v 9.30 hodin. O hodinu 
později proběhne slavnostní oficiální 
otevření hřiště, poté bude následovat 
druhý blok výukového programu pro 
žáky ZŠ J. Železného. Od třinácti do 
šestnácti hodin bude na místě stánek, 
kde budou organizátoři učit zájemce 
discgolf, budou půjčovat a  případně 
i  prodávat disky. Zároveň bude mít 
každý možnost vyzvednout si skór-
kartu a odehrát dvě kola průběžného 
turnaje s tím, že vyhlášení proběhne 
on-line po zadání všech výsledků,“ 
říká náměstek pro oblast školství Mi-
loš Sklenka.

Prostějov (red) – Konšelé minulé 
úterý na své schůzi schválili rozpoč-
tové opatření ve výši 216 tisíc korun 
na nákup vratných kelímků. Ty bu-
dou využity během vánočních oslav 
přímo v  centru Prostějova. „Celkem 
půjde o  deset tisíc vratných plasto-
vých kelímků o objemu 250 mililitrů. 
Kelímky budou mít plnobarevný po-
tisk s prostějovským vánočním moti-
vem a budou podávány na vánočních 
trzích pořádaných statutárním měs-
tem Prostějov v  letošním roce. Lidé 
si je budou moci pořídit buď jako 
originální suvenýr z  prostějovských 
vánočních trhů, nebo zkrátka z nich 
vypít punč či jiný nápoj a  posléze 
kelímek u  příslušného stánku vrátit. 
Chceme tímto opatřením jednak 
nabídnout další novinku vánoč-
ních trhů a jednak také snížit objem 
odpadů, které při takových akcích 
vznikají,“ vysvětila první náměstkyně 
primátora Milada Sokolová  (ODS 
spolu s nezávislými kandidáty města 
Prostějova).

RYCHLÝ
NÍK
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PROSTĚJOV Až neuvěřitelná suma peněz přesahující tři miliony 
korun bude ještě letos investována do výsadby zeleně na kata-
strálním území Prostějova a také na ošetření dřevin. Ještě letos 
tak budou vysazeny stovky stromů, keřů nebo květin na trval-
kových záhonech. S velkou investicí počítá letos magistrát také 
na Městském hřbitově v Brněnské ulici, kde ještě do „Dušiček“ 
proběhne výměna keřů a ostatní zeleně u hlavního kříže. Kromě 
již zmíněné částky vyčlenili radní ještě přes 400 000 korun na pro-
jektovou dokumentaci třetí etapy takzvaného „jižního prstence“. 
A jak informujeme na jiných místech zpravodajství, zdaleka to 
ještě není poslední investice do veřejné zeleně. 

podzimní výsadba a ošetření dřevin 2023 v prostějově

 Nerudova ulice 
 Vrahovice 
 Město Prostějov 

Město Prostějov
Říční ulice, Hloučela
 Říční ulice, Hloučela

 Říční ulice, cyklostezka
 Město Prostějov
Městský hřbitov, Brněnská ulice

„Peníze půjdou na výsadbu a také pro „Peníze půjdou na výsadbu a také pro 
‚jižní prstenec‘,“ vyzdvihuje náměstek ‚jižní prstenec‘,“ vyzdvihuje náměstek 
prostějovského primátora Jiří Pospíšilprostějovského primátora Jiří Pospíšil

y y 
yy u ujj

PROSTĚJOV Na dálnici D46 v ka-
tastru města Prostějova došlo mi-
nulou středu v  ranních hodinách 
k  dopravní nehodě mezi dodávkou 
a kamionem. Podle policistů se tak 
stalo při riskantním předjížděcím 
manévru. Problém je v tom, že údaj-
ný viník střetu, podle všeho řidič do-
dávky, z místa střetu ujel a policie po 
něm pátrá. Strážci zákona se tak ob-
rací na veřejnost se žádostí o pomoc. 
Policisté dálničního oddělení Ko-
courovec se obrací na širokou ve-
řejnost se žádostí o  pomoc vedoucí 
k  objasnění dopravní nehody. „Ve 
středu 20. září kolem osmé hodiny 

ráno měl neznámý řidič způsobit do-
pravní nehodu na dálnici D46, kon-
krétně ve směru jízdy od Olomouce 
na Prostějov. Doposud neustanovený 
řidič, pravděpodobně dodávkového 
vozidla, měl předjíždět nákladní sou-
pravu. V daném místě zřejmě neod-
hadl vzdálenost před nadcházejícím 
se zúžením do jednoho jízdního pru-
hu, prudce snížil rychlost a zařadil se 
vpravo před nákladní vozidlo. Přitom 
na tahači poškodil zpětné zrcátko. 
Nezjištěný řidič z  místa dopravní 
nehody ujel,“ uvedl Libor Hejtman, 
tiskový mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje. 

„V  této souvislosti se obracíme na 
případné svědky, kteří by mohli 
mít poznatky k  dopravní nehodě, 
především k  vozidlu či řidiči, aby 
se buď přihlásili na linku 158, nebo 
osobně, telefonicky či e-mailem 
kontaktovali přímo policisty dál-
ničního oddělení,“ dodal mluvčí 
krajské policie.  

Kontakty:
adresa: Přáslavice-Kocourovec 19,
 Kocourovec
telefon: 974 762 751
e-mail:  krpm.osdp.dok.stsl@pcr.cz 
 (mik)

v
➢ z titulní strany

PROSTĚJOV Informaci o  ne-
šťastné události prozatím bez 
toho nejhoršího možného závě-
ru potvrdila Večerníku policejní 
mluvčí Miluše Zajícová s  tím, 
že předběžně bylo vyloučeno, 
že by na mužově zranění měla 
podíl další osoba. Zda šlo o  ne-
šťastnou náhodu, nebo pokus 
o  sebevraždu, však odmítla ko-
mentovat.
Podle informací redakce bydlel 
muž v  pronajatém bytě v  domě, 
v jehož přízemí je mimo jiné lékař-
ská ordinace. Za jeho činem měly 
stát osobní problémy. „Jel jsem 
z  města a  viděl na hřišti u  školy 
přistávat vrtulník. Znal jsem ho 

jen od vidění, vůbec nevím, co se 
stalo nebo proč to udělal. Že se 
střelil, jsem se následně dozvěděl 
od sousedů,“ prozradil exkluzivně 
Večerníku muž, který si nepřál být 
jmenován.   
„Pacient je hospitalizován na klini-
ce anesteziologie, resuscitace a  in-
tenzivní medicíny v kritickém stavu 
a  v  bezprostředním ohrožení živo-
ta," zareagoval ve čtvrtek 21. září na 
náš dotaz Adam Fritscher, mluvčí 
Fakultní nemocnice Olomouc ve 
čtvrtek odpoledne.
Do uzávěrky vydání nezískal Ve-
černík žádnou aktuálnější zprávu. 
Jak se bude vyvíjet zdravotní stav 
muže z  Prostějova, tak budeme 
v  dalších dech průběžně sledovat. 

(kib)
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BRODEK U KONICE  V období zvýšeného výskytu vi-

rových onemocnění, kterým se opravdu nelze vyhnout, 

je nutné organismus chránit a posilovat jeho přiroze-

nou obranyschopnost. Některé bakterie se v lidském tě-

le dokonce vyskytují běžně. Velký problém pak nastává 

při jejich přemnožení. K tomu může dojít při oslabení 

imunitního systému nebo při dlouhodobém stresu, kte-

rý také negativně působí na naši obranyschopnost. Jiné 

bakterie jsou nebezpečím i pro zdravý organismus a je 

pro něj velmi obtížné si s nimi vypořádat. Jak obdob-

ným problémům předcházet, vám nastíní další díl pra-

videlného seriálu Večerníku s relaxačním a zdravotním 

centrem NADĚJE Jarmily Podhorné.

23
09

22
11

27
5



9WWW.VECERNIKPV.CZ

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Kristýna BOHATOVÁKristýna BOHATOVÁ
a Martina Martin ZAORAL ZAORAL

Tento stav některé opravdu vystrašil. 
Minulé úterý se v  okolí Havlíčkovy 
ulice konaly pravé policejní manév-
ry. Mělo to být kvůli muži, který po 
sebevraždě syna vyrazil s pistolí mstít 
se přímo do budovy školy. Někteří 
z místních byli nastalým děním šoko-
váni, o chystaném policejním cvičení 
AMOK totiž dopředu nic netušili...

Pokud jste se tedy procházeli či 
projížděli okolím střední školy 
Trivis, pak jste nepochybně muse-
li narazit na policisty. „Cílem bylo 
procvičit postupy a taktiku zásahu 
Policie ČR ve spolupráci s  další-
mi složkami Integrovaného zá-
chranného systému při oznámení 
mimořádné události. Konkrétně 
se jednalo o střelbu ve škole,“ pro-

zradila Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství poli-
cie Olomouckého kraje. 

Podle scénáře vešel v  9:30 
hodin do budovy Střední 
školy veřejnoprávní Prostějov 
TRIVIS v  Havlíčkově ulici 
osmačtyřicetiletý Jiří Mareš, 
který byl ozbrojen střelnou 
zbraní. V  silném psychickém 
rozrušení ze smrti syna, který 

spáchal sebevraždu z  důvodu údajné 
šikany, začíná střílet po osobách, které 
se nachází v  objektu školy. Na místo 
jsou vyslány složky IZS. Policisté tedy 
pracovali v součinnosti s hasiči, zdra-
votníky a  městskou policií.  „V  době 

útoku se v budově nachází asi šedesát 
osob, z toho jsou tři smrtelně zraněny, 
sedm těžce a  deset lehce zraněných,“ 
popsala stav události Zajícová. 
Policistům se zásah, byť s imaginár-
ními ztrátami na životech, vydařil. 
Útočníka zajistili a odzbrojili.  Role 
obětí si „užili“ studenti Trivisu, kte-
ří ocenili hlavně nalíčení. „Byla to 
sranda, když nás zachraňovali. Brali 
jsme to všichni jako hru.  Dooprav-

dy bych to ale zažít fakt nechtěl,“ 
svěřil se Večerníku jeden z nich.
Všichni procházející a projíždějící byli 
přítomnými policisty informování 
o  cvičení a  upozorněni na to, aby se 
v případě střelby nelekli. Přesto někte-
ré z místních obyvatel událost pořád-
ně překvapila. „Nemám slov. Není to 
dobrý pocit, když vám pod okny střílí 
a  řve se,“ komentovala situaci jedna 
z obyvatelek ulice, která o chystaném 
policejním cvičení s  názvem AMOK 
nebyla dopředu informována. Opak je 
ale pravdou, oznámení se objevilo jak 
v médiích, tak na sociálních sítích a in-
ternetových stránkách města. 

AMOK

PROSTĚJOV Je úterý 19. září. 
Prostějovské ulice obsazené 
policisty a strážníky, budova 
školy, z  níž se mimo volání 
o pomoc ozývá střelba ze sa-
mopalu. Policejní zakuklenci 
se štíty vnikají do objektu. 
První, co najdou za dveřmi, je 
dívka s prostřelenou hlavou. 
Mrtvá dívka. Nebude jediná, 
rukou psychicky vykolejené-
ho muže zemřou ještě dva li-
dé. Sedm jich střelec zraní těž-
ce, dalších deset lehce… Co se 
to proboha stalo?

Obyvatele Havlíčkovy ulice šokoval řev a střelbaObyvatele Havlíčkovy ulice šokoval řev a střelba

 Foto: Facebook  

 Foto: Martin Zaoral 
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U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Legiovlak je 
ambiciózní projekt Českoslo-
venské obce legionářské. Toto 
putovní muzeum je věrnou 
replikou legionářského vlaku 
z období let 1918 až 1920, kdy 
na Transsibiřské magistrá-
le v  Rusku probíhaly válečné 
operace čs. legií. Vlak křižuje 
od května 2015 celou Českou 
republiku a  jeho cesta potrvá 
minimálně do roku 2026 díky 
podpoře Ministerstva obrany 
a Ministerstva dopravy. 
Cílem pouti Legiovlaku je připo-
mínat slavné doby našich předků 
a  jejich anabázi napříč Ruskem 
a  napomáhat tak zachování kul-
turního dědictví utvářením hr-
dosti k  vojenským a  státopráv-
ním tradicím.

Ve všech vozech bude na ná-
vštěvníky čekat věrná rekon-
strukce vybavení vozů, legionáři 
v  dobových stejnokrojích, ale 
také originální exponáty a něko-
lik set fotografií a  panelů mapu-
jících historii československých 
legií. 
Legiovlak bude stát na pro-
stějovském hlavním nádraží 
od úterý 26. září až do neděle 
1.  října, přičemž poprvé se tak 
stalo v  září roku 2016. Pomáhá 
veřejnosti, především pak mládeži 
obnovovat povědomí o čs. legiích 
a jejich zásluhách na vzniku samo-
statného československého státu. 
Vstup do expozice je zdarma, otví-
rací doba ve všední dny je od 8.00 
do 18.00 hodin, o víkendu od 9.00 
do 19.00 hodin.   (kib)

PROSTĚJOV Za plného provozu, 
v  plném obsazení, s  neskutečnou 
trpělivostí, tolerancí a  nasazením 
všech klientů a pracovníků Domova 
seniorů Prostějov v  Nerudově ulici 
probíhala od roku 2019 rekonstruk-
ce největšího zařízení tohoto druhu 
v  regionu. Slavnostní otevření se 
uskutečnilo v minulém týdnu.

Kristýna BOHATOVÁ
Domov pro seniory funguje od roku 
1985 a je příspěvkovou organizací zři-
zovanou Olomouckým krajem. Ten 
také bez jakýchkoli dotací zaplatil ce-
lou rekonstrukci. Krajskou pokladnu 
přišla na 144 milionů. „Jedná se o jed-
nu z největších investic do sociálních 
služeb v našem kraji. Prostějovský do-
mov seniorů vždy měl a má od vedení 
kraje jednoznačnou podporu. Naším 
společným cílem je totiž kvalitně po-
skytovaná sociální služba a spokojení 
uživatelé. Klientům přeji, ať se jim 
v  domově dobře bydlí, a  všem pra-
covníkům domova děkuji za jejich 
obětavou a nezištnou pomoc,“ sdělil 
hejtman Josef Suchánek. 
Modernizace byla zahájena na pod-
zim roku 2019 a byla rozdělena do 
čtyř etap. „Bylo postupně modernizo-
váno 151 obytných buněk pro klienty, 
ale také zázemí pro provoz zařízení včet-

ně kuchyněk a  úklidových místností. 
Vybudována byla i patrová koupelna se 
zvedacími vanami pro klienty,“ vypočí-
tal ředitel domova Marek Němec. Jak 
doplnil, na délce oprav i výši investice 
se promítla negativně jednak covidová 
doba, ale i  následný nedostatek či vý-
padky materiálu. „Děkuji personálu, že 
i za bojových podmínek zvládal velmi 
náročné situace a dokázal zajistit všech-
ny potřeby klientů k jejich plné spokoje-
nosti,“ přidal poděkování. 
Spokojena byla i náměstkyně primá-
tora Prostějova Marcela Župková, 
který má sociální oblast na starost: 
„Vzhledem k  pracovním povinnos-

tem jsem se otevření nemohla zúčast-
nit. S panem ředitelem jsem ale v kon-
taktu a vím, že je s výsledkem, který 

domov posunul na vyšší úroveň, spo-
kojen. V nejbližší době se tam určitě 
podívám,“ přislíbila. 

Při slavnostním otevření měli ná-
vštěvníci možnost se seznámit s  tím, 
jak modernizace probíhala za plného 
provozu, jakým způsobem se zvládal 
chod organizace a koordinace se stav-
bou a s jakým výsledkem. Byla promí-
taná i prezentace zachycující místnosti 
a chodby před a po rekonstrukci. Slu-
žeb domova využívá 226 seniorů.

 Foto: www.olkraj.cz

 Foto: www.olkraj.cz
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Martin ZAORALZAORAL
a Petr KOZÁKa Petr KOZÁK

Shrňme si nejprve fakta. K  výbuchu 
a následnému požáru domu v Otinovsi 
došlo uplynulý čtvrtek krátce po poled-
ni. „Rychle po sobě se ozvaly dva silné 
výbuchy. Zahlédl jsem kouř a  oheň. 
Okamžitě jsem volal na linku 112 a po-
volal také naše dobrovolné hasiče. Zá-
chranné složky byly brzy na místě a od-
vedly opravdu skvělou práci. Za pomoc 
jsme jim moc vděční, sami bychom to 
nezvládli,“ nechal se slyšet v prvotních 
reakcích starosta Otinovse Petr Kolář. 
„Slyšel jsem dvě rány. U první rány jsem 
byl doma, při druhé už jsem byl na ulici, 
a jak to bouchlo, vyletěl nad stromem 
černý hřib. V  tu chvíli jsem si myslel, 
že tam spadlo letadlo. Když jsem tam 
přišel, už mi bylo jasné, bylo to u sou-
seda, který měl pyrotechniku, že mu 
zřejmě něco bouchlo. Doufal jsem, že 
to bouchlo, když tam nebyl, ale bohužel 
tam v  té chvíli byl...,“ přidal pro blesk.

cz usedlík Alois. „Vzápětí se na místě 
objevila podle něj spoustu lidí i hasičů. 
„Bouchla tam garáž, v  sousedství byl 
ještě bílý baráček, který bohužel hořel,“ 
doplnil muž.
Na místo se postupně sjeli hasiči dvaceti 
dobrovolných i  profesionálních sborů. 
Tělo jejich kolegy bylo dle záchranářů 
nalezeno zhruba 20 metrů od skladu, 
v  němž muž provozoval obchod se 
zábavní pyrotechnikou. Ta stála v bez-
prostředním sousedství opraveného 
domu, kde žil s  manželkou a  dvěma 
nezletilými dětmi. Exploze poškodila 
celkem 11 okolních domů, nikdo ze 
sousedů naštěstí neutrpěl vážnější zra-
nění. Tragickou událost s  ohledem na 
možné spáchání trestného činu obec-

ného ohrožení vyšetřují policisté. „Při 
záchranných pracích na objektu pro-
vozovny zábavní pyrotechniky bylo 
nalezeno tělo muže beze známek 
života. Zranění dalších osob se nepo-
tvrdilo,“ potvrdila Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje. 

Okolí výbuchu 
bylo uzavøeno 

Do Otinovsi preventivně vyrazil 
i vrtulník záchranné služby, ten však 
nakonec odletěl s prázdnou. Kromě 
oběti se celý incident obešel beze zraně-
ní. Na místě zemřel majitel nemovitosti. 
„Zůstala po něm manželka, se kterou byl 
již velmi dlouho, a dvě děti. Mladší z nich 
začal letos chodit do první třídy. Právě 
pro ně to teď musí být neskutečně těžké,“ 
uvažoval například zdroj blízký rodině. 
Samotné místo a  jeho široké okolí byly 
během následujícího dne pro veřejnost 
zcela uzavřeny, řidiči jedoucí ve směru 
na Brno byli odkláněni již na křižovatce 
v  centru obce. Policisté místo události 
zabezpečili policejní páskou, nedostali se 
za ni ani rodinní příslušníci, kteří k místu 
přišli s materiální pomocí pro své blízké. 
„Mám tam rodiče, neseme jim nějaké 

plachty, mají v domě poškozenou střechu 
a okna. Právě volali, že už mohou domů, 
ale jsou bez elektřiny, tak jim neseme 
aspoň nějaké jídlo,“ svěřila se médiím jed-
na z obyvatelek obce. S rodinou nakonec 
odešla s nepořízenou.
Poškozeným a pozůstalým poskytovali na 
místě pomoc policejní psychologové. 

Identitu potvrdili 
kolegové 

Hasiči na místě likvidovali následky ex-
ploze. Jednalo se zejména o  poničené 
střechy, utržené tašky a plechovou kry-
tinu. Profesionálové i četní dobrovolníci 
se starali mimo jiné o to, aby domy za-
jistili proti případnému dešti.  V závěru 
uplynulého týdne pak oficiálně potvrdili 

i  identitu zemřelého. „Smutnou situaci 
v  průběhu zásahu doplnila informace 
o ztotožnění nalezené osoby beze zná-
mek života. Bohužel se jedná o našeho 
kolegu, tedy příslušníka sboru,“ potvr-
dili na svých internetových stránkách 
s tím, že na místě zemřel profesionální 
hasič Jiří P., který obchod provozoval. 
„Téměř veškerý sortiment si sami testu-
jeme, abychom věděli, co prodáváme,“ 
visí na webu prodejny. Možná právě tes-
tování se stalo jejímu majiteli osudným. 
„Jiří P., budu vzpomínat. Odpočívej 
v  pokoji, kamaráde,“ vzkázal zemřelé-
mu prodejci pyrotechniky a  hasičovi 
Radomil.

Co bylo pøíèinou?

Vyšetřovatelé okamžitě začali pracovat 
s  několika verzemi, jednou z  nich je 
neopatrná manipulace se zábavní pyro-

technikou. „Ve věci byly zahájeny úkony 
trestního řízení pro trestný čin obecné 
ohrožení z  nedbalosti. Pokračuje se 
v podrobnějším ohledání místa požáru 
a jeho okolí, zároveň probíhá zajišťování 
dalších důkazních materiálů,“ konstato-
vala Miluše Zajícová.

Pøipravovali 
ohòostroj v Plumlovì

Podle zjištěných informací Večerníku 
uvedený hasič v oblasti zábavní pyro-
techniky v  minulosti spolupracoval 
s mužem, který zemřel po ničivým vý-
buchu v Mostkovicích. K tomu došlo 
22. září 2018. „Znali se ze stejné směny 

u prostějovských profesionálních hasi-
čů. Muž z Otinovsi vlastnil firmu a ten 
z  Mostkovic mu pomáhal. Společně 
připravovali například silvestrovské 
ohňostroje v Plumlově, které se těšily 
velké oblibě. Po výbuchu v Mostkovi-
cích s  tím ovšem byl konec, on však 
prodával pyrotechniku dál. V  tomto 
oboru byl machr, těžko tedy říct, jak je 
možné, že k něčemu podobnému do-
šlo,“ prohlásila jedna ze žen, která oba 
muže dlouhodobě znala. 

Èeká protìjší dùm 
demolice? 

Otázkou nyní zůstává zejména to, 
co bude dál s  poničenými domy, 
poškozeny mají především střechy 
a  okna. A  přestože místo zásahu 
bylo pro veřejnost uzavřeno, z  fotek 
poskytnutých hasiči vyplývá, že 

minimálně protější dům byl explozí 
zasažen snad ještě více než ten 
patřící mrtvému hasiči. Své přitom 
nepochybně udělala i  voda, bez níž 
se hašení žádného požáru neobejde. 
V tuto chvíli tak nelze vyloučit, že stejně 
jako tři domy v  Mostkovicích bude 
nakonec i tento barák srovnán se zemí. 
Podle Petra Koláře je o obyvatele do-
tčených domů postaráno. „Je zajištěno, 
že všichni lidé budou mít kde spát a spí 
pod střechou i v bezpečí. Ještě uvidíme, 
kolik materiálu bude třeba. Ohledně 
odhadu škody zatím vůbec nemáme 
tušení,“ řekl ČTK starosta s tím, že na 
obecním majetku jsou v řádu několika 

desítek tisíc korun. „Z pohledu statika 
to zatím vypadá, že nebude nutné žád-
ný z domů demolovat. Nicméně jedna 
nemovitost po té explozi vyhořela, tak-
že se teď bude řešit, zda zůstane zacho-
vána,“ dodal.
Vývoj situace v Otinovsi bude Večer-
ník i nadále sledovat. 

Explozí pøibývá…

Podobnou situaci, jakou teď řeší 
v  Otinovsi, zažili loni v  červenci 
obyvatelé Olšan u  Prostějova. Při 
výbuchu plynu tam tehdy zemřel 
sedmapadesátiletý majitel jednoho 
z  rodinných domů, další dva lidé 

byli lehce zraněni. Policejní vyšet-
řování prokázalo, že úmyslně od-
montoval přívodní plynovou hadici 
od sporáku a  unikající zemní plyn 
zapálil. Kriminalisté prověřování 
tragické události uzavřeli v  lednu 
a  protože viník při explozi zemřel, 

byl případ odložen. Tlaková vlna 
poškodila dalších sedmnáct nemo-
vitostí a dva automobily. Jejich ma-
jitelé museli nejčastěji řešit poško-
zená okna, dveře i  fasády. Celková 
škoda přesáhla 12,5 milionu korun. 
Ještě větší randál nastal v  Mostkovi-
cích. Dnes je tomu přesně 5 roků a 3 
dny, co právě zde došlo k  mohutné 
explozi, která poškodila zhruba dese-
tinu všech domů v obci, přesněji 53 
budov. Zemřel majitel domu, již výše 
zmíněný třiatřicetiletý profesionální 
hasič. Škody způsobené výbuchem 
a tlakovou vlnou šly desítek miliónů 
korun. demolice potkala nejen rodin-
ný dům, kde došlo k explozi. Prove-

deným odborným zkoumáním bylo 
zjištěno, že výbuch byl způsoben py-
rotechnickou zvukozábleskovou složí 
a  zřejmě neodbornou manipulací. 
Zavinění další osoby bylo vyloučeno, 
a proto bylo další prošetřování v sou-
ladu se zákonem odloženo.
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PO VÝBUCHU V OTINOVSI  OBCHODUJÍCÍ S PYROTECHNIKOU
Jeho kolega ze směny takto zahynul 

před 5 lety po explozi v Mostkovicích
OTINOVES Tyto dvě tragédie se až mrazivým způsobem po-
dobají. Minulý pátek to bylo přesně pět let od ničivého výbu-
chu v Mostkovicích, při němž zemřel muž, který ve svém domě 
skladoval obrovské množství výbušnin. A právě den před tímto 
tragickým výročím došlo k obdobné události. Ve čtvrtek 21. září 
v Otinovsi explodovala prodejna zábavní pyrotechniky, kterou 
u svého domu provozoval někdejší kolega zemřelého ze stejné 
směny prostějovských profesionálních hasičů. Jeho tělo se na-
šlo zhruba 20 metrů od pravděpodobného místa exploze. Oba 
muži v minulosti spolupracovali, stáli mimo jiné za přípravou 
silvestrovského ohňostroje v Plumlově. Nikomu ze sousedů se 
tentokrát nic nestalo, škody na 11 okolních domech jsou však 
značné. Večerník se zajel na místo neštěstí podívat. 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO



U Pramene ani v Hanácké
restauraci to na otevření nevypadá…
KOSTELEC NA HANÉ Bývaly to dvě hojně navštěvované kos-
telecké restaurace. Jejich aktuální stav je však tristní a ani v jed-
né z nich se už řadu let nenajíte. Zatímco Hanácká restaurace 
v centru města je zavřená už sedm let, Restauraci U Pramene 
ten samý osud potkal před necelými dvěma lety. Vše nasvěd-
čuje tomu, že ani jedna z nich se v dohledné době neotevře.

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

původní
zpravodajství

S  restauracemi na vesnicích to jde 
z  kopce. A  nejen tam. Kostelec na 
Hané je sice druhým nejlidnatějším 
městem regionu Prostějovska, pře-
mírou možností sehnat zde teplý 
oběd však neoplývá. Přitom zdejší 
Hanácká restaurace patřila spolu se 
sousední sokolovnou mezi dominan-
ty centra města. Před revolucí se v ní 
konala řada akcí, a  i nástup nového 
režimu přežila relativně bez úhony. 
Dokonce to svého času vypadalo, že 
se dočká potřebné kompletní opravy. 
Jenže tu se nepodařilo dotáhnout do 
konce. Její současný stav je havarijní. 
„Prostor restaurace stejně jako fun-

gující prodejna potravin nacházející 
se ve stejném objektu patří Jednotě 
Uherský Ostroh. Nemám jedinou 
informaci o tom, že by se tu chystala 
rekonstrukce, či dokonce otevření. 
Určitě je to obrovská škoda,“ reago-
val na dotaz Večerníku Ladislav Hy-
nek, starosta Kostelce na Hané. 

Restaurace U Pramene se v Kos-
telci na Hané nachází v  blízkos-
ti rušné křižovatky. Ještě přede 
dvěma lety zde bylo otevřeno, 
zájem zákazníků však i  s  ohle-
dem na nepříliš ochotnou ob-
sluhu postupně upadal. „Bude to 
zhruba půl roku, co objekt změ-
nil majitele. Když byl v  nabídce, 
tak jsme přemýšleli, že bychom 
restauraci odkoupili a  provozo-
vali ji coby město. Tento nápad 

jsme však s ohledem na všechny 
možné komplikace nakonec za-
vrhli,“ prozradil Hynek s  tím, že 
ani tady zatím nic nenasvědčuje 
opětovnému otevření. 
Ve druhém největším městě re-
gionu se tak lidé mohou najíst 
pouze v  Penzionu Sport nedale-
ko zdejší školy či v  jídelně, která 
funguje v  budově místní mate-
řinky. Na pivo si pak lidé mohou 
zajít do hospůdky Kozí Brada či 
do občerstvení Depo u  nádraží. 
Slušné oblibě se těší i  moderní 
kavárna a cukrárna Cafelier.
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Konice (mls) – Stále častěji si 
lidé stěžují na sociálních sítích. 
Tam však své problémy nevy-
řeší. Jestliže chtějí, aby měl je-
jich návrh nějaký dopad, měli 
by se obrátit přímo na městský 
či obecní úřad. Nejinak je tomu 
i v Konici. „Několikrát se stalo, že 
na soukromé skupině Diskuzní 
fórum a bazar města Konice byly 
zveřejněny požadavky k vyřízení 
záležitostí týkajících se agendy 
Městského úřadu v Konici. Není 
možné ani vhodné, aby pracov-
níci úřadu kontrolovali takové 
zprávy a  reagovali na ně v  pra-
covní době. Pokud potřebujete 
cokoliv vyřídit a nevíte, na koho 
se obrátit, zavolejte na podatel-
nu úřadu 582 401 420/411 nebo 
přímo pracovníkům jednotlivých 
odborů,“ vyzvala tajemnice úřa-
du Kateřina Čépe.

Němčice nad Hanou (mls) – 
Nová fotovoltaická elektrárna by 
měla v dohledné době vzniknout 
na střeše sportovní haly Suprov-
ka v Němčicích nad Hanou. Ob-
dobně tomu bude také v případě 
místní čističky odpadních vod. 
Město Němčice nad Hanou oba 
projekty zařadilo do plánu inves-
tic na letošní rok.

Plumlov (mls) – Výstavbě no-
vého vodojemu Vícov - Dol-
ní a  vzniku nového vodovodu 
v  Plumlově a  Vícově už téměř 
nic nebrání v  realizaci. Rozsáhlý 
projekt aktuálně získal stavební 
povolení. Kdy se začne s jeho re-
alizaci? „To netuším, v tuto chvíli 
hledáme finance z dotací. Pokud 
se zadaří, mohlo by to být třeba 
i  příští rok,“ reagovala na dotaz 
Večerníku plumlovská starostka 
Gabriela Jančíková.

RYCHLÝ
NÍK
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I pøes zmìnu majitele

 Foto: Martin Zaoral

 Foto: Martin Zaoral

O L Š A N Y  U   P R O ST Ě J OVA
Hrůza a děs, jen se na to podívat! 
Policisté a  lékaři spěchali v  pátek 
15. září odpoledne do Olšan u Pro-
stějova, kde došlo k  závažné do-
pravní nehodě devítileté cyklistky. 
Ta jela na kole po chodníku bez 
přilby, a navíc telefonovala. Okol-
nosti, které ji záhy postihly, díven-
ku krutě vytrestaly. 
Předminulý pátek v odpoledních ho-
dinách jela hlídka dopravních policis-
tů do Olšan u Prostějova, kde se stala 
dopravní nehoda. „Na místě zjistila, 
že devítiletá holčička jela na kole po 
chodníku vedoucím podél komuni-

kace směrem do centra. U  jednoho 
z místních domů náhle sjela na silni-
ci na přechod pro chodce, aniž by se 
rozhlédla. V tu dobu místem projíž-
děly dva autobusy, které jely za sebou, 
a do druhého z nich narazila. Řidička 
autobusu, který byl v  době nehody 
bez cestujících, chtěla zabránit stře-
tu, ale to se již nepodařilo. Holčička 
narazila do zadní části autobusu za 
výstupními dveřmi, upadla na ko-
munikaci a autobus jí zadním kolem 
najel na dolní končetinu,“ popsala 
nehodu Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. 

Jak policisté o něco později zjistili, dí-
venka při jízdě neměla na hlavě 
nasazenou cyklistickou 
přilbu a  telefonovala. 
„Mladá cyklistka byla 
z  místa nehody pře-
vezena záchrannou 
službou do Fakultní 
nemocnice Olomouc. 
U obou účastnic byla na místě 
provedena negativní dechová zkouš-
ka. Hmotná škoda byla předběžně 
vyčíslena na pět tisíc korun,“ dodala 
mluvčí krajské policie s tím, že neho-
da je nadále v šetření policistů z do-
pravního inspektorátu.  (mik)



pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

KRISTÝNA BOHATOVÁKRISTÝNA BOHATOVÁ

První vystoupení patřilo dětské mu-
zice ZUŠ Konice Slônečko, kterou 
vede Jitka Kaprálová. Jak obecenstvu 

vysvětlila, věnují se se žáky hlavně 
skladbám z  Konicka, což následně 
malé muzikantky předvedly. Ke slo-
vu, lépe řečeno tónu, přišly nejen 
housle, basa a  klarinet, ale i  fanfr-
noch a předchůdci dnešních bubnů. 
„Když si vezmu věkové rozmezí hu-
debníků, klobouk dolů. Vždyť tohle 
jsou úplně malé holčičky,“ zalily se 
oči slzami dojetí paní Marii.

Druhou část programu obsta-
rali tanečníci Klasu z  Kralic na 
Hané. Brodku Klasáci mimo 
jiné předvedli pravý hanácký 
mrskut. Soubor, který slaví už 
dvaapadesáté narozeniny, ne-
ztratil nic ze své energie a  jeho 
kroje patří stále k nejkrásnějším 
a nejbohatším nejen na Moravě.
„Všechno musí mít svůj řád a kroj 

musí být podle pravidel. Jinak 
by nám paní Jarmila Vitoslavská 

z Troubek, která kroje vyrábí, dala 
co proto,“ smál se moderátor. 
Program zakončila přednáška Bro-
nislavy Millé „Co Hanačky nosívaly 
a na co jsme zapomněli.“
Na nádvoří byla k  vidění výstava 
auto a moto veteránů, mezi nimiž 
byly i opravdové skvosty jako Wi-
kov 35, americký parník v podobě 
Dodge Coronet, Fiat 1100 ALR 
z roku 1938 vyrobený jako sanit-
ní vůz pro armádu a  nemocnice 
či motocykl Ariel s datem výroby 
1929. „Obdivuji ty, co se o veterány 
starají. Můj kamarád tak renovoval 
obyčejnou Škodu 1201 neboli stejš-

na a  vím, co s  tím měl práce, aby 
sehnal díly, aby auto vypadalo tak, 
jako by vyjelo z výroby. O hodinách 
práce a  penězích ani nemluvím,“ 
konstatoval Jiří Valenta, jenž do 
Brodku přijel z Vyškova právě kvůli 
autům. Těch si užil bohatě, v zámec-
kém parku totiž odstavili své vozy 
členové Porsche Clubu z Brna. 
Součástí hodů byly i stánky s nej-
různějším zbožím a  sladkostmi 
a  samozřejmě také kolotoče.
„Byli jsme se podívat na hodech 
v  Prostějově, stánků mají víc, ale 
v počtu kolotočů je asi trumfneme,“ 
smál se jeden z místních. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko
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KRONIKA
Nadýchal čtyři promile!
Poněkud bezohledně si 
počínal uplynulou středu 
20.  září ve večerních hodinách 
devětadvacetiletý muž, kterého 
zastavila policejní hlídka 
v  Prostějovičkách. Při kontrole 
následně zjistila, že řídí voz-
idlo bez příslušného řidičského 
oprávnění, ale navíc pod vlivem 
alkoholu. Naměřené hodnoty se 
zastavily při prvním měření na 
hladině 3,87 promile, při druhém 
dokonce na rovných 4,00 promile. 
Odběru bio materiálu v nemocni-
ci se podezřelý odmítl podrobit. 
Byly zahájeny úkony trestního 
řízení pro podezření z  trestného 
činu ohrožení pod vlivem návy-
kové látky, za který hrozí peněžitý 
trest, zákaz činnosti nebo odnětí 
svobody až na jeden rok.

s
jjakkkéé bbellee hooddee vv broooddku uuu prrossstěějovvva……

Programem provázel hanácký patriot
Miroslav Hrabčík

WWW.VECERNIKPV.CZ
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U TOHOU TOHO

ZÁMECKÉ HODY V  BRODKU U  PROSTĚJOVA NABÍDLY

BRODEK U PROSTĚJOVA Zámek rodu Belcredi byl předminulou neděli 17. září opět otevřen pro 
veřejnost. Na jeho nádvoří a v parku se odehrála nejen výstava vozidel a motorek veteránského 
věku, ale i folklórní program. Ten se ale o hodnou chvíli zdržel, moderátor Miroslav Hrabčík se totiž 
vydal do úplně jiného Brodku a musel se vracet až od Konice... „Řikáte mě hanácké patriot, tož su 
také vrták a všeckém se omlóvám,“ nechal se slyšet statný Hanák. Tamní hode tak začaly zvesela!

VETERÁNY, FOLKLÓR I KOLOTOČEVVVVVVVVVVVVVEEEEEEEEEEEEETTTTTTTTTTTTTEEEEEEEEEEEEERRRRRRRRRRRRRÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁÁNNNNNNNNNNNNNYYYYYYYYYYYYY,,,, FFFFFFFFFFFFFOOOOOOOOOOOOOLLLLLLLLLLLLLKKKKKKKKKKKKKLLLLLLLLLLLLLÓÓÓÓÓÓÓÓÓÓÓÓÓRRRRRRRRRRRRR IIIIIIIIIIIII KKKKKKKKKKKKKOOOOOOOOOOOOOLLLLLLLLLLLLLOOOOOOOOOOOOOTTTTTTTTTTTTTOOOOOOOOOOOOOČČČČČČČČČČČČČEEEEEEEEEEEEE FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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SMRŽICE Při nehodě z  předminu-
lého pátku 15. září zasahovaly složky 
Integrovaného záchranného systé-
mu na obávané křižovatce na silnici 
vedoucí z Prostějova do Kostelce na 
Hané, kde došlo ke srážce dvou osob-
ních vozidel.   
„Za volantem vozidla Renault seděla 
dvaačtyřicetiletá řidička a jela ve směru 
od obce Smržice po silnici a na křižovat-
ce se silnicí II. třídy nedala přednost v jíz-

dě osobnímu vozidlu Škoda Rapid, které 
jelo po hlavní silnici. Řídil ho osmadva-
cetiletý muž ve směru od Kostelce na 
Hané směrem na Prostějov. Následoval 
střet, při němž se řidič škodovky zranil. 
Dechové zkoušky byly u obou negativ-
ní,“ shrnula střet Miluše Zajícová, tisko-
vá mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. „Hmotná škoda na 
vozidlech byla předběžně stanovena na 
tři sta tisíc korun,“ dodala.  (mik) 

Znaèka ho trefila do hlavy!
MOŘICE Ve špatnou chvíli na 
špatném místě! Tak by se dala oko-
mentovat dopravní nehoda z úterý 
19. září, ke které došlo v Mořicích. 
V  odpoledních hodinách odletěl 
z místa nehody v doprovodu zdra-
votníků Letecké záchranné služby 
do Fakultní nemocnice Olomouc 
sedmdesátiletý cyklista, který měl 
opravdovou smůlu!
„Řidič nákladního vozidla s  taha-
čem jel po komunikaci v  Mořicích 
směrem od Vrchoslavic a  na kři-
žovatce odbočoval vlevo směrem 
na Pavlovice. Při stáčení soupravy 
neodhadl dostatečně boční odstup 
od svislé dopravní značky osazené 
vpravo vedle komunikace, zachytil ji 
a ta se vlivem nárazu zlomila v patce. 

Zřejmě by se nestalo nic vážného, 
kdyby v danou dobu místem nepro-
jížděl starší muž na kole po chodní-
ku, kterého padající značka zasáhla 
do hlavy. Po nárazu upadl senior na 
chodník, kde zůstal zraněný ležet,“ 
popsala nehodu Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje.  
Na místě policisté provedli u  obou 
účastníků dechové zkoušky s negativ-
ním výsledkem. „V  průběhu šetření 
a přistání vrtulníku bylo místo neho-
dy neprůjezdné. Hmotná škoda byla 
zjištěna pouze na značce a  jízdním 
kole v předběžné výši pěti tisíc korun,“ 
doplnila mluvčí krajských policistů 
s tím, že okolnosti nehody jsou i nadá-
le předmětem šetření.    (mik)

PROSTĚJOV Stát chce na desít-
kách úseků dálnic zakázat předjíž-
dění kamionů. Jsou to zdržení, kte-
rá snižují plynulost dopravy a  při 
nichž vznikají nebezpečné situace. 
Trpělivost došla policii i  Minister-
stvu dopravy. Chystají změnu, po 
níž na českých dálnicích přibude 
značek zakazujících kamionům 
předjíždět. Ředitelství služby do-
pravní policie vytipovalo ve spolu-
práci s  krajskými ředitelstvími 33 
takových úseků, Ministerstvo do-
pravy jich chystá zatím 31. Dva jsou 
i u Prostějova.

Policie navrhla zákaz předjíždění 
pro kamiony na dálnici D46 v úseku 
33,5 – 35,5 km směr Prostějov - Olo-
mouc a  30,0 – 36,0 km směr Olo-
mouc - Prostějov. Finální slovo bude 
mít Ministerstvo dopravy. „Musí 
vydat stanovení místní/přechodné 
úpravy a  následně pak správce ko-
munikace, v daném případě ředitel-
ství silnic a dálnic, toto opatření re-
alizuje,“ vysvětlil mluvčí Policejního 
prezidia ČR David Schön a  dodal: 
„Nové úseky byly vytipovány z hle-
diska zvýšení plynulosti zejména 
osobní dopravy, dále pak stavebně 

technického uspořádání komunika-
ce a vývoje intenzity dopravy.“ 
Prostějovští řidiči, kteří po dálnici 
cestují denně, omezení vítají. „Ko-
likrát je to o  hubu. Hlavně Poláci 
nehledí doprava doleva, vůbec je 
nezajímá, že v  levém pruhu jede 
kolona. Prostě hodí blinkr a  natla-
čí se tam. A  řidiči osobáků už se 
jen modlí, aby to ubrzdili,“ popsal 
vlastní zkušenosti Jan Kousek. 
Podle informací by měli řidiči 
nové zákazové značky na dálni-
cích vidět do konce letošního 
roku.    (kib)

silnice
NA VÁŠ NÁMÌT

KRUMSÍN Když se kácí les… 
O  tom, že jinak nezbytný převoz 
zemědělských plodin dokáže na sil-
nici nadělat pořádnou paseku, ne-
třeba polemizovat. Začátkem uply-
nulého týdne k  tomu došlo také 
v Krumsíně a okolí, kudy se vozila 
kukuřičná řezanka. 

Martin ZAORA L
Skutečnost, která čas od času nějaké-
ho toho řidiče řádně naštve. Pokud si 
právě umyjete auto, pak nikoho nepo-
chybně nepotěší jízda po silnici, na niž 
zemědělci z pole vytahali doslova tuny 
bahna. Kromě nečistoty jde i o zdraví. 
Po blátě to na silnici totiž pořádně 
klouže, o  čemž by mohli mluvit ze-
jména motorkáři. 
„Minimálně dvě hodiny se nekonal 
žádný úklid silnice, přitom každých 
pět minut projel pořádně zabláce-
ný traktor s  kukuřičnou řezankou,“ 

kritizoval ve skupině Prostějov Bez 
Cenzury notně zablácenou silnici 
u Krumsína Pavel K. 
Podle dalších diskutujících však k čiš-
tění silnice docházelo s  přestávkami 
i v průběhu odvozu. Po jeho skončení 

měla být komunikace vyčištěna zcela. 
„Je jasné, že to nebudou čistit po ka-
ždé jízdě. Ale jezdil tam traktor a  už 
v  průběhu prací silnici čistil kartáči. 
Musí to dočistit hlavně po dokonče-
ní,“ reagovala například Hana D.

v polňačku

Foto: Facebook

LEŠANY Tak už je to tady! Avizo-
vaná oprava silnice z  Kostelce na 
Hané do Zdětína přes Lešany se 
přiblížila. Nejprve se však stavba-
ři pustí do úseku ve směru z cen-
tra Lešan do Ohrozimi. Silnice 
zde bude uzavřena již od příštího 
pondělí 2. října. 
Úplná uzavírka, která se však ni-
jak nedotkne autobusové dopra-
vy, by měla skončit až pět dní před 
Štědrým dnem, tedy 19. prosince. 

„Průjezd přes Lešany ve směru
z  Kostelce na Hané do Zdětína zů-
stane zachován,“ zdůraznila starostka 
Lešan Vladislava Bábková s  tím, že 
zmiňovaný úsek silnice nacházející 
se v havarijním stavu by se měl začít 
opravovat na jaře příštího roku.  Ob-
jízdná trasa za zhruba dvoukilomet-
rový uzavřený úsek povede z  Lešan 
přes Zdětín, Ptení a  Vícov, v  opač-
ném směru pak z Kostelce přes Most-
kovice do Ohrozimi.  (mls)

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE
PROBÌHNE VE STØEDU

27. ZÁØÍ VE 12.00 HODIN
POZOR!

NASTAL TEN SPRÁVNÝ ÈAS...
pro více informací volejtepro více informací volejte
608 960 042608 960 042



PROSTĚJOVPROSTĚJOV Není snad Pros- Není snad Pros-
tějovana, který by si na něj nejen tějovana, který by si na něj nejen 
z  pozice vrcholné funkce na rad-z  pozice vrcholné funkce na rad-
nici nevzpomněl. Dnes už čtyři-nici nevzpomněl. Dnes už čtyři-
aosmdesátiletý Miroslav Pišťák aosmdesátiletý Miroslav Pišťák 
((na snímkuna snímku) působil jako řadový ) působil jako řadový 
zastupitel, místostarosta, starosta zastupitel, místostarosta, starosta 
a  později primátor Statutárního a  později primátor Statutárního 
města Prostějova nepřetržitě dva-města Prostějova nepřetržitě dva-
cet let až do roku 2018. Patří tedy cet let až do roku 2018. Patří tedy 
jednak ke služebně nejstarším ko-jednak ke služebně nejstarším ko-
munálním politikům a  je i  záro-munálním politikům a  je i  záro-
veň dlouholetým členem ČSSD, veň dlouholetým členem ČSSD, 
která ovšem počátkem června po která ovšem počátkem června po 
třiceti letech změnila název na třiceti letech změnila název na 
ryze „Sociální demokracie“ alias ryze „Sociální demokracie“ alias 
SOCDEM. Původně odlehčené SOCDEM. Původně odlehčené 
povídání na konec léta se nakonec povídání na konec léta se nakonec 
stalo rozhovorem, kdy bylo záhy stalo rozhovorem, kdy bylo záhy 
zřejmé, že řeč sklouzne k  věcem zřejmé, že řeč sklouzne k  věcem 
politickým a  veřejným... A  bylo politickým a  veřejným... A  bylo 
to nakonec dlouhé povídání, kte-to nakonec dlouhé povídání, kte-
ré jsme rozdělili na dvě části. Tu ré jsme rozdělili na dvě části. Tu 
první vám přinášíme právě dnes. první vám přinášíme právě dnes. 
V pokračování už to bylo více jako V pokračování už to bylo více jako 
Miroslavu Pišťákovi-občanovi.Miroslavu Pišťákovi-občanovi.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Michal 
KADLEC

 První otázka je naprosto  První otázka je naprosto 
jednoduchá. Jak se aktuálně máte jednoduchá. Jak se aktuálně máte 
a jak se vám daří? a jak se vám daří? 
„Daří se mi poměrně slušně, ale začí-„Daří se mi poměrně slušně, ale začí-
nám být lenivý. (nám být lenivý. (úsměvúsměv) Za ty roky, ) Za ty roky, 
co jsem mimo politiku, jsem se na-co jsem mimo politiku, jsem se na-
příklad naučil slušně vařit, ovšem už příklad naučil slušně vařit, ovšem už 
se mi ani to nechce dělat. Naštěstí se mi ani to nechce dělat. Naštěstí 
každý víkend za mnou jezdí z Prahy každý víkend za mnou jezdí z Prahy 
syn a ten mi vždy navaří na celý tý-syn a ten mi vždy navaří na celý tý-
den. Podnikám procházky po městě, den. Podnikám procházky po městě, 
čtu noviny nebo se občas podívám čtu noviny nebo se občas podívám 
na televizi. Žiji prostě spokojeným na televizi. Žiji prostě spokojeným 
životem důchodce.“ životem důchodce.“ 

 A  politiku sledujete? Tedy  A  politiku sledujete? Tedy 
alespoň tu komunální prostějov-alespoň tu komunální prostějov-
skou? skou? 
„Sleduji, ale příliš už to neprožívám. „Sleduji, ale příliš už to neprožívám. 
Na celou řadu věcí, které se v Pros-Na celou řadu věcí, které se v Pros-
tějově dnes dějí, mám pochopitelně tějově dnes dějí, mám pochopitelně 
svůj názor. Co se týká té ‚velké‘ po-svůj názor. Co se týká té ‚velké‘ po-
litiky, tak musím říct, že čím jsem litiky, tak musím říct, že čím jsem 
starší, tím se ze mě stává větší a větší starší, tím se ze mě stává větší a větší 
konzervativec. Vím, že to česká vlá-konzervativec. Vím, že to česká vlá-
da nemá jednoduché, ale nad ně-da nemá jednoduché, ale nad ně-
kterými jejími kroky jen nevěřícně kterými jejími kroky jen nevěřícně 
kroutím hlavou.“kroutím hlavou.“

 Pokud si dobře vzpomínám,  Pokud si dobře vzpomínám, 
vy jste ukončil politickou činnost vy jste ukončil politickou činnost 
v  roce 2018, kdy vám vypršel v  roce 2018, kdy vám vypršel 
mandát zastupitele. Do prostě-mandát zastupitele. Do prostě-
jovského zastupitelstva jste kan-jovského zastupitelstva jste kan-
didoval znovu v roce 2018 a také didoval znovu v roce 2018 a také 
o  čtyři roky později. To už však o  čtyři roky později. To už však 
neúspěšně. Vloni navíc zažila ob-neúspěšně. Vloni navíc zažila ob-
rovský propadák i  ČSSD (rovský propadák i  ČSSD (dnes dnes 
Sociální demokracieSociální demokracie) v  Prostějo-) v  Prostějo-
vě, která se do zastupitelstva ani vě, která se do zastupitelstva ani 
nedostala... nedostala... 
„Pochopitelně mi to bylo velice líto „Pochopitelně mi to bylo velice líto 
a pořád mi to líto je. Jsem totiž stále a pořád mi to líto je. Jsem totiž stále 
přesvědčen, že jak v  celostátní, tak přesvědčen, že jak v  celostátní, tak 
i komunální politice by nějaká levice i komunální politice by nějaká levice 
měla být. Zároveň ale musím sám měla být. Zároveň ale musím sám 
přiznat, že se od levicových myš-přiznat, že se od levicových myš-
lenek čím dál tím více vzdaluji. To lenek čím dál tím více vzdaluji. To 
ovšem neznamená, že nemám smysl ovšem neznamená, že nemám smysl 
pro něco, co by se dalo nazývat so-pro něco, co by se dalo nazývat so-
ciální spravedlností. Ovšem z  ně-ciální spravedlností. Ovšem z  ně-
kterých kroků celostátní Sociální kterých kroků celostátní Sociální 
demokracie nejsem vůbec šťastný...“  demokracie nejsem vůbec šťastný...“  

 Vy jste byl kritikem vedení  Vy jste byl kritikem vedení 
české Sociální demokracie už za české Sociální demokracie už za 
doby, kdy jí vládl Bohuslav So-doby, kdy jí vládl Bohuslav So-
botka. Myslel jste si už tenkrát, že botka. Myslel jste si už tenkrát, že 
dnes již někdejší ČSSD budou če-dnes již někdejší ČSSD budou če-
kat takové volební propadáky na kat takové volební propadáky na 
státní i komunální úrovni? státní i komunální úrovni? 

„Ano, měl jsem z  toho obavy už „Ano, měl jsem z  toho obavy už 
tehdy. Pořád jsem si ale říkal, že by tehdy. Pořád jsem si ale říkal, že by 
přece v  českém politickém životě přece v  českém politickém životě 
mělo něco jako sociální demokra-mělo něco jako sociální demokra-
cie existovat. Ale zároveň že před cie existovat. Ale zároveň že před 
takovými patnácti lety jsem byl na takovými patnácti lety jsem byl na 
našich schůzích velkým kritikem našich schůzích velkým kritikem 
činnosti sociálních demokratů. činnosti sociálních demokratů. 
Bohužel mi tenkrát nikdo nena-Bohužel mi tenkrát nikdo nena-
slouchal a ČSSD začala oslabovat slouchal a  ČSSD začala oslabovat 
i  v  Prostějově. Vrcholem všeho i  v  Prostějově. Vrcholem všeho 
byly volby v  roce 2022, kdy jsme byly volby v  roce 2022, kdy jsme 
se poprvé v  polistopadových svo-se poprvé v  polistopadových svo-
bodných volbách nedostali do bodných volbách nedostali do 
prostějovského zastupitelstva.  prostějovského zastupitelstva.  
O celostátní úrovni a skutečnosti, O celostátní úrovni a skutečnosti, 
že jsme neprošli ani do Parlamen-že jsme neprošli ani do Parlamen-
tu ČR, už raději nemluvím vůbec.“ tu ČR, už raději nemluvím vůbec.“ 
((mávne rukoumávne rukou))

 Vy sám jste mimo komu- Vy sám jste mimo komu-
nální politiku už pátým rokem, nální politiku už pátým rokem, 
což je poměrně dlouhá doba. Co což je poměrně dlouhá doba. Co 
se během této pětiletky podle vás se během této pětiletky podle vás 
v  Prostějově změnilo k  lepšímu v  Prostějově změnilo k  lepšímu 
nebo naopak k  horšímu? A  jak nebo naopak k  horšímu? A  jak 
dle vás pracuje současné vedení dle vás pracuje současné vedení 
města? města? 
„Víte, já tyto věci nechci příliš ko-„Víte, já tyto věci nechci příliš ko-
mentovat... Protože když u  toho mentovat... Protože když u  toho 
člověk není čtyřiadvacet hodin den-člověk není čtyřiadvacet hodin den-
ně, nemusí znát všechny souvislos-ně, nemusí znát všechny souvislos-
ti. Měl bych být tedy více zdrženli-ti. Měl bych být tedy více zdrženli-
vý a držet se i nadále své zásady, že vý a držet se i nadále své zásady, že 
bývalý primátor se nemá tomu sou-bývalý primátor se nemá tomu sou-
časnému do jeho práce plést. Ne že časnému do jeho práce plést. Ne že 
bych některým věcem nerozuměl bych některým věcem nerozuměl 
nebo na ně neměl svůj názor a také nebo na ně neměl svůj názor a také 
jiný pohled, avšak nechci být příliš jiný pohled, avšak nechci být příliš 
velkým kritikem současného vede-velkým kritikem současného vede-
ní města Prostějova. Zásadní připo-ní města Prostějova. Zásadní připo-
mínky totiž ani nemám, byť něco mínky totiž ani nemám, byť něco 
bych navrhoval a  realizoval trochu bych navrhoval a  realizoval trochu 
jinak. To je ovšem normální.“ jinak. To je ovšem normální.“ 

 Zkusím to tedy jinak. Je  Zkusím to tedy jinak. Je 
v  Prostějově něco, z  čeho máte v  Prostějově něco, z  čeho máte 
obavy? obavy? 
„To rozhodně ano, a v tomto ohle-„To rozhodně ano, a v tomto ohle-
du bych chtěl být konkrétní. Jde du bych chtěl být konkrétní. Jde 
o  budovu Společenského domu, o  budovu Společenského domu, 
lidově řečeno ‚Kaska‘. Tady bych lidově řečeno ‚Kaska‘. Tady bych 
současnému vedení města vytknul současnému vedení města vytknul 
to, že příliš dlouho váhalo a neustá-to, že příliš dlouho váhalo a neustá-
le ještě váhá, než udělá konkrétní le ještě váhá, než udělá konkrétní 
kroky v  otázce jeho rekonstrukce. kroky v  otázce jeho rekonstrukce. 
Rozumím tomu, že to není a  ne-Rozumím tomu, že to není a  ne-
bude jednoduché. Vždyť se tady bude jednoduché. Vždyť se tady 
bavíme o investicích v řádu stovek bavíme o investicích v řádu stovek 
milionů korun. Na druhé straně milionů korun. Na druhé straně 
jsem přesvědčen, že ‚Kasko‘ není jsem přesvědčen, že ‚Kasko‘ není 
pro Prostějov tím nejdůležitějším pro Prostějov tím nejdůležitějším 
pro kulturu. Bezesporu svoji roli pro kulturu. Bezesporu svoji roli 
tady sehrává, a  to zejména kvůli tady sehrává, a  to zejména kvůli 
organizaci velkých plesů. Ale že by organizaci velkých plesů. Ale že by 
prostějovská kultura stála a  padala prostějovská kultura stála a  padala 
se Společenským domem, tak to se Společenským domem, tak to 
prostě není. Pokud by ale záleže-prostě není. Pokud by ale záleže-
lo na mně, tak bych se rozhodl už lo na mně, tak bych se rozhodl už 
dříve, co s kulturákem dělat dál do dříve, co s kulturákem dělat dál do 
budoucna. Vždyť rozhodnutí sou-budoucna. Vždyť rozhodnutí sou-
du, který pravomocně zneplatnil du, který pravomocně zneplatnil 
všechny smlouvy mezi městem všechny smlouvy mezi městem 
a  developerskou společností Man-a  developerskou společností Man-
thellan, je na světě už mnoho let thellan, je na světě už mnoho let 
a mnoho let tedy víme, že ‚Kasko‘ je a mnoho let tedy víme, že ‚Kasko‘ je 
znovu zpátky majetkem Prostějova. znovu zpátky majetkem Prostějova. 
Tak opravdu nechápu to dlouhé vá-Tak opravdu nechápu to dlouhé vá-
hání, co teď s ním...“ hání, co teď s ním...“ 

 V Prostějově se množí hla- V Prostějově se množí hla-
sy, že napadat smlouvy s  Man-sy, že napadat smlouvy s  Man-
thellanem bylo ze strany magis-thellanem bylo ze strany magis-
trátu neuvážené. Pokud by toho trátu neuvážené. Pokud by toho 
nebylo, už by v  jižní části cen-nebylo, už by v  jižní části cen-
tra města mohlo stát moderní tra města mohlo stát moderní 
obchodní centrum místo stále obchodní centrum místo stále 
chátrajícího „Kaska“. Nebyla to chátrajícího „Kaska“. Nebyla to 
podle vás chyba? podle vás chyba? 
„Já nevím... Na to se těžko odpoví-„Já nevím... Na to se těžko odpoví-
dá. Člověk rád vždycky říká, co by dá. Člověk rád vždycky říká, co by 
bylo, kdyby...“ (bylo, kdyby...“ (povzdechne sipovzdechne si))

 Ovšem s  odstupem času  Ovšem s  odstupem času 
už člověk může říct svůj názor už člověk může říct svůj názor 
naplno.naplno.

„Možná ano, byla to chyba. Ale-„Možná ano, byla to chyba. Ale-
spoň z  hlediska běžného občana. spoň z  hlediska běžného občana. 
Na druhé straně někteří kritici by Na druhé straně někteří kritici by 
namítali, že v  Prostějově je těch namítali, že v  Prostějově je těch 
prodejních ploch až příliš.“ prodejních ploch až příliš.“ 

 Prostějov má v současnos- Prostějov má v současnos-
ti ještě jeden palčivý problém, ti ještě jeden palčivý problém, 
a tím je Národní dům... a tím je Národní dům... 
„No právě! A  to mě velice trápí. „No právě! A  to mě velice trápí. 
Už na začátku ale řeknu, že rozu-Už na začátku ale řeknu, že rozu-
mím opatření ze strany města vy-mím opatření ze strany města vy-
tvořit z  Národního domu jednu tvořit z  Národního domu jednu 
velkou příspěvkovou organizaci velkou příspěvkovou organizaci 
a zrušit dlouhá léta fungující obec-a zrušit dlouhá léta fungující obec-
ně prospěšnou společnost. Má to ně prospěšnou společnost. Má to 
podle mě ale několik háčků. Hned podle mě ale několik háčků. Hned 
na úvod si musíme uvědomit, že na úvod si musíme uvědomit, že 
všechny ředitelky Městského diva-všechny ředitelky Městského diva-
dla počínaje už paní Zikmundovou dla počínaje už paní Zikmundovou 
až po paní Maršálkovou řídily toto až po paní Maršálkovou řídily toto 
kulturní zařízení velmi dobře. A to kulturní zařízení velmi dobře. A to 
včetně skvělé dramaturgie, kterou včetně skvělé dramaturgie, kterou 
léta zajišťovala Eva Zelená. A navíc léta zajišťovala Eva Zelená. A navíc 
díky spolupráci s TK PLUS se zde díky spolupráci s TK PLUS se zde 
odehrávala další vynikající divadel-odehrávala další vynikající divadel-
ní představení. Když to zkrátím, tak ní představení. Když to zkrátím, tak 
v divadle prostě problém není a ani v divadle prostě problém není a ani 
nikdy nebyl. Nyní ale vznikla ona nikdy nebyl. Nyní ale vznikla ona 
velká příspěvková organizace Měst-velká příspěvková organizace Měst-
ské divadlo v Prostějově. A bezpro-ské divadlo v Prostějově. A bezpro-
blémové divadlo se má nyní starat blémové divadlo se má nyní starat 
o  vysoce problémové a  po covidu o  vysoce problémové a  po covidu 
stále nerentabilní restaurační zaří-stále nerentabilní restaurační zaří-
zení. V tom vidím potíž...“ zení. V tom vidím potíž...“ 

 Proč?  Proč? 
„Očekával bych, že nová šéfka „Očekával bych, že nová šéfka 
Městského divadla v  Prostějově Městského divadla v  Prostějově 
nechá divadlu volný prostor, pro-nechá divadlu volný prostor, pro-
tože současní pracovníci divadla tože současní pracovníci divadla 
jsou na velmi dobré úrovni a vědí, jsou na velmi dobré úrovni a vědí, 
co mají dělat. A také to dělají. Bylo co mají dělat. A také to dělají. Bylo 
by tedy zapotřebí, aby se maxi-by tedy zapotřebí, aby se maxi-
málně věnovala restauračnímu málně věnovala restauračnímu 
zařízení. To je, jak všichni víme, zařízení. To je, jak všichni víme, 
už velmi dlouho prakticky uzavře-už velmi dlouho prakticky uzavře-
né. A  v  době po covidu zavřít na né. A  v  době po covidu zavřít na 
několik měsíců hospodu, to jako několik měsíců hospodu, to jako 
bychom předjímali její konec. Byl bychom předjímali její konec. Byl 
bych velmi nerad, pokud bych se bych velmi nerad, pokud bych se 
měl připojit k  těm, kteří příliš ne-měl připojit k  těm, kteří příliš ne-
věří, že se podaří jakási obroda Ná-věří, že se podaří jakási obroda Ná-
rodního domu. Pořád ve mně ještě rodního domu. Pořád ve mně ještě 
trocha té naděje zůstává. A konec-trocha té naděje zůstává. A konec-
konců je to v zájmu nás všech Pro-konců je to v zájmu nás všech Pro-
stějovanů, aby se restaurace s  ka-stějovanů, aby se restaurace s  ka-
várnou daly znovu do pořádku.“várnou daly znovu do pořádku.“

 Vy sám vidíte nějaké řešení,  Vy sám vidíte nějaké řešení, 
jak gastronomickou část Národ-jak gastronomickou část Národ-
ního domu pozvednout? ního domu pozvednout? 
„Pamatuji si na dobu před nějaký-„Pamatuji si na dobu před nějaký-
mi pětadvaceti lety, kdy jsme na mi pětadvaceti lety, kdy jsme na 
radnici diskutovali o tom, co udělat radnici diskutovali o tom, co udělat 
s  restaurací a  kavárnou v  Národ-s  restaurací a  kavárnou v  Národ-
ním domě. Tehdy jsem už jako ním domě. Tehdy jsem už jako 
místostarosta vůbec nepřipouštěl místostarosta vůbec nepřipouštěl 
možnost, že by město tuto část Ná-možnost, že by město tuto část Ná-
rodního domu mohlo pronajímat. rodního domu mohlo pronajímat. 
A  to hlavně kvůli velmi špatným A  to hlavně kvůli velmi špatným 
zkušenostem z doby těsně po roce zkušenostem z doby těsně po roce 
1990. Dnes už bych tak kategorický 1990. Dnes už bych tak kategorický 
nebyl. Kdyby se našel někdo, kdo nebyl. Kdyby se našel někdo, kdo 
to umí a kdo by pro začátek dokázal to umí a kdo by pro začátek dokázal 
přinést do ´Národu´ nejen své na-přinést do ´Národu´ nejen své na-
sazení, ale i peníze, zvážil bych tuto sazení, ale i peníze, zvážil bych tuto 
možnost. Investovat není potřeba možnost. Investovat není potřeba 
do vybavení restaurace, to už v po-do vybavení restaurace, to už v po-
sledních letech provedlo město, ale sledních letech provedlo město, ale 
do počátečního provozu.“ do počátečního provozu.“ 

 Jste tedy pesimista, co se  Jste tedy pesimista, co se 
týká „rozjezdu“ nové příspěvko-týká „rozjezdu“ nové příspěvko-
vé organizace?vé organizace?
„Trošku ano. Podívejte se, napří-„Trošku ano. Podívejte se, napří-
klad pokud dneska do jakékoliv klad pokud dneska do jakékoliv 
restaurace chcete sehnat prvotříd-restaurace chcete sehnat prvotříd-
ního kuchaře, a  dobrý kuchař je ního kuchaře, a  dobrý kuchař je 
podmínkou úspěšnosti, musíte mu podmínkou úspěšnosti, musíte mu 
nabídnout odpovídající podmín-nabídnout odpovídající podmín-
ky a plat. A když jsem se dozvěděl, ky a plat. A když jsem se dozvěděl, 
kolik nabízí Národní dům novému kolik nabízí Národní dům novému 
kuchaři peněz, nevěřil jsem vlast-kuchaři peněz, nevěřil jsem vlast-
ním očím. Za takovou částku tam ním očím. Za takovou částku tam 
nikdo vařit nebude!“ nikdo vařit nebude!“ 

 Osobně jako už 
činitel města máte 
jednu kuriózní vzpo-
mínku na jednu z in-
vestic do Národního 
domu, že? domu, že? 
„S  úsměvem na to 
vzpomínám, dnes je vzpomínám, dnes je 
to už naštěstí pro-to už naštěstí pro-
mlčeno, takže o  tom mlčeno, takže o  tom 
můžu mluvit. Před můžu mluvit. Před 
mnoha lety jsme mnoha lety jsme 
řešili rekonstrukci řešili rekonstrukci 
sklípku Národního 
domu. Ve chvíli, než měl být zno-
vu uveden do provozu, přišli za 
mnou dva nejmenovaní prostějov-
ští zastupitelé s  tím, že ve sklípku 
není žádný nábytek. Ten starý se 
totiž vyhodil. Tehdy jsem požá-
dal jednoho zaměstnance odboru 
výstavby, aby vše namaloval s tím, 
že to bude úkol mimo jeho pra-
covní povinnosti. Dokázal jsem 
najít peníze a zaplatit mu to. Dále 
bez výběrového řízení jsem u jed-
né prostějovské firmy objednal 
nový nábytek, na který mi peníze 
naštěstí schválilo zastupitel-
stvo. Kdyby to neudělalo, 
tak by to bylo na trestní 
oznámení na místosta-
rostu Pišťáka a  pravdě-
podobně bych byl od-
souzen!“ (pousměje se)

 Takže pokud 
bychom to měli 
stručně shrnout, 
jak dnes u  Národ-
ního domu z krize 
ven? 
„Teď už nezbývá 
nic jiného, než 
aby nově vytvo-
řená příspěvko-
vá organizace 

fungovala a  do-
stala nějaký časový 

prostor ukázat, zda to 
zvládne. Jestli ale někdo oče-

kává, že hospodaření této společ-
nosti se dostane brzy do černých 

čísel, bude zklamán. Potrvá to 
delší dobu. Nesmí ale nikoho 

napadnout přesouvat určité pe-
níze z divadelní scény do provozu 
restaurace či kavárny!“
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Exprimátor Prostějova Miroslav PišťákExprimátor Prostějova Miroslav Pišťák
některé své dřívější názory změnilněkteré své dřívější názory změnil

„ZRUSIT SMLOUVY S MANTHELLANEM „ZRUSIT SMLOUVY S MANTHELLANEM 
• • •• •• • • • • ••• • •• •• • • • • ••

vizitka
MIROSLAV PIŠŤÁK

✓ narodil se 6. června 1939 v Prostějově
✓ je vdovec, má jednoho syna
✓ po základní škole absolvoval dvouleté učiliště Státních pracovních záloh
 v Lutíně a následovalo dvouleté učení na soustružníka
✓ v letech 1960 až 1965 při zaměstnání pak vystudoval tehdejší 
 Střední ekonomickou školu v Prostějově

✓ nejdříve pracoval jako soustružník a zámečník, pak výrobní dispečer - to vše v Agrostroji Prostějov
✓ v roce 1970 pracoval na výstavbě Metra v Praze, vzápětí nastoupil jako dělník do kamenolomu ve Stražisku
✓ do roku 1977 pracoval u Jihomoravských státních lesů jako dělník hrazení bystřin
✓ poté se vrátil do Prostějova a nastoupil jako dělník příjmu v Textilu Ostrava
✓ v roce 1989 zvítězil v konkurzu na místo vedoucího Ústavu sociální péče v Nezamyslicích
✓ v polovině roku 1991 nastoupil na tehdejší Okresní úřad v Prostějově a poté ještě dva roky pracoval 
 v Technických službách města Prostějova
✓ přišel rok 1995 a mise na Městském úřadu v Prostějově, kde začal pracovat 
 jako uvolněný předseda kontrolní komise rady města
✓ v roce 1998 byl zvolen členem zastupitelstva a stal se prvním místostarostou
✓ o dva roky později už byl zvolen starostou Prostějova, v roce 2014 se po změně 
 na statutární město stal prvním prostějovským primátorem 
✓ v září 2015 na funkci rezignoval, do roku 2018 byl ještě členem zastupitelstva
✓ v letech 2018 a 2022 se v komunálních volbách pokusil znovu kandidovat za ČSSD, již neúspěšně
✓ mezi jeho koníčky patří četba, má doma velkou knihovnu, dříve sbíral řády a vyznamenání 
 a podle svých slov ho stále ještě baví politologie, má také rád výtvarné umění
zajímavost: v životě se řídí krédem, že člověk má vždycky zůstat skromným,
 byť se pohybuje na vrchních stupních společenského žebříčku

Foto: Michal Kadlec

DRUHÝ DÍL
EXKLUZIVNÍHO

ROZHOVORU
NAJDETE 

V PŘÍŠTÍM ČÍSLE
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Tradiční a  velice hojně navštěvovaná akce, 

která svádí dohromady děti s jejich rodiči, zá-

stupce škol a učilišť, firem, podnikatelských 

subjektů a  dalších organizací, je doslova 

za dveřmi. Již zítra, tj. v úterý 26. září, se ve 

Společenském domě v Prostějově uskuteční 

v pořadí 6. ročník Burzy práce a vzdělání, kte-

rou společně pořádají Okresní hospodářská 

komora v Prostějově a Úřad práce v Prostějově. 

Spoluorganizátorem je také Statutární město 

Prostějov. Stovky školních dětí, ale i dospělých 

zájemců se opětovně v „Kasku“ pod jednou 

střechou dozvědí veškeré informace o mož-

nostech studia, výuky řemesel nebo zaměst-

nání. Pořádat takto monstrózní akci, na níž 

se mohou prezentovat všechny regionální 

podniky, skýtá skvělou příležitost pro zaměst-

navatele i potencionální zaměstnance, ať už 

práci nemají, či se třeba jen tak zlehka poohlíží 

po lepším místě. A přesně taková teze se v mi-

nulých pěti ročnících potvrdila, tudíž myšlen-

ka našla své uplatnění. Tradičním přídavkem 

se stala speciální příloha PROSTĚJOVSKÉHO 

Večerníku, který je od samého zrodu myšlenky, 

exkluzivním mediálním partnerem. Do rukou 

se dostala nejen věrným čtenářům nejčteněj-

šího regionálního periodika, ale v rozšířeném 

nákladu i do domácnosti a firem již v uplynu-

lém týdnu. V neposlední řadě bude k dispozici 

všem návštěvníkům Burzy přímo na akci, a to 

ve všech případech ZDARMA. Tahákem jsou 

nejen exkluzivní rozhovory se šéfkami Okresní 

hospodářské komory helenou Chalánkovou 

a prostějovské pobočky Úřadu práce. V dneš-

ním čísle k tomu navíc přidáváme tematickou 

trojstranu, přičemž tradiční nabídku PRÁCI 

NABÍZÍ najdete jako povětšinou na straně 22.  

Texty připravil:  Petr Kozák

PRAHA, PROSTĚJOV (Kateřina 
Beránková, tisková mluvčí ÚP ČR) 
Již zítra, tj. v  úterý 26. září startuje 
další ročník Burz práce a vzdělávání 
v Olomouckém kraji. První dvě pro-
běhnou v uvedený den v Prostějově 
mezi 9.00 a  17.00 hodinou ve Spo-
lečenském domě (Komenského 6) 
a mezi 8.00 a 14.00 hodinou v Jesení-
ku v administrativní budově „IPOS“ 
(Karla Čapka 1147/10). Obě akce 
nabídnou příchozím efektivní, 
snadné, a  především rychlé získání 
informací o  pracovních podmín-
kách u významných zaměstnavatelů 
v daných regionech. Vstup a veškeré 
poradenství budou zdarma.
Burzu práce v Prostějově pořádá Úřad 
práce ČR ve spolupráci s Okresní hos-
podářskou komorou (OHK) v Prostě-
jově a Svazem průmyslu a dopravy ČR. 
Spolupořadatelem je i statutární město 
Prostějov. „Akce tohoto typu pořádá 
Úřad práce ČR dlouhodobě a  pravi-
delně napříč celou republikou. Jejich 
podstatou je nabídnout lidem možnost 
výběru na jednom místě. Nemusí tak 
obcházet či obesílat každého zaměstna-
vatele zvlášť,“ říká Věra Crhanová, ředi-
telka Odboru kontaktního pracoviště 
Úřadu práce Prostějov.
„Přidanou hodnotou je navíc osobní 
kontakt, který je při prvním setkání ve-
lice důležitý a vypovídá o zájemci o prá-

ci, ale i  zaměstnavateli mnohem více 
než jen papírová či elektronická forma 
komunikace. Burzy práce a  vzdělává-
ní v Prostějově a Jeseníku jsou určeny, 
stejně jako ty následující, nejen těm, 
kteří se teprve rozhodují, jakou školu či 
pracovní obor mají zvolit, ale i těm, kte-
ří už práci mají a hledají lepší uplatnění, 
případně chtějí změnit zaměstnavate-
le,“ přidává ředitel Krajské pobočky ÚP 
ČR v Olomouci Jiří Šabata.
Pro tyto případy doporučuje ÚP 
ČR zájemcům o práci, aby si s sebou 
vzali profesní životopis s kontaktní-
mi údaji a informacemi o získaném 
vzdělání a praxi.
Návštěvníkům se v  Prostějově i  v  Jese-
níku představí vystavovatelé z řad firem, 
škol a dalších organizací. Zájemci se do-
zví, jaké profese zaměstnavatelé hledají, 
co od svých zaměstnanců vyžadují a co 
bude jejich pracovní náplní. Příchozí se 
jich mohou ptát také na možnosti dal-
šího rozvoje, benefity, zapracování no-
vých zaměstnanců například v  případě 
absolventů, ale i pravidla firemní kultury. 
Chybět nebudou ani zástupci Úřadu 
práce ČR. „Mimo jiné poradí zájem-
cům, jak se připravit na přijímací poho-
vor, sdělí jim aktuální informace o trhu 
práce, o  volných pracovních místech 
v regionu, případně poskytnou informa-
ce z oblasti rekvalifikací a dalšího vzdělá-
vání,“ vyjmenovává Věra Crhanová.

Každý rok pořadatelé pečlivě sestavují 
také doprovodný program. Letos se 
návštěvníci akce v  Prostějově mohou 
těšit na model závodního speciálu 
– studentské formule, ochutnávku 
potravinářských výrobků, exponát 
malého robota nebo model turbod-
mychadlového leteckého motoru.  
A  to není vše! „V rámci venkovní ex-
pozice bude k vidění tahač s návěsem, 
vojenská technika Armády ČR či 
eskortní vozidlo Vězeňské služby ČR. 
Policie ČR představí mimo jiné atrak-
tivní vůz značky Ferrari a  prezentaci, 

včetně nových elektromotorek, má 
připravenou i Městská policie. Přícho-
zí si budou moci vyzkoušet simulátor 
dopravní nehody nebo si nechat změ-
řit zrak,“ prozrazuje ředitelka OHK 
v Prostějově Helena Chalánková.
Další burzy proběhnou kromě 
dnešního Jeseníku během října 
i v Přerově, Šumperku a Olomou-
ci. Veškeré informace o  burze 
(včetně seznamu vystavovatelů) 
jsou k  dispozici na internetových 
stránkách www.burzapav.cz nebo 
www.uradprace.cz.

PROSTĚJOV, JESENÍK 26. 9. 2023 
PŘEROV 3. 10. 2023
ŠUMPERK 5. 10. 2023
OLOMOUC 19. 10. 2023 



PROSTĚJOV Jak si sehnat práci, 
která by nám zajistila potřebné 
živobytí a zároveň aby nás naplňo-
vala a bavila? A co mladí lidé, jak si 
zvolit nejlepší školu nebo učiliště 
tak, aby byli v budoucnu dobře při-
praveni přijmout kvalitní a  dobře 
placené zaměstnání? Na tyto a dal-
ší otázky odpoví v pořadí již šestý 
ročník Burzy práce a vzdělání, kte-
rý se koná v úterý 26. září ve Spo-
lečenském domě v  Prostějově od 
9.00 do 17.00 hodin.
Letošní program populární akce 
uvnitř i před „Kaskem“ je připraven. 
Organizátoři se těší na pohodovou 
atmosféru a  samozřejmě i  tradičně 
vysokou návštěvnost. „Cílem je před-

stavit významné a  zajímavé zaměst-
navatele a  spolupracující odborné 
školy. Samotná akce je určena široké 
veřejnosti, především však pro žáky 
základních a středních škol, ale i pro 
každého, kdo se zajímá o  pracov-
ní trh. Firmy seznámí návštěvníky 
s tím, co v dnešní době požadují po 
uchazečích o  zaměstnání a  o  jaké 
profese mají především zájem. Na 
prezentačních stáncích budou moct 
návštěvníci zhlédnout jejich výrobky, 
získat podrobnější informace o jejich 
činnosti a  pracovních podmínkách. 
V  letošním roce počítáme s  účastí 
kolem padesátky vystavovatelů,“ pro-
zradila Večerníku Helena Chalánko-
vá, ředitelka Okresní hospodářské 

komory v  Prostějově. „Stejně jako 
v předchozích letech chystáme i ven-
kovní expozici, kde bude možné si 
prohlédnout soupravu tahače s  ná-
věsem, vojenskou techniku Armády 
ČR, prezentaci Policie ČR včetně 
atraktivního vozu značky Ferrari, 
prezentaci Městské policie Prostě-
jov včetně nových elektromotorek, 
ukázku eskortního vozidla Vězeňské 
služby ČR, bude možné vyzkoušet 
otočný simulátor, nechat si změřit 
zrak a další atrakce,“ dodala. 
„Akce tohoto typu jsou jedinečnou 
příležitostí pro všechny, kteří prá-
ci hledají, stejně jako pro ty, kteří 
potřebují nové zaměstnance. Pod 
jednou střechou a na jednom mís-

tě mají lidé možnost kontaktovat 
hned několik zaměstnavatelů na-
jednou, domluvit si s nimi schůzku, 
dozvědět se, jaké mají požadavky 
nebo co nabízejí či jaké mají adap-

tační programy pro nové zaměst-
nance. Burzy práce pomáhají sladit 
nabídku a  poptávku na pracovním 
trhu,“ přidává Věra Crhanová, ředi-
telka Úřadu práce ČR v Prostějově.

16 WWW.VECERNIKPV.CZ
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Ja
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Prostějované by neměli marnit čas, spěchejte si užít posledních slunečních paprsků a 
vydejte se do přírody. Ve městě sice bude vládnout uvolněná atmosféra, ale romantické 
výlety do okolí jsou nenahraditelné. Víkend bude nádherný.

Nezbavujte se starých věcí, ke kte-
rým se váží vaše vzpomínky. Možná 
chcete udělat tlustou čáru za minu-
lostí, ale jdete na to špatně. Rozejděte 
se hlavně s lidmi, kteří vám poslední 
době hodně ublížili.

BERANI – 21.3. až 20.4. 
Měli byste si doma konečně udělat 
pořádek, prach vám sedá snad plně 
všude. Ostatně, nebylo by lepší více 
se věnovat rodině než práci? Popře-
mýšlejte o tom, sami se dostáváte do 
problémů s partnerem.

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Kdysi dávno jste někomu něco 
slíbili, ten dotyčný si teď hodlá 
vybrat to, čím jste mu zavázáni. 
Nebude to pro vás lehké, protože 
za tu dobu se mnohé změnilo. Ale 
zachovejte se čestně. 

KOZOROZI – 22. 12. až 20. 1. 

Ve vašem případě se dají očekávat 
drobné spory se sousedy, kterým 
vadí vaše hlučnost a  částečně i  ne-
pořádek. Budete sice protestovat, 
ale ruku na srdce, nemají sousedé 
pravdu? Mají!

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Kuřáci se rozhodnou se svojí závis-
lostí praštit, ale nebude to samo-
zřejmě jednoduché. Zvítězí pouze 
ti s  abnormálně silnou vůlí. Úspěch 
v  tomto ohledu budou slavit přede-
vším ženy starších ročníků. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Vy si tento týden rozhodně vsaďte, 
takové štěstí mít dlouho nebudete! 
Vysokou výhru si ihned uložte na 
účet a peníze na něm nechte být ně-
jaký čas v klidu. Správný čas je použít 
teprve přijde na konci roku.

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Něco jste v  nedávné době plácli, 
a  teď toho litujete. Na to existuje 
jediná rada, zamknout si ústa na zá-
mek v případě, že vaše vyjádření pro-
vázejí emoce. Co se dá dělat, ovšem 
omluva dotyčnému je na místě. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Než se nyní rozhodnete k  něčemu 
zásadnímu, pořádně si to rozmysle-
te. Jste sice známí tím, že nejdříve ře-
žete a pak teprve měříte, ale v těchto 
dnech tomu musí být naopak. Brzy 
poznáte proč...

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Není vyloučeno, že váš partner vás 
překvapí a  požádá vás o  ruku. Což 
o to, máte ho rádi, ale vázat se k ně-
komu stále odmítáte. Snažte se s ním 
o tom promluvit. Ale opatrně, ať ne-
zraníte jeho srdce.

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Prospělo by vám více samostatnosti, 
stále se držíte máminy sukně nebo 
známých, kteří vás mají obtočené ko-
lem prstu. Během tohoto týdne bude-
te postaveni před úkol, který musíte 
řešit naprosto sami. 

BÝCI – 21.4. až 21.5. 

Neutrácejte zbytečně za věci, které 
vůbec nepotřebujete! Dostanete se 
celkem lehce k  penězům, ale nemá 
smysl je lehce zase pozbýt. Raději si 
je uložte, přijde mnohem složitější 
ekonomické období. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Pozvání na společenský večírek roz-
hodně neodmítejte, potkáte na něm 
hromadu lidí, kteří mohou být důle-
žití pro váš další život. Možná se ve 
společnosti mnoha lidí necítíte být 
svoji, ale jednou to překousněte. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Snídaňové cereálie jsou skvělým zpestřením jídelníčku. Vhodná je kombinace s mlékem 
nebo jogurtem, případně ještě kouskem čerstvého ovoce. Většina ovšem má vyšší ener-
getickou hodnotu, a proto je dobré konzumaci směrovat do první poloviny dne nebo 
na dobu, po níž následuje ještě nějaká pohybová aktivita. I vzhledem k čím dál větší 
oblibě pokrmů tohoto druhu vyrazil Večerník do tradičního půltuctu prodejních míst, 
abychom zjistili, že Cini Minis značky Nestlé pořídíte nejvýhodněji v Lidlu, kde můžete 
rovnou přikoupit i Corn Flakes, které nabízí za stejnou cenu také Penny Market. Emco 
plněné polštářky čokoládou zakoupíte nejlevněji v Tescu, čokoládové kuličky privátních 
značek seženete za mrzký peníz pro změnu v Kauflandu. Dobrou vlákninu od Bona 
Vita jsme pak našli pouze v Albertu a Tescu, kde se ceny neliší. A pro Nestlé Fitness 
navštivte opět Kaufland nebo Tesco. 

Přejeme hezký start dne!
 Průzkum byl proveden ve středu 20. září 2023

NAŠENAŠE

... tentokrát ze sortimentu: CEREÁLIE

Nestlé CINI MINIS 645g 149,90 114,90 149,90 191,90 179,90 -

lupínky 750g 99,90 36,90 
(500g) 99,90 124,90 

(1kg) 99,90 36,90 
(500g)

175g - - 56,90 - 49,90 -

375g 69,90 22,90 
(250g) 57,90 19,90 

(250g) 66,90 22,90 
(250g)

375g 79,90 - - - 79,90 -

375g 119,90 - 128,90 99,90 99,90 -

Zveřejňujeme aktuální přehled, kde bude probíhat blokové 
čištění ulic města Prostějova. 

úterý 26. září - blok 45
Moravská - vnitroblok a parkoviště (Krasická - MŠ), Moravská - vnitroblok - parkoviště (Moravská 83 - 85), Krasická 
(nová zástavba 41-61), Krasická (Moravská 1-12), Krasická (Moravská - Západní), Drozdovice (Určická – Krasická)

Obec: Kobeřice
Dne: 2. 10. 2023 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: Kobeřice: 
č. p. 44, 46, 82.
Obec: Prostějov
Dne: 3. 10. 2023 od 7:00 do
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
odběratelská TS: Pv Benzina
(č. 300643) Areál Čepro, a.s., Pv
vojsko (č. 300669), Pv Agrostav
(č. 300623) Areál Za Brněnskou
ulicí č. p. 4292. TS VS (č. 300125),
Letecká č. p. 12, Společenství
vlastníků jednotek Letecká 3134/10.
Obec: Prostějov
Dne: 4. 10. 2023 od 8:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: ul. 
U Spalovny - č. 12 (Švehlova 
střední škola polytechnická 
Prostějov), Stavební společnost 
Navrátil s.r.o., ul. Kojetínská s č. 13, 
13a, 15 (ČS PHM Kojetínská vč. 
vedlejšího průmyslového areálu).
Obec: Prostějov
Dne: 5. 10. 2023 od 11:00 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: bytové 
domy na ul. Dolní s č. 32, 34 a 36, 
bytové domy na ul. Šárka č. 22 a od 
č. 30 po č. 62 vč. MŠ a protějšího 
obchodu, kotelny, ul. Dvořákova s 
č. domů 1, 3 a areál mateřské školky 
č. 5, ul. Okružní od č. 57 po č. 85 vč. 
č. 2, 4 (Hokcar, LM trans) a garáží, 
dále lokalita garáží za Mechanikou 
na ul. Letecká, autoservis na ul. 
Jezdecká ev. č. 248.

Obce: Kralický Háj,
Čechůvky,
Kralice na Hané

Dne: 4. 10. 2023 od 8:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
Část Kralického Háje - od ul. 
Rovná (mimo FVE) po RD 
s č. 98, 129 a parc. č. 302/3 
za ČOV (mimo ČOV), vč. 
vysílače T-Mobile, Radim 
Švec s.r.o. č. 381, bytových 
domů č. 235, 277, 203, Duno, 
spol. s r.o č. 318. Čechůvky: 
oboustranně od č. 57 a 25 po 
konec obce směr Kralice s 
čísly 42, 62, 58, 64. Celá obec 
Kralice na Hané MIMO části 
napájené z TS5 Vítonice tj. celé 
ulice: Hrubčická, Zahradní, 
Biskupická, Úzká, Vítova, 
Trávníky, Krátká, U Pivovaru. 
Na ul. Hlavní třída č. 420 a 13. 
Ulice Tichá od ul. Vítova po č. 
447 a 440.  Odběratelská TS: CZ 
Jyderup (č. 300646) Kralický 
Háj 323, Kralice ŠS (č. 300708), 
Kralice statek (č. 300707), TS 
Kralice Lina (č. 300706). Areál 
fy. Linaplast Kralice., TS Kralice 
ZD (č. 300709) - Areál ZD 
Kralice, E. Sotorník.
Obec: Kelčice
Dne: 4. 10. 2023 od 7:30 do 
13:30 hodin. Vypnutá oblast:
Kelčice: č. p. 2 až 38, 129, 70, 65, 
89 a K/29/2.

Obec: Držovice
Dne: 9. 10. 2023 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: odb. místo 
FVE Držovice Tower of Power s.r.o.
Obec: Malé Hradisko
Dne: 9. 10. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: část 
obce Malé Hradisko - střed obce 
ohraničený domy č. 26, 28, 68, 
351, 334, 303, 302, 10, 11, 12, 72, 
122, 19, 47, 25.
Obec: Prostějov
Dne: 10. 10. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: ul. 
Tylova č. 57 - 71.  
Obec: Prostějov
Dne: 10. 10. 2023 od 8:00 do 
17:00 hodin. Vypnutá oblast: 
areál. hl. hřbitova vč. obřadní síně, 
mýtná brána, Tomico Group s.r.o., 
Brněnská ul.
Obec: Prostějov
Dne: 12. 10. 2023 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: celá 
ul. Karlov a Svatoplukova č. 74.
Obec: Prostějov
Dne: 12. 10. 2023 od 8:00 do 
17:00 hodin. Vypnutá oblast: 
areál. hl. hřbitova vč. obřadní síně, 
mýtná brána, Tomico Group s.r.o., 
Brněnská ul.
Obec: Prostějov – Vrahovice
Dne: 13. 10. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
bytový dům M. Pujmanové č. p. 
683. E.G.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, údržbových
a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie

PROPRO

 Večerní pozorování
V září pro veřejnost nabízíme noční observace každý čtvrtek a pátek od 21:00 hodin.
Pozorovat můžete pouze za bezmračné oblohy.

 Pozorování Slunce 
Pozorování Slunce v maximu jeho činnosti probíhá za jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 14:00 hodin.

OBJEDNÁVEJTE SE (9:00 - 16:00) NA ČÍSLE 724 013 039.
Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny.

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* Každé pondělí od 16:00 hodin, po 
předchozí telefonické domluvě, nabízíme 
podporu a doprovázení při hledání řešení 
v čase náročné životní etapy či manželské 
krize, poradenství pro rodiče při obtížích 
ve vztahu s dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s  psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou.
* Každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 
hodin se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA
– adaptační kroužek pro děti od 2 do 4 
roků. Účast v kroužku usnadňuje přípravu 
na nástup do MŠ, připravuje na separaci 
od rodičů a navazování vztahů s vrstevní-
ky v malé skupině a bezpečném prostředí.
* každou středu od 8:30 do 11:30 ho-
din se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA 
– 2. skupinka
* Každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 
hodin se koná PRVNÍ ŠKOLIČKA  MC 
KOSTELEC NA HANÉ. Jedná se o do-
polední kroužek typu miniškolky určený 
dětem od 2 do 4 roků.
* V  úterý 26. září od 10:15 hodin vás 
Centrum pro rodinný život Olomouc zve 
na tradiční pouť rodin na Svatý Hostýn 
k  zakončení Roku rodiny. Na progra-
mu bude od 10:15 hodin Mše svatá na 
venkovním pódiu, stanoviště pro děti, 
divadélko, kavárna, koncert. Od 15:15 
hodin bude adorace a požehnání.

Raisova 1159, Prostějov
* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 hodin 
se uskuteční KLUB RODIČŮ A DĚTÍ.
Program pro rodiče s malými dětmi.
* Každý čtvrtek od 16:30 do 19:00 hodin 
se koná KLUB UKRA JINCŮ. Setkání 
ukrajinské komunity za účelem vzájemné 
podpory, výměny informací a rozvoje zna-
lostí českého jazyka.

MULTIKULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

CO, KDY, KDECO, KDY, KDE aneb informace a události z vašeho okolí…
EKOCENTRUM IRIS

Husovo nám. 67, Prostějov
* V  úterý 26. září od 15:00 do 18:00 
hodin se bude konat DEN OTEVŘE-
NÝCH DVEŘÍ. Můžete se těšit na 
hravé i  poučné odpoledne, plné růz-
norodých aktivit pro všechny věkové 
kategorie. Čeká vás podzimní tvoření 
na zahradě, ukázka úsporných opatření 
v nové budově, v každou celou hodinu 
prohlídka budovy s výkladem, předsta-
vení nových informačních panelů, ukáz-
ka aktivit z našich ekologických progra-
mů a zdravé grilování pro všechny.
* Ve středu 27. září v  7:55 hodin se 
vydáte na krátkou vycházku nejen pro 
seniory do OKOLÍ LIPOVÉ. Vydáte 
se ke kamennému hrádku Špacírštejn, 
který postavil vlastníma rukama míst-
ní nadšenec. Společný odjezd autobu-
sem do Lipové v 7:55 hodin ze stanice 
číslo 10. Návrat opět společný autobu-
sem z  Lipové do 12:30 hodin. Délka 
trasy 3 až 4 km.
* Ve čtvrtek 28. září v  8:30 hodin se 
bude konat CELODENNÍ VÝLET
pro rodiny s  dětmi. V  okolí Hrubé 
Vody si projdete naučnou stezku skřít-
ka Hrubíka a poté navštívíte areál vol-
nočasových aktivit, kde najdete Dětský 
park, Kamzíkovu stezku v  korunách 
stromů, případně i Vodní svět. Na tyto 
aktivity se platí vstupné. Odjezd vla-
kem v  8:37 hodin z  hlavního nádraží 
v Prostějově do Hrubé vody (s přestu-
pem v Olomouci). Návrat opět vlakem 
z  Hrubé vody do 16:00 hodin. Délka 
pěší trasy 2 km.
* Každý čtvrtek od 15:00 do 17:00 hodin
je připraveno příjemné odpoledne pro 
maminky na mateřské dovolené a další 
rodinné příslušníky s malými dětmi. Na 
zahradě Ekocentra Iris budou připrave-
ny zajímavé Montessori hračky, plyšáci, 
skluzavka, malé pískoviště, tvořivé akti-
vity, jezírko, stavění z přírodních mate-
riálů, stan. V případě špatného počasí je 
připravena herna uvnitř.

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště 
TyfloCentra Olomouc v Prostějově

nadále poskytuje služby nevidomým 
a slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
Provozní doba:

pondělí od 8:00 do 12:00 a od 12:30
do 14:00. V úterý a ve středu po

telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v ČR,
o.s. v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o  rozvoz pomůcek.

Bližší info na tel.:
588 008 095, 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB V ČR, z.s.

Svatoplukova 15, Prostějov,
tel.: 775 549 777
Provozní doba:

úterý a středa 8:30 -11:30
a 13:00 - 16:30, čtvrtek jen

pro objednané klienty.
Můžete využít služeb našeho zařízení 

v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do sluchadel 

a drobné příslušenství ke sluchadlům 
(hadičky, čisticí tablety či ušní tvarovky 

různých velikostí). 

SETKÁNÍ
ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ

se koná každý čtvrtek v  18:00 hodin 
Šárka 10a, Prostějov. E-mail: 
prostejov@aamail.cz, tel.: 728 354 716.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých 
nestačí. Neboj se požádat o  pomoc. 
Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

Akademie seniorů Lipka pořádá v  úterý 
26. září od 14:00 hodin PROCVIČOVÁNÍ
PAMĚTI, které se tradičně uskuteční 
na adrese Tetín 1 v  Prostějově.

SONS PROSTÌJOV

Sídliště Svobody 3520/21, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené or-
ganizace nevidomých a  slabozrakých 
(SONS) poskytuje zrakově postiže-
ným klientům základní poradenství, 
sociálně aktivizační služby a dopomoc 
v  rámci dobrovolnické služby. Dále 
nabízí možnost zapůjčení kompenzač-
ních pomůcek a  zajišťuje pomoc při 
vyřizování záležitostí v  rámci výhod 

a  dávek sociální péče. Konzultační 
hodiny ve Svatoplukově ulici č. 15: 
pondělí 9.00-12.00 a  14.00-16:30 ho-
din, čtvrtek 9.00-12.00 hodin a dále po 
tel. domluvě.
* Ve středu 27. září od 14:00 do 15:00 
hodin je na programu bowling v Kolibě 
U Tří králů na Plumlovské ulici v Pros-
tějově. Přijďte si zahrát.

MC CIPÍSEK

Sídliště Svobody 3520/21, Prostějov
* V úterý 26. září od 13:00 do 14:30 ho-
din srdečně zveme maminky s miminky 
na setkání s  dulou a  laktační poradky-
ní Hankou Zámečníkovou. Bezpečný 
prostor a individuální přístup. Přijďte se 
poradit nebo jen popovídat a  posdílet 
své mateřské starosti i radosti. Je možné 
se dohodnout na pravidelném setkávání, 
sdílení, nabídnout můžeme i masáže ko-
jenců, nošení v šátku aj.

ICM

Komenského 17, Prostějov
Informační centrum mládeže pořádá ve 
středu 27. září od 16:00 hodin přednášku 
„CESTA DO SANTIAGO DE COM-
POSTELA“, která se koná v budově pro-
stějovského gymnázia.



Dne 26. září 2023 Dne 26. září 2023 
uplyne 7 let od doby, uplyne 7 let od doby, 

kdy nás opustila kdy nás opustila 
paní Eva HORECKÁ.paní Eva HORECKÁ.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Syn Petr a dcera Pavlína Syn Petr a dcera Pavlína 

s rodinami.s rodinami.

Kdo v srdci žije, neumírá...

Dne 14. září 2023 Dne 14. září 2023 
nás nečekaně opustil nás nečekaně opustil 

náš milovaný táta a kamarád náš milovaný táta a kamarád 
a bývalý kapitán a bývalý kapitán 

boxerského družstva boxerského družstva 
pan Ivo POSPÍŠIL. pan Ivo POSPÍŠIL. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkují syn Tom děkují syn Tom 

a kamarádi.a kamarádi.

Ruku už Ti nepodáme,Ruku už Ti nepodáme,
abychom Ti mohli přát,abychom Ti mohli přát,

jen kytičku na hrob dáme jen kytičku na hrob dáme 
a budeme vzpomínat.

Dne 24. září 2023 Dne 24. září 2023 
by se dožila 80 let by se dožila 80 let 

paní Dagmar HRADILOVÁ paní Dagmar HRADILOVÁ 
z Čech pod Kosířem. z Čech pod Kosířem. 

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomínají synové S láskou vzpomínají synové 
Marek a Pavel s rodinami Marek a Pavel s rodinami 
a sestra Marta s rodinou.a sestra Marta s rodinou.

Dne 30. září 2023 Dne 30. září 2023 
vzpomeneme vzpomeneme 

7. smutné výročí úmrtí 7. smutné výročí úmrtí 
pana Antonína RŮŽIČKY.pana Antonína RŮŽIČKY.

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje manželka, syn děkuje manželka, syn 

a dcery s rodinoua dcery s rodinou. . 

Dne 26. září 2023 Dne 26. září 2023 
vzpomeneme 20. výročí úmrtí vzpomeneme 20. výročí úmrtí 

pana Františka TROJANA pana Františka TROJANA 
z Prostějova. z Prostějova. 

Za vzpomínku děkují Za vzpomínku děkují 
manželka a dcery manželka a dcery 

s rodinami.s rodinami.

Dne 27. září 2023 Dne 27. září 2023 
by se dožila 100 let by se dožila 100 let 

paní Vlasta SASÍNOVÁ. paní Vlasta SASÍNOVÁ. 
Vzpomínají synové Ladislav, Vzpomínají synové Ladislav, 

Jaromír a Jiří s rodinami.Jaromír a Jiří s rodinami.

Dnes, tj. 25. září 2023, Dnes, tj. 25. září 2023, 
vzpomínáme vzpomínáme 

6. smutné výročí, 6. smutné výročí, 
kdy nás opustila kdy nás opustila 

moje milovaná maminka moje milovaná maminka 
paní Jiřina LENCSESOVÁ paní Jiřina LENCSESOVÁ 

z Prostějova. z Prostějova. 
Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Děkuje dcera Zdena Děkuje dcera Zdena 

s manželem Stanislavem.s manželem Stanislavem.

Neplačte, že jsem odešla,Neplačte, že jsem odešla,
ten klid a mír mi přejte,ten klid a mír mi přejte,

jen v srdcích svých si věčnou jen v srdcích svých si věčnou 
vzpomínkuvzpomínku

na mne zachovejte.na mne zachovejte.

Dne 23. září 2023 Dne 23. září 2023 
uplynul 10. smutný rok, uplynul 10. smutný rok, 
kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 

paní Jana KOUDELNÁ paní Jana KOUDELNÁ 
z Obědkovic. z Obědkovic. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkují bratr Josef a sestra děkují bratr Josef a sestra 

Anna s rodinami.  Anna s rodinami.  

Čas běží, ale vzpomínky Čas běží, ale vzpomínky 
zůstanou navždy v srdci. zůstanou navždy v srdci. 

Láska však smrtí nekončí, Láska však smrtí nekončí, 
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dne 29. září 2023 Dne 29. září 2023 
vzpomeneme 10. výročí, vzpomeneme 10. výročí, 

kdy nás opustil kdy nás opustil 
pan Bohuslav POSPÍŠIL pan Bohuslav POSPÍŠIL 

z Otaslavic.z Otaslavic.
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje dcera Blanka děkuje dcera Blanka 

s rodinou.s rodinou.
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Uzávěrka ŘÁDKOVÉ INZERCE proběhne
ve STŘEDU 27. září, ve 12.00 hodin

Pondělí 25. září 2023
Ludmila Začalová 1935 Dobromilice 11.00 kostel Dobromilice 
Pátek 29. září 2023
Vladimír Žoch 1965 Vřesovice 14.00 kostel Vřesovice 

Pátek 29. září 2023
Jiřina Pittnerová 1935 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov

Středa 27. září 2023
Blanka Homolová 1923 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov 

Bohumil Pešák 1951  Držovice
Jindřich Eyer 1949  Boskovice
Zdeňka Cásková 1944  Prostějov
Svatava Kovaříková 1949  Lipník nad Bečvou
Josef Rus 1931  Malé Hradisko
Anna Malečková 1940  Kobylničky

Josef Kára 1940  Prostějov
Adolf Kleiner 1942  Prostějov
František Bartoš 1944  Kralice na Hané
Jiří Nevrlík 1946  Prostějov

Jan Kressa 1940  Mostkovice

Pohřební služba Václavková a spol.

Pohřební služba Pavel Makový

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o.
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, 602 581 098

GALERIE UMĚNÍ 
PROSTĚJOV,

nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy a  starožitnosti, 
zlaté šperky 1 g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz

Sběratelský kabinet odkoupí 
nejraději celé sbírky a  za hotové: 
zlaté a  stříbrné mince, medaile, 
vyznamenání, odznaky, předměty 
ze stříbra, staré šperky a zlomkové 
zlato, známky, pohlednice, 
odborné knihy, obrazy, grafiky, 
lustry, lampy, hodiny, hodinky, 
rádia, fotoaparáty, vojenské věci, 
staré zbraně, vzduchovky, veterány 
a  věci na ně, sklo, porcelánové 
figurky, lidovou keramiku, 
vánoční ozdoby, staré hračky, 
zajímavý retro nábytek do 70.  let 
a spoustu dalších věcí. 

Než prodáte překupníkovi 
zavolejte sběrateli - rychlé jednání. 

Tel.: 605 138 473

KOUPÍM
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Pohřební služba FCC Prostějov

Péče o zeleň, realizace a údržba zahrad, 
kácení stromů, stříhání živých plotů, 
čištění pozemků. Bc. Ivo Kroupa. 
Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz

Rizikové kácení a řez stromů. 
Odborný řez ovocných stromů. 

Tvarování živých plotů. 
Ing. Igor Maťovčík. Tel.: 720  420  618

Učím angličtinu středoškoláky, starší 
studenty i dospělé bez omezení 
věku, od začátečníků až po pokročilé. 
Zpočátku osobně, poté i on-line. 
Cena od 300 Kč / 45 min výuky. 
Tel.: 605 979 536.

„Je dobré vědět 
a uložit si tel. číslo 777 135 540.“

Otevírání zaklapnutých nebo 
uzamčených dveří nebo drobné 

vodoinstalaterské práce. 
Opravy vodovodní baterie, 

WC, karmy 370, 371 
a PO-35. Praxe v oboru 30 let. 

Relax masáže v soukromí. 
Po-st-pá od 9 do 14 hodin. 

Tel.: 605 255 633. Jen volat.

SLUŽBY

Pronajmu obchodní prostory po renovaci
68 m2 v centru města Prostějova.

Tel.: 777 13 55 40, 
mail: 99fab@seznam.cz
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Čas ubíhá a nevrací, co vzal.Čas ubíhá a nevrací, co vzal.
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.

Dne 28. září 2023 Dne 28. září 2023 
by se dožil 95 let by se dožil 95 let 

pan Vladimír BUŠINA 

a dne 30. září 2023 a dne 30. září 2023 
si připomeneme si připomeneme 
5. výročí úmrtí 5. výročí úmrtí 

paní Marty BUŠINOVÉ. paní Marty BUŠINOVÉ. 
Nelehké je pro nás rozloučení Nelehké je pro nás rozloučení 

s těmi, které milujeme.s těmi, které milujeme.

František Ondroušek 1945  Lipová Ludvík Adamec 1959  Prostějov

Anna Hradečná 1944  Prostějov
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EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE
PROBÌHNE VE STØEDU 27. ZÁØÍ VE 12.00 HODIN

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.
Zámečník/ce 170-220 /hod pružná prac. doba Střední odborné Že-Stav, Nezamyslice u Pv

  Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

HLEDÁTE BRIGÁDU?

Elektrikář/ka 25 000          jednosměnný střední odborné Zámečnictví Bílý, Pv
Manipulační dělník/ce 25 000 dvousměnný střední odborné Alika, Klenovice na Hané
Montážní pracovník/ce oken 20 000-40 000 jednosměnný střední odborné Kalábová Zuzana, Určice
Pokladní směnárny 25 000         jednosměnný ÚSO s maturitou        Směnárna ROŠÁDA, Pv
Pomocný zámečník/ce  28 000 jednosměnný  základní+praktické Axmann Jaroslav, Pv
Pracovník/ce v sociálních službách 27 000 nepřetržitý provoz střední odborné  Azylové centrum, Pv
Prodavač/ka v papírnictví 19 700         jednosměnný střední odborné Koh-I-Noor, Pv  
Řezník/ce 25 000 jednosměnný střední odborné ZD Vícov, Lešany u PV
Řidič/ka sk. B 28 000-32 000 jednosměnný střední odborné Kaja, Pv
Traťový mistr/ová 35 000 pružná prac. doba střední odborné Že-Stav, Nezamyslice u Pv
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Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.
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                    - expandující

POZOR!



Rovněž devětatřiatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat či psát SMS na telefonní číslo 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vrahovická 41d, Prostějov a to do ČTVRTKA 28. ZÁŘÍ 2023, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                       POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

KDEKDE V PROSTĚJOVĚ V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na uvedeném snímku?

OSMISMĚRKA
TA NEJLEPŠÍ KRMIVA ...

ADAGIO, AMOK, ARAB, ARIE, ARPA, ASÁK, DISKETY, 
DREZÚRA, HUMR, JARMARK, KARB, KLENOT, KONĚ, KROV, 
MATY, MNIŠI, MOŠT, MZDA, NEON, NIOB, OKOP, OMYL, 
SLOJ, SVAZ, ÚNOS, UREUS, VERŠE, VLYSKY, VODKA, VOZY

Výherce získá VSTUPENKU

23WWW.VECERNIKPV.CZ

SUDOKUSUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO 
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč se sortimentem prodejny.
Od: ANNABIS

Jméno výherce: Marek LUŽNÝ, Konice
Krasická ulice

KDO je tváø na obrázku...?

OSMISMÌRKA

SUDOKU

Jméno výherce: Eva KOTRYSOVÁ, Brodek u Prostějova

Prostějovská Lidovka zvýhodněné ceny 
pro vaši domácnost.

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč s produkty společnosti.
Od: BYLINKOVÁ APATYKA

Jméno výherce: Marta ŘEHULKOVÁ, Otaslavice
Vít Kopřiva

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč s produkty společnosti.

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od společnosti.

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.

Od: ZDRAVOTNICKÉ POTŘEBY PROSTĚJOV

Od: TK PLUS

Od: LIDOVKA

Jméno výherce: Libor NAKLÁDAL, Smržice

Jméno výherce: Vincenc PEŠÁK, Mostkovice

NAJDETE NÁS ...

5, 5, 5, 3

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Výherce získá 

Výherce získá 

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do 
POLITIKY a graficky lehce poupravili bývalého poslance 
Parlamentu ČR a senátora za zdejší regionální obvod, 
který v  minulosti vedl prostějovský hokejový klub 
a dnes je vedení cyklistických závodů Czech Tour…

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ
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VE DNECH 28. A 29 ZÁØÍ 
Z DÙVODU STÁTNÍHO SVÁTKU ZAVØENO

KDY: ÚTERÝ 26. ZÁØÍ, 9:00 – 17.00 HODIN
KDE: SPOLEÈENSKÝ DÙM, KOMENSKÉHO NÁMÌSTÍ 6, PV

TIPTIP    VečerníVečerníkuku

Další ročník tradiční Burzy práce a  vzdělání napíše svou 
další kapitolu a stane se tak opět za pořadatelské taktovky 
Okresní hospodářské komory společně s  Úřadem práce 
ČR, která již s předstihem eviduje velký zájem vystavova-
telů i z řad široké veřejnosti. Pro všechny návštěvníky bude 
připraveno hned padesát stánků z  řad škol a  tradičních 
i osvědčených firmem. Vedle množství informací návštěv-
níky čekají nejrůznější prohlídky, ukázky a ochutnávky.
V  úterý 26. září proběhne další ročník Burz práce a  vzdě-
lávání v  Olomouckém kraji a  jako první přichází na řadu 
Prostějov, kde se všichni mohou sejít mezi 9.00 -a 17.00 ho-
dinou ve Společenském domě (Komenského 6)). Obě akce 
nabídnou příchozím efektivní, snadné, a především rychlé 
získání informací o pracovních podmínkách u významných 
zaměstnavatelů v daných regionech. Vstup a veškeré pora-
denství budou zdarma.

„Akce tohoto typu jsou jedinečnou příležitostí pro všechny, 
kteří hledají práci, stejně jako pro ty, kteří potřebují nové za-
městnance. Pod jednou střechou a na jednom místě mají lidé 
možnost kontaktovat hned několik zaměstnavatelů najednou. 
Domluvit si s nimi schůzku, dozvědět se, jaké mají požadavky 
a  jaké nabízejí programy. Burza pomáhá sladit nabídku a po-
ptávku na pracovním trhu,“ láká návštěvníky ředitelka prostě-
jovského Úřadu práce Věra Crhanová. 
A  na co všechno se mohou návštěvníci těšit? „Určitě přijďte, 
nebudete zklamaní. Seznámíte se se zajímavými zaměstnava-
teli nejen z regionu, poznáte jejich výrobní programy, nabídky 
práce, uvidíte interaktivní expozice. Budete si moct vyzkoušet 
model formule, ochutnat potravinářské produkty, nechat si 
změřit zrak, zblízka uvidíte automatizovaného robota a mnoho 
dalšího,“ zve všechny zájemce Helena Chalánková, ředitelka 
Okresní hospodářské komory v Prostějově. 

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

pondělí 25. září
13:00 SETKÁNÍ JUBILANTŮ
 MĚSTA PROSTĚJOVA
k poslechu hrají manželé Vyroubalovi
pondělí 25. až středa 27. září, pátek 29. září
17:00 TANEČNÍ KURZY 
 PRO STŘEDNÍ ŠKOLY
lektor: Jan Halíř

BURZA PRÁCE A  VZDĚLÁNÍ

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 25. září
17:30 BOD OBNOVY
český sci-fi  thriller
20:00 FREMONT
komedie USA
úterý 26. září
15:00 OPPENHEIMER
americký thriller
18:15 ONEMANSHOW:
 THE MOVIE
komedie ČR
20:30 VOCASY NA TRIPU
americká komedie
středa 27. září
18:00 CARLOS: THE SANTANA
 JOURNEY GLOBAL PREMIERE
hudební dokument USA
20:00 STVOŘITEL
americké akční sci-fi 
čtvrtek 28. září
15:00 TLAPKOVÁ PATROLA 
 VE VELKOFILMU
animovaný fi lm USA
17:00 AFTER: ODLOUČENÍ
americké romantické drama
19:00 BOD OBNOVY
21:15 SAW X
horor USA
pátek 29. září
15:00 TLAPKOVÁ PATROLA 
 VE VELKOFILMU
17:00 STVOŘITEL
19:45 FREMONT
21:30 EXPEND4BLES:
 POSTR4DATELNÍ
americký akční thriller
sobota 30. září
11:00 SKRYTÁ ZÁKOUTÍ KINA
komentovaná prohlídka v  rámci Dnů 
evropského dědictví
12:00 SKRYTÁ ZÁKOUTÍ KINA
15:00 TLAPKOVÁ PATROLA 
 VE VELKOFILMU
17:00 BOD OBNOVY
19:15 AFTER: ODLOUČENÍ
21:15 SAW X
neděle 1. října
10:30 TLAPKOVÁ PATROLA 
 VE VELKOFILMU
15:30 LETÍME 2
animovaný fi lm Německo
17:30 PORTRÉT KRÁLOVNY
italský dokument
19:15 STVOŘITEL

24 WWW.VECERNIKPV.CZ zveme vás...

pátek 29. září
18.00 VK Prostějov B – VK Hronov
(3. kolo 1. ligy žen ČR, Národní 
sportovní centrum Prostějov)
sobota 30. září
9.30 turnaj krajského přeboru starších 
žákyň U16 (kvalifi kační skupina C, letní 
hala u velodromu Prostějov)
11.00 VK Prostějov B – VK Hronov
(4. kolo 1. ligy žen ČR, Národní 
sportovní centrum Prostějov)
13.00 turnaj krajského přeboru starších 
žákyň U16 (kvalifi kační skupina A, 
Národní sportovní centrum Prostějov)
17.30 VK Prostějov – UKS Jedynka 
Tarnów (přípravné utkání žen, 
Národní sportovní centrum Prostějov)

VOLEJBAL

sobota 30. září
8.00 Okresní liga mužů ČUS 
Prostějovska (skupina Jihovýchod, 
hřiště Vrbátky a hřiště Kobeřice)

MALÁ KOPANÁ

čtvrtek 28. září
14.00 Václav koulí (turnaj v  pétanque 
dvojic, hřiště Krumsín)

PETANQUE

sobota 30. září
9.00 BCM Orli Prostějov – Fastav Zlín 
„B“ (regionální liga žáků U12, tělocvična 
ZŠ Dr. Horáka, Prostějov)
11.00 BCM Orli Prostějov – Fastav Zlín 
„B“ (regionální liga žáků U12, tělocvična 
ZŠ Dr. Horáka, Prostějov)

BASKETBAL

KDE SE CO DÌJE?

608 960 042

Kostelní 46, Konice
středa 27. září
16:30 AUTORSKÉ ČTENÍ 
 SE SPISOVATELKOU 
 ZUZANOU DOSTÁLOVOU
vstupné dobrovolné
19:00 HUDEBNĚ
 LITERÁRNÍ VEČER
Zuzana Dostálová – violoncello, 
Johana Dostálová – housle, Debora 
Konečná – klavír

Zámek
Konice

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
úterý 26. září
9:00 TVOŘIVÁ KNIHOVNA 
 PRO SENIORY
Tvoříte rádi a chtěli byste se seznámit 
se stejně naladěnými vrstevníky? 
Přijďte a užijte si kreativní dopoledne 
v příjemné společnosti.
9:30 VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA
 TŘETÍHO VĚKU
Nový cyklus přednášek nazvaný 
„Každodenní život v  barokních 
Čechách a na Moravě“, který připravil 
historik a  autor mnoha populárních 
publikací o  české historii Jaroslav 
Čechura. V  šesti videopřednáškách 
přiblíží všední život našich předků 
v 17. století v celé jeho šíři.
středa 27. září
16:00 PRO SENIORY: 
   KDO MI VOLÁ?
Začíná cyklus praktických přednášek 
neziskové organizace SeniorOn, jejichž 
cílem je přiblížit seniorům současné 
moderní technologie, se kterými se 
denně setkávají. První přednáška 
se zaměří na otravné a  podvodné 
telefonáty a poradí nám, co v takových 
případech můžeme udělat. Je určena 
všem seniorům, kteří vlastní telefon, 
ať už „chytrý“ nebo „tlačítkový“. 
Přednášky jsou zcela zdarma a po jejich 
skončení se budete moct lektorů zeptat 
na vše, co vás zajímá.
do 15. listopadu
SRDCEM V PŘÍRODĚ
výstava prostějovské amatérské 
fotografk y Moniky Jaškové, která na 
snímcích zachycuje okolní přírodu, ale 
také své pocity a emoce

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 8. října
MIROSLAV SROSTLÍK MORAVSKÝ 77:
HOVORY SE DŘEVEM
výstava obrazů

do 22. října
MARK THER: V HEDVÁBÍ
výstava reinterpretuje výtvarné
sbírky muzea

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

Večerní prohlídky Muzea kočárů
Na svátek svatého Václava 28. září ve 20.00 hodin se budou konat večerní prohlídky 
Muzea kočárů v Čechách pod Kosířem. Návštěvníci uslyší příběhy zachráněných 
kočárů, těšit se mohou na tesaře, kováře i dámy v krásných šatech. Na akci je nutná 
rezervace na telefonním čísle 608 610 324 nebo e-mail: vaclav.obr@seznam.cz.

Svatováclavské slavnosti v Nezamyslicích
Slavnosti svatého Václava budou v  Nezamyslicích zahájeny nadcházející 
čtvrtek 28. září v 10:00 hodin hodovou mší za účasti krojovaných. Od 15:00 
hodin pak bude v parku v ulici Generála Svobody připravena Lidová veselice. 
Následující pátek od 20:00 hodin proběhne v  kulturním sále sportovního 
centra tradiční Vinobraní. Sobota bude patřit sportu. Po dopoledním zápase 
dorostenců Nezamyslic s Troubkami dojde od 16:16 i na „srandamač“ mezi 
mažorety a starými pány. V parku za zdravotním střediskem mohou zájemci 
od 14:00 hodin vyrazit na 4. ročník Svatováclavského běhu na 3,8 km. V neděli 
1. října bude v kostele kromě dopolední mše svaté připraveno také od 15:00 
hodin Hodové vystoupení pěveckého sboru Canticum, ZUŠ Němčice nad Hanou 
a také tanečního sboru Rut s židovskými písněmi a tanci. Vše od 19:00 hodin 
ve sportovním centru zakončí divadelní představení Marie, dcera Kajetánova 
o dceři J. K. Tyla, která zemřela v nedalekých Morkovicích.  

Dýňové slavnosti v Kostelci 
Zahradnické centrum Marciánová zve na Dýňové slavnosti, které se 
budou konat v sobotu 30. září a v neděli 1. října od 10:00 do 18:00 hodin. 
Připraven je tradiční program.

Hody v Otaslavicích
I  letos se mohou návštěvníci 
těšit na bohatý program v  rámci 
hodových slavností v  Otaslavicích. 
Vše odstartuje už v  pátek 29. září 
tradiční hodovou diskotékou pro 
mladší ročníky. V  sobotu 30. září 
pak přijde na řadu sportovní vyžití 
v areálu sokolovny, které večer uzavře 
zábava se skupinou NAOSTRO. 
Nedělní dopoledne 1. října bude 
jako již tradičně patřit spanilé jízdě 
veteránů, která odstartuje kolem 
9.30 hodin, přičemž na výstavu 
historických motocyklů bude 
možné zavítat do areálu sokolovny 
v průběhu celého dne.

Sportovní den
v Čechovicích

Mladí sportovci se mohou těšit ve 
středu 27. září do Čechovic, kde 
se na hřišti za sokolovnou bude 
pořádat sportovní den s  místními 
hasiči. Pro děti bude připravena řada 
disciplín, jež prověří jejich zdatnost. 
Aktéři budou po zásluze odměněni 
sladkostmi. Chybět nebude ani 
skákací hrad, ukázky hasičské 
techniky, kreativní dílna a jistě lákavé 
projížďky na historickém traktoru. 
Soutěže budou probíhat od 16.00 
do 18.00 hodin, poté bude program 
pokračovat diskotékou.  

Okresní výstava ovoce, zeleniny a květin v Čelčicích
Tradiční a  oblíbená Okresní výstava ovoce, zeleniny a  květin se 
bude konat od soboty 30. září do pondělí 2. října v  kulturním domě 
v  Čelčicích. Po oba dva víkendové dny bude přístupná od 10.00 do 
17.éé hodin, pondělní dopoledne pak bude patřit školám. Návštěvníci se 
o víkendu mohou těšit na ukázku pletení košíků a také prodej tkaných, 
dřevařských výrobků a keramiky. V neděli odpoledne bude kromě toho 
připravena také ukázka tvarování bonsají. 

Bezsoucitu fest na Žraloku
Zřejmě poslední akce v letošním bohatém kalendáři se chystá v kempu Žralok 
u Podhradského rybníka v Plumlově. Bezsoucitu fest se bude konat v sobotu 
30. září a  od 17:00 hodin na něm postupně vystoupí kapely Bezsoucitu, 
Motorhead revival a ATD. Vstupné je dobrovolné.

akce v regionu
Podzim na zámku pod Kosířem 

Odpoledne na svatého Václava 28. září bude na zámku 
v  Čechách pod Kosířem patřit oslavám příchodu podzimu. Od 13:00, 
14:00, 15:00, 16:00 hodin bude tento čtvrtek připraven speciální program 
pro děti Výprava za drakem. Od 14:00 hodin se bude konat také letní 
biatlonový závod O pohár sv. Václava, jehož účastníci se utkají ve věkových 
kategoriích 10–12, 13–15, 16–18 let a  dospělí. Soutěžit se bude také ve 
střelbě ze vzduchové pistole a  běhu kolem „malého“ rybníka. Připravena 
rovněž bude výprava za drakem, lesní poznávačka s  prostějovskými 
myslivci, tematická květinová výzdoba zámeckých interiérů a také dílničky 
a malování na obličej v Hanácké ambasádě. 

dùm
Komenského 6, Prostějov

pátek 29. září
17:00 KÁJA A BAMBULÁČEK
bambulková párty

OBSÁHLEJŠÍ POZVÁNKU NAJDETE
NA STRA NÁCH 15 a 16 DNEŠNÍHO VYDÁNÍ VEČERNÍKU

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem

Zámek Èechy
pod Kosíøem

čtvrtek 28. září
PODZIM NA ZÁMKU ČECHY 
POD KOSÍŘEM
akce si klade za cíl seznámit návštěvní-
ky se zajímavostmi zámeckého parku 
v  podzimních kulisách, součástí je díl-
nička a aktivity pro děti

Kostelecká 18, Prostějov
středa 27. září
17:00 PROSTĚJOV V OBRAZECH
vernisáž výstavy Milana Kubeše spojená 
se křtem kalendáře na rok 2024

Galerie
Mánes Club

neděle 1. října
13.00 HAOLK – HK Baník Most (3. kolo 
1. ligy mladších dorostenců ČR, městská 
sportovní hala Kostelce na Hané)
15.00 HAOLK – TJ Sokol Velké Meziříčí 
(3. kolo 1. ligy starších dorostenců ČR, 
městská sportovní hala Kostelce na Hané)
17.00 TJ Sokol Centrum Haná – HBC 
Olomouc 1966 (turnaj 2. kola Ligy 
Olomouckého kraje starších žáků, městská 
sportovní hala Kostelce na Hané)

HÁZENÁ

sobota 30. září
9.45 Karáskovo sluníčko (nežebříčkový 
turnaj v kuličkách, Bedihošť)
neděle 1. října
9.45 Mistr Hané (nežebříčkový turnaj 
v kuličkách, Bedihošť)

KULIÈKY

čtvrtek 28. září
12.00 SK Prostějov 1913 – HC Orlíci 
Uničov (1. kolo regionální ligy starších 
žáků, Víceúčelová hala-ZS, Prostějov)
14.15 SK Prostějov 1913 – SHKM 
Hodonín (2. kolo regionální ligy 
dorostu, Víceúčelová hala-ZS Prostějov)
neděle 1. října
11.00 SK Prostějov 1913 – HC Uherské 
Hradiště (2. kolo regionální ligy 
mladších žáků „B“, Víceúčelová hala-ZS, 
Prostějov)
13.15 SK Prostějov 1913 – HK MD 
Šumperk (2. kolo regionální ligy 
mladších žáků, Víceúčelová hala-ZS, 
Prostějov)
16.00 SK Prostějov 1913 – SKMB 
Boskovice (3. kolo soutěže 9. tříd, 
Víceúčelová hala-ZS Prostějov)

LEDNÍ HOKEJ

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE
PROBÌHNE VE STØEDU 27. ZÁØÍ VE 12.00 HODINPOZOR!
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KRAJSKÝ PØEBOR O KFS
15. KOLO

TJ SOKOL ČECHOVICE
FK MEDLOV

ČTVRTEK 28. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Čechovicích 

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“
9. KOLO

SOKOL PLUMLOV
SOKOL V PIVÍNĚ

PÁTEK 29. 9. 16.30 HODIN
fotbalový stadion v Plumlově

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“
9. KOLO

SOKOL MOSTKOVICE
SOKOL BRODEK U PROSTĚJOVA

NEDĚLE 1. 10. 15.00 HODIN
fotbalový stadion v Mostkovicích

I.B TØÍDA, SKUPINA „B“
9. KOLO

HANÁ PROSTĚJOV
SOKOL OLŠANY U PROSTĚJOVA

SOBOTA 30. 9. 15.00 HODIN
fot. areál SCM Za Místním nádražím

PØEBOR OFS PROSTÌJOV- II. TØÍDA
8. KOLO

SOKOL DRŽOVICE
HANÁ NEZAMYSLICE

SOBOTA 30. 9. 15.00 HODIN
fotbalový stadion v Držovicích

III. TØÍDA, SKUPINA „B“
9. KOLO

SOKOL PŘEMYSLOVICE
FC HVOZD

NEDĚLE 1. 10. 15.00 HODIN
fotbalový stadion v Přemyslovicích

boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M
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PROSTĚJOVSKÝ
NOHEJBAL

JE V EXTRALIZE!

Srdcaři Richardu Benešovi
se splnil sen, své ovečky
dotáhl do nejvyšší soutěže

Večerník 
PROSTĚJOVSKÝPROSTĚJOVSKÝ
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Jan FREHAR

PROSTĚJOV S novinkou jako hrom přišli před prvním domácím zápa-
sem hokejisté SK Prostějov 1913. Nad jejich progresem bude nyní kromě 
hlavního kouče Michala Janečka dohlížet také bývalý špičkový obránce, 
majitel více než tří set startů v NHL, finalista Stanley Cupu, vítěz extrali-
gy, majitel tří medailí z mistroství světa a jeden z nejslavnějších prostě-
jovských rodáků z hokejového prostředí Lukáš Krajíček! Ten by měl mít 
primárně na starost právě obránce, jímž bude předávat jim cenné zku-
šenosti. Objevit by se měl na střídačce už ve čtvrtek 28. září, kdy eskáško 
vyjede na led prostějovské haly, aby změřilo síly s Uherským Hradištěm.

Město má za sebou letošní hody. 
Jak se za akcí ohlížíte?
„Myslím, že tradice zděděné po našich 
předcích máme ctít a  pokud možno 
uchovávat pro další generace. Proto mají 
prostějovské Hanácké slavnosti mou 
podporu a  moc rád se jich účastním. 
Ale nejen to. Je to především opravdu 
krásná akce, která je mi velmi blízká. 
Vyrostl jsem na hanáckém venkově a na 
nic důležitého ze svého mládí jsem neza-
pomněl. Na podobných akcích si vždy 
znovu uvědomím, jak důležitou roli hrá-
la v životě našich předků půda, kolik sil 
museli vynaložit během dřiny na polích, 

jak byli závislí na počasí a  jak důležité 
bylo zajistit základní živobytí pro členy 
své rodiny. Dnes jsme obklopeni moder-
ní technikou, ale bez zemědělství se stále 
neobejdeme. A Hanácké slavnosti osla-
vující konec žní na polích nám to znovu 
a  znovu připomínají. Zároveň mám ra-
dost, že se kulturní tradice daří udržovat 
i  u  nejmladší generace. Je skvělé vidět 
všechny folklórní soubory, potkávat Ha-
náky a Hanačky všech generací v krojích 
a poslouchat krásnou hudbu, která pře-
trvala staletí. Všechno to k  Prostějovu 
a Prostějovsku patří.“

Minulý týden byly rozdány Ceny 
města Prostějova za loňský rok. Jaké 
jsou vaše dojmy z této akce?
„Bylo to velmi důstojné, velmi dojemné 
a velmi povznášející. Důstojnost celému 
ceremoniálu dodávají nejen nádherné 
prostory naší obřadní síně, ale také oce-
ňované osobnosti. Já jsem samozřejmě 
jejich medailonky četl mnohokrát, proto-
že zářijovému předávání cen předcházely 
nominace, výběr a schválení laureátů. Ale 
pokaždé mě znovu potěšilo, kolik osob-
ností je spojeno s naším městem. Dojem-
né bylo vzpomínání na osobnosti, které 
už si cenu nemohly převzít osobně, proto-
že nejsou mezi námi. Chybějí nejen svým 
blízkým, ale nám všem. A  povznášející 
byla mimo jiné řeč herecké legendy La-
dislava Županiče, jenž se při závěrečném 
poděkování vyznal ze své lásky k rodné-
mu Prostějovu a krásně vzpomínal na své 

mládí, první lásky i  první divadelní role. 
V  jeho slovech byl pevný vztah k  rod-
nému městu, ale také nadhled a  životní 
moudrost. Moc mě to dojalo a musím mu 
i touto cestou za jeho slova poděkovat.“

V  posledních dnech v  médiích 
rezonoval také dopis primátorů statu-
tárních měst nejvyšším ústavním čini-
telům varující před takzvaným vlád-
ním úsporným balíčkem. Co vás vedlo 
k jeho podpisu?
„Především to byla obava o  rozpočet 
našeho města. Musím zopakovat, že 
Prostějov dlouhodobě hospodaří velmi 
dobře. Nemáme žádné dluhy, naopak se 
nám na účtech podařilo naspořit zhruba 
300 milionů korun určených například 
na investice nebo na mimořádné výdaje. 
My tyto peníze v zásadě potřebujeme na 
spolufinancování projektů z různých do-
tačních programů, na kterých se finančně 
podílíme, jinak bychom se o ně vůbec ne-
mohli ucházet. To je myslím pro každého 
pochopitelné.“

Ale proč ten dopis? 
„Stát se nám chystá výrazně omezit příjmy. 
Pokud vláda chce konsolidovat veřejné fi-
nance, a já s tím v zásadě souhlasím, měla 
by začít primárně u sebe. A to se bohužel 
neděje. Ve zmíněném balíčku, ale také 
v  dalších opatřeních připravuje například 
změny v oblasti daně z nemovitosti a ve vý-
nosech ze sázení a chce přenést povinnosti 
placení asistentů ve školách na obce. Má 
v  plánu snížit také příspěvek na takzvaný 
výkon státní správy, což jsou peníze pro 
náš magistrát. Když naši odborníci odhadli 
celkový dopad všech opatření, dostali se 

až k částce 150 milionů korun ročně. To je 
pro nás naprosto neakceptovatelné. Mohlo 
by to výrazně zasáhnout do hospodaření 
města včetně vynucené redukce investic, 
a  s  tím myslím žádný rozumně uvažující 
zastupitel našeho města nemůže souhla-
sit. To přece nemůže nikdo myslet vážně. 
A  nejde jen o  naše občany, Prostějov je 
centrum celého regionu. Kam budou jez-
dit obyvatelé Bedihoště, Olšan nebo třeba 
Konice za kulturou?“

Mohl by takzvaný úsporný balíček 
omezit také investice Prostějova?  
„Naše město je každoročně schopno in-
vestovat z našeho rozpočtu asi 200 mili-
onů korun, ostatní položky tvoří manda-
torní výdaje. Úspěšní jsme v  žádostech 
o dotace, kdy ještě v letošním a příštím 
roce očekáváme možné dotace až ve výši 
300 milionů korun. Abychom mohli 
nadále zvelebovat naše město a  posky-
tovat všechny služby jako doposud, ne-
můžeme s  takovým návrhem souhlasit. 
Naprosto zarážející jsou komentáře po-
slankyně Hany Naiclerové, která by jako 
člen hnutí STAN měla hájit zájmy obcí 
a měst. Je zřejmé, že paní poslankyně pro 
naše město a region nikdy nic neudělala 
a  taky neudělá. Viz můj osobní dopis, 
kdy jsem ji žádal, aby intervenovala u mi-
nistra Rakušana v otázce rušení poboček 
České pošty u nás v Prostějově. Neudě-
lala samozřejmě vůbec nic. Tak jako hla-
sovala o změně zákona o valorizaci penzí 
a  tím naše důchodce obrala o  zákonný 
nárok na zvýšení jejich důchodů. Bohu-
žel i takoví poslanci zastupují naše město 
a náš region.“ 

Velkým tématem posledních dní 
je nedohrání hokejového zápasu do-
mácích Jestřábů s  béčkem Pardubic. 
Důvodem bylo protečení vody ze stře-
chy zimního stadionu až na hrací plo-
chu. Už víte, co se přesně stalo?
„Především musím odmítnout zvěsti 
o tom, že je střecha našeho zimního stadi-
onu v havarijním stavu, dokonce že město 
zanedbalo její údržbu, tak to není. Bohužel 
došlo k  souběhu několika jevů, které na 
sebe běžně nenavazují. Nejprve panovaly 
velmi vysoké teploty, které střechu rozpáli-
ly. Materiál, v tomto případě kov, se mírně 
roztáhl a přestal dokonale těsnit a do toho 
přišel opravdu silný déšť. Problém se samo-
zřejmě netýkal celé střechy, ale ke vzniku 
situace stačil lokální problém. Všem je nám 
samozřejmě líto, že se to stalo. Situací se za-
býváme a budeme ji řešit.“

Jaké to řešení bude?
„V první řadě už střechu prohlédli odbor-
níci na práci ve výškách, aby poškozené 
místo opravili. To už se stalo a žádný po-
dobný problém proto aktuálně neoče-
káváme. Kromě toho samozřejmě ne-
chceme jen zalátat jedno místo a čekat na 
možné opakování situace. Stav celé stře-
chy proto necháme posoudit odborníky, 
kteří nám poradí, jak dále postupovat.“ 

Přikláníte se k možnosti vyměnit 
celou střechu? 
„Zatím rozhodně ne. Výměna střechy by 
znamenala obrovskou investici. Bavíme 
se o částce od šedesáti do sto milionů ko-
run. Rozhodnout o takové věci na zákla-
dě jednoho zatečení střechou mi nepřijde 
racionální. Vybudování nové střechy by 

mimo jiné znamenalo, že bude hala jednu 
sezónu mimo provoz. V současné situaci 
mi to nepřijde možné. Až bude jednou 
stát druhá menší hala, bude to přece jen 
snazší. Ale nyní by se všechny hokejové 
týmy a  všichni sportovci využívající le-
dovou plochu na rok museli přesunout 
někam jinam. Dále je střecha stadionu 
jednou z  unikátních dominant města, 
o kterou bychom se neměli nechat jen tak 
lehkovážně připravit. A v neposlední řadě 
ještě na současnou podobu nevypršela 
autorská práva a s jakoukoliv změnou by 
museli souhlasit dědicové architekta, kte-
rý dílo navrhl. Když dám toto všechno na 
misku vah a na druhou misku dám jednu 
konkrétní událost, kdy střechou zatekla 
voda, není pro mě těžké říci, že s výmě-
nou střechy prozatím nepočítám.“ 

Jaké investice město v posledních 
letech v  případě zimního stadionu 
udělalo a kolik to zhruba stálo? 
„Během několika posledních let jsme do 
hokeje vložili asi 120 milionů korun. Po-
stavili jsme zázemí se šatnami pro všechny 
hokejové týmy asi za 90 milionů korun, 
dalších téměř 30 milionů stála výměna tak-
zvaných skleněných kopilitů a  kompletní 
výměna sedaček pro diváky. To jsou obrov-
ské peníze. Nyní byla v plánu rekonstruk-
ce střechy za dalších zhruba 50 milionů, 
nicméně určitě neměla přijít na řadu letos 
ani příští rok, to byl spíše výhled do bu-
doucna. Uvidíme, co nám na stav střechy 
řeknou odborníci a jaká budou jejich do-
poručení. My jsme samozřejmě připraveni 
udělat maximum pro to, aby provoz haly 
běžel dál pokud možno bez přerušení.“

P R O S T Ě J O V  P r i m á t o r 
Prostějova František Jura (ANO 
2011) je znám svými zásadami 
a také přímými názory. Věci do-
káže často pojmenovat pravými 
jmény, přestože se mnohdy mů-
že dostávat do konfliktu s názory 
jinými. V  posledním interview 
zhodnotil první muž Prostějova 
nejen Hanácké slavnosti či slav-
nostní ceremoniál k předávání 
Cen města Prostějova, ale do-
tknul se také ožehavých témat, 
jakými jsou například vládní 
úsporný balíček, hrozba omezení 
stavebních investic v Prostějově 
či „děravá“ střecha na zimáku. 

v  rámci exkluzivního
interview pro Večerník
se ptal
Michal
KADLEC
a
Petr Petr KOZÁKKOZÁK



Jak Večerníku prozradila předsedky-
ně Okrašlovacího spolku a první ná-
městkyně primátora Prostějova Mi-
lada Sokolová, vystoupení souboru 
Šumica má již v Prostějově svoji tradi-
ci. „Když nad tím přemýšlím, tak jsou 
tady už počtvrté v  řadě. Víte, když 

jsem kdysi jako dítě prala s  mamin-
kou prádlo v rukách, zpívaly jsme si li-
dové písničky. A byly to přesně ty pís-
ničky, které má aktuálně v repertoáru 
cimbálovka Šumica. My v  Okrašlo-
vacím spolku rádi pořádáme akce, 
které si postupně v Prostějově vytvoří 
tradici. A jsem ráda, že právě Šumica 
se už pomalu stává tradičním hostem 
námi pořádaných akcí,“ sdělila Večer-
níku Milada Sokolová s  tím, že ona 
sama by si ráda se Šumicou zazpívala. 
Zhruba uprostřed vystoupení se tak 
dokonce i stalo! 

Hudební odpoledne ve Smeta-
nových sadech plné lidových pís-
niček spolupořádal také spolek 
Pomáháme tancem. Jeho předse-
da Tomáš Lázna sice před Večer-

níkem odmítl zpívat před diváky, 
nicméně se pochlubil ochutnáv-
kou vín, kterou během nedělní 
akce zajistil. „Už jsem ve svém ži-
votě něco nacestoval po jižní Mora-

vě, takže cimbálovou muziku mám 
rád. A k cimbálovce se samozřejmě 
pojí i dobré víno. Jsem tedy moc rád, 
že se mi podařilo na neděli zajistit 
ochutnávku vín z  produkce Vinař-

ství Bukovský z Kobylí,“ pronesl To-
máš Lázna. A  měl pravdu, návštěv-
níci představení Cimbálové muziky 
Šumica si rádi užili nejen písniček, 
ale také bílého i červeného vína. 
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ŠUMICA ŠUMICA 
VYHRÁVALA VYHRÁVALA 
V ALTÁNKUV ALTÁNKU

PROSTĚJOV Okrašlovací spolek města Prostějova společně se 
sdružením Pomáháme tancem uspořádal v neděli odpoledne 
příjemný kulturní zážitek pro milovníky lidové hudby. V altánku 
ve Smetanových sadech zahrála a zazpívala Cimbálová muzika 
Šumica z Náměště na Hané. A protože počasí tomu nakonec do-
přálo, lidé odcházeli z parku nadšeni. A také v náladičce, neboť 
společně s koncertem se vydařila i ochutnávka vín... 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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pro Večerník

původní 
reportáž

MICHAL KADLECMICHAL KADLEC

 Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Městské divadlo 
v Prostějově na začátku nové sezó-
ny řeší zejména to, kterak propo-
jit kulturní program s  provozem 
restaurace a  kavárny. Poměrně 
odvážnou vizi v tomto ohledu na-
bídla groteska Pingls aneb Hot 
Café Revue, která byla v pátek 22. 
září k vidění v přednáškovém sále 
Národního domu. Vyprodané 
představení navázalo na středeční 
divácky úspěšný koncert Prague 
cello quartet a  čtvrteční vyproda-
nou inscenaci Eleganci molekuly. 

Martin ZAORA L
Viděli jste tanečníky, kteří rytmicky 
blbnou na téma vídeňské, alžírské či 

irské kávy? Slyšeli jste muzikanty hra-
jící muziku z dob, kdy jazz byl žhavou 
novinkou na hudební scéně? Pokud 
ne, pak jste zřejmě nezašli na Pingls 
aneb Hot Café Revue. V této hudeb-
ně taneční grotesce se setkaly dvě tro-
jice tanečníků a tanečnic s hudebníky 
z  Originálního pražského synkopic-
kého orchestru, jehož podstatná část 
nepochází z  Prahy, ale z  Prostějova. 
Ti pak společně vytvořili prostředí 
kavárny 20. let minulého století, kam 
míří prapodivní hosté a kde obsluhu-
je snad ještě prapodivnější personál. 
Zatímco v první půli se diváci bavili 
při sledování scének, jež připomínaly 
trháky stříbrného plátna z éry němé-
ho filmu, v  té druhé se již z  diváků 

mohli stát aktéři, kteří si přímo na 
parketu užívají večer v  prvorepub-
likové tančírně. „Bylo to naprosto 

fantastické. Skvělá hudba, velkolepé 
nasazení tanečníků a  ohromná zá-
bava. Dohromady to tvořilo takový 

vodotrysk dobré nálady,“ netajil své 
nadšení jeden z odcházejících diváků. 
Těch do prostor prostějovského 
divadla v  průběhu tří dnů zamířilo 
nevídané množství. „Na středeční 
koncert Praque cello quartet zavítalo 
350 lidí, což je nejvyšší návštěvnost 
koncertu komorní hudby, co vůbec 
pamatuji. Ukázalo se, že chlapci jsou 
nejen výborní muzikanti, ale i  ná-
ramní showmani,“ radovala se pro-
dukční divadla Hana Šprynarová, 
kterou těšil rovněž fakt, že se hned 
následující den podařilo celý sál 
Městského divadla s  kapacitou 513 
diváků vyprodat. Stalo se tak díky 
představení Dejvického divadla Ele-
gance molekuly. V  autorské insce-

naci režiséra Petra Zelenky diváci se 
zaujetím sledovali životní i profesní 
zápasy slavného českého vědce An-
tonína Holého. 
Takto nabitý týden se v prostějov-
ském divadle zřejmě jen tak opa-
kovat nebude, výjimečné zážitky 
tu však budou k mání také v říjnu. 
Už ve středu 4. října to bude komedie 
Intimní příběhy z  ráje o  nelehkém 
soužití mužů a  žen, o  týden později 
pak koncert uhrančivé písničkářky 
Radůzy. V pátek 13. října se lidé mo-
hou těšit na komedii o vztahu dvou 
odlišných generací Famílie, o  jejíchž 
kvalitách svědčí fakt, že se na reper-
toáru Divadla Na Fidlovačce drží už 
dlouhých sedm let.   Foto: Martin Zaoral 

PLUMLOV Když v roce 2014 vznikla myšlenka vytvořit rockovou kape-
lu, která se bude výhradně držet vlastní hudební tvorby v českém jazyce, 
byla to vize, jež se udržela až do současnosti. O necelých 10 let později při-
šla ta stejná hudební sestava s myšlenkou uspořádat menší, avšak vlastní 
rockový festival. Řeč je o prostějovské rockové kapele BEZSOUCITU. 
Konat se bude 30. září 2023 od 18.00 hodin v kempu Žralok.
Jedna parta, mnoho odehraných akcí, zejména na Prostějovsku, včetně největších 
hudebních akcí jako Prostějovské léto nebo Prostějovské pivní slavnosti, dodaly 
klukům impuls a zejména odvahu na to, aby se mohli vydat vlastní cestou – uspo-
řádání menšího hudebního festivalu s názvem BEZSOUCITU FEST 2023.
Každá pořádná akce ale není možná bez podpory přátel a okolí, proto se kapela 
obrátila na správce kempu Žralok Petra Piňose, který jakožto zarytý fanoušek 
hudebních akcí přislíbil pomoc při zabezpečení festivalu. S touto myšlenkou se 
ztotožnilo i město Plumlov, které přislíbilo záštitu.
A protože správný hudební festiválek se neobejde bez dalších kapel, přijali po-
zvání na tento pilotní projekt pánové z MOTORHEAD Czech Republic revi-
val a známá a na Olomoucku velmi oblíbená kapela ATD.
Festival zahájí právě pánové z kapely BEZSOUCITU: „Cílem je se pobavit. Při-
jďte si s námi ‚zabékat‘ na známé i méně známé písně, občerstvit se pivečkem 
a něčím z udírny. A pokud se Vám bude akce líbit, můžete přihodit i nějakou 
korunu do našeho soudku pro dobrovolné vstupné. Kdo by se chtěl připravit, 
může si naposlouchat naše vybrané písně přímo na kanále YOUTUBE nebo 
platformě SPOTIFY. Stačí napsat do vyhledávače BEZSOUCITU.“  (kib)

PROSTĚJOV Herečku Morav-
ského divadla Olomouc Kristínu 
Herz mohlo prostějovské publi-
kum nedávno obdivovat v Manon 
Lescaut, kde ztvárňuje hlavní roli. 
Pro rodačku z  východního Slo-
venska není role jednoduchá po 
jazykové i herecké stránce, přesto 
si ji užívá. Večerník sympatickou 
dámu po představení v  Kolářo-
vých sadech krátce vyzpovídal. 

Kristýna BOHATOVÁ
Jak jste se k divadlu dostala? 

„Narodila jsem se v  rodině tempe-
ramentních muzikantů, k  herectví, 
tanci a k hudbě jsem inklinovala už 
od útlého dětství. Během dospívání 
jsem se zajímala o herecký přednes, 
díky kterému jsem se stala několika-
násobnou finalistkou a  laureátkou 
recitačních soutěží. Studovala jsem 
herectví na soukromé konzervato-
ři v  Košicích a  následně Janáčkovu 

akademii múzických umění v  Brně 
v  muzikálovém ateliéru Sylvy Tal-
pové. Krátce po škole jsem půso-
bila v  brněnském divadle Radost, 
hostovala a  hostuji v  Národním 
divadle moravskoslezském v  Os-
travě a  v  muzikálové opeře Anna 
Kareninová v Divadle v Orlí v Brně. 

Domovskou scénou je pro mě Mo-
ravské divadlo Olomouc.“

Jaká pro vás je role Manon?
„Tím že jsem Slovenka, tak nebudu 
lhát, když řeknu, že pro mě byl tento 
text asi doposud nejnáročnější. Na-
jednou jsem si uvědomila, jak moc 
nástrah v českém jazyce existuje. Je to 

veršovaný text, za který se neschováte. 
Pokud vám vypadne, musíte ho do-
myslet samozřejmě v  rýmu. Manon 
mě inspiruje svojí hravostí, energií, 
dětskou naivitou. To ji dělá krásnou, 
mladou a rozpustilou. Kdo mě na dru-
hou stranu zná, ten ví, že dárky dokážu 
přijmout na narozeniny a  Vánoce, ji-
nak se cítím dlužná každému, kdo mi 
něco koupí nebo zaplatí účet v hospo-
dě. Takže se musím hodně snažit, aby 
to na jevišti vypadalo, že si to užívám.“ 

Máte nějakou vysněnou roli? 
„Nemám, protože kdybych si ji za-
hrála, už by nebyla vysněná, proto 
o ní raději ani nemluvím.  (směje se) 
Na jevišti se cítím nejlíp, když můžu 
jednat přirozeně a spontánně.“ 

Herecké povolání je časově 
dost náročné, máte čas na koníčky? 
„Když mám volno, ráda ho využiji 
k běhání v přírodě. Ráda také maluji, 
vařím, čtu, bruslím, plavu a věnuji se 
hraní deskových her.“ 

Kristína Herz si roli Manon u
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MichalMichal KADLECKADLEC
„Prostějovský SWAP se koná v  krát-
ké době v  Prostějově už popáté a  za tu 
dobu si získal velmi mnoho příznivců. 
Jde vlastně o výměnnou burzu věcí, kte-
rým necháváme znovu vdechnout život. 

Lidé zde nabízejí obnošené oblečení či 
boty, upotřebené kuchyňské nádobí, 
knížky, hračky, nebo dokonce květiny. 
Jde prostě o věci, které doma už nepotře-
bujete a můžete je tak nabídnout něko-
mu jinému. Místo toho, abyste je hodili 
do popelnice,“ řekla Večerníku v  neděli 
odpoledne přímo na místě konání akce 
Marcela Župková, náměstkyně primáto-
ra pro sociální oblast v Prostějově. Právě 
ona převzala nad podzimním SWAPem 
záštitu. 

„Tuto akci vymyslela Denisa Horká, ko-
ordinátorka Zdravého města Prostějov. 
A za tuto burzu nás chválí celá republika! 
Chtěla bych ještě podotknout, že jestli 
něco z dnešního SWAPu zbyde, bude to 
věnováno Azylovému centru v Prostějo-
vě,“ řekla Marcela Župková. 
Podmínkou výměnné burzy je to, že 
každý z účastníků může donést jen ma-
ximálně patnáct kusů oblečení. „V  mi-
nulosti se nám stávalo, že lidé dováželi 
desítky kusů různého šatstva a ne každý 
kus byl kvalitní. Proto jsme omezili tento 

počet, aby lidi nosili fakt pouze kvalitní 
a řádně vyprané věci. Takže každý může 
přinést jen patnáct věcí, ale odnést si 
může jakýkoliv počet oblečení, bot a po-
dobně. To už nikdo nepočítá,“ vysvětila 
ještě Marcela Župková. 
Jak si Večerník povšiml, hned po zahá-
jení nedělního SWAPu se do obou sálů 
Kulturního klubu Duha nahrnuly davy 
lidí, kteří si vystavené ošacení začali vel-
mi rychle rozebírat. Nejen po oblečení se 
tak doslova zaprášilo. Jen jestli skutečně 
něco zbylo i pro Azylové centrum…

27WWW.VECERNIKPV.CZ

PROSTĚJOV Nápad z hlavy koordinátorky Zdravého města 
Prostějov Denisy Horké se v našem městě ujal a o výměnnou 
burzu s názvem SWAP byl i během uplynulého nedělního odpo-
ledne obrovský zájem. Do dvou sálů Kulturního klubu Duha ve 
Školní ulici si našlo cestu více než sto lidí, kteří si odnesli nabízené 
obnošené šatstvo či boty, dále kuchyňské nádobí, hračky, poko-
jové rostliny a podobné věci. Po všem se doslova zaprášilo. 

Úklid Hlouèely odhalil i houbu rostoucí z podprsenky

PROSTĚJOV Po celý víkend bylo ná-
dvoří prostějovského zámku rájem 
všech milovníků bonsají. Výstava, na 
které své svěřence prezentovali členové 
Bonsai klubu Haná Prostějov, přilákala 
řadu zájemců. A bylo skutečně co obdi-
vovat a čím se kochat! 

Kristýna BOHATOVÁ
Během výstavy navíc probíhalo i poraden-
ství v  oblasti správného pěstování bonsají 
a tvarování stromků. Toho se ujal nejen ne-

dění host Petr Hron z Bonsai klubu Brno, ale 
i  členka prostějovského klubu Milena Rů-
žičková. „Letos se nám poprvé ohlásil zájezd 
zahrádkářů z Ostravy. I pro ně jsme tvarovali 
několik stromků. Z jejich reakcí usuzujeme, 
že se jim u nás líbilo,“ dodala Růžičková.
Spokojeni byli i  hodoví návštěvníci. „Je 
úžasné, co lidé dokáží vypěstovat. Já se na 
bonsaje ráda dívám, ale pěstovat je neumím. 
Dostala jsem dvě a obě jsem zahubila. Tak-
že zůstávám už jen u dívání,“ netajila se Eva 
Navrátilová

PROSTĚJOV Už v červnu letošního roku schválilo zastupitelstvo laureáty Cen 
města Prostějova za rok 2022. Noví držitelé Ceny města Prostějova si ocenění 
převzali z rukou primátora statutárního města Františka Jury a jeho náměstků 
uplynulý pátek 22. září v obřadní síni prostějovské radnice. Ceny města Pros-
tějova se udílejí od roku 2006. 
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Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ

Oceněnými jsou:

MILAN ČEČMAN

významná osobnost atletiky, předseda 
Atletického klubu Prostějov. První bě-
žec, jenž v ČSSR dosáhl na 110 m pře-
kážek času pod 14 sekund, držitel 14 
československých rekordů; 12 na 110 m 
překážek, 2 na 200 m překážek.

RNDr. IVANKA HÁJKOVÁ

dlouholetá členka pedagogického sboru 
GJW, vítězka soutěže Zlatý Amos – nej-
oblíbenější učitelka v ČR. Za pět desítek 
let své učitelské kariéry vychovala stovky 
dětí k  lásce k chemii. Za celá léta jí ani 
jednou nepřišlo na mysl, že by někdy 
mohla dělat něco jiného. „Toto povolání 
mám velmi ráda. I když jsem už babička 
nad hrobem, nabíjí mě a pořád se k dě-
tem ráda vracím. Snažím se s  nimi být 
hodně v  kontaktu, protože díky nim se 
cítím přece jen mladší,“ řekla rozesmátá 
laureátka.  

Ing. JAROSLAV HANÁK

emeritní předseda představenstva 
a  prezident FTL-First Transport Li-
nes, a.s., prezident Svazu průmyslu 

a dopravy ČR, držitel mnoha tuzem-
ských a zahraničních ocenění. K auto-
busové dopravě se dostal přes svého 
tatínka, který byl řidičem tehdejší 
ČSAD. 

Mgr. IVANA HEMERKOVÁ

in memoriam, navržena

za zásluhy za rozvoj města

Cenu za pedagožku, političku a přede-
vším skvělou přátelskou a  vždy nápo-
mocnou dámu převzal syn Petr Hemer-
ka. Na zasedání byla přítomna v podobě 
velkého portrétu, který do obřadní síně 
přinesly její bývalé kolegyně. 

Ing. JÁN MOKOŠ

bývalý primátor města Vysoké Tatry, 
navržen za prohloubení spolupráce 
a  aktivní účast při akcích partner-
ských měst Vysoké Tatry – Prostějov. 

Usměvavý muž, hrdý na to, že v jeho 
Tatranské Poliance od roku 1963 
probíhá soutěž literární tvorby mla-
dých autorů Wolkrova Polianka, 
která se stává každý rok příležitos-
tí pro mladé talentované básníky, 
slovenské renomované spisovatele 
a příznivce poezie.

PhDr. FRANTIŠEK ŠTUŘÍK

in memoriam

významný překladatel a  středoškolský 
profesor klasického gymnázia (nyní 
Gymnázium Jiřího Wolkera), vyučoval 
latinu, řečtinu, filosofii, němčinu i rušti-
nu. Cenu převzala dcera paní Moudrá. 
František Štuřík byl ze zdravotních dů-
vodů nucen ukončit svou pedagogickou 
činnost, o  to víc se věnoval překladům. 
Mimo jiné přeložil do češtiny Řeka Zor-
bu.

JAROSLAV TRUBAČ

designér brýlí, v Prostějově působil jako 
produktový a průmyslový designér na-
příklad pro Galu Prostějov. Podílel se na 
výstavě probíhající v  Městské galerii 
Prostějov „Brejle a  okuliare – design 
brýlí v Československu“. Designu brýlí 
zasvětil velkou část svého profesního 
života. Jaroslav Trubač vytvořil od polo-

viny 60. do konce 80. let minulého sto-
letí stovky návrhů slunečních, dioptric-
kých i  lyžařských brýlí pro tehdejší 
národní podnik Okula Nýrsko. Brýle 
dle jeho návrhů nosila nejen proslulá 
zpěvačka Naďa Urbánková a další zná-
mé osobnosti, ale svého času v podstatě 
celé Československo.

Mgr. LADISLAV ŽUPANIČ

herec, muzikálový herec, dabér narozený 
v Prostějově, držitel Ceny Thálie. Je zná-
mým patriotem, ve svých vystoupeních 
vždy své rodné město zmiňuje a  chválí. 
Velkou část dětství a mládí trávil se svým 
otcem na prostějovském letišti, což mu 
následně způsobilo dilema v rozhodování 
mezi pilotováním a  herectvím. Vybral si 
druhou možnost, na létání má ale mnoho 
krásných vzpomínek. Za všechny oceně-
né poděkoval městu za to, že na své rodá-
ky nezapomnělo. „Prostějov bude navždy 
v mém srdci,“ dodal.

jaké byly letošní ceny města prostějovajjaakké byyylyy leeetooošnnní ccennny mměěstta pprrossttěějovvva

ze strany 3

Sběr u Močidýlek dokázal zaplnit celý velký kontejner
PROSTĚJOV Na nepořádek ve svém okolí v Prostějově nadává výrazně víc lidí, než je těch, 
kteří jsou ochotni s ním něco udělat. To je zřejmě hlavní zjištění letošní podzimní akce 
Ukliďme svět, ukliďme Česko, která se tentokrát u Hloučely konala uplynulou sobotu 23. září.
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MARTIN ZAORALMARTIN ZAORAL
Už více jak čtvrtstoletí pořádá Český 
svaz ochránců přírody po celé repub-

lice akci Ukliďme svět, ukliďme Čes-
ko. Koná se vždy dvakrát do roka, 
a to na jaře a na podzim. „Tentokrát 
za námi k občerstvení U Abrahámka 
dorazilo celkem 25 lidí včetně jed-
noho miminka v  kočárku. V  drtivé 
většině jsou to naši věrní,“ shrnula 
Eva Zatloukalová z  Ekocentra Iris, 
která nechyběla ani při jednom z do-

savadních ročníků největší tuzemské 
úklidové akce. 
I letos při hledání odpadků nechyběly 
nálezy skutečných kuriozit. „Objevili 
jsme obří růžovou konvičku, která 
plavala po hladině Hloučely, 
staré hodiny, jež se po-
valovaly v  trávě, nebo 
třeba podprsenku, 
z  níž už vyrůstala hou-
ba,“ přiblížil desetiletý 
Filip, který do akce vy-
razil i  s  tátou a  tříletou 
sestrou. 
Pro všechny, kteří si udě-
lali čas, byly U Abrahám-
ka tradičně připraveny 
špekáčky, jež si přítomní mohli opéci 
na připraveném ohni. K  tomu také 
dostali poukázku, za niž si mohli kou-
pit cokoliv k pití dle svého výběru. 

Čilý ruch 
p a n o v a l 
také u mos-
tu v  Olo-
m o u c k é 

ulici, kde stejnou akci pořádal pro-
stějovský Okrašlovací spolek. Sem 
mimo jiné dorazili také žáci ZŠ 
z  ulice E. Valenty, což počty účast-
níků výrazně navýšilo. Těm se poda-

řilo zcela zaplnit připravený kontejner, 
kam se vešla mimo jiné i  postel. „Je 
neskutečné, jací jsme bordeláři. Ale 
zároveň se sluší poděkovat všem, kteří 
přiložili ruku k dílu. Díky, velká poklo-
na,“ vzkázala předsedkyně Okrašlova-
cího spolku Milada Sokolová.
Celá akce má kromě úklidu okolí 
oblíbené Hloučely, kam každý den 
míří stovky lidí, nepochybně smysl 

hlavně pro naši budoucnost, kon-
krétně pak vztah nastupující gene-
race k  životnímu prostředí. „Náš 
syn sice tentokrát nemohl, ale často 
vzpomíná na to, jak minule uklízel 
a  kolik se toho našlo. Od té doby si 
dává mnohem větší pozor, kam co 
vyhazuje,“ vystihla nezastupitelný 
význam podobných aktivit pro děti 
jedna z Prostějovanek. 

 Foto: Martin Zaoral 
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Lidé vzali akci útokem, 

po oblečení se zaprášilo... BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

 Foto: Michal Kadlec



V pořadí již 41. PROSTĚJOVSKÉ HANÁCKÉ SLAVNOSTI 

se až na nějaké maličkosti vydařily velice obstojně, 

o čemž Večerník obsáhle informoval již v minulém vy-

dání. Ovšem hody jsou natolik významnou událostí, že 

rozhodně stojí za to se k nim minimálně jednou vrátit. 

Určitě se sluší a patří připomenout, že letošní „HODE“ 

uspokojily tisíce návštěvníků toužících po kvalitní zá-

bavě, kulturních akcích, ukázkách historických řeme-

sel a samozřejmě také kvalitním zboží a pochutinách 

nabízených stánkaři ze všech koutů Moravy. Pojďme 

si tedy připomenout víkendové dny 16. a 17. září, kdy 

Prostějov ovládly nejen folklórní soubory. 

PROSTĚJOV Příprava a  vlastní 
organizace Hanáckých slavností 
stály a padaly na bedra hlavně ve-
doucí Kulturního klubu Duha Pa-
vly Vaškové (na snímku), která si 
po ukončení prostějovských hodů 
viditelně oddychla. Až na velmi 
malé výjimky náročné pořadatel-
ství akce vyšlo na jedničku a  po-
zitivní hodnocení od návštěvníků 
dávalo už s předstihem tušit, že se 
Hanácké slavnosti v  Prostějově, 
v  pořadí jednačtyřicáté, vydaři-
ly. Právě šéfku organizační party 
požádal Večerník o  exkluzivní 
rozhovor. 

Organizace Hanáckých slav-
ností dala určitě zabrat. Cítíte po 
velmi vydařených hodech v  Pros-
tějově jisté zadostiučinění? 

„Příprava Hanáckých slavností je pro 
mě bezesporu jedním z nejnáročněj-
ších úkolů v roce. Je to samozřejmě 
velká zodpovědnost, protože prostě-

jovské hody navštíví během víkendu 
tisíce návštěvníků, program tak musí 
být různorodý a bohatý, aby si každý 
přišel na své. Sotva skončí jeden roč-
ník, už je potřeba začít s  přípravou 
dalšího. Na organizační činnosti se 
nepodílí jen Duha, ale i mnoho dal-
ších lidí, a to od několika oddělení 
magistrátu přes městskou policii, 
společnost FCC, techniky po zvu-
kaře, vlastně bych v  jejich výčtu 
mohla pokračovat dál. A  když se 
všechno podaří zkoordinovat v  je-
den dobře fungující celek a  hody 
mají pozitivní ohlasy od veřejnosti, 
mám samozřejmě velkou radost. 
(úsměv) Nesmím také zapomenout 
na finanční přispění Olomouckého 
kraje a velkorysou podporu vedení 
města v čele s první náměstkyní pro 
kulturu Miladou Sokolovou.“

Jak byste celkově zhodnotila 
úroveň kulturního programu le-
tošních Hanáckých slavností, třeba 
i ve srovnání s minulými ročníky? 
„Každý ročník je z  hlediska kultur-
ního programu jiný. Záměrem je 
především podpora folklóru, ale 
současně i vytvoření vícežánrového 
programu. Pokud zaznamenáme 
pozitivní ohlasy od veřejnosti, a těch 
bylo letos mnoho, tak považujeme 
úkol za splněný.“

Splnila také úroveň stánkařů 
vaše očekávání? 
„Organizace stánkového prodeje je 
velmi náročná, každoročně se snaží-
me poučit z minulých chyb a jarmark 
stále zdokonalovat, což se nám letos 
myslím povedlo. Návštěvníci i  pro-
dejci byli spokojeni s  rozmístěním 
stánků i nabízeným sortimentem.“

Snad jedinou „kaňkou“ bylo 
zhruba dvacetiminutové přeruše-
ní koncertu Kateřiny Marie Tiché 
kvůli ozvučení. Co přesně se stalo? 
„Bohužel došlo k  technické závadě 
na vybavení, které si přivezla kapela. 
Naštěstí je celý zvukařský a  technic-
ký tým natolik zkušený, že se závadu 
podařilo brzy odstranit. A vzhledem 
k tomu, že s podobnými nepředvída-
nými událostmi dramaturgicky počí-
táme, byla tam dostatečná časová re-
zerva, aby diváci nepřišli ani o jednu 
píseň. Nakonec byly na koncert samé 
pozitivní ohlasy.“

Největší hvězdou hodů byla be-
zesporu Anna K. Jak se vám poved-
lo dostat ji do Prostějova? 
„Termíny koncertů velkých hvězd je 
potřeba rezervovat v  dostatečném 
předstihu, někdy i  rok dopředu, po-

tom není problém. Naše technické 
a zvukové zázemí splňuje ty nejvyšší 
požadavky kapel, takže myslím, že 
jsou u nás vždy velmi spokojené. Stej-
ně tak to bylo i s Annou K. a celým 
jejím rozsáhlým technickým týmem. 
Koncert si všichni velmi užili a odjíž-
děli spokojení.“ 

Máte už v  hlavě příští ročník 
Hanáckých slavností nebo je to za-
tím pouze vzdálená budoucnost? 
„Základ je jasný, stále budeme pod-
porovat náš hanácký folklór, to je 
to nejdůležitější. V  sobotním pro-
gramu dáme opět prostor některé 
místní kapele či hudebnímu těle-
su, to se nám také velmi osvědčilo. 
O  dalším programu už mám urči-
tou představu, ale nebudu prozra-
zovat. Ale myslím, že je vždy na co 
se těšit.“ (úsměv)

OHLÉDNUTÍ ZA PROSTĚJOVSKÝMI HODY původní zpravodajství
a exkluzivní rozhovor
pro Večerník
Michal KADLEC

 Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Bylo to velkolepé 
vystoupení a  zpěvačce opakova-
ně aplaudovalo velmi slušně za-
plněné náměstí. Poslední letošní 
koncert v  rámci programu Pros-
tějovských Hanáckých slavností 
2023 obstarala Anna K. se svojí 
kapelou. Žena, která si zároveň 
prošla hodně složitým životním 
obdobím a  již podruhé porazila 
zákeřnou rakovinu, potěšila svým 
zpěvem početné prostějovské pu-
blikum. 
I  přes obrovský úspěch, který zpě-
vačka v  Prostějově sklidila, si Ve-
černík nemohl nevšimnout dvou 
na první pohled maličkostí, které 
vystoupení Anny K. tak trochu ne-

gativně ovlivnily. Hned na začátku 
koncertu obdržela redaktorka Ve-
černíku upozornění, že fotografo-
vat nebude médiím povoleno. Jak 
je něco takového v  dnešní době 
možné? Večerník pak v reportáži 
v minulém vydání použil snímek 
zpěvačky, který redakci poslal 
čtenář a zároveň návštěvník kon-
certu. Pro ně totiž žádné takové 
omezení, či snad dokonce zákaz 
paradoxně neplatil...
„Anna K. reportážní fotografii ne-
zakázala, ani by na to neměla dle 
zákona právo. Pouze nás požádala 
o možnost vidět všechny fotografie 
před jejich uveřejněním, na což jsme 
v  rámci dobrých vztahů a  profesi-

onality přistoupili a  což jsem paní 
redaktorce vysvětlila. Chápu ale, 
že schválení fotografií zpěvačkou 
ovšem nebylo možné vzhledem 
k  blížící se uzávěrce vašich novin,“ 
vyjádřila se ke kauze Pavla Vašková, 
vedoucí Kulturního klubu Duha, 
který Hanácké slavnosti pořádal. 
Ať to nazveme jak chceme, tak 
i  schvalování fotografií poříze-
ných při vystoupení umělce je 
nejen podle názoru Večerníku 
hodně podivné... 
Druhou skvrnkou byla neúčast zá-
stupců města při zahájení koncertu 
Anny K., na což si měla údajně sama 
zpěvačka postěžovat. Obyčejně totiž 
vystoupení účinkujících představi-

telé radnice zahajují. Pravidelně se 
tak letos na pódiu střídali třeba pri-
mátor Jura, jeho první náměstkyně 
Sokolová nebo již zmíněná šéfka 
Duhy Pavla Vašková. „Máte pravdu, 
že závěrečný koncert vždy uvádím, 
loučím se s  návštěvníky a  děkuji 
všem, kteří na Hanáckých slavnos-
tech spolupracovali. Tentokrát to 
však nebylo možné vzhledem k za-
taženému front dropu a  dramatur-
gii koncertu Anny K. Zástupci ve-
dení města pak každoročně zahajují 
odpolední folklórní program, ale 
nedělní večerní koncert již neuvá-
dějí. Někdy přijdou diváky pozdra-
vit v sobotu,“ objasnila Vašková ne-
dorozumění. 

Jak to bylo se zákazem fotografování Anny K.,

PROSTĚJOV Několik let tato 
devětadvacetiletá zpěvačka z Vla-
šimi spolupracuje se skupinou 
Jelen a  často i  z  rádií slyšíme její 
duety s  Jindrou Polákem. Mladá 
a  pohledná zpěvačka ale tento-
krát do Prostějova zavítala se svojí 
vlastní kapelou. 
„Za poslední krátkou dobu můžete 
tuto zpěvačku vidět v  Prostějově už 
podruhé, nedávno na pódiu před rad-
nicí vystupovala s  Jeleny. Tentokrát 
ovšem její doprovodná role končí a já 
jsem velice ráda, že v  rámci Hanác-
kých slavností v  Prostějově vystoupí 
se svojí skupinou a vlastní autorskou 
tvorbou,“ uvedla za pořadatele Kateři-
nu Marii Tichou vedoucí Kulturního 
klubu Duha Pavla Vašková. 
Zpěvačku a  její kapelu nevykolejily 
ani technické problémy s aparaturou, 
které se podařilo odstranit až po dva-
ceti minutách. Během hodinového 
vystoupení zazpívala své nejznáměj-
ší sólové hity ze dvou vlastních alb 
Otazníky a Sami. V Prostějově za to 
sklidila nadšený potlesk.  Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Neděle 17. září brzy 
ráno, radnice odbíjí osm hodin. Na pó-
dium vystupuje slovácká krojovaná de-
chová hudba Vlčnovjanka, která svými 
písničkami a tanci hodinu baví natěše-
né Prostějovany. Několik desítek lidí si 
přivstalo, aby známou folklórní kapelu 
vidělo na vlastní oči. Ještě více diváků 
však přišlo na následující program, kte-
rý obstaraly dětské folklórní soubory 
s vystoupením nazvaným Jaro Hané. 
Již těsně po deváté hodině a  nezbytné 
úpravě pódia už před diváky předstoupil 
nestor prostějovských Hanáckých 
slavností Jiří Vrba. „Vítám vás na začátku 
hodové neděle a  vítám Prostějovany 
i všechny přespolní hodovníky. Někteří 
se přijeli bavit na dvou ‚kolách‘, jiní na 
čtyřech ‚kolách‘. Jsem rád, že navařeno 
už určitě máte a přišli jste se podívat na 
krásnou muziku a tance. Před chvílí jste si 
mohli vychutnat dechovou muziku, včil 
přijdou na řadu děcka,“ uvedl Jiří Vrba, 
který Hanácké slavnosti v  Prostějově 
moderuje už několik let. 
V neděli si na pomoc přivedl sympatickou 
Hanačku v kroji. „Společně s Klárou Libur-

skou budeme toto pásmo dětských sou-
borů uvádět. Je to mimochodem šikovná 
děvčica,“ dodal se smíchem Jiří Vrba. 
Dvouhodinový program písní a  tanců 
vyplnilo celkem osm dětských folklór-
ních souborů z celé Moravy. Jako první 
na pódiu přivítali diváci bouřlivě dvanáct 
dívenek ze souboru Bystročice pod ve-
dením Jitky Šálkové. „Vystoupí s  před-
stavením nazvaným Husopasky,“ uvedla 
interprety Klára Liburská. 

„

 2x foto: Michal Kadlec
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PROSTĚJOV Ragby a  Prostě-
jov. Tyto dva pojmy k  sobě pří-
liš neladí. Přesto se i zde najdou 
lidé, kteří právě probíhající mis-
trovství světa prožívají skutečně 
naplno. Fandí přitom novozé-
landské reprezentaci známé pod 
přezdívkou All Blacks. 
Světový šampionát v  ragby se ak-
tuálně koná na řadě míst Francie. 

Mezi hlavní favority i tentokrát patří 
reprezentace Nového Zélandu, kde 
je ragby národním sportem. To ne-
mohlo nechat chladným ani rodáka 
z této malebné ostrovní země, který 
se před 12 lety usadil právě na Hané. 
Nejprve bydlel v  Ohrozimi, před 
lety se odstěhoval do Prostějova. 
„S  partou přátel se scházíme při 
každém zápase All Blacks v restau-

raci Na Mánesce. Už teď se těšíme, 
že tam budeme sledovat zápas No-
vého Zélandu proti Itálii, který se 
bude konat v pátek 29. září,“ prozra-
dil James Simonsen. 
Rodák z  Nového Zélandu a  pěti-
násobný otec na Hané byl několik 
let zaměstnaný v  nadnárodní spo-
lečnosti, nyní provozuje vlastní fir-
mu zabývající se potiskem triček. 
„Žije se mi tu lépe než na Zélandu. 
Lékařskou péči a  myslivecké plesy 
vám mohou závidět lidé z  celého 
světa,“ smál se sympatický James 
nad důvody, proč dal přednost pro-
stějovskému regionu před atraktiv-
ní turistickou destinací.  

HVOZD Jak Večerník nedávno 
informoval, 7. září byl definitivně 
uzavřen seznam přihlášek do le-
tošního ročníku Velké pardubické. 
Je na něm jednadvacet jmen včetně 
jednoho představitele z  Francie, 
dvou irských zástupců a  celé řady 
velmi kvalitních koní z  domácího 
prostředí. Uzávěrka startovních 
listin je tuto středu 27. září, kdy 
také budou vylosována startovní 
čísla. Na tři z nich čeká i trenér Sta-
nislav Popelka z dostihové centrály 
Srdéčko u Hvozdu.
Právě on totiž do 133. konání Velké 
pardubické se Slavia pojišťovnou, 
která se poběží již příští neděli 8. října, 
přihlásil nejvíce koní. Na start se po-
staví desetiletý tmavý hnědák Imphal, 
který v  loňském roce s  Jaroslavem 
Myškou dostih pro pád nedokončil. 
Dvanáctiletý matador Lombargini 
poběží Velkou už potřetí. V roce 2021 
vyklopil krátce po startu ze sedla Mar-
tina Lišku, vloni doběhl s Janem Od-
ložilem šestý. Pro desetiletého Zatara 
bude dostih premiérou. 

„Přihlásili jsme koně, kteří mají od-
běhnuto a splnili kvalifikaci. U Zata-
ra se uvidí jak s distancí, ale kvalifikaci 
šel pěkně,“ říká zkušený kormidelník 
Popelka a  dodává, že hnědák s  Pe-
trem Tůmou doběhl ve třetí kvalifika-
ci pátý. Problém je podle něj jezdecké 
obsazení: „To musíme ještě dořešit, 
aby si jezdec a  kůň sedli. Ono je to 
těžké už u rámcových dostihů, tady to 
bude ještě obtížnější.“

Šance svých koní zatím ale Po-
pelka nechce odhadovat. „Kromě 
prověřených vytrvalců a  skokanů se 
vždycky vyklube nějaké překvapení. 
Určitě to bude těžký dostih. Všichni, 
kteří tam jsou, mají třídu a výkonnost. 
My půjdeme do dostihu se vší poko-
rou. Teď se nemůžeme ohlížet po 
konkurenci, ale musíme se soustředit 
hlavně sami na sebe, aby byli koně co 
nejlépe připraveni,“ dodává kouč. 

Do Pardubic vyšle 8. října ještě další 
koně. V Ceně Labe bude startovat 
jedenáctiletá klisna Yara, do Me-
moriálu kapitána Poplera nastou-
pí osmiletý Lianel, o  Cenu Laty 
Brandisové bude bojovat sedmiletá 
Ztracenka a v Ceně ČASCH čtyřle-
tý Impas.  
Velký exkluzivní rozhovor se Sta-
nislavem Popelkou si můžete pře-
číst v příštím vydání Večerníku.
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JANA

FREHARA

U PROSTÌJOVSKÝCH VOLEJBALISTEK 
JE NA ZKOUŠCEJE NA ZKOUŠCE

ŠLENDRIÁN NA DRUHOU

Hokejisté SK 1913 začali psát svou novou kapito-
lu v  rámci mužského hokeje a  hned premiéra vyšla 
na jedničku, kdy přivezli vítězství z  Břeclavi. Už ve 
čtvrtek je tak čeká domácí premiéra, kde by na první 
vítězství rádi navázali. Pevně věří, že potěší fanoušky, 
kteří na zimní stadion dorazí. I z hlediska marketingu 
se pro to zatím podařilo udělat maximum. 
Pro premiérovou sezónu se kádr tvořil z  velezkuše-
ných hráčů, kteří mají k regionu dlouhodobý vztah, 
a mladých nadějí, což může znamenat ideální mix. Ale 
také je nutné, aby si vše sedlo, což není ten nejsnadněj-
ší úkol. Pod vedením kouče Janečka to ale zatím vy-
padá velmi slibně, hráči si atmosféru velmi pochvalují. 
To ostatně potvrdil už i první zápas a celá příprava. 
Šanci zde dostala řada mladíků, které je možné pova-
žovat za odchovance stále ještě mladého klubu, a kteří 
se učí od zkušených hráčů protřelých první či druhou 
ligou. V přípravě to vypadalo velmi dobře a navázat se 
na to povedlo hned v prvním zápase, kde může první 
výhra notně pomoci do další práce. 
Ve čtvrtek se tak v tom nejlepším světle budou chtít 
předvést i před vlastním publikem, kde je čeká histo-
ricky první soutěžní zápas. A hokejoví fanoušci bu-
dou mít jedinečnou možnost být u toho. Tohle by si 
rozhodně neměli nechat ujít. Hokejisté i klub pro to 
totiž udělali maximum.

Ten náš český fotbalový rybníček je neustále zemí neo-
mezených možností. Změnu směrem k lepšímu bychom 
chtěli vidět všichni, ale těch problémů a doslova řečeno 
průserů je stále mraky. Tvrzení, že se něco skutečně mění, 
je tak naprosto neopodstatněné a jen těžko hledat výcho-
disko, jak z toho konečně vybřednout.
Nová garnitura toho přitom slibovala hodně a po razii na 
FAČRu všichni věřili ve změnu, ale čas stále běží a pozi-
tivní věci se hledají skutečně jen těžko. Jen za posledních 
čtrnáct dnů se toho událo na české poměry ažaž. Ne, že 
by šlo vše jen na vrub hlavního centra asociace, ale příliš 
se nepředvedli ani jednotliví členové a další složky. 
První, u čeho je nutné se zastavit, je pohárový los. Nechce 
nám snad nikdo tvrdit, že řídicí komise pro Top soutěže 
má tolik práce, že si neuvědomí tak zásadní chybu, jakou 
bylo špatné nasazení Dukly za Brno. Tohle mi přijde až 
jako výsměch a  vyřešení opakovaným losem a  násled-
ným interním jednáním je až komické. 
Další věcí jsou arbitři. To, co se odehrává ve třetí lize v po-
sledních týdnech, začíná zase hodně smrdět a jen čistou 
náhodou je objem sázek na podivné výroky vždy daleko 
vyšší než u dalších zápasů. Předstírat, že se změnilo vede-
ní a vše je růžové, nejde. Doba hájení je dávno pryč a nové 
vedení je zatím možné spíše kritizovat než chválit. Snad se 
na to do dalších voleb nezapomene a najde se někdo, kdo 
ještě bude chtít český fotbal dostat z bludného kruhu ven.

Stále častěji se hovoří o zrovnoprávnění mužů i žen ve sportu. 
Tyto debaty by ale měly být v první řadě podloženy výsledky 
a výkony, ty jsou ale už jen z hlediska fyzické struktury ne-
porovnatelné. A u tohoto bodu by se mělo vše včas zastavit. 
Už tak začínají vzniklé potíže přerůstat rámec sportu, což mu 
může zase jen uškodit. 
Stačí poukázat na příklad, po němž musí být jak ženám, tak 
mužům jasné, že tyto dva světy se dají jen těžko porovnávat. 
Stále ještě nedávno proběhlé mistrovství světa žen ve fotbale 
nabídlo řadu zajímavých zápasů, ale při vší úctě ruku na srdce: 
Najde se alespoň jeden člověk, který by jej přirovnal k mužské-
mu Mundialu? Já nikoho ve svém sportovním okolí neznám. 
Daleko smutnější pak je, že více než historický úspěch špa-
nělských fotbalistek se řeší kauza, kdy předseda políbil jednu 
z hráček. Ano, věc za hranou, ale neměla by zcela přebít první 
titul mistryň světa, což se událo. Do toho samy hráčky chtějí 
bojkotovat vše, dokud nebudou mít stejné podmínky jako 
muži. Přitom ty podmínky být stejné nemůžou. Jsem jedno-
značně názoru, aby se tím ženy dokázaly bez obtíží uživit, a i si 
něco naspořit na život po kariéře, ale musí si taky uvědomit, 
jak vypadá sponzorství a sledovanost fotbalu opačného poh-
laví oproti tomu jejich.
Porovnává se zde neporovnatelné a zřejmě se tyto světy k sobě 
ani nikdy nepřiblíží. Může to znít tvrdě, ale pokud by se něco 
podobného zavedlo, jen by se na tom tratilo. Ženský fotbal je 
rozhodně na vzestupu, ale jeho mužská část je na míle daleko. 

Do Pardubic pojede ze Srdéèka
ovládne ragby!„SEDM STATEÈNÝCH“„SEDM STATEÈNÝCH“

A fandit se bude Zélandu

„Mánesku“
45

zjistili jsme

PROSTĚJOV Původně neplánovaný pohyb v hráčském kádru volejbalistek VK Prostějov je na spadnutí necelé tři týdny před 
startem nového ročníku extraligy žen ČR 2023/2024. Vše souvisí s vážnějšími zdravotními problémy ostřílené smečařky 
Jéssicy Silva. Na Hanou tak dorazila francouzská smečařka Jade Cholet, která je ale ve VK Prostějov zatím na zkoušce.

Marek SONNEVEND

Foto: internet

Francouzka
Jade Cholet!

předplatné
608 960 042



PROSTĚJOV V  loňském roce 
vlétl do světa velkého tenisu jako 
velká voda a na nabraném kurzu 
nic nezměnil ani v  probíhající 
sezóně. Ještě před oslavou osm-
náctých narozenin postoupil na 
US Open poprvé do hlavní sou-
těže na grandslamu, o pár týdnů 
později se podílel na třech bo-
dech národního týmu, který ve 
skupinové fázi ve Valencii zdo-
lal Španělsko, Koreu a  Srbsko, 
a  v  novém formátu Davisova 
poháru poprvé postoupil do fi-
nálového turnaje. Prostějovský 
rodák Jakub Menšík (na snímku)
zkrátka opakovaně potvrzuje, 
že je jednou z  největších nadějí 
českého mužského tenisu. A taky 
oblíbencem světové jedničky 
a  nejlepšího hráče historie No-
vaka Djokoviče... Při náborové 
akci TK Agrofert Prostějov jsme 
místní naději vyzpovídali.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Ladislav
VALNÝ

 Po US Open a Davis Cupu jste 
se dostal do centra velkého medi-
álního zájmu a odpovídal na desít-
ky, možná stovky otázek. Není to 
už přece jen trošku únavné? Nebo 
to naopak pořád vnímáte vlastně 
jako aktuální ocenění předchozí 
práce a současných výsledků?
„Upřímně řečeno o  tom až tak 
nepřemýšlím. I to je součást 
tenisu, prostě to 
k  úspěchům 
patří, beru to 
jako realitu. 
Navíc to ne-
vnímám jako 

něco, co by mi nějak vadilo. Ten 
zájem je pochopitelný, protože se 
mi pár věcí povedlo. Pořád jsem 
na začátku, takže toho zvýšené-
ho zájmu ještě nebylo tak moc. 
A máte pravdu v tom, že je pod-
ložený výsledky, ze kterých jsem 
měl radost, a ten zájem ukazuje, 
že to tak vnímá také okolí.“

 Vraťme se o  několik týdnů 
zpátky. Na první pokus jste se 
probojoval do hlavní soutěže 
na grandslamu. Co to pro vás 
znamená?
„Vůbec jsem nečekal, že první 
grandslam zvládnu tak dobře. 
Bezprostředně po vyřazení jsem 
nedokázal dosažený úspěch do-
statečně ocenit. Možná i pod vli-
vem porážky od Taylora Fritze, 
který mi dal na zadek. Postupně 
jsem si ale uvědomil, jaká to byla 
obrovská zkušenost. Hrál jsem 
na velkém kurtu, to prostředí mě 
semlelo. Všechno bylo strašně 
rychlé. Ani jsem se nerozkoukal 
a bylo po zápase. (úsměv) Příště 
to už bude jiné.“

 Docenil jste výkony na US 
Open ve chvíli, kdy vyšlo nové 
vydání světového žebříčku, ve 
kterém jste se posunul už na 
151. místo?
„Ten skok je určitě pěkný, loni 
jsem touto dobou byl na kon-
ci šesté stovky. Kdyby mi tehdy 
někdo řekl, kam se za rok 
posunu, bral bych to vše-
mi deseti. To jsem nečekal. 
Nějaké body bych rád do konce 
sezóny ještě přidal.“

 Aby stačily k  postupu na 
Turnaj mistrů do 

21 let?
„ Po c h o p i t e l -
ně vím, jak to 
v  žebříčku vy-

padá. Do 
k o n c e 
s e z ó n y 
už není to-
lik turnajů, 
uvidíme, jak 
dopadnou. 
Pochopitel-
ně mě těší, že 
existuje šance, 
že bych se mohl 
na turnaj kvalifiko-
vat už letos v  osm-

nácti. Ale není to cíl, ke kterému 
bych se nějak upínal. Když jsme 
na začátku roku plánovali sezó-
nu, o  této variantě jsme vůbec 
neuvažovali. Vždyť jsem ještě 
hrál i  turnaje kategorie Future. 
Kdybych se kvalifikoval, budu 
rád, že se to povedlo. Když to ale 
nevyjde, nic se nestane. Budu 
mít ještě přece další příležitosti 
o postup na tento turnaj zabojo-
vat. A jednou se to podaří.“

 V průběhu roku jste se do-
stal do daviscupového výběru. 
V Portugalsku to ještě nevyšlo, 
ve španělské Valencii jste už 
ale odehrál tři zápasy a oslavil 
i  vítěznou premiéru v  singlu. 
Splnil se vám tím jeden z  va-
šich snů?
„Odmalička jsem s taťkou chodil 
téměř na všechny domácí zápasy 
a toužil po tom, že jednou budu 
stát na kurtu. Myslím, že pro 
každého tenistu je nejvíc, když 
může reprezentovat svoji zemi. 
Nastupovat na dvorec pod naší 
vlajkou je něco jiného než hrát 
na běžných turnajích. Už z první 
pozvánky jsem byl nadšený. Jako 
zelenáč jsem hlavně nasával at-
mosféru. Hned na druhý pokus 
jsem se dostal do zápasu a  po 
dvou deblech přišla i  singlová 
premiéra. Ano, splnil se mi jeden 
z mých snů.“

 A splnil se na sto procent, 
protože všechny duely skonči-
ly vítězně…
„V  prvním deblu proti Španěl-
sku jsme měli i  trochu štěstí 
a  odvrátili dva mečboly. Pak 
přišla další čtyřhra a  nakonec 
vzhledem k  vývoji ve skupině 
i možnost nastoupit ve dvouhře 
proti Srbsku. Jsem opravdu moc 
rád, že se mi podařilo Dušana 
Lajoviče porazit. Bylo skvě-
lé cítit podporu celého týmu. 
Pomohla mi i  zkušenost z  US 
Open, kde jsem nastoupil na 
zaplněném kurtu Louise Arm-
stronga. Plná hala ve Valencii už 
pro mě nebyla takovou novin-
kou. Cítil jsem se komfortněji 
než v  New Yorku, stačil jsem 
si na velké množství fanoušků 
v hledišti zvyknout.“

 Lajoviče jste přehrál za 
necelou hodinu. Čekal jste 
tak rychlý zápas?

„Rychlý povrch tomu nahrá-
val. Moc dlouhé výměny jsme 
nehráli. Dobře jsem podával 
a returnoval. Hodně mi pomohl 
rychlý brejk. Od chvíle, kdy jsem 
měl v zádech set a další vyhrané 
podání soupeře, byl jsem v tran-
su a užíval si každý míč.“

 Všiml jste si, jak je soupeř 
rozhozený?
„Nedostal se ke své hře. Zkoušel 
nesmyslné věci, které nemohly 
vyjít. Bylo vidět, že ho mám na 
lopatě.“

 Byl jste před singlovou pre-
miérou nervózní?

„Jen trošku, protože bylo jas-
né, že postupujeme. Ale i tak 

jsem cítil, že některé věci 
dělám jinak než jindy. Tr-
valo to dva nebo tři gamy, 
pak jsem se s tím srovnal 

a všechno bylo v pořádku.“

 Tenis je individuálním 
sportem, v  Davis Cupu to 
ale neplatí. Z  jednotlivců je 
najednou tým a  v  něm o  vý-
sledku rozhoduje, jak fun-
guje vzájemná chemie. Jak je 
na tom v  tomto směru český 
výběr?
„Myslím si, že je to vidět na 
výsledcích. Všichni táhnou za 
jeden provaz, přejí si úspěch 
a maximálně se podporují. At-
mosféra je parádní. Určitě je to 
také tím, že v realizačním týmu 
jsou dlouho stejní lidé, všechno 
skvěle funguje, hráči mají do-
konalý servis. V šatně panu-
je pohoda, pořád se máme 
o  čem bavit, zažíváme 
hodně legrace. A dopředu 
nás žene chuť společně 
něco v Davis Cupu do-
kázat.“

 Hraje roli, že 
většina hráčů 
je z prostě-

jovského tenisové-
ho klubu?

„To je pravda, ale na to ne-
hrajeme. Je úplně jedno, 
jestli je někdo z  Prostě-
jova a  někdo z  Prahy. 
Jsme jeden tým. Ale je 
fajn, když se ukazuje, 
že v  našem klubu 
rostou skvělí hráči. 
Máme skvělé záze-
mí, trenéry i pod-
mínky pro pří-
pravu. Vlastně 
je logické, že se 
v  takovém pro-
středí vychova-
jí ti nejlepší. 

Spíše by bylo divné, kdyby to 
tak nebylo.“ (úsměv)

 Pomalu končí sezóna, 
na jejímž začátku jste ještě 
hrál i  turnaje nižší kate-
gorie. Jaká bude ta příští? 

Soustředíte se 
již téměř výhradně 

na podniky ATP Tour?
„Uvidíme, jak ještě dopadne 

závěrečná část letošní sezó-
ny a na jakém místě v žebříčku 
budu. Rád bych se pochopitel-
ně zase posunul a hrál co nejvíce 
turnajů ATP. Nějaký challenger 
ale v mém programu asi zůstane. 
Hodně se to bude odvíjet od vý-
sledků a  herního vytížení. Pro-
gram budeme průběžně upravo-
vat. Ale o  detailech se budeme 

bavit později. Teď nás čeká 
ještě několik akcí a  davis-

cupové čtvrtfinále v  Malaze, 
kde se chceme poprat o  velký 

úspěch. Věřím, že se to může 
podařit.“

 Jaký tedy bude váš další pro-
gram?
„Teď jsem trénoval v Prostějově 
a  čekají mě dva challengery ve 
Francii, pravděpodobně také 

turnaj ATP ve Stockhol-

mu. Ještě se 
uvidí, jestli mě 

bude čekat kvalifika-
ce, nebo rovnou hlav-

ní soutěž. Nad plánem 
jsme s  týmem chvíli se-
děli, během roku se toho 

docela dost změnilo 
a zjistili jsme, že pro-

gram byl teď ná-
ročný. Navíc už je 

třeba přemýšlet 
o  přípravě na 

příští sezónu. Troš-
ku se upraví, protože se 
nám podařilo postoupit na fi-
nálový turnaj Davis Cupu, a ten 
se hraje až na konci listopadu. 
Kvůli tomu ale změnu uděláme 
rádi.“ (úsměv)
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„TAKOVÝ SKOK JSEM NEÈEKAL“
Prostějovského tenistu Jakuba Menšíka 

těší průběh průlomové sezóny

vizitka
JAKUB MENŠÍK

✓ narodil se 1. září 2005 v Prostějově
✓ tenista a odchovanec klubu TK Agrofert Prostějov
✓ měří 193 centimetrů, váží 82 kilogramů
✓ od útlého věku se připravuje s trenérem Tomášem Josefusem, 
 jeho mentálním koučem je  Dragan Vujovič, o jeho kondici se stará Jan Pospíšil
✓ vyhrál řadu turnajů v mládežnických světových kategoriích, 
 zahrál si i finále na juniorce na Australian Open

✓ na konci roku 2021 vyhrál v anketě Zlatý kanár kategorii Talent roku
✓ v průběhu loňského roku začal dávat přednost seniorským turnajům, získal tři tituly na okruhu ITF Futures 
 (Allershausen, Šarm aš-Šajch, Heraklionu), další dva přidal v sezóně 2023 (Trnava a opět Šarm aš-Šajch)
✓ v roce 2022 si připsal také první účast v kvalifikaci turnaje ATP 250 v Bělehradě
✓ v letošním roce na své výkony navázal už na okruhu ATP Tour, 
 kde vyhrál první turnaj kategorie challenger (Praha)
✓ na US Open způsobil senzaci, když na první pokus postoupil z kvalifikace až do 3. kola hlavní soutěže, 
 což se mu podařilo jako nejmladšímu hráči od roku 1990
✓ raketovým způsobem čerstvě osmnáctiletý tenista poskočil až na hranici 
 první světové stopadesátky, aktuálně mu patří 151. pozice
✓ svými výkony si vysloužil premiérovou pozvánku už do Davis Cupu v Portugalsku, 
 soutěžní premiéru si užil nyní ve španělské Valencii, kde se s Adamem Pavláskem podílel 
 na dvou výhrách v deblu a v singlu porazil 52. hráče světa Dušana Lajoviče ze Srbska
✓ rád by napodobil úspěchy Novaka Djokovič, s tenisovou legendou si zatím zatrénoval v Bělehradě, 
 kam přijel právě na pozvání jednoho z nejlepších hráčů historie, jenž je jeho vzorem
✓ mezi oblíbené sporty patří basketbal, fandí Golden State a je fanouškem Stepha Curryho
✓ ve volných chvílích si zahraje na bicí, jeho oblíbeným zpěvákem je Eminem, hodně poslouchá hip hop
zajímavost: má rád mikromagii, sám se naučil několik triků s kartami 
 a v zámoří si již vysloužil přezdívku „Nový Berdych“Foto: www.mensikjakub.com

Foto: Pavel Lebeda
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PROSTĚJOV V prostějovské aréně, konkrétně na centrálním dvorci TK Agrofert, proběhl 
zápis do nového ročníku tenisové přípravky v rámci pokračujícího projektu Hledáme nové 
vítěze Davis Cupu a BJK Cupu. První společný trénink absolvovalo dvacet dětí.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ
„Tenisová přípravka bude v dalších mě-
sících organizována formou skupino-
vého tréninku dvakrát týdně. Skupina 
není uzavřena, zájemci, kteří nemohli 
k zápisu dorazit, můžou se individuálně 
domluvit s trenérkou tenisové přípravky 

Lucií Šolcovou na telefonním čísle 777 
818 918,“ uvedl šéftrenér prostějovské 
mládeže Ivo Šilhánek.
Mezi nejmladší zájemce o  tenis dorazil 
také prostějovský odchovanec a  sou-
časný daviscupový reprezentant Jakub 
Menšík. „Rychle to uteklo. Před pár lety 
jsem byl na kurtu v  roli malého kluka, 
který se do klubu hlásil, a tehdy mezi nás 
přišel Tomáš Berdych. Byl to pro mě zá-
žitek. Je skvělé, že tato tradice pokračuje. 
Mám radost, že jsem její součástí,“ těšilo 
Menšíka setkání s novými členy klubu.

Český reprezentant si během odpoledne 
zatrénoval také s  čerstvými šampiony 
v babytenisu, kteří zvítězili na republiko-
vém mistrovství družstev. „Jsme rodinný 
klub. Jde nám o to, aby všichni členové 
byli jednou velkou rodinou. I tímto způ-
sobem se snažíme o to, aby napříč všemi 
věkovými kategoriemi panovaly kama-
rádské vztahy. V  takovém prostředí se 
všem dobře trénuje a přináší to úspěchy, 
jak je vidět z  našich výsledků,“ konsta-
tovala šéfka prostějovských tenisových 
projektů Petra Černošková. 
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Děkujeme všem partnerům

dvacet dětí
FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Úspěchem 
mladých českých hráček 
skončil tenisový turnaj 
Prostějov Junior Open 
2023. Od čtvrtfinále usilo-
valy o  titul pouze domácí 
naděje, načež až do finále 
se probojovala prostějov-
ská Agatha Chytilová.
Talentovaná hráčka na své 
cestě turnajem vyřadila v se-
mifinále i druhou nasazenou 
Terezu Heřmanovou. V  zá-
pase o  titul podlehla po di-

vokém průběhu 6:0, 5:7, 1:6 
Lucii Slaměníkové.
V  kategorii juniorů po-
tvrdil své nasazení Bar-
nabas Sift z  Maďarska, 
dvojka prostějovského 
turnaje. Ve finále porazil 
po setech 6:3, 6:0 Slováka 
Filipa Drába. Maximem 
domácích tenistů bylo 
semifinále. Mezi nejlepší 
čtyři hráče se probojoval 
Ondřej Beránek a  Daniel 
Knesl.  (lv)

Finále Agathy Chytilové 
na domácích kurtech

BAD WALTERSDORF, PROSTĚ-
JOV O třetí postup do finále usiluje 
Vít Kopřiva na challengeru v  ra-
kouském Bad Waltersdorfu. Na duel 
s  domácím Dennisem Novakem 

určitě do smrti nezapomene. Podle 
rozpisu se měl hrát v sobotu a kvů-
li rozmarům počasí byl přeložený 
na neděli. V  náhradním termínu 
ovšem tenisté odehráli pouhé dva 
sety, za nerozhodného stavu bylo 
utkání odloženo až na pondělí 25. 
října a bude se pokračovat od 11.00 
hodin.
Kopřiva v  Rakousku navázal na před-
chozí kvalitní výkony a odklízel z tur-
naje jednoho soupeře za druhým. 
Zasekl se až v průběhu dobře rozehra-
ného semifinále. Ve zkrácené hře dru-
hé sady měl totiž hned čtyři mečboly, 
domácí tenista ale všechny odvrátil 
a  sám proměnil hned první setbol. 
Pak přišlo přerušení duelu. Na turnaji 
se představil také Zdeněk Kolář, který 
v turnaji skončil v osmifinále.  (lv)

ČU-CHAJ, PROSTĚJOV Na 
premiérové čtvrtfinále na okruhu 
ATP sice prostějovský tenista 
v čínském Ču-Chaj nedosáhl, přesto 
si postupem do osmifinále vylepšil 
své kariérní maximum a posunul se 
na 157. pozici v žebříčku ATP.
Soupeřem Svrčiny byl v  prvním zá-
pase domácí Li Če. Hráč prostějov-

ského tenisového klubu s  přehledem 
zvítězil, když měl v obou setech lepší 
start a  získaný náskok dokázal uhájit. 
V zápase o čtvrtfinále pak prohrál s pá-
tým nasazeným Tomásem Martínem 
Etcheverrym z Argentiny. S favoritem 
Svrčina bojoval přes hodinu a  půl, 
přesto byl úspěšnější jeho soupeř, dva-
atřicátý hráč světa.  (lv)

Svrèina vylepšil
své maximum

Bad Waltersdorf – ATP challenger
Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo:

tvrtfinále:
Semifinále:

Dvouhra – 1. kolo:
2. kolo: Děkujeme všem partnerům
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PŮVODNÍ
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Začátek celé akce měl přitom slavnost-
ní nádech, neboť pořádající OHBC 
přebíral ocenění za minulý ročník 
NLB ČR 2022/2023. „Skončili jsme 
v něm pátí celkově mezi všemi oddíly 
České republiky, a navíc druzí v juni-
orské kategorii hlavně zásluhou Vojty 
Jančíka se Štěpánem Wezdenkem. 
I  z  téhle soutěže tak pro nás cinkla 
stříbrná medaile společně se získa-
ným pohárem,“ spokojeně konstatoval 
šéftrenér úspěšného klubu Martin Klíč.
Národní liga boxu na prostějovské 
hody obsahovala přesně třicet duelů.
„Mělo jich být ještě víc, ale několik dvojic 

se nám bohužel nepodařilo sestavit. I tak 
je třicítka utkání opravdu dost, proto chci 
moc poděkovat všem, kteří se podíleli na 
organizaci turnaje. Velký díl práce odvedl 
můj trenérský parťák Oldřich Dvorský, 
se zajišťováním administrativních věcí 
hodně pomáhaly Aneta Vytásková, Va-
nessa Reiterová i Eliška Vrbová, naplno 
však makala taky spousta dalších. Velké 
díky,“ zdůraznil Klíč. Největší radost 
měl z povedených premiér v soutěžních 
střetnutích hned čtyř mladých svěřenců 
– nováčků. Kateřina Štvrtecká (školní 

mládež, do 52 kilogramů) těsně podlehla 
Danielové z Holíče. „Byl to velký boj, ač-
koliv je Katka o tři roky mladší a neměla 
oproti soupeřce žádné zkušenosti. Přesto 
odvedla velice slibný výkon,“ chválil 
kouč. Zaskvěli se rovněž Daria Ukrainets 
(školní mládež, do 57 kg) suverénním 
triumfem r.s.c. ve 3. kole nad Gažiovou 
(Kopřivnice) a  Jiří Pavlica (kadeti, do 
60 kg) jasným vybodováním Nováka 
z Kroměříže. „Daria pochází z Ukrajiny 
a prokázala svůj obrovský talent. První 
oficiální zápas se hodně vydařil taky 
Jirkovi, při premiéře boxoval takticky 
až nezvykle vyzrále. Společně s Katkou 
jsou všichni tři naši odchovanci,“ těší 
Klíče. Kromě toho doma nastoupil ješ-
tě i čtvrtý nováček Adam Hayat (škol-
ní mládež, do 34 kg), jenž remizoval 
se znojemským Bočkarevem. „Adam 
k  nám nedávno přišel ze Street Fight 
Prostějov, vypadá zajímavě a  může 

z něho něco být,“ pokračoval hlavní tre-
nér Our Hope Boxing Clubu PV.
Své bitvy v domácích barvách o hodové 

sobotě svedly též Sára Dvorská (školní 
mládež, do 48 kg) a  Lenka Červinko-
vá (ženy, do 57 kg). „Sára udělala další 
ohromný posun vpřed ve své výkon-
nosti, proto jednoznačně porazila na 
body Léznovou ze Spideru Olomouc. 
A Lenka? Sice těsně prohrála s kromě-
řížskou Cvoligovou, ale šlo o vyrovnané 
utkání i dobrou přípravu na mistrovství 
republiky, kde se nejspíš znovu potkají,“ 
odtušil Klíč.
Vedle uspořádaného 1. kola no-
vého ročníku Národní ligy boxu 
ČR běží naplno každodenní tré-
ninkový proces OHBC Prostějov 
doplněný o řadu náborových akcí.
„Například jsme byli na ZŠ v Melan-
trichově ulici, kde jsme dětem první-
ho stupně povídali o boxu, dělali jim 
ukázky a  trochu je soutěží s  otázka-
mi i  odpověďmi za drobné odměny 

vtáhli do děje. Nejen díky tomuto 
náboru se naše boxárna během září 
každý den čím dál víc zaplňuje, zájem 
nových mladých nadějí o náš sport ve 
městě roste,“ má bývalý špičkový ro-
hovník nelíčenou radost.
„Je za tím samozřejmě spousta odvedené 
práce, a ještě víc dřiny nás všechny spo-
lečně čeká. Ale rozhodně to stojí za to, 
pro co nejlepší fungování Our Hope Bo-
xing Clubu a výchovu budoucích talentů 
děláme skutečně maximum. A moc nám 
v tom pomáhají všichni partneři i spon-
zoři, kterým pochopitelně patří velké 
poděkování,“ připojil Martin Klíč. 
V nejbližší době čeká jeho ovečky 2. 
dějství NLB v  Mikulově (30. září), 
mezinárodní turnaj Zlotá Korona 
v  Polsku a  profesionální debut Len-
ky Červinkové na galavečeru v Praze 
(oboje 8. října).

Začátek nové rohovnické sezóny v NSC byl 
nejdříve slavnostní a potom už ryze sportovní

PROSTĚJOV Novou sezónu odstartoval Our Hope Boxing 
Club Prostějov zorganizováním úvodního kola Národní 
ligy boxu ČR 2023/2024. Velký turnaj se stylově konal 
v Národním sportovním centru PV, na ploše jehož haly byl 
stejně jako před rokem postaven velký ring a v něm se od-
víjel mnohahodinový program tří desítek zápasů ve všech 
věkových i váhových kategoriích.

OLOMOUC, PROSTĚJOV Nová sezóna 
2023/2024 začala mládežnickým zápasní-
kům TJ Sokol Čechovice. Odstartovali ji 
účastí na mezinárodním turnaji v Olomouci, 
kde ze čtyř talentovaných borců tohoto oddí-
lu hned tři dosáhli na medaile.
V  hanácké metropoli šlo o  Memoriál Vojtěcha 
Smoláka 2023 v zápase řecko-římském, bojovaly 
věkové kategorie mladších žáků a přípravek. Do-
hromady se zúčastnilo 62 závodníků z České re-
publiky a ze Slovenska.
Za čechovický klub zvítězil Lukáš Slezáček (mladší 
žáci, do 39 kilogramů), druhý skončil Adam Dvo-
řák (kategorie A, do 39 kg), třetí byl Filip Jílek (ka-
tegorie B, do 39 kg) a čtvrté místo obsadil Patrik 
Lukovský (kategorie B, do 39 kg).
Celkem tedy svěřenci dlouholetého čechovického 
trenéra Vojtěcha Szilvy přivezli jedno zlato, stříbro 
i bronz, navrch jedny brambory.  (son)

Zlato,  støíbro  i  bronz  èechovických  zápasníkù

PROSTĚJOV Druhou tře-
tinu letošního ročníku 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY 
rozehrají fotbalisté Prostějova na 
půdě Jihlavy, odkud se v  rámci 
jedenáctého kola pokusí přivézt 
domů v ideálním případě všechny 
body. Proti ještě nedávno prvoli-
govému celku je ale nebude čekat 
nic jednoduchého. 
Eskáčko čeká venku nebezpečný sou-
peř, který loni také bojoval o záchra-
nu, ale do letošního ročníku vstoupil 
skvěle, po pěti kolech dokonce vedl 
tabulku FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY. Před novou sezónou přitom 
přišla poměrně větší čistka v kádru, 
kde mužstvo hlásilo hned šest od-
chodů a sedm příchodů. Po skvělém 
úvodu se ale přísun bodů téměř za-
stavil a v dalších čtyřech kolech celek 
kouče Oulehly získal jen jediný bod. 

I  tak to ale „ježkům“ stále stačí na 
lepší polovinu tabulky. Velký pozor 
si bude muset dát obrana Prostějo-
va na mladíka Lukáše Filu. Ten le-
tos prokazuje skvělou formu a patří 
mezi nejlepší střelce soutěže. 
I  přes tyto faktory ale pojedou fot-
balisté Prostějova do Jihlavy pro 
bodový zisk, který by jim v tabulce 
velmi pomohl. Pod vedením dvoji-
ce Zavadil, Mazura chtějí ukázat, že 
kromě zlepšení směrem dopředu se 
bude daleko více dařit plnit i defen-
zivní pokyny. 
Termín zápasu byl z původně plá-
novaného pátku 29. září přesunut 
na neděli 1. října na základě stře-
dečního pohárového klání Jihlavy 
a úterního duelu Prostějova v po-
hárové soutěži MOL Cup. Výkop 
je naplánován na 17.00 hodin.

(jaf)

PROSTĚJOV Už zítra, tj. v úterý 26. 
září vyběhnou fotbalisté eskáčka ke 
svému třetímu zápasu v rámci letoš-
ního ročníku MOL Cupu, kde na ně 
tentokrát bude čekat ligová Mladá 
Boleslav. Ta na svém území půjde do 
zápasu v roli favorita. Určil tak opa-
kovaný los po prvním fiasku a osud 
rozhodl, že Prostějov se ve stejné 
části jako v loňském roce potká prá-
vě s tímto celkem, znovu to bude na 
jeho půdě. Loňskou jasnou porážku 
4:0 bude chtít nyní zlepšit a soupeře 
minimálně potrápit na cestě dál. Ur-
čitě však nejsou fotbalisté Prostějova 
bez šance, pohárové klání jistě na-
bídne nejedno překvapení. 
Na velmi speciální duel se po prvním 
losu těšila nová akvizice Prostějova 
Radek Látal, který se v roli protivníka 
měl potkat s otcem, jenž vede Jablonec. 

Jenže los byl o  den později anulován 
a rozlosován znovu na základě adminis-
trativní chyby. I tak to však pro tohoto 
krajního hráče bude specifický zápas, 
protože jej čeká duel proti klubu, odkud 
do Prostějova přišel, tedy konkrétně 
Mladé Boleslavi. Ani pro další fotbalisty 
Prostějova tento soupeř není neznámý, 
střetli se s ním už v minulém roce ve stej-
ném kole poháru, kde po výsledku 0:4 
soutěž opustili.
Pro fanoušky Prostějova to bude pi-
kantní i v tom, že v utkání nastoupí 
jim dobře známý Vasil Kušej. Šikov-
ný křídelník předváděl ještě loni na pod-
zim své umění právě v  modro-bílém 
dresu, který v zimě vyměnil za boleslav-
ský úbor. I on se jistě těší na své bývalé 
spoluhráče a  kamarády. Výkop utkání 
je stanoven na úterý 26. září od 17.00 
hodin v Mladé Boleslavi.  (jaf)

Fotbalisté Prostějova se 
představí v Jihlavě až v neděli

MOL CUP - program 3. kola:
Úterý 26. září, 17.00 hodin: Kladno – Liberec (16.00), Mladá Boleslav 
– Prostějov
Středa 27. září, 15.30 hodin: Zápy – Baník Ostrava, Opava – Zbrojov-
ka Brno, Domažlice – Jablonec, Velvary – Pardubice, Vyškov – Teplice 
(16.00), Kroměříž – Slavia Praha (16.00), Líšeň – Sparta Praha (16.00), 
Slovácko – Dukla Praha (18.00), Jihlava – Hradec Králové (18.00)
Středa 11. října, 15.00 hodin: Uničov – Zlín, Žižkov – Sigma Olomouc, 
Kolín – Bohemians 1905 (15.30)
Čtvrtek 12. října, 16.00 hodin: Mariánské Lázně – Plzeň
Středa 1. listopadu, 17.00 hodin: České Budějovice – Chrudimz  Olomoucez  Olomouce



 Spadl vám velký kámen ze srdce?
„Ano, věděli jsme, v jaké jsme situaci, celý 
týden jsme se na to snažili co nejlépe při-
pravit. Byl to pro nás zápas pravdy. Jsem 
rád, že se nám to povedlo. Byl to hlavně boj 
a fotbal trochu plakal, ale na to se historie 
ptát nebude. Ty tři body jsou pro nás ne-
smírně důležité.“

 Sám jste nastínil, že fotbal trpěl. 
Bylo to dáno okolnostmi, že to byl zápas 
takzvaně o „šest“ bodů?
„Jednoznačně. Měli jsme to všichni v hla-
vách. Bylo to jasně patrné, někdy jsme 

raději volili jednoduché řešení, 
než že bychom se snažili něco 
vykombinovat, aby nepřišla 
zbytečná chyba, což nás dlou-
hodobě sráží. Občas jsme to 
i zjednodušili a podle toho zá-
pas vypadal. Oba celky potře-
bovaly bodovat, takže i u sou-
peře to bylo znát. Proto z toho 
byl takový duel.“

 Jak jste se cítili po penaltě? 
Nebáli jste se, že vás to pošle 
úplně dolů?

„To vůbec ne. Když nedáte penaltu, tak 
myšlenky k tomu samozřejmě trošku navá-
dí, ale já se snažil zůstat pozitivní, viděl jsem 
to i na spoluhráčích. Věřil jsem v naši sílu 
a zaplaťpánbůh, že i ta jedna branka stačila.“

 Ve druhé půli jste dal branku na 
2:0. Nakonec byla po chvíli odvolána 

pro ofsajd. Co na to zpětně po 
zápase říkáte?

„Nedokážu posoudit, 
zda jsem v  ofsajdu byl 
už u  hlavičky Malce, 
ale poté šel míč dolů 
a odrazil se od obránce 
přímo ke mně. Tam už 
jsem asi v ofsajdu byl, 
tak jsem to jen dorazil. 
Podle sudího to takto 

v  pravidlech je, že když 
se jedná o  neúmyslné při-

ťuknutí, tak je to ofsajd. 
Přijde mi to zvláštní, 

protože jsem si myslel, že je to regulérní 
gól. Druhou věcí byla reakce asi až dvacet 
sekund po brance. Naštěstí mě to ale teď 
mrzet nemusí.“ 

 Byl to druhý zápas pod novou tre-
nérskou dvojicí. Jaké změny nastaly?
„Vždy je to impuls, když přijde nový trenér. 
Všichni vidí, že hrajeme v jiném rozestavení. 
Zatím to jsou dva zápasy, takže se to nedá 
úplně hodnotit, ale věřím, že když tohle bu-
deme nadále pilovat, tak můžeme být úspěš-
ní a budeme snad sbírat i více bodů.“

 Teď vás čeká pohár v úterý a poté 
utkání v  neděli s  Jihlavou. Jaký bude 
konkrétní program?
„Trénink máme hned v neděli dopoledne 
(tj. včera – pozn.red.) a  budeme se snažit 
během dvou dnů připravit na soupeře, fa-
vorita se pokusíme potrápit. Pak nás čeká 
výjezd do Jihlavy, kde bychom rádi navázali 
na výhru s Varnsdorfem a znovu bodovali, 
aby se nám zase o něco lépe dýchalo.“ 

PROSTĚJOV Ve svém domovském 
azylu pro soutěžní ročník 2023/2024 
v  olomoucké městské části Holici 
přivítali fotbalisté Prostějova v rámci 
10. kola druhé nejvyšší soutěže Varn-
sdorf, který byl před aktuálním děj-
stvím jediným klubem s ještě horší bi-
lancí než eskáčko. Veledůležitý zápas 
o to, kdo se dostane zpátky na dostřel 
klidnému středu tabulky F:NL, uká-
zal, že oba celky měly v  hlavách tíhu 
okamžiku a k pohledné bitvě z minu-
lého týdne to mělo opravdu daleko. 
Bojovný výkon i  fakt, že ani nepro-
měněná penalta a  neuznaná branka 
nerozhodily domácí hráče, podtrhly, 
že vítězství bylo zcela zasloužené. 

Jan FREHAR
Od úvodního hvizdu bylo jasně patrné, 
že ve hře jde o hodně. Oba celky hrály 
především na jistotu s  tím, že nechtě-
jí udělat zbytečnou chybu. To vedlo 
k řadě nepřesností a častému přelévání 
hry. O něco aktivnější domácí se k prv-
ní vážné šanci dostali ve 14. minutě, kdy 
sudí nařídil pokutový kop po zákroku 
na Elbela. Míč si postavil Bartolomeu, 
ale jeho záměr skvěle přečetl brankář 
Vaňák a míč vytáhl na roh. 
Zatímco domácí se snažili dopředu tvo-
řit, lepší příležitosti nepřicházely. Hosté 
čekali na rychlé přechody, které však 

dopadaly velmi podobně. Nemastnou 
a neslanou první polovinu za mírného 
deště dokázal v  35. minutě pozměnit 
domácí Jaroň, kterého našel Koudelka 
přesnou přihrávkou a  z  ideální pozice 
se hbitý ofenzivní hráč zapůjčený do 
Prostějova z  Baníku Ostrava nemýlil 
– 1:0. Pro talentovaného záložníka se 
jednalo už o  třetí zásah ve třech due-
lech. Do konce poločasu už si eskáčko 
vše ohlídalo. 
Do druhé půle ale měli daleko lepší 
vstup hostující hráči, kteří byli ne-
bezpečnější a  Prostějov jim k  tomu 
pomohl svým nedůrazem i  špatnou 
organizací. Firbacher mohl srovnat 
hned v  47. minutě, jeho hlavičku ale 
vytáhl Vejmola nad břevno. Poté se 
ukázalo, proč jsou hosté v  krizi, kdy 
z  dalších pokusů nedokázali zamířit 
mezi tři tyče. Naopak pojistku sice 
eskáčko přidalo, ale branka byla po vel-
mi dlouhém čase zkoumání odvolána. 
Centr Koudelky sklepával Malec, který 
našel jednoho z  beků, od nějž se míč 
odrazil k Habustovi, ten jej uklidil ko-
lem brankáře. Půl minuty radosti pak 
přešlo v hněv, kdy najednou sudí zvedl 
praporek a odmával ofsajd. Protesty ne-
zabraly a většina obecenstva i hráčů jen 
nechápavě kroutila hlavami. Brzy nato 
mohlo být srovnáno, kdy se ve stejné 
pozici jako předtím Jaroň ocitl Kříž, ale 

branku „domácích“ vůbec netrefil. Zá-
věr si i přes tlak Varnsdorfu bez větších 
starostí Prostějov pohlídal a  může tak 
slavit první vítězství po osmi kolech. 

Po nedělní výhře sparťanské rezervy 
nad Jihlavou to ovšem na odpoutání se 
ze sestupových příček nestačilo, eskáč-
ko tak zůstává nadále patnácté.
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Od příchodu z  ostravského Baníku dokazuje Petr Jaroň, jaký 
talent v  něm dřímá. Zápas od zápasu roste, což potvrdil 
i v rámci sobotního veledůležitého utkání proti Varnsdor-
fu. Směrem dopředu byl nepřehlédnutelný a  také 
jediným hráčem, který se radoval během zápasu 
z  branky – dal totiž vítěznou branku deset minut 
před poločasem.

PETR JAROÒ

                                                      

PODLE

Na stadionu v Holici fotbal spíše plakal, 
protože než fotbalová krása se řešila 
řada soubojů a faulů na obou stranách. 
Ono se ale nebylo čemu divit, protože 
v  tomto utkání šlo o  velmi důležité tři 
body nejen pro zbytek podzimu, ale 
možná i celé sezóny. A v tomto momentě 
zase eskáčko ukázalo, že se dokáže sem-
knout a psychicky náročné bitvy zvládat. 
Nezlomila ho ani neproměněná penalta, 
ani fakt, že mu sudí upřeli ve druhé půli 
pojistku dost nešťastným způsobem. 
Důležité body tak zůstaly doma. Teď je 
třeba to hned potvrdit a postupně nabrat 
i další, aby se za pár kol podobný zápas 
neopakoval. 

Teï na to 
n a v á z a t

Jan FREHAR

GLOSA GLOSA 

               

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

Na prostějovském kraji obrany fig-
uroval stejně jako před týdnem Radek Látal, 
který po příchodu z Mladé Boleslavi má své 
místo v základní sestavě. V rámci důležitého 
souboje mu není moc co vytknout. Směrem 
dozadu předvedl velmi solidní výkon, a když 
mohl, snažil se podpořit i  útok. Na opačné 
straně se této role zhostil mladý Roman 
Zálešák, který se také snažil, ale souboje s uro-
stlými hráči Prostějova mu dělaly potíže.
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LÁTAL LÁTAL 

ROMAN ROMAN 
ZÁLEŠÁK ZÁLEŠÁK 
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Pavel ZAVADIL - 1.SK Prostìjov:
„Jsem nesmírně šťastný za kluky, ale i celý realizační tým. My jsme tuto výhru extrémně 
potřebovali. Tlak byl na klucích jasně patrný, ale řekl bych, že se s tím dobře vypořádali. 
První poločas jsme měli skvělou organizaci a hráli jsme pozorně. Neproměnili jsme pen-
altu, což se stává, ale snažili jsme se nadále hrát stejně, branka nám velmi pomohla. Vstup 
do druhé půle byl špatný, nemohli jsme se z toho vymanit, ale byla tam obrovská bojovnost 
a nasazení. Těší mě, že to pro nás dobře dopadlo.“

Petr PAPOUŠEK (asistent trenéra)  - FK Varnsdorf:
„Hodnotí se mi utkání opravdu těžko, protože jsme opět prohráli… První poločas měl 
z naší strany k ideálu daleko. Nechtěli jsme hrát a propadali jsme v soubojích, z čehož těžil 
soupeř. Ve druhém poločase jsme tam měli velmi dobrý vstup, kdy jsme měli závary, ale 
branku jsme nedali. Druhý už však byl dobrý. Zápas jsme si ale prohráli během úvodního 
poločasu. Nemáme ani štěstí, že by nám pomohla třeba šťastnější branka.“

Pozápasové hodnocení trenérù

Doèká se Zbrojovka
stadionu?

Prostějov (jaf) – Na závěr pře-
stupového období přišlo posíle-
ní kádru pro fotbalisty Vyškova, 
kam dorazil záložník Šimon Falta 
z Viktorie Plzeň. Odchovanec Sig-
my Olomouc by měl posílit kon-
kurenci na kraji zálohy a rád by se 
vrátil do lepší formy, než kterou 
měl v posledním období.

Vyškov zmapoval 

Prostějov (jaf) – Uplynulý roč-
ník, který pro fotbalisty Vyškova 
skončil až v baráži o nejvyšší sou-
těž, si teď mohou jeho fanoušci 
nově připomenout díky vzpomín-
kovému dokumentu, který mapu-
je jejich cestu za snem o nejvyšší 
soutěži. Zájem ze strany veřejnos-
ti je velký a většina fanoušků tuto 
novinku velmi kvituje.

RYCHLÝ
NÍK

pro Večerník

Původní
zpravodajství 

JanJan FREHAR FREHAR
„Byl to zápas o  výsledku, kde se moc 
na kvalitu nedalo hledět. Bylo nám jas-
né, že rozhodne defenziva, kdo dokáže 

udržet čisté konto, tak posbírá body. 
My jsme sice nedali penaltu a byl nám 
odvolán gól, ale těší mě, že jsme zase 
ukázali určitou produktivitu i fakt, že se 
do těch šancí dostaneme. Soupeř tam 
také měl závary, ale i na něm bylo vidět, 
že svým způsobem musí, a to se těžko 
hraje. Zvládli jsme to doma za tři body 
a přes značnou tíhu jsem na kluky ne-
uvěřitelně pyšný,“ hlásil po zápase vidi-

telně spokojený a uvolněný kouč Pavel 
Zavadil. V zápise o utkání vedený jako 
asistent, ale v praxi kouč s rozhodující-
mi pravomocemi.
Bez větších emocí se mohl vrátit i k málo 
vídané situaci, kdy jeho svěřencům od-
volal branku ofsajd odmávaný až zpětně. 
„Sudí nám vysvětloval, že je to nové pra-
vidlo, když obránce nechtěně tečuje míč, 
tak se to počítá jako ofsajd. Upřímně 
tomu moc nerozumím a jsem rád, že to 
o výsledku nerozhodlo. Musíme to však 
brát, že to tak bylo,“ přiznal kouč, že to-
muto rozhodnutí stále příliš nerozumí, 
stejně jako většina obecenstva i hráčů. 
I přes řadu pozitiv ale našel také větší 

díl věcí, na kterých je třeba do budouc-
na zapracovat. „Vůbec jsme nechytili 
start druhé půle a můžeme být rádi, že 
nebylo srovnáno. Alibisticky jsme to 
tam řešili. Na jednu stranu to chápu, 
protože hráči si moc dobře uvědomo-
vali, o co hrají, ale na druhou to prostě 
musíme uhrát lépe, i na to se budeme 
chtít zaměřit,“ přidal vážněji lodivod, 
ale hned doplnil i  pozitivnější vjemy. 
„Na obranné fázi jsme pracovali pri-
márně, protože branek máme inkaso-
vaných hrozně moc. Hrajeme v jiném 
rozestavení, takže i to teď hraje roli, ale 
pevně věřím, že když se budeme dobře 
koncentrovat, tak dokážeme reagovat 
na různé situace velmi dobře a bude se 
to postupně zvedat. Dnešní nula tomu 
také může určitě pomoct.“
Jako zcela zásadní považuje fakt, že 
se mužstvu povedlo docvaknout na 
celky v  tabulce před sebou. „Je důle-
žité, že jsme se docvakli zpátky na celky, 
které hrají i v klidnějších vodách, bude se 
nám o něco lépe dýchat. Do dalších zá-
pasů tak půjdeme s tím, že musíme dále 
vítězit, ideálně brát pravidelně tři body. 
Když bude nejhůř, tak aspoň bod,“ dodal 
s úsměvem Zavadil.

PROSTĚJOV Při pohledu na výsledky i  tabulku 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY po devíti kolech bylo jasné, že na 
eskáčko čeká pravděpodobně takový malý-velký zápas podzi-
mu. Prostě duel, který bylo potřeba za každou cenu zvládnout. 
Do azylu v Holici totiž uplynulou sobotu zavítal Varnsdorf, jenž 
na tom byl ve druhé nejvyšší soutěže jako jediný ještě hůře 
než Prostějov. A tak tomu i zůstalo. Naštěstí. Domácím se duel 
vydařil a už v neděli se začali připravovat na „anglický“ týden, 
kdy na eskáčko čekají dva náročné duely na půdě soupeřů. 
První již zítra v MOL CUPu na půdě prvoligové Mladé Boleslavi 
a následně na závěr tohoto týdne v Jihlavě.

obchodní a mediální partneøi 1. SK Prostìjov

„Tíha na hráčích byla obrovská,“ 
prozradil kouč Zavadil

 Foto: Jan Frehar

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

90.(+1). Skopec (vlastní).  7. Skopec – 
44. Hušbauer, 55. Nkwinga. 

 17. Záviška, 84. Míka – 6. Rosa, 51. 
Richter.  55. Látal, 74. Skwarczek – 75. 
Mulema. 

 54. Hrubeš, 90+3. Vondrášek – 7. Oulehla, 

 68. Šubert – 16. Blecha.  45.(+4) 
Nogha, 45.(+4) Lebík, 64. Musil – 45.(+2) Helebrand, 
45.(+4) Rezek, 64. Málek, 86. Omale. 

 90.(+1) 

67. 
Hranoš, 75. Mokrovics – 11. Kaštánek (vlastní). 

 61. Hodouš – 54. Fila, 64. Selnar. 
 74. Vlasák. 

  1. Vyškov 10 7 2 1 23:12 23
  2. Dukla Praha 10 6 2 2 21:11 20
  3. Brno 10 6 1 3 13:9 19
  4. Vlašim 10 4 6 0 15:10 18
  5. Táborsko 10 5 2 3 11:10 17
  6. Opava 10 4 3 3 11:9 15

  8. Jihlava 10 4 2 4 18:14 14

12. Sigma Olomouc „B“ 10 3 2 5 12:17 11

14. Sparta Praha „B“ 10 2 3 5 13:18   9

 Sigma Olomouc „B“ – Dukla Praha 

11 00  4:4. 
4:9.  5:11.  49 % : 51 %.  421.

Gábriš).   Pavel Zavadil.

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA – 6. kolo

Karta se postupně obrací, jak uka-
zují výsledky v posledních týdnech. 
Propad od šestého kola byl jasně 
patrný u Jihlavy a velmi podobně 
je na tom nyní Táborsko, které po 
skvělém vstupu body rozdává jako 
na běžícím páse. Využijí toho další 

kluby, aby se dotáhly na čelo?

F:NL

PROSTĚJOV Od svého příchodu 
do Prostějova patří Jakub Habusta 
(na snímku) k základním pilířům se-
stavy, pravidelně nastupuje v  roli 
defenzivního záložníka. Stejně tak je 
tomu i pod novým trenérským duem 
Mazura - Zavadil. V rámci desátého 
kola FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY se mohl opět zapsat mezi střelce, ale je-
ho branka mu po dlouhém čekání na zvednutý praporek uznána nebyla. 
Nejen o této situaci, ale i o důležité výhře a trenérské změně zkušený 
středopolař promluvil v následujícím interview.

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ 
rozhovor

JanJan FREHAR FREHAR



KLENOVICE NA HANÉ Jen těžko si každý sportovní fanoušek při názvu 
Klenovic vybaví někoho jiného než dvojici Jan Všianský a Tomáš Rozehnal 
(na snímku). Zatímco prvně jmenovaný je nyní v rekonvalescenci, ten druhý 
stál za vítěznou brankou a stejně jako v jiných zápasech byl i dnes na hřišti 
velmi platný. Snažil se vytvářet šance, ale nedělalo mu problém vypomoct 
i směrem dozadu. Po utkání byl v exkluzivním rozhovoru pro Večerník spo-
kojený, protože po dvou předchozích ztrátách Klenovice opět zabraly.

Jan FREHAR
 Pomohly dva nevydařené výkony 

zase trochu nastartovat mužstvo?
„Musím říct, že asi ano. Po Dubu, kde 
jsme hráli velmi špatně a bez míče, jsme 
věděli, že takto hrávat nechceme. Řek-
li jsme si v  šatně, že to samo nepřijde 
a bylo to znát i na tréninku. Jsem rád, že 
jsme to tak zvládli.“

Spíše to bylo ubojované vítěz-
ství, než že by rozhodovala kvalita. 
Souhlasíte? 
„My jsme věděli, že to soupeř zase zavře 
a  bude se tam velmi těžké dostat. Loni 
jsme prohrávali o  branku a  bylo až ne-
možné tam najít nějakou skulinu. Nyní to 
bylo podobné. Zase takový boj po vápno. 
Hodně nám pomohl první gól, protože 

pak už to soupeř musel přece jen trochu 
otevřít. Po druhé brance už to byla větší 
jistota. Měli jsme přidat i další branky.“

 Překvapil vás něčím soupeř, nebo 
to bylo přesně to, co jste očekávali?
„Hráli, co jsme čekali. Oni to umí zavřít 
a držet to v dobrém bloku, ze kterého se 
snaží pak rychle dostávat dopředu. Je vi-
dět, že jsou to kluci dříve narození a vědí, 
kdy mohou zvolnit a kde naopak přidat. 
V  nohách to stále mají a  není to úplně 
jednoduché.“

 Se závěrem, kdy jste chodili v pře-
číslení na brankáře, asi nepanuje úplně 
spokojenost?
„Je to škoda, protože mohlo být daleko 
dříve hotovo. Hráli jsme to až moc na 
styl Aristonu, kdy jsme chtěli jít až do 
branky a  já pravidelně hledal jen Pepu 
Popelku, nikdo jiný mě nezajímal, ale 
bohužel nám to nevyšlo. Dneska jsem 
ale nasadil i  tričko, které přineslo štěstí 
a už ho asi nesundám.“ (smích)

 Pomůže tedy tato výhra zase na-
startovat pomyslný válec?
„Já doufám, že ano. I když příští týden je-
deme do Ústí v neděli dopoledne, což je 
pro nás vražedné. Do toho jdeme v pátek 
na svatbu Ondrovi Procházkovi a v sobo-
tu slaví padesátiny náš vedoucí mužstva, 
takže to bude divoké. Rovnou říkám, že 
nevím, jak na tom budu.“ (směje se)

Na straně Klenovic scházel už čtvrté 
kolo v  řadě nejlepší střelec Jan Všian-
ský, kterého tak musí zastoupit další. 
Do toho až později dorazil i pravidelný 
ředitel obrany Procházka a jen na lavič-
ce zůstal Bridzik. I  tak ale šli do zápa-
su domácí v  pozici favorita, což chtěli 
potvrdit. Hosté z Vrchoslavic za sebou 
sice také mají celkem dobré období, ale 
bodovat se jim spíše daří doma než na 
půdách soupeřů. 

Pokud by se prvních dvacet minut zá-
pasu vymazalo, tak by je jen stěží někdo 
někdy hledal, protože nenabídly oprav-
du nic závratného. Po celý poločas se 
naopak daleko více líbil projev hostů, 
kteří díky dobré obraně soupeře nikam 
nepouštěli. Jejich hra dopředu díky 
tomu měla i  větší myšlenku, protože 
domácí nevěděli, jak val překonat. Po-
moct si pak mohli z penalty, ale to od-
mítl Neoral. Ještě do poločasu se ale ra-
dovaly Klenovice po brance Rozehnala 
a šly tak do kabin spokojenější.
Branka jasně ovlivnila druhou půli, 
v  níž se ukázalo, že Vrchoslavicím od-
parkování autobusu zcela nesvědčí 
a domácí měli řadu šancí. Využili však 
jen jednu, a kdo ví, jak by se závěr vyví-

jel, kdyby se jedna ze tří velmi dobrých 
možností čtvrt hodiny před koncem 
ujala i hostům. Nakonec si ale domácí 
došli pro kýžené vítězství.  

Start přinesl jen hodně nepřesnou 
ránu hostujícího Blešu a střelu domá-
cího Prášila, která rozchytala brankáře. 
Teprve až poté se už začalo trochu hrát 
i  směrem dopředu. Jan Horák pálil 
také nad a  Klenovice dostaly první 
vážnou příležitost z penalty, kde viděl 
sudí faul na Hirsche. Míč si postavil 
Neoral a umístil jej po zemi k tyči, jen-
že brankář Tomek směr vystihl a  míč 
dokázal slepit. Po půl hodině zkoušel 
štěstí Spálovský z  „přímáku“, ale na-
šel jen rukavice Tomka. První změna 
skóre přišla až osm minut před poloča-
sem, kdy se po rychlé souhře Zapletala 
s Rozehnalem radoval druhý jmenova-
ný, který si věděl rady před brankářem 
– 1:0. Ve 42. minutě zkoušel získat 
penaltu pro svůj celek i  Neckář, ale 
sudí jeho pokus ocenil žlutou kartou. 
V závěru měl příležitost ještě Bleša, ale 
míč ukryl Polák do náruče. 
Do druhé půle vstoupili domácí da-
leko lépe a  dovedli si vytvářet šance 
do vytaženější obrany. V  55. minutě 
přidal rychle pojistku Spálovský, kte-
rý si zpracoval nákop Hirsche. Stře-
lou za vápnem se mu povedl skvělý 

„angličan“ – 2:0. Po hodině mohlo 
být ještě veseleji, ale Tomek předvedl 
fantastický zákrok při střele Hirsche. 
Následně spálil šanci ještě Owusu, 
Hirsch a  Neoral, což málem domácí 
mrzelo. Čtvrt hodiny před koncem 
přišla pasáž Vrchoslavic, kdy provětral 
brankáře Pavel Horák, na něhož krátce 
nato reagoval i  jeho jmenovec. Prosa-
dit se nepovedlo ani Blešovi a  už tak 
bylo postupně jasno, že výhra zůstane 
na domácí půdě.

Z  utkání vybíráme dvojici středních 
záložníků Klenovic, kterou tvořil Roze-
hnal s Hirschem. Oba ukázali, že jejich 
kvalita je na skvělé úrovni, dovedli míč 
podržet i  hru zrychlit. Jeden si připsal 
vítěznou branku, druhý zase asistenci, 
takže v zápase byli jasně vidět.

Emoce k  fotbalu patří a  občas jich je 
v některém z hráčů až moc. O tom se 
přesvědčili i v Klenovicích, kde se hos-
tující brankář pustil do svých kolegů 
v  defenzivě po jednom z  útoků dost 
nevybíravým způsobem, až musel za-
sáhnout stoper, který mu doslova „za-
vřel hubu“. 

Potkali se dva regionální protivníci 
a dalo se čekat, že střetnutí bude trochu 
ostřejší, což se potvrdilo. Na hřišti bylo 
dost soubojů, které mohly skončit zra-
něním. Ani sudí zcela nepřesvědčil, kdy 
chvíli hru nechával plynout a  posléze 
zase hledal fauly, kde nejsou. Vše ale na-
konec skončilo bez problémů.

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

KLENOVICE NA HANÉ

V  sedmém pokračová-
ní, ale úředně již osmém 
kole skupiny „A“ I.B třídy 
Olomouckého KFS se fot-
balisté Klenovic poměřili 
s Vrchoslavicemi, jež chtěly využít horšího rozpoložení 
domácích, kteří po skvělém úvodu propadli mírné letargii. 
Nutno říct, že obzvláště první poločas mnoho pohledného 
nepobral, a čekalo se, kdo se v sychravém počasí dostane 
do vedení. To se povedlo domácímu celku, jenž ve druhé 
půli přidal na tempu, aby si nakonec dokráčel pro zaslouže-
né tři body, jež mu však soupeř nedaroval zadarmo.

„V prvním poločase to z naší strany nebylo optimální. Všechno jsme se snažili 
cpát středem, kde to bylo hodně přehuštěné, a v podstatě jsme se nemohli do 
ničeho dostat. Zahodili jsme i penaltu a až na pěknou akci Rozehnala se Za-
pletalem, která skončila brankou, se to pozitivně hodnotit nedá. Ve druhém 
poločase se projevilo, že jsme lépe fyzicky připravení. Jak soupeř odpadal, tak 
jsme měli daleko více ze hry a vytvořili si i dost šancí, které jsme ale většinou 
neproměnili a zbytečně jsme se tak strachovali o výsledek. Soupeř dokázal 
hrozit z brejků, což je vždy nebezpečné. Jsem však rád, že jsme to výsledkově 
zvládli. Snad nás tento zápas zase nakopne k výkonům ze startu podzimu.“ 

„My hrajeme s tím, co máme a na co máme... Za mě 
jsme potkali zatím nejslabšího soupeře, s nímž jsme 
mohli bodovat. Branky ovšem dostáváme po našich 
zbytečných chybách, kterých se dopouštíme. Snaží-
me se na tom pracovat a věřím, že se i v tomto bude-
me postupně zlepšovat. Druhou věcí, kterou bych 
zdůraznil, jsou sudí, kterým dneska zápas nevyšel ani 
na jednu stranu. Je to škoda, protože tím se pokazí 
celý zápas, zbytečně dostávají prostor emoce.“

 Foto: Jan Frehar
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TJ Sokol Vrchoslavice 1946

I.B třída OIomouckého KFS; skupina „A“ – 8. kolo
Sokol Klenovice na Hané 2:0 

Rival z Vrchoslavic
se branky nedočkal

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

2 : 0 
( 1 : 0) 

VRCHOSLAVICEKLENOVICE

Rohové kopy: 2Rozhodčí: Fuchs – Machala, Milar.  Diváků: 100

Branka: 37. Rozehnal, 55. Spálovský 

Střely na branku: 8

Rohové kopy: 6
Žluté karty: 32. Prášil, 83. Spálovský
Střídání: 46. Procházka za Prášila, 66. Buček za Vacka, 83. Popelka za Spálovského, 
 88. Bridzik za Owusua

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 4

Branky: -

Střely mimo branku: 6

Žluté karty: 31. P. Horák, 42. Neckář, 60. Tomek, 60. Kratochvíl 
Střídání: 46. Vévoda za Churého, 65. P. Horák za Panáčka

klikni na
www.vecernikpv.cz

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

JanJan FREHARFREHAR
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Lipová loupila v Èechovicích
Překvapivý výsledek se zrodil v ne-
děli odpoledne v Čechovicích, kde 
domácí favorit zápasu proti Lipové 
nedokázal najít na svého soupe-
ře recept, naopak hosté dokázali 
hned třikrát skórovat a domů si tak 
odvezli poměrně jednoznačnou 
výhru, která je posunula v  tabul-
ce výš, zatímco Čechovicím zase 
utekla špice tabulky. 
„Dnešní zápas se nám nepovedl her-
ně ani výsledkově. Chtěli jsme hrát 
aktivně s míčem na kopačkách a sna-
žit se překonat obranný blok soupeře, 
který jsme věděli, že přijde. To se nám 
ale nedařilo, protože nám chyběla 
kvalita, nevycházely nám jednoduché 
akce, kterým jsme naopak dostávali 
hosty do daleko větší pohody. Po asi 
jediné střele v prvním poločase mezi 
tyče se povedlo Lipové dostat do ve-
dení, kdy ránu tečoval obránce, mířila 
do protipohybu brankáře. My tam 
měli dvě hlavičky, které měly skončit 
brankou, ale nestalo se,“ vracel se za 
úvodním poločasem kouč Čechovic 
Pavel Kucharčuk. 
Do druhé půle přišly na straně domá-
cích hned dvě změny a chtěli se dostat 
do zápasu. Jenže ze standardní situa-
ce opět skórovali hosté, kdy se trefila 
posila z eskáčka Badra – 0:2. „Za mě 
ten přímý kop být neměl, ale to si asi 
sudí Trávníček musí vyhodnotit s de-
legátem zápasu,“ vracel se k  tomuto 
momentu domácí lodivod. 
Definitivní pojistka na výhru Lipové 
přišla v  64. minutě, kdy se prosadil 
Takáč, který propálil vše, co mu stálo 
v cestě a zcela oněměl publikum. Od 
této chvíle už domácí zjednodušili 
hru a snažili se nákopy dostat soupeře 
pod tlak. Lipová ale odolávala a bez 
větších potíží si už došla pro velmi 
cenné tři body z horké půdy Čecho-
vic. 
„Rád bych se ještě zastavil u pana roz-
hodčího Trávníčka, který byl velice 
arogantní. Našim hráčům říkal, ať se 
uklidní, nebo je vylije, což na hřiště 
úplně nepatří. Měli jsme kopat i pe-
naltu, kterou sudí neviděl. Měli jsme 
trošku i hlavy dole, protože jsme cítili, 
že hrajeme do kopce. Myslím si, že by 
si měl trošku sáhnout do svědomí, jak 
zápas vedl, protože takový výkon su-
dího nebyl hodný krajského přeboru. 

Tím ale nechci brečet, že nám prohrál 
zápas, protože ten jsme si prohráli 
sami naším špatným výkonem,“ do-
dal závěrem Kucharčuk.    

0:3
 (0:1)

Branky: 26. Hrušák, 51. Badra, 64. Ta-
káč. Rozhodčí: Trávníček – Ondráček, 
Vít. Žluté karty: 50. Novák, 55. Studený, 
57. Hanák, 57. Petržela (všichni Č). Di-
váků: 326. 
Sestava Čechovic: Holásek – Veselý 
(46. Šolín), Zelina (74. Jurníček), Racl 
(46. Studený), Hanák – Kadlec (62. 
Koláček), Novák, Lakomý, Halouzka – 
Petržela, Haluza (85. Faltýnek). Trenér:
Pavel Kucharčuk. 
Sestava Lipové: Kalmár – Takáč, Stryk, 
Žilka, Hrušák (80. Karásek), Bokůvka, 
Ráček, Pěček (80. Šup), Vraj (46. Musil), 
Škrabal, Badra (75. Kopečný). Trenér:
Pavel Růžička.

Konice potvrdila

Po vysoké výhře v  Určicích chtěla 
parta kolem kouče Petra Ullmanna 
navázat na tento výkon i doma pro-
ti soupeři z  Dolan, které se zatím 
prezentují velmi dobrým fotbalem. 
Ve vyrovnaném zápase bylo stále 
jasnější, že by mohla rozhodnout 
jediná branka, která se povedla 
vstřelit domácím hráčům. Po zápa-
se mohli slavit druhý plný bodový 
zisk v řadě. 
„Chtěl bych v  první řadě poděkovat 
všem klukům, kteří do dnešního zápa-
su zasáhli. Hodně nám pomohli kluci 
z béčka a dorostu, protože oproti utká-
ní v Určicích jsem musel zase řešit pět 
změn. To je obrovský zásah do sestavy 
a chci pochválit všechny, kdo se toho 
zhostil. Byl to zápas, který člověka ba-
vil. Nahoru – dolů. Věděli jsme, že 
soupeř má kvalitu, kterou potvrdil. My 
jsme měli nějaké šance, soupeř také, 
ale zcela vyložené nebyly,“ prozradil 
úvodem kouč Petr Ullmann.
Do druhé půle na své hráče apeloval, 
aby pokračovali v  zodpovědném vý-
konu směrem dozadu a čekali na své 
příležitosti, které přijdou. „To se nám 
povedlo krátce po pauze, kdy se Ondra 
Cetkovský krásně prosadil a vstřelil je-
dinou branku zápasu. Až do poslední-

ho hvizdu to bylo vypjaté. Soupeř nás 
dostal pod tlak, ale my jsme tam uská-
kali neuvěřitelné věci. Kluci zaslouží 
uznání a smeknout klobouk. Po zápase 
jsme se taky mohli těšit na obrovskou 
euforii, což je to nejhezčí, co fotbal při-
náší,“ doplnil Ullmann. 

1:0
 (0:0) FC DolanyFC Dolany

Branka: 54. O. Cetkovský. Rozhodčí:
Štětka – Perutka, Kundrát. Žluté karty:
42. Doseděl, 45. Korec, 75. Kubeček, 90. 
Kudýn. Diváků: 153.
Sestava Konice: Kvapil – Janeček, Širů-
ček, V. Cetkovský, Drešr (90. Ryp) – R. 
Krása (86. Mrňka), P. Krása, Kořenov-
ský, Pospíšil – Jašíček, O. Cetkovský (72. 
J. Cetkovský). Trenér: Petr Ullmann.

Urèice v Medlovì 
nepøekvapily

Na půdu Medlova, který začátek ročníku 
chytil ve výborné formě, jeli fotbalisté 
Určic s cílem překvapit a pokusit se vy-
bojovat nějaké body. Tento sen se ale roz-
plynul už v prvním poločase, kdy domácí 
dali dvě branky a po změně stran svého 
soka dodělali ještě dalšími třemi zásahy. 

Určice tak za poslední dvě kola schytaly 
deset branek. 
První půlhodinu se dařilo hostům dr-
žet krok, ale poté se prosadil Muzikant 
a Medlov se dostal do vedení. To ještě 
krátce před poločasem navýšil Trefil 
a do kabin šly Určice s hlavou dole. Do 
druhé půle chtěly něco změnit, ale to se 
nepovedlo. V 51. minutě definitivně roz-
hodl o průběhu zápasu druhou brankou 
Trefil. Po dalších brankách Skřebského 
a Michalíka se domácí radovali z dalšího 
bodového zisku a udržení první pozice 
v  tabulce. Určice jsou naopak nadále 
v pásmu boje o záchranu. 

5:0
 (2:0)

Branky: 29. Muzikant, 43. a 51. Trefil, 
61. Skřebský, 82. Michalík. Rozhodčí:
Slota – Konečný, Sedláček. Žluté karty:
53. Kasal – 53. Horák, 85. Valina. Divá-
ků: 186.
Sestava Určic: Hýbl – Slezák (85. 
Mašek), Horák, Gottwald, Bureš (51. 
Škrabal), Mariánek (51. M. Mašek), 
Halouzka, Valina, Piňos, Navrátil, Vaver-
ka. Trenér: Petr Gottwald.  (jaf)

„Čekalo nás hodně náročné utkání z po-
hledu psychického rozpoložení, proto-
že jsme věděli, že pokud bychom pro-
hráli, tak bychom se utopili dole a bylo 
by to pro nás náročné. Připravovali 
jsme se na to, že nás čeká nebezpečné 
a běhavé mužstvo, které nám nedá ani 
kousek místa zadarmo, budeme muset 
hrát chytře a využít své příležitosti. To 
se během zápasu potvrdilo,“ prozradil 
na úvod kouč Lubomír Keluc, jaké byly 
záměry už během přípravy v týdnu. 
Všechno podstatné nabídlo úvod-
ních pětačtyřicet minut, kdy domácí 

dvakrát udeřili a v zápase dominovali. 
„V prvním poločase se nám to poda-
řilo plnit do puntíku. Soupeř neměl 
prakticky nic a my jsme hráli výborně. 
Troufnu si říct, že jsme mohli jít do 
kabin i za většího vedení, ale jsem rád 
i za ty dvě branky. David Bělka, kterého 
dobře známe, tam ale chytil ještě dvě 
gólovky. Za první poločas jsme si ale 
vedení zasloužili a jsem rád, že jsem od 
kluků viděl opravdu zodpovědný vý-
kon, který nám přinesl ovoce. Ta touha 
zlomit tuto sérii byla opravdu velká,“ 
měl jasno trenér.

Ve druhé půli chtěli v  tomto duchu 
fotbalisté Kostelce pokračovat, ale 
silně je ovlivnily dvě nucené změny, 
kdy odstoupil v důsledku křečí Škra-
bal a následně také Kořenovský, který 
byl po covidu a už nestačil s dechem. 
„Oba kluci hráli skvělý zápas a  měli 
velký podíl na našem vedení. Bohužel 
to však jinak nešlo a následně je třeba 
uznat, že Přerov začal hrát jednoduše, 
což nám dělalo problémy. Poslední 
čtvrthodinu hrál dokonce na čtyři 
útočníky. Největší šanci měl z penalty, 
kdy ale hosté trefili břevno. Po tomto 

momentu už jsem věřil, že to dotáh-
neme do vítězného konce,“ pokračo-
val Keluc. 
„Zápas měl skvělé tempo, Přerov 
ukázal, že má naběháno a  přišlo mi, 
že snad nezastavil ani o  poločase. Za 
výhru a výkon jsem rád především za 
kluky, protože pro ně je to důležitá mo-
tivace a  zvednutí sebevědomí, které 
nám po porážkách trošku scházelo. Do 
Nových Sadů tak pojedeme s  čistou 
hlavou a se snahou přivézt i odtud ně-
jaký bod,“ dodal Lubomír Keluc. 

2:0
 (2:0)

Branky: 21. Preisler, 40. Škrabal. Roz-
hodčí: Tomanec – Mikulášek, Jílková. 
Žluté karty: 80. Pavlíček – 80. Verbich. 
Diváků: 235.
Sestava Kostelce: Vítek – Fajst, Luž-
ný, Pavlíček, Ondroušek – Kořenov-
ský (64. Los) – Brhel, Klimeš (90+2. 
Grulich), Skalník – Škrabal (54. Ho-
lub), Preisler. Trenér: Lubomír Keluc. 
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MOL CUP
3. kolo, úterý 26. záøí, 17.00 hodin: 
FK Mladá Boleslav – 1.SK Prostìjov 
(rozhodèí nehlášeni)

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA
11. kolo, nedìle 1. øíjna, 17.00 
hodin: FC Vysoèina Jihlava – 1.SK 
Prostìjov (rozhodèí nehlášeni)

MSD-E: 
9. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: FK Nové Sady – FC Kostelec 
na Hané (Dorušák – Slabý, Brázdil).

záøí, 16.00 hodin: 
Sokol Konice (

), Sokol Èechovice – FK 
Medlov (Koneèný – Látal, Winkler), 
Zábøeh – Sokol Urèice (Ondráèek 
– Vít, Aberle), TJ Postøelmov – SK 
Lipová (Slota – Sedláèek, Pekárek).
9. kolo, nedìle 1. , 15.00 hodin: 
Sokol Bìlotín – Sokol Èechovice 
(sobota 30. záøí, 15.00, Kouøílek 
– Koneèný, Šteier), Sokol Urèice 
– Tatran Litovel (sobota 30. záøí, 
15.00, Perutka – Slota, Sedláèek), 

– Winkler, Slota), Zábøeh – Sokol 
Konice (Sedláèek – Perutka, Koneèný).

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“:
9. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: Sokol Plumlov – Sokol 
v Pivínì (pátek 29.9., 16.30, 

), 1. FC Olešnice 
– SK Protivanov (Aberle – Vít, 
Ondráèek)

I.A TØÍDA, SKUPINA „B“:
9. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: FC Kralice na Hané – SK 
Chválkovice (Winkler – Vedral, 
Bìhal)

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“:
9. kolo, nedìle 1. , 15.00 hodin: 
Sokol Otaslavice – Sokol Újezdec 
(sobota 30. 9., 15.00, Kopecký – 

Hustopeèe nad Beèvou (sobota 30. 
9., 15.00, Novák – Valouch), Sokol 
Ústí – Sokol Klenovice (10.00, Dohnal 
– Koníèek, ), Sokol Mostkovice – 
Sokol Brodek u Prostìjova (Rosskohl

)
I.B TØÍDA, SKUPINA „B“:

9. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: Haná Prostìjov – Sokol 

), Sokol Doloplazy 
– Sokol Vícov (nedìle 1. 10., 15.00, 
Machala – Fuchs, Dosoudil).
PØEBOR OFS PROSTÌJOV  – II. TØÍDA:

hodin: Dobromilice – Èechovice 

9. kolo, nedìle 1. , 15.00 
hodin: Brodek u Konice – Urèice „B“ 

Nezamyslice (sobota 30. 9., 15.00), 
Dobromilice – Vrahovice, Kostelec 
na Hané „B“ – Èechovice „B“,
Kralice na Hané „B“ – Konice „B“, 
Plumlov „B“ – Nìmèice nad Hanou, 

III. TØÍDA, SKUPINA „A“
3. kolo, nedìle 1. jna, 15.00 hodin: 

30. 9., 15.00), Brodek u Prostìjova 
„B“ – Výšovice (sobota 30. 9., 
15.00),  Tištín – 
Pivín „B“

III. TØÍDA, SKUPINA „B“
9. kolo, nedìle 1. , 15.00 hodin: 
Luká – Zdìtín (sobota 30. 9., 15.00), 
Èechy pod Kosíøem – Jesenec/Dzbel, 
Ptení – Kladky, 
Hvozd, Vilémov – Brodek u Konice 
„B

5. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: MFK Vyškov – 1.SK Prostìjov 
(Pùèek)

5. kolo, sobota 30. záøí, 15.00 
hodin: 

 Kras – Protivanov 
(nedìle 1. øíjna, 09.00, Slabý)

9. kolo, nedìle 1. øíjna, 10.30 hodin: 
FK Tøinec – 1.SK Prostìjov (Kaloè – 
Banot)

9. kolo, nedìle 1. øíjna, 12.45 hodin: 
FK Tøinec – 1.SK Prostìjov (Banot – 
Kaloè)

MSDD-E st.

hodin: Pøerov – 1.SK Prostìjov „B“ 
(Zapletal – Pumprla, Tesaø)
9. kolo, sobota 30. záøí, 10.00 
hodin: 1.SK Prostìjov „B“ – Vsetín 
(Nejezchleb)

MSDD-E ml.

hodin: Pøerov – 1.SK Prostìjov „B“ 
(Tesaø – Pumprla, Zapletal)
9. kolo, sobota 30. záøí, 12.15 
hodin: 1.SK Prostìjov „B“ – Vsetín 
(Nejezchleb)

9. kolo, nedìle 1. , 10.00 hodin: 
1.SK Prostìjov  ( )

9. kolo, nedìle 1. øíjna, 12.00 hodin: 
1.SK Prostìjov – Kuøim ( )

SpSM-U13

hodin: Slovácko – 1.SK Prostìjov 
(Zelený)
9. kolo, sobota 23. záøí, 10.00 
hodin: 1.SK Prostìjov
(nehlášeno)

SpSM-U12

hodin: Slovácko – 1.SK Prostìjov 
(Zelený)
9. kolo, sobota 23. záøí, 17.00 
hodin: 1.SK Prostìjov – Líšeò 
(nehlášeno)

KRAJSKÝ PØEBOR DOROST

Sokol Èechovice – SK Haòovice 
(sobota 30. 9., 14.00, Jastrzembski), 
FKM Konice – Zábøeh (Vachutka)

3. kolo, støeda 27. záøí, 16.30 hodin: 
Sokol Èechovice „B“ – Sokol Velké 
Losiny (Vachutka)

hodin: FK Velká Bystøice – Sokol 

9. kolo, nedìle 1. øíjna, 10.00 
hodin: Jesenec-Dzbel/Pøemyslovice 
– Slatinice (sobota 30. 9., 10.00, 
Machala), Sokol Èechovice „B“ – 
Sokol Plumlov/Protivanov (Horák), 
Litovel – Olšany/Tìšetice (Valouch)

9. kolo, sobota 30. záøí, 10.00 hodin: 
Nezamyslice/Nìmèice – Troubky 
(Hausnerová), Brodek u Prostìjova/
Otaslavice – Sobìchleby (12.15, 
Horák), Urèice – Všechovice (nedìle 
1. 10., 10.00, Šerý)

Mohelnice – Olšany (Haberland), 
Konice/Jesenec – Šternberk (Horák), 
Øetìzárna – Nezamyslice/Nìmèice, 
Èechovice – Slavonín (11.15, Lasovský)
9. kolo, sobota 30. záøí, 10.00 hodin: 
Olšany – Šternberk (Bìhal), Zábøeh – 
Konice/Jesenec (Milek), Èechovice 
– Kozlovice (11.15, Jastrzembski), 
Velký Týnec – Nezamyslice/Nìmèice
(nedìle 1. 10., 10.00, Majer)

Mohelnice – Olšany (Haberland), 
Konice/Jesenec – Šternberk (Horák), 
Øetìzárna – Nezamyslice/Nìmèice 
(), Èechovice – Slavonín (09.30, 
Lasovský).
9. kolo, sobota 30. záøí, 11.45 hodin: 
Olšany – Šternberk (Bìhal), Zábøeh – 
Konice/Jesenec (Milek), Èechovice 
– Kozlovice (09.30, Jastrzembski), 
Velký Týnec – Nezamyslice/Nìmèice
(nedìle 1. 10., 11.45, Majer)

hodin: FK Velká Bystøice – Otaslavice/

– Hodolany (15.00, Franc)
9. kolo, sobota 30. záøí, 10.00 hodin: 
Otaslavice/Brodek u Prostìjova 
– Hodolany, Moravský Beroun – 

9. kolo, nedìle 1. , 10.00 hodin: 
1.SK Prostìjov „B“ – Opatovice/
Všechovice

3. kolo, nedìle 1. øíjna, 10.00 
hodin: Urèice – Hvozd (sobota 30. 

30. záøí, 12.45), Kralice – Protivanov, 
Horní Štìpánov/Brodek u Konice – 
Haná Prostìjov

9. kolo, sobota 30. záøí, 10.00 hodin: 
Haná Prostìjov „B“ – Pøemyslovice, 
Mostkovice – Urèice, Nìmèice – Vícov, 

Horní Štìpánov (nedìle 1. øíjna, 

, 13.00). 

(jaf)

PROSTÌJOVSKO Osmý díl a polovinu podzimu uzavøela 

v Èechovicích odehrálo derby, které vyznìlo lépe pro hosty z Lipové. 
V domácím prostøedí se povedlo na úspìch v Urèicích navázat Konici 
a porazila Dolany díky jediné brance. To Urèice jsou v krizi a po pìtce 
s Konicí schytali hráèi stejný pøídìl i v Medlovì. 

PROSTÌJOV V rámci 8. kola skupiny „E“ 
Moravskoslezské divize chtìli fotbalisté Kostelce 

k lepším zítøkùm proti soupeøi z Pøerova, který na tom o moc lépe v tabulce nebyl. 

Divize, sk. E

REGIONÁLNÍ BITVA PRO LIPOVOU, USPÌLA I KONICE,

KOSTELEC PROLOMIL NEPØÍZNIVOU SÉRII
 „Vítězství jsme potřebovali jako sůl,“ 
zářil spokojený kouč Lubomír Keluc

LAŠKOV, PROSTĚJOV Do po-
loviny svého zápasového progra-
mu dospěla podzimní část okres-
ních soutěží v malé kopané ČUS 
Prostějovska 2023 ve skupině 
Severozápad. Hrály se dva turna-
je druhého kola aktuální fáze této 
sezóny.
Svou dosavadní suverenitu znovu 
potvrdil na domácím hřišti 1.FC 
Laškov, který rozdrtil FC Juniors 
Hluchov 10:0 a  přestřílel nováčka 
BF Prostějov 7:4, čímž upevnil své 
vedení. A už teď má jistý postup do 
závěrečných bojů o titul.
Klíčové druhé místo drží Orli Oti-
noves, kteří porazili stejné soupeře 
8:3 a 6:3. Ze třetí, respektive čtvrté 
pozice však na ně dotírají o víkendu 
rovněž vítězící týmy Spojených klu-
bů Hluchov/Čehovice a  FC Zava-
dilky Prostějov.
Naopak jeden z favoritů na celkový 
triumf v soutěži FC Daniels Prostě-
jov se v sobotu kvůli velké marod-
ce nesešel a jeho duely musely být 
zkontumovány. 7. října opět v Laš-
kově bude k vidění lahůdka, neboť 

se ve vzájemných utkáních střetnou 
všechny čtyři nejvýše postavená 
mužstva průběžného pořadí.  (bk, 
son)

SKUPINA SEVEROZÁPAD
2. TURNAJE (3. a 4. kolo)
Hřiště Laškov: 1.FC Laškov – FC 
Juniors Hluchov 10:0, Laškov – BF 
Prostějov 7:4, Orli Otinoves – J. 
Hluchov 8:3, Otinoves – BF Pros-
tějov 6:3.
Hřiště Prostějov, Brněnská ulice:
FC Zavadilka Prostějov – FC Da-
niels Prostějov 5:0, Zavadilka PV – 
SK Prostějov 88 5:2, Spojené kluby 
Hluchov/Čehovice – Daniels PV 
5:0, Hluchov/Čehovice – SK Pro-
stějov 3:2.

1. Laškov 11 2 0 72:13 35
2. Otinoves 9 0 4 50:38 27

34:42 21
4. Zavadilka PV 6 1 3 45:38 19
5. Daniels PV 5 1 6 37:37 16
6. J. Hluchov 3 1 8 37:62 10

V severozápadní skupinì vedoucí
Laškov opìt suverénní, 

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

JanFREHARJanFREHAR

URÈICE SCHYTALY PÌTKU



PROSTÌJOVSKO Další pokraèování napsala i I.A tøída, skupina „A“, kde se Protivanov ukázal pøed vlastním publikem. Diváci se nenudili, vidìl 

z venku i Plumlov.
1. A tøída, sk. A

Sokol Olšany u Pv
1:1
 (1:0) Velký TýnecVelký Týnec

Branky: 19. Samek – 79. Mazur. Roz-
hodčí: Vláčil – Dokoupil, Valouch. Žluté 
karty: 2. Elner, 78. Ďurina – 29. Khanin, 
54. Hrudník, 81. Mazur. Diváků: 90.
Sestava Olšan: Bokůvka – Keluc, 
Hansl, Lobodáš (88. Posker), J. Pospí-
šil (64. Nakládal) – Elner (64. Marek), 
Koleňák (89. Dostál), Ďurina, Seidler 
– A. Pospíšil (82. Aila) – Samek. Tre-
nér: Antonín Pospíšil. 

Hodnocení trenéra Olšan u Prostějova 
Antonína Pospíšila:

„V  prvních patnácti minutách jsme 

přežili klinickou smrt, kdy nás soupeř 
dokázal zatlačit a trefil i tyč. My jsme se 
postupem času dokázali zvednout a hra 
se vyrovnala. Šli jsme i do vedení, které 
se nám povedlo do poločasu udržet. Ve 
druhé půli jsme špatně vyřešili slibný 
brejk, který se ukázal jako zlomový, 
protože soupeř dokázal zhruba deset 
minut před koncem srovnat. Takto 
i utkání dopadlo. Stejně jako minulý tý-
den, ale i dnes musím kluky pochválit, 
protože byla patrná bojovnost i snaha 
utkání zvládnout.“ 

Sokol Vícov
4:3
 (2:2) Sokol OlomoucSokol Olomouc

- Chomoutov- Chomoutov

Branky: 19. Šobr, 26. a 80. Štěpánek, 
60. Fukan (vlastní) – 16. Kudlička, 
20. a 89. Vybíral. Rozhodčí: Knoll – 
Motal, Milar. Žluté karty: 38. Pagáč 
– 83. Malíšek, 90+1. Rigo. Diváků:
108. 
Sestava Vícova: Drexa – Humpolíček, 
Baránek, Vávra, Šobr (57. Ritschel) – 
Pliska (69. Studený), Rajnoha, Dostál, 
Bartlík (57. Ježek) – Pagáč, Štěpánek. 
Trenér: Miroslav Krutovský. 

Hodnocení trenéra Vícova 
Miroslava Krutovského:

„Pro nás to jsou hodně vydřené body. 
Prohrávali jsme a museli jsme utkání 
otáčet, což nebylo vůbec jednodu-
ché, zbytečně jsme si to zkompliko-
vali. Dobře jsme ale na branky do-
kázali reagovat a  ve  druhé půli jsme 
se dostali do vedení, které se nám 
povedlo i navýšit. Poté však dokázal 
soupeř snížit a  v  závěru měl tlak, 
který jsme zuby nehty ubránili. Jsem 
rád za cennou výhru i charakter muž-
stva.“   (jaf)

PROSTÌJOVSKO

nováèci pøedstavili na domácí 
1. B tøída, sk. B

1:9
 (1:4) FC Zlín FC Zlín 

Branky: 18. Daňková – 3. Marhol-
tová, 24., 49., 54. a 70. Dorotovičová, 
28. Machů, 33. a 65. Hájková, 57. Zi-
chová. Rozhodčí: Petrásek – Jelínek, 
Elner. Žluté karty: 76. Oršelová (P). 
Diváků: 90.
Sestava Prostějova: Hrazdilová – 
Tanenbergerová, Koudelková, Tichá, 

Zapletalová – Halgašová, Vykopalo-
vá, Kopečková, Maříková – Keňo-
vá, Daňková. Střídaly: Brančíková, 
Zahradníčková, Vičarová, Barešová, 
Oršelová, Milerová. Trenér: David 
Pekař.

Hodnocení trenéra 
Prostějova Davida Pekaře:

„Věděli jsme, že nás čeká soupeř, který 
má za sebou zkušenosti ze druhé ligy 
a bude velmi nepříjemný. To se potvr-
dilo, nevyšel nám už vstup do zápasu, 

kdy jsme brzy prohrávali. Dobře jsme 
na to reagovali a povedlo se nám srov-
nat, jenže poté otěže převzal soupeř 
a po pěkných akcích se dostal do jas-
ného vedení. Ve druhé půli jsme začali 
dobře a  měli jsme tam nějaké šance, 
ale nepovedlo se snížit, dvě rychlé 
branky nás pak srazily do kolen. Sou-
peř byl důraznější, pohyblivější a her-
ně lepší. Bohužel pro nás dokázal dát 
téměř z každé šance branku, ale zvítě-
zil zaslouženě.“   (jaf)

Mostkovice
1:0
 (0:0) Holešovské Holešovské 

holkyholky

Branka: 67. Smičková. Rozhodčí:
Antoníček – Vachutka, Hubáček. 
Žluté karty: bez karet. Diváků:
80.
Sestava Mostkovic: Krčová – Smič-
ková, Kraváková, Karafiátová, Šiško-
vá, Vaverková, Nováčková, Horáková, 
Vlková, Hubáčková, Hovořáková, 
Ossosová, Ptáčníková, Lisická. Tre-
nér: Ondřej Milar. 
Hodnocení trenéra Mostkovic Ond-
řeje Milara se nepodařilo do redakční 
uzávěrky získat.

Protivanov 
4:4
 (2:2) VlkošVlkoš

Branky: 14. Mikulová, 39. a  77. 
Smyčková, 79. Trubáková – 12. 
Kovaříková, 43. Dohnálková, 54. 

a  65. Lungová. Rozhodčí: Minx. 
Žluté karty: bez karet. Diváků:
50.
Sestava Protivanova: Tempírová 
– Ptáčníková, Stejskalová, Kostíko-
vá, Mikulová – Přikrylová, Smyč-
ková, Šimeková, N. Ptáčníková – 
Trubáková, Frömmlová. Střídaly:
Brožovičová. Trenér: Bronislav 
Ptáčník.

Hodnocení trenéra Protivanova 
Bronislava Ptáčníka:

„Za mě jsme ztratili dva body, a  to 
velmi zbytečně. Chyběla nám sice 
střelkyně Průchová, ale do zápasu 
jsme šli s  tím, že se budeme snažit 
soupeřky přehrávat a  pokusíme se 
vyhnout chybám v obraně. To první 
se nám ještě relativně povedlo, ale po 
našich zbytečných chybách a  nepl-
nění věcí, které jsme si před zápasem 
řekli, jsme dostali zbytečné branky. 
Utkání jsme měli zvládnout lépe. 
Dnes to není pozitivní hodnocení re-
mízového stavu.“

MSDL ML.
8. kolo:   1:3 (1:2). Branky: 

Šamalik
Opava - T

Šlupina

. 

Prost
Branky: 

Šmédek

1 Opava  8 8 0 0 39:12 24
2 Baník Ostrava B  7 7 0 0 42:6 21

4 Sigma Olomouc B  7 6 0 1 34:7 18
5 Zbrojovka Brno B  8 6 0 2 35:11 18
6 Slovácko B  8 4 0 4 23:30 12
7 Karviná B  8 3 2 3 14:17 11
8 Zlín B  7 3 1 3 17:14 10

14 Znojmo  8 1 1 6 13:34 4
15 Šumperk  8 1 0 7 9:36 3
16 Poruba  7 0 0 7 9:39 0

8. kolo:

. . 

Branky: 

1 Nové Sady  8 7 0 1 35:8 22 0 1
2 Horka n/M  8 7 0 1 32:7 21 0 0

5 Šternberk  8 5 0 3 37:22 15 1 1
6 Slavonín  8 4 0 4 25:18 13 0 1

9 Hranice „B“  8 3 0 5 23:21 11 0 2

11 Dub nad / M  9 3 0 6 20:39 10 0 1

14 Kozlovice  7 2 0 5 3:14 5 1 0

8. kolo: 

Branky: 

1 SK Slatinice  6 6 0 0 41:10 17 1 0
2 V. Týnec-Grygov  6 5 0 1 21:7 16 0 1
3 Litovel  7 5 0 2 26:20 16 0 1

7 Dolany  6 3 0 3 18:17 9 0 0

10 Velké Losiny  6 2 0 4 14:17 6 0 0

2 Vlkoš  4 3 1 0 20:7 10

5 Kras  4 2 0 2 4:14 6

1 Zlín  4 4 0 0 35:5 12

3 Olomouc  3 1 0 2 9:7 3

5 Vyškov  3 0 0 3 0:22 0 

8. kolo:

Branky: 

Branky: 

3 Velký Týnec  7 4 3 0 20:6 15

5 Sigma Lutín  7 4 1 2 10:12 13
6 Doloplazy  7 3 1 3 23:9 10

12 Moravský Beroun  7 2 0 5 13:19 6
4

8. kolo:
Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 
32. 

1 Ústí  7 5 2 0 28:7 17

3 Brodek u Pv  7 5 1 1 20:11 16

6 Radslavice  7 3 1 3 11:6 10
7 Dub nad Moravou  7 3 1 3 17:15 10

11 Újezdec  7 2 2 3 13:21 8
12 Troubky  7 2 0 5 18:20 6

8. kolo:

Branky: 

2:3 (1:1). Branky: 

Branka: 

1 Kozlovice  7 7 0 0 15:3 21
2 Strání  7 6 0 1 21:8 18
3 Vsetín  7 5 1 1 14:7 16
4 HFK Olomouc  8 5 0 3 12:9 15
5 Bzenec  8 4 2 2 21:8 14
6 Šternberk  8 4 1 3 12:14 13
7 Skaštice  8 3 2 3 14:15 11

9 Holešov  7 3 0 4 18:11 9

13 Nové Sady  8 2 2 4 12:16 8

8. kolo:

 3:1 (2:1). Branky: 22. 

29. 

42. 

11 FK Medlov  8 7 1 0 24:6 22

7 FC Dolany  8 4 1 3 14:14 13

9 Velké Losiny  8 4 0 4 10:16 12

15 Litovel  8 1 1 6 3:25 4

8. kolo:

. 

. 

1 1.FC Olešnice  7 6 1 0 28:4 19
2 SK Paseka  7 6 0 1 25:13 18

4 Sokol Bernartice  7 4 2 1 27:19 14

6 Sokol Troubelice  7 2 3 2 18:15 9
7 SK Loštice 1923  7 3 0 4 11:10 9

12 FK Šternberk „B“  7 1 2 4 8:12 5

14 SK Bludov  7 0 2 5 4:21 2

8. kolo:
Branky: 

1:3 (1:2). Branky: 

5 Opatovice  7 4 1 2 21:14 13
6 FK Slavonín  7 3 2 2 14:17 11
7 Kovalovice  7 3 0 4 21:25 9

9 Sigma Hodolany  7 2 1 4 14:16 7
10 FK Nové Sady“B“  7 2 1 4 17:20 7

13 SK Slatinice  7 1 1 5 10:19 4
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Klenovice na Hané
2:0
 (1:0) Vrchoslavice 1946Vrchoslavice 1946

Více v rozhledně na str. 34

Sokol Brodek 

3:1
 (2:0) FK TroubkyFK Troubky

Branky: 12. Janura, 15. Zatloukal, 87. Dvořák 
– 61. Brázda. Rozhodčí: Kopecký – Lasovský, 
Motal. Žluté karty: bez karet. Diváků: 100. 
Sestava Brodku u Prostějova: Marek Mudrla 
– Zatloukal, Bureš, Němec, Kediulych – Kord-
zik, Matoušek, Grulich, Dvořák – Doležel (71. 
Martin Mudrla), Janura (85. Zbořil). Trenér:
Tomáš Bureš. 
Hodnocení vedoucího mužstva Brodku u Prostě-

jova Petra Matyse:
„Začátek zápasu jsme měli přesně podle 
našich představ a  od první minuty jsme si 
vytvářeli slibné šance a  dvě z  nich se nám 
podařilo proměnit, brzy jsme vedli o  dvě 

branky. Pak ale bohužel přišlo uspokojení 
a  soupeři se rozehrála záloha, ve které má 
velmi dobré fotbalisty. Utkání se vyrovnalo, 
ale naštěstí pro nás v koncovce byli soupeři 
nepřesní, do kabin se šlo za stavu z úvodu. 
Druhý poločas jsme chtěli rychle přidat třetí 
gól a  soupeře zlomit, ale bohužel se to ne-
podařilo a rozehraný soupeř zaslouženě sní-
žil na 2:1. V tuto chvíli to bohužel začínalo 
vypadat, že se ukázkově chytneme do Csa-
plárovy pasti. Naštěstí soupeř neměl dobrou 
koncovku nebo vše řešil brankář Mudrla, 
nám se ke konci podařilo vstřelit třetí gól 
po pěkném průniku Dvořáka a potvrdit pro 
nás velmi důležitou výhru a dobrý start do 
soutěže.“

SK Radslavice
0:1
 (0:1) Sokol OtaslaviceSokol Otaslavice

Branky: 35. Maňák. Rozhodčí: Hausnerová 
– Vybíral, Tesař. Žluté karty: 45. Suchánek, 
62. Horák, 70. Šimeček, 75. Tommalieh – 21. 
Dreksler, 25. Gerneš, 75. Drmola. Červená 

karta: 75. Tommalieh (R, na lavičce). Divá-
ků: 166.  
Sestava Otaslavic: M. Hon – L. Kaláb, 
Maňák, M. Kaláb, Gerneš (63. Tkáč) – T. 
Hon, Dreksler, Vogl, Urbánek (90. Drábek) 
– Pospíšil (70. Krejčí), Drmola. Trenér: Jiří 
Hon.

Hodnocení trenéra Otaslavic Jiřího Hona: 
Hodně těžké utkání. Proti kvalitnímu 
soupeři jsme chtěli hrát hlavně ze zajiš-
těné obrany. Začalo se ve velkém tem-
pu. Soupeři jsme darovali hned několik 
rohů. Kde vzhledem výškové převaze 
měli Radslavice velké šance. Ale trápila 
je mizerná koncovka. Kdy právě po je-
jich tutovce hráč nedal vyloženou šanci, 
my jsme šli do brejku a podařilo se nám 
vstřelit první gól. Druhý poločas byl vy-
rovnaný, ale jen od vápna po vápno. Až 
v  samém závěru jsme měli dvě gólové 
šance. Jedna střela skončila na břevně. 
A  druhou vychytal brankář. Hráčům 
patří poděkování za velkou bojovnost, 
která nás dovedla ke třem bodům.“

2:2
 (0:1) Sokol MostkoviceSokol Mostkovice

Branky: 52. Perutka, 90+1. Kocfelda – 30. 
Drábek, 60. z  penalty Jančík. Rozhodčí:
Chuda – Vilimek, Doležel. Žluté karty: 45. 
Herman, 56. Plch, 60. Slaměník, 80. Perutka, 

86. Zývala (všichni Ú). Červená karta: 39. 
Zapletal (M). Diváků: 70.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Drábek, Mi-
lar, Němeček (90. Wolker), Foret, Skoumal, 
Jančík, Grulich (69. Hanák), Bureš, Ošlejšek, 
Kazda. Trenér: Ondřej Milar. 
Hodnocení trenéra Mostkovic Ondřeje Mila-
ra se do redakční uzávěrky nepodařilo získat. 
 (jaf)

PROSTÌJOVSKO1. B tøída, sk. A

TJ Libina
1:1
 (0:1) Sokol PlumlovSokol Plumlov

Branky: 72. Bartoněk – 30. z penalty 
Hladký. Rozhodčí: Brázdil – Panák, 
Tandler. Žluté karty: 73. Skála, 80. 
Bednář, 81. Hrabáček, 90. Langman 
– 27. Vysloužil, 55. R. Bureš, 64. J. Kiš-
ka. Diváků: 77.
Sestava Plumlova: Simandl – Plaj-
ner, Verner, J. Kiška, R. Bureš, Frantík, 
Bárta, Mn. Bureš (76. Kolařík), Hlad-
ký, Vysloužil (85. Mk. Bureš), P. Kiš-
ka. Trenér: Karel Frantík.
Hodnocení trenéra Plumlova Karla 
Frantíka se do redakční uzávěrky ne-
podařilo získat.

0:0
 (0:0) 1.FC Olešnice1.FC Olešnice

Branky: bez branek. Rozhodčí: Do-
koupil – Vláčil, Vičar. Žluté karty: 53. 
M. Svozil, 56. J. Svozil – 40. L. Heinz, 
41. Zapletal, 71. P. Heinz. Diváků:
150.
Sestava Pivína: Běhalík – T. Ježek, 
T. Vrba, J. Ježek, Pospíšil – Hýžďál, J. 
Svozil, Valtr (84. Vláčilík), Bartoník 
(89. S. Vrba) – Trajer, M. Svozil. Tre-
nér: Pavel Valtr.
Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra:

 „Věděli jsme, že nás čeká soupeř, 
který zatím každého porazil rozdí-
lem třídy, a na to jsme dnes uzpůso-

bili i taktiku. Připravovali jsme se na 
to celý týden, chtěli jsme hrát v dob-
rém bloku a čekat na své šance. Řekl 
bych, že to se nám i dařilo a v první 
půli to bylo takové po obě vápna, 
kde hrály prim obrany. Ve druhé 
půli už pár šancí přibylo a nás dva-
krát zachránila branková konstruk-
ce, ale štěstí přeje připraveným, což 
se dnes ukázalo. Řekl bych, že v kon-
textu celého utkání ta remíza zápasu 
sluší. Soupeř byl opravdu kvalitní 
a zatím nejlepší, koho jsme potkali. 
O to více si cením, jak to dnes všich-
ni odbojovali, zaslouží uznání. Cel-
kově start do ročníku se dá hodnotit 
jen kladně a  mám radost, že jsme 
stále neprohráli.“ 

SK Protivanov
5:7
 (3:4) Sokol BernarticeSokol Bernartice

Branky: 12., 25. a 66. Grmela, 43. Vy-
bíhal, 69. z penalty D. Sedlák – 5., 19., 
32. a 48. Červeňák, 14. a 51. Kutal, 61. 
Šebesta. Rozhodčí: Svoboda – Foral, 
Milek. Žluté karty: 23. D. Sedlák, 40. 
Vybíhal, 71. M. Pospíšil – 59. O. Žiga, 
59. D. Žiga. Diváků: 120.
Sestava Protivanova: Piták – R. Sed-
lák, Dvořák (76. Matůšů), M. Pospíšil, 
Z. Pospíšil – Milar – D. Sedlák (83. 
Kolínský), Vybíhal, Přibyl (59. Fied-
ler), Liška (59. F. Pospíšil) – Grmela. 
Trenér: David Novotný. 

Hodnocení trenéra Protivanova 
Davida Novotného:

 „Zápas by se dal zhodnotit jedinou 
větou. Byl to duel bez obran na obou 
stranách, ve kterém soupeř dokázal 
využít více šancí než my. Díky tomu 
zvítězil. Obrany dnes prostě na hři-
šti nebyly. Soupeř své šance dokázal 
proměňovat, zatímco my některé ne-
proměnili, a  proto jsme na body ne-
dosáhli. Za poslední dva zápasy doma 
padlo devatenáct branek, tak aspoň 
divákům děláme radost, i když já bych 
se spokojil s lepší defenzivní činností.“ 

(jaf)

VÍCOV ZA TØI BODY,
OLŠANY DOMA S BODEM

PROTIVANOV ZAPSAL BOD, MOSTKOVICE PORAZILY

Fotbalové zpravodajství  najdete také
na www.vecernikpv.cz

MSDL ST.
8. kolo:  

Šrek
8. 

33. 

1 Opava  8 8 0 0 38:4 24
2 Baník Ostrava B  8 7 1 0 26:7 22
3 Sigma Olomouc B  7 5 0 2 22:8 15
4 Zlín B  8 4 2 2 15:12 14

6 Zbrojovka Brno B  8 4 1 3 17:14 13

8 Znojmo  8 3 3 2 8:8 12

12 Slovácko B  8 3 0 5 9:18 9

14 Karviná B  8 2 1 5 15:17 7
15 Poruba  7 0 1 6 4:17 1
16 Šumperk  8 0 1 7 3:37 1

2. kolo:

8. kolo:

Branky: 

8. kolo:
23. 
28. 

4. 

1 Kostelec n/H „B“  7 7 0 0 35:6 21 0 0
2 Konice „B“  7 6 0 1 22:4 19 0 1

4 Nezamyslice  7 5 0 2 24:12 15 0 0

9 Kralice n/H „B“  7 2 0 5 24:27 7 0 1
10 Plumlov „B“  7 2 0 5 14:27 7 1 2
11 Brodek u Konice  7 2 0 5 14:32 6 1 1
12 Otaslavice „B“  7 2 0 5 15:24 5 1 0
13 Dobromilice  6 1 0 5 6:29 3 0 0

PROSTÌJOVSKO

PROSTÌJOVSKO1:2
 (1:0) FC Kralice FC Kralice 

na Hanéna Hané

Branky: 21. Onyshchenko – 54. Ci-
bulka, 65. Dračka. Rozhodčí: J. Ho-
rák – J. Horák, A. Horák. Žluté karty: 
50. Gaťařík, 69. Horčičák – 89. Mirga, 

90. Schvarz. Diváků: 111.
Sestava Kralic: Répal – Hoffman, 
Hlačík, Jurtík, Petrik – Lejskek, Jan 
Svozil (46. Mirga), Cibulka, Dračka 
(68. Lexa) – Jiří Svozil (86. Bross), 
Schvarz. Trenér: Petr Mrázek.
Hodnocení trenéra Kralic na Hané

Petra Mrázka: 

„Před zápasem jsme řešili řadu kom-
plikací. Hrálo se zároveň s rezervou 
a  vše se tak skládalo dost těžko. 
Hlavním problémem byli brankáři, 
kde nám ze čtyř všichni vypadli kvů-
li zranění či nemoci. Vypomoct nám 
tak musel na tomto postu hráč, který 
to zvládl skvěle. V prvním poločase 

byl soupeř lepší než my. Měl daleko 
větší držení míče a  zaslouženě šel 
i do vedení. My jsme tam měli také 
dvě šance, ale využít jsme je nedoká-
zali. Do druhé půle jsme ale šli s tím, 
že můžeme určitě s výsledkem něco 
udělat. Využili jsme přímého kopu 
Cibulkou, který se trefil parádně. 

O chvíli později po rychlém kontru 
skóroval i Dračka a šli jsme do vede-
ní. Posledních deset minut nás sou-
peř sportovně přehrával a tlačil nás, 
ale i se štěstím a výborným branká-
řem jsme spíše remízový zápas do-
kázali ukopat. Za výhru jsem velmi 
rád.“  (jaf) 

PROSTÌJOVSKO1. A tøída, sk.B

KRALICE SLAVÍ PRVNÍ VÍTÌZSTVÍ V SEZÓNÌ

PLUMLOV S PIVÍNEM PO BODU, PLUMLOV S PIVÍNEM PO BODU, 

MOSTKOVICE PØIVEZLY BODMOSTKOVICE PØIVEZLY BOD
4:3
 (2:0)

Branky: 6. Dostál, 31. Otava, 55. Na-
vrátil, 84. Vilímec – 56. a 59. Novák, 
67. Typner. Rozhodčí: Machala – 
Fuchs, Přenosil. Žluté karty: Uvízl 
– Hladký. Červená karta: 88. Čermák 
(H). Diváků: 90. 

Sestava Hané Prostějov: Lošťák – 
Jančiar(65. Sigmund), Ošlejšek, Čer-
mák (88. ČK), Trnavský – Hladký, 
Krupička, Dospiva, Novák – Gábor, 
Typner Trenér: Daniel Kolář.

Už v  6. minutě vyrobili hosté chybu 
v obraně a Dostál otevřel skóre zápasu 
– 1:0. Ve 14. minutě zahrával hostující 
Typner trestný kop a míč z hlavy Kru-

pičky šel těsně vedle domácí branky. 
O pět minut později se dostal do gólo-
vé šance hostující Gábor, ale také jeho 
střela těsně minula Prachařovu bran-
ku. Ve 31. minutě podnikli domácí po 
dlouhém nákopu brejk a Otava zvýšil 
na 2:0. Ještě ve 37. minutě vyrazil hos-
tující Lošťák míč po opakované střele 
domácích útočníků. V 55. minutě na-
výšili domácí Navrátilem na 3:0. Po 
této obdržené brance dostali Hanáci 
křídla a  během 11 minut vyrovnali. 
Nejprve nahrál Krupička v 56. minu-

tě Novákovi a  ten křížnou střelou ke 
vzdálenější tyči snížil na 3:1. O tři mi-
nuty později Gábor přihrál Novákovi 
a ten zblízka prostřelil Prachaře – 3:2. 
V 67. minutě za tlaku hostů skončila 
střela Typnera za zády Prachaře – 3:3. 
Na víc i přes velkou snahu se Hanáci 
už nezmohli a  v  84. minutě domácí 
Vilímec vstřelil čtvrtou branku do-
mácích. Stínem zápasu bylo zbyteč-
né vyloučení hostujícího Čermáka 
v  88. minutě za strčení do soupeře! 
A  tak Hanáci i  přes zlepšený výkon 

ve druhém poločase jedou z Haňovic 
s prázdnou. (ol, jaf )

Hodnocení trenéra Hané 
PV Daniela Koláře: 

„Opět jsme nezačali dobře. Hrát jsme 
začali až od stavu 0:2. Poté jsme byli 
o něco lepším týmem, a i když jsme in-
kasovali třetí gól, vytrvali jsme a rych-
le se nám podařilo srovnat. Za stavu 
3:3  jsme neproměnili další dvě šance, 
naopak po chybě inkasovali. Ze závě-
rečného tlaku se nám bohužel vyrovnat 
nepodařilo.“

PROSTĚJOV V 8. kole 1.B tř. sk. B Olomouckého KFS zamířili 
Hanáci do Haňovic. 

www.vecernikpv.cz



Síly byly rozloženy jasně už před 
úvodním výkopem opakovaného fi-
nále. Zatímco na střídačce Čechovic 
byste už jen těžko hledali místo, na 
straně Brodku u  Konice byl jen kouč 
František Vlach, který mohl další hrá-
če použít až v průběhu zápasu, kdy mu 
postupně přijížděli v důsledku pracov-
ních povinností.

Už jen kvůli počtu hráčů zvolil „konic-
ký“ Brodek jasnou taktiku, kterou bylo 
hrát v klidu odzadu a čekat na své šan-
ce. Daleko více na míči tak byli hráči 
Čechovic „B“ a snažili se hledat skuli-
ny v dobře fungující defenzivě. Poprvé 
se jim obraný val povedlo překonat 
po čtvrthodině, kdy se po sérii rohů 
dočkali po krásné akci. Pět minut před 
koncem poločasu navíc přidali pojist-
ku díky penaltě a zdálo, že bude hoto-
vo. Ještě v nastavení ale Brodek snížil 
z rohu a čekalo se drama. 
Na začátku druhé půle Čechovice spáli-
ly jednu šanci za druhou a zdálo se, že se 
jim to může vymstít. Pomohla jim však 
po hodině hry vlastní branka Brodku 
u  Konice, která znamenala definitivní 
uklidnění a  v  dalším průběhu zápasu 

se už i více než fotbal řešily ostřejší zá-
kroky na obou stranách. To už však na 
konečný výsledek nemohlo mít vliv.

V  úvodu to Brodek zkoušel ze dvou 
rohových kopů, ale větší nebezpečí 
nepřišlo. Poté už otěže převzali plejeři 
čechovického „béčka“. Naicler našel 
dlouhým míčem Běhala, ale ten hla-
vou minul branku. Následovala série 
hned pěti rohů v  řadě, kde ohrožení 
přišlo až z  toho posledního, ale Do-
koupil byl připraven. První branka 
přišla vzápětí, kdy se Kalvoda uvolnil 
po lajně a  naservíroval míč Lužovi 
před odkrytou branku – 0:1.  V dalších 
minutách pokračovala dominance Če-
chovic „B“ na míči, ale tu největší šanci 
spálil Brodek u Konice, kdy Koudelka 
minul míč po přihrávce pod sebe. Pak 
už se zase vyznamenal dvakrát brankář 
Dokoupil, který po jednom z  centrů 
dokonce míč dvakrát chytil obličejem. 
Ve 38. minutě přišla pro hosty penalta, 
kdy jeden z  beků zahrál rukou a  sudí 
po debatě s asistentem ukázal na pun-
tík. Míč si vzal kapitán Naicler a bez-
pečně proměnil – 0:2. Dvoubrankový 
trhák ale do poločasu nevydržel. Po 
ráně Blatnera dostal Brodek možnost 
rohu a  z  něj se trefil přesně kapitán 
Burget – 1:2.

Ve druhé půli se pokračovalo ve stej-
ném obrazu hry. Čechovice se snažily 
o pojistku, zatímco Brodek čekal na své 
šance. Po hodině hry ale přišlo pro pa-
pírově hostující výběr uklidnění, kdy si 
střílený míč do vápna srazil do protipo-
hybu brankáře Zemánek – 1:3. Bran-
ku mu ale jen těžko vyčítat. Brodek se 
snažil zápas nějak zvrátit, ale ani jeden 
z  bratrů Yaremů nepálil přesně. Na 
druhé straně se mezi střelce zase měl 
zapsat Starý, ale trestuhodně minul po 
přihrávce odkrytou branku. Čím více 
se blížil konec, tím víc to na hřišti spíše 
jiskřilo, než se hrálo. To ale i přes urči-
té bolesti vyhovovalo více Čechovicím, 
které měly náskok, a deset minut před 
koncem jej ještě stvrdil Dominik Šteigl, 
který se dostal k míči před brankářem 
Dokoupilem a  zakončil přesně – 1:4. 
Po konečném hvizdu se tak slavila ob-
hajoba čechovické rezervy. 

Z  hráčů vítězného celku bychom vy-
zvedli kapitána mužstva Jana Naiclera, 
který si vzadu počínal velmi jistě a diri-
goval hru před sebou. Navíc s přehle-
dem proměnil důležitý pokutový kop. 
Na opačné straně byl opět vidět střelec 
David Kolář, ale ani on se na své po-
měry do většího počtu šancí přes pev-
nou obranu nedostal. 

Nejen duelu, ale ani celé soutěži ne-
přálo počasí. Ani jeden ze tří poháro-
vých zápasů se neodehrál v původně 
plánovaném termínu, a  když už se 
zdálo, že je vše zažehnáno, tak se 
finále po poločase muselo ukončit. 
Na druhý pokus už ale počasí vyšlo 
fantasticky. 

Od úvodu byla poměrně poklidná, ale 
s  přibývajícími minutami to trošku 
jiskřilo. Nejprve tomu tak bylo i mezi 
diváky, což se ale brzy uklidnilo. Poté 
to pokračovalo i na hřišti, kde se řešily 
hlavně ostřejší zákroky. Přispěl k tomu 
i sudí, který mohl duel více uklidnit na-
místo volnějšího metru.

VÍCOV S kapitánskou páskou dovedl 
Jan Naicler (na snímku) svůj celek až 
k  obhajobě okresního poháru, což se 
podařilo poprvé některému z  celků 
od restartu soutěže. Bezprostředně 
po utkání tak byl pochopitelně rád, 
ale zároveň přiznal, že i  on toho má 
tak akorát. Kromě radosti cítil i úlevu, 
že se pohárové klání podařilo dohrát, 
protože v  letošním ročníku potřebo-
valy Čechovice na dva zápasy hned 
pět termínů! Co dál řekl v exkluzivním 
rozhovoru pro Večerník?

Jan FREHAR
 Převládá radost z  poháru nebo 

spíše úleva, že se pohár dohrál?
„Radost z poháru mám samozřejmě vel-
kou, ale je pravda, že už cítím i úlevu, že 
jsme soutěž konečně dohráli. My jsme to 
měli přeci jen hodně divoké, protože už 
s Plumlovem jsme řešili snad tři termíny 
a  finálové klání se taky hrálo nadvakrát, 
takže možná i ta úleva, že už to máme za 
sebou a můžeme se soustředit na okres, 
kde to zatím není podle představ.“

 Jaké bylo finále?
„Myslím si, že dost vypjaté a bylo to i na 
úkor fotbalové kvality. Především ve dru-
hé půli už se to zvrtlo do ostřejších zákro-
ků, přitom po poháru by byla spíše škoda, 
když by některý z hráčů nemohl o víken-
du nastoupit. Celkově bych pak řekl, že 
šancí bylo dost a  mohlo padnout i  více 

branek, ale musím pochválit brankáře 
hostů, který chytal výborně. Z naší strany 
ale dobrá hra a máme se od čeho odrazit.“

 Čím to, že se podařilo pohár ob-
hájit, ale v okresním přeboru to zatím 
tak nešlape?
„Já si myslím, že je to o větší motivaci do 
zápasu, protože zde jediná výhra zname-
ná, že postupujete dál a jste blíž poháru. 
V  sezóně je těch zápasů hodně a  někdy 
tak trošku žijeme v tom, že se to pak dá 
dohnat. Řekl bych, že nám asi termín 
v týdnu vyhovuje víc jak o víkendu, proto-
že se scházíme ve větším počtu.“

 Nepomohlo vám, že se napoprvé 
utkání nedohrálo? Tam to přeci jen 
vypadalo, že zápas až tak pod kontro-
lou nemáte?
„Myslím si, že bychom to zvládli otočit. Byli 
jsme na druhou půli velmi dobře nachysta-
ní, ale ten déšť byl neúnosný, na takovém 
hřišti by hrát nešlo. Určitě bylo ku prospě-
chu, že se to ještě přeložilo, ale stejně jsem 
přesvědčený, že bychom pohár získali.“ 

 Jak to vypadá s případným postu-
pem do krajského poháru? A proběh-
nou nějaké oslavy?
„Menší oslava proběhne v pátek po trénin-
ku. Zítra musí všichni do práce, takže to by 
nedávalo smysl, ale nebude to nic velkého, 
protože se musíme připravit na víkend, 
abychom opět bodovali. S krajským pohá-
rem to ještě budeme s vedením řešit, ale 
spíše to vidím tak, že se jej nezúčastníme.“

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

VÍCOV Tak se to 
nakonec podařilo. 
Úleva spadla nejen 
z fotbalistů, ale i ve-
dení Okresního 
fotbalového svazu 
Prostějov, že i  přes 
nástrahy nepříznivého počasí se letošní ročník poháru 
podařilo dohrát. V náhradním termínu finále, kdy úřední 
termín přerušila průtrž mračen, se opět po týdnu posta-
vila „béčko“ Čechovic, která titul obhajovala, proti pře-
kvapení z Brodku u Konice. Ve středečním odpoledni 20. 
září na skvěle připraveném hřišti ve Vícově to pak byla 
poměrně jasná záležitost a rezerva Čechovic může po 
výhře 4:1 slavit druhý triumf v řadě. Současně si pak tým 
vybojoval právo startu v krajské fázi tuzemského pohá-
ru. Jejich účast je však nemožná, takže se zřejmě budou 
moci na atraktivní boj těšit borci z konického Brodku.

„Projevilo se, že šířka kádru není úplně ideální, když se nám sečet-
la zranění. Musím ale poděkovat všem, kteří dorazili, někteří až na 
druhý poločas rovnou z práce, čehož si opravdu vážím. Chtěli jsme 
hrát v klidu odzadu, což jsme v prvním poločase plnili, ale dostali 
jsme dvě branky. Povedlo se ještě snížit před přestávkou. Ve druhé 
půli bylo ještě více vidět, že hrajeme čtvrtý zápas během deseti dní. 
Čechovice ukázaly kvalitu, že se na hřišti dokáží najít a vědí o sobě. 
To nám s tím, jak jsme měli sestavu polátanou, trošku scházelo. Mu-
sím ale všechny kluky pochválit, protože ukázali charakter.“  

„U mužstva jsem stále krátce, takže není ještě příliš co 
hodnotit. Je třeba říct, že u některých kluků je vidět, že 
větší fotbalová kvalita schází, ale snaží se a  plní, co na 
hřišti mají, takže určitě máme s čím i na čem pracovat. 
Myslím si, že jsme předvedli relativně dobré pasáže, kde 
jsme dominovali, ale na můj vkus tam bylo stále až moc 
chyb, kterých se musíme vyvarovat. Za pohár jsem sa-
mozřejmě rád, ale musím říct, že jsem k tomu přišel tak 
trochu jak slepý k houslím.“

 Foto: Jan Frehar
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Pohár OFS PROSTĚJOV - FINÁLE
Jiskra Brodek u Konice 1:4 

Brodek u Konice v náhradním termínu nestačil

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

1 : 4 
( 1 : 2 )

ÈECHOVICEBRODEK U K.

Žluté karty: 52. Luža, 82. NaiclerRohové kopy: 12Rozhodčí: Winkler – Kopecký, Horák Diváků: 102

Branka: 45.(+1) Burget

Střely na branku: 4

Rohové kopy: 4 Žluté karty: 74. Y. Yarema, 82. I. Yarema
Střídání: : Y. Yarema, I. Yarema, J. Koudelka

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 8

Branky: 16. Luža, 39. Naicler z penalty,
 60. Š. Zemánek (vlastní), 80. Šteigl

Střely mimo branku: 6

Střídali: Motl, Halouzka, Koláček, Okleštěk, Cetkovský, Hanák, Doseděl

klikni na
www.vecernikpv.cz

pro Večerník
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prozradil receptprozradil recept
na obhajobu na obhajobu 
kapitán rezervy Èechovic Jan Naicler

Foto: Jan Frehar



V prvním poločase se diváky velice sluš-
ně zaplněné hlediště bavilo oboustranně 
ofenzivním, zajímavě pohledným i  cel-
kově vyrovnaným duelem, kde se šance 
střídaly na tu či onu stranu. V 6. minutě 
po rohu držovického kapitána Hoduláka 
hlavičkoval Koutný k pravé tyči a bránící 
Vybíral hlavou odvrátil pravděpodob-
ný gól. Vrahovičtí odpověděli o chvilku 
později tvrdou ranou Brosse pod břevno 
dobře vyraženou Pokorným. Zanedlou-
ho dostal Furmanets pěkný balón za 
obranu, ale nájezd mu výborně zmařil 
Vik. Načež v 17. šel Kalandřík z levé stra-
ny sám na bránu, kličkou obešel i Pokor-
ného a zakončení do prázdné kasy sklu-
zem vykopl hrající trenér Šťastný.
Během této pasáže domácí přece jen zís-
kávali určitou převahu, leč neujalo se ně-
kolik jejich střel (Bross, Bukovec, Matula, 
Kalandřík) a Brossovu slaběji zakonče-
nou tutovku zblízka ve 23. minutě vy-
chytal Pokorný. Závěr úvodní poloviny 
následně patřil aktivitu zvyšujícím hos-
tům. Ve 37. Furmanets přiťukl ve vápně 
Hodulákovi, jenž levačkou vypálil vyso-
ko nad. Vzápětí Móri uklidil odražený 
míč utaženou přízemní ranou zpoza šest-
náctky přesně k levé tyčce, borci Držovic 
se radovali z gólu, už se chystala následná 
rozehrávka ze středu hřiště. Pomezní 
sudí si však zavolal hlavního rozhodčího, 
dlouho s ním něco řešil a na jeho popud 
byla trefa odvolána kvůli ofsajdu.
Plejeři v  bílých dresech logicky cítili 

křivdu, neboť údajného přestupku si 
nikdo kromě arbitra u  lajny nevšiml. 
Naštvání s protesty naštěstí nepřerostly 
v  nic horšího a  vzrušenou atmosféru 
potom uklidnila přestávka s  losováním 
nesmírně bohaté tomboly plné různých 
cen. Málem je organizátoři všechny ani 
nestihli rozdat do zahájení druhé polovi-
ny. Tu o něco lépe odstartoval tým Vra-
hovic, nicméně přímý kop Brosse z dálky 
v 51. vyboxoval Pokorný a bomba jedno-
ho jeho parťáka po závaru letěla Pánubo-
hu do hodně vysokých oken. Od toho 
momentu převzaly taktovku Držovice.
Vik dokázal krýt placírku Vymazala 
z levé strany k bližší tyči i vyrazit dělov-
ku Zabloudila ze dvaceti metrů k tyčce 
pravé, ale v  62. minutě už kapituloval. 
Z náporu se mičuda ve velkém čtverci 
vykulila k  volnému Zabloudilovi, jenž 
podél Vika chladnokrevně zamířil do le-
vého spodního rohu jeho svatyně – 0:1. 
Soupeř v tmavě modrém brzy reagoval 
rychlou akcí, kterou finalizoval Kalandřík 
projektilem metr mimo pravé šibeni-
ce. V  74. neměl Pokorný žádné potíže 
s trestňákem Matuly a jak přibýval zápa-
sový čas, přecházela domácí snaha o zá-
chranu výsledku v jalovou křeč.
Naopak hosté podnikali (zejména v po-
slední desetiminutovce) četné brejky do 
otevřené defenzivy, ovšem agilní Hodu-
lák neproměnil hned tři velké příležitosti. 
Nejdřív místo zakončení ještě uvolňoval 
lépe postaveného spoluhráče a  obrana 
přihrávku zblokovala, pak zleva v ostrém 
úhlu lobem přehodil s  Vikem i  bránu, 
vzápětí poslal sólo z pravé strany do bližší 
tyče. Na opačné straně vznikla jediná 
možnost k  vyrovnání až v  89. minutě, 
kdy Kalandřík přeloboval Pokorného 

a  Šťastný už podruhé během střetnutí 
odvrátil z  opuštěné kasy, tentokrát hla-
vou. Tím byl osud mače definitivně zpe-

četěn. A výsledek nezvýšil ani v 93. Fur-
manets, neboť další loženku z rychlého 
protiútoku poslal vedle.

8. KOLO II. TŘÍDY PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

1:2 
(0:1)

Určice „B“
Smržice

Branky: 89. Vodák – 43. Štercl, 66. Vi-
tásek. Rozhodčí: Pitner – Hýbl, Při-
kryl. Žluté karty: 23. Menšík, 58. Šnaj-
dr, 73. Kouřil – 92. Studený. Červená 
karta: 28. Kimmel (S). Diváci: 89.
Sestava Určic „B“: Pospíšil – Ježek, 
Grulich, P. Mlčoch, Hudský – Paul, 
Menšík, Zapletal, Krajíček – Vodák, 
Kouřil. Střídali: Rotschedl, M. Ml-
čoch, Šnajdr, Hanzelka. Trenér: Karel 
Vlach.
Sestava Smržic: Tomiga – Fink, Kimel, 
Richter, Vitásek, Kotlár, Janura, Kotlár, 
Štercl, Daniel, M. Verner. Střídali: 
Hangurbadžo, Kobliha, Studený, Šmí-
da, Dostál. Trenér: Josef Spanilý.

Pohledem trenérů:
Karel Vlach – Určice „B“: „Potřebova-
li jsme doma vyhrát, měli jsme předtím 
sérii tří porážek. Soupeř hrál od dvacá-
té minuty v deseti. To nám paradoxně 
ublížilo, protože obsadil šestnáctku, 
bylo těžké se dostávat do šancí. V prv-
ním poločase měl soupeř jednu šanci, 
kterou dokázal využít. My asi tak čtyři, 
které jsme naopak neproměnili. Ve dru-
hé půli byl obraz hry stejný, od nás ako-
rát byla ještě větší iniciativa. Z jednoho 
protiútoku došlo ale na přehození na-
šeho brankáře a gól do prázdné brány. 
Nemohli jsme tu konzervu v  podobě 
soupeřovy obrany otevřít, až v  samém 
závěru snížil Vodák. To už ale bylo poz-
dě. V zápase pro nás nebyla odpískaná 
jasná penalta. Nechápu proč.“
Jiří Přikryl – Smržice:
Hodnocené trenéra se Večerníku nepo-
dařilo získat.

2:2 
(2:2) pk 4:3

Čechovice „B“
Kralice na Hané „B“

Branky: 4. P. Šteigl, 6. Naicler – 14. 

Lichnovský, 27. O. Petržela. Rozhodčí: 
Vrážel – Klimeš, Uličný. Žluté karty: 44. 
Běhal. Diváci: 40.
Sestava Čechovic „B“: Chapčák – 
Naicler, Běhal, Svoboda, Smolka, Starý, 
Šteigl, Klimeš, Doseděl, Okleštěk, Po-
spíšil. Střídali: Obručník, Bilík, Zhří-
val, Šťastný, Cetkovský. Trenér: Josef 
Šteigl.
Sestava Kralic na Hané „B“: Dokou-
pil – Spáčil, Kovařík, Dvořák, Bluma 
– Zapletal, Kawij, Růžička, O. Petržela 
– Lichnovský, Malík. Střídali: Korhoň, 
Němčík, Přidálek. Trenér: Radim Mi-
ler.

Pohledem trenérů:
Josef Šteigl – Čechovice „B“: „Spoko-
jenost tu je. Kluci za týden udělali velký 
krok ke zlepšení. Je ale stále třeba na 
čem pracovat. A bude třeba hodně tré-
ninků. Například ve druhém poločase 
nejsme vůbec schopni dát gól, trápí nás 
proměňování šancí.“
Radim Miler – Kralice na Hané „B“:
„Na to, že máme v týmu pět brankářů, 
tak jsme neměli do brány koho dát: 
čtyři zranění a jedna neodkladná práce. 
A tak jsme do brány postavili u ‚Áčka‘ 
Répala, který občas zaskočí, a jeho tým 
znovu vyhrál. V ‚Béčku‘ naopak zachy-
tal Radim Dokoupil. Byl zraněný a hrát 
nemohl, vypomohl tedy v bráně. A na-
konec to nebylo tak špatné rozhodnutí. 
Něco pochytal, i když ho limitoval nata-
žený sval. Pokud jde o hru, Čechovice 
nás zaskočily aktivitou. Než jsme se roz-
koukali, bylo to 0:2. Hru jsme ale doká-
zali vyrovnat. Šance pak byly na obou 
stranách, my měli dvě tutovky, které 
Lichnovský s Kawijem neproměnili. Ve 
druhé půli už se to dohrávalo. V penal-
tách byly šťastnější Čechovice, za nás 
je chytal Dvořák. Chytil dvě, nicméně 
některé naše opory, v čele s Růžičkou, 
nedaly. A tak bod navíc získaly Čecho-
vice.“

6:0 
(2:0)

Konice „B“
Plumlov „B“

Branky: 7. a 61. Franc, 4. Cetkovský, 
54. Ryp, 79. Kovář, 85. Rus. Rozhodčí: 
Franc – P. Krása, Mynařík. Bez žlutých 
karet. Diváci: 75.
Sestava Konice „B“: L. Zatloukal – 
Růžička, Rus, O. Cetkovský, D. Mrňka 
– P. Mrňka, Gottwald, Paš, Franc – L. 
Ryp, J. Cetkovský. Střídali: Studený, F. 
Bílý, Kubín, Kořenovský, Kovář, Antl, 
Vévoda. Trenér: Jiří Ryp.
Sestava Plumlova „B“: Grepl – Kiš-
ka, Čarný, Ševcůj, Bontempo – Surma, 
Nevrla, Mynařík, Hulka – Křupka, 
Křesala. Střídali: Pírek, Moučka, Lin-
ney, Kšenzulák. Hrající trenér: Ladislav 
Ševcůj.

Pohledem trenérů:
Jiří Ryp – Konice „B“: „Vstřelili jsme 
rychle dva góly. Celý zápas jsme měli i 
díky tomu pod kontrolou. Soupeř při-
jel ve slabší sestavě, souběžně mu hrál 
„A“ tým. Každopádně to byl podle mě 
zápas spíš mírnějšího tempa. Rád bych 
poděkoval hráčům za výkon. Hráli jsme 
to, co jsme chtěli.“
Ladislav Ševcůj – Plumlov „B“: „Plán 
byl co nejdéle držet bezbrankovou re-
mízu. A potom udeřit z  brejku. V  10. 
minutě už jsme ale prohrávali 0:2. Náš 
mančaft o té síle, jakou měl, s tím nebyl 
schopný nic udělat. Je to trvalý pro-
blém, že když se sejdou zápasy ‚áčka‘ a 
‚béčka‘, tak někteří hráči ‚B‘ týmu jdou 
k  prvnímu týmu na lavičku. Sestava i 
proto byla na tohoto soupeře prostě 
slabá.“

7:3 
(4:0)

Nezamyslice
Brodek u Konice

Branky: 14. a 34. Frgál, 17. a 47. Pleva, 
5. a 88. Rudyk, 72. Přikryl – 60. Kolář, 
78. Kushnir, 80. Yarema. Rozhodčí: 

Protivánek – Mik, Liška. Bez žlutých 
karet. Diváci: 160.
Sestava Nezamyslic: Král – Machálek, 
Oulehla, Hájek, Havlíček – Přikryl, 
Frgál, Stejkora, Pleva, Špička – Rudyk. 
Střídali: Svoboda, Dvořák, Musil, Otá-
hal. Trenér: Marek Pavelka.
Sestava Brodku u Konice: Dokoupil 
– Blatner, Burget, Zemánek, Možný 
– Yarema, P. Koudelka, Z. Koudelka, 
Kushnir – Kolář, Kschwend. Střídali: 
Yarema, Švancara, Shmulyha, J. Kou-
delka, Grepl, Vičar. Hrající trenér: 
Radim Vičar.

Pohledem trenérů:
Jaroslav Pavelka – Nezamyslice: „Tra-
dičně byl z  naší strany první poločas 
celkem dobrý, vedli jsme 4:0. Měli jsme 
i další šance, které jsme bohužel nepro-
měnili. Druhý poločas hráči naopak od-
flákli. Stalo se nám to v poslední době 
už několikrát, nevím, čím to je. Ale stává 
se to pravidelně. Přitom zápasy může-
me vyhrávat a dohrávat i v klidu.“
František Vlach – Brodek u Konice: 
„Je to pořád stejná písnička… Hraje-
me teď hodně zápasů a provázejí nás 
zranění. Takže utkání sice odehrajeme, 
chybí nám ale kvalita. Nastupují pak za 
nás kluci mezi 16 a 19 lety. Jsou to mladí 
kluci a potřebují ještě čas. V zápase byly 
Nezamyslice lepší, běhavější. My jsme 
dostali za 15 minut tři góly a nepodr-
žel nás moc ani brankář. V pauze jsme 
si řekli, že to nezabalíme. Snížili jsme 
aspoň dvěma brankami, pak skóre ještě 
jednou upravili. Navíc se nám v  první 
půli zranil brankář, musel tedy utkání 
dochytat hráč. Jakmile bohužel nedáme 
první gól, je to s námi špatné.“

1:2 
(0:2)

Otaslavice „B“
Kostelec na Hané „B“

Branky: 80. Smékal – 8. Vymazal, 27. 
Holoubek. Rozhodčí: Kaštyl – Pro-

cházka, Motal. Žluté karty: 23. Tkáč, 
29. Šatný – 15. Piňos, 40. Zatloukal. Di-
váci: 65.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Valenta, 
Šatný, Smékal, Sokele – Drábek, Tkáč, 
Kupka, L. Kaláb, Urbánek – Rieger. 
Střídali: Pospíšil, Kolařík, Gottwald, 
Skalický, Rozsypal. Trenér: Pavel Ska-
lický. 
Sestava Kostelce na Hané „B“: Drčka 
– Tichý, Kankovský, Piňos, Juračka – R. 
Doležel, Holoubek, A. Grulich, Zatlou-
kal – Kastner, Vymazal. Střídali: Tinka, 
Lužný, Výmola, Kintr, Pírek, Pavliček, 
Světlík. Hrající trenér: David Pírek.

Pohledem trenérů:
Pavel Skalický – Otaslavice „B“: „Vě-
děli jsme, že nás čeká nejsilnější možný 
soupeř, který zatím míří za postupem. 
Uzpůsobili jsme taktiku tomu, že se bu-
deme snažit hrát z bloku a čekat na své 
šance. Je třeba sportovně uznat, že Kos-
telec měl daleko více ze hry a snažil se 
nás otevřít. Měl jsem obavy, co s námi 
udělá první branka, která přišla brzy, ale 
drželi jsme se i nadále. Do půle soupeř 
přidal ještě jednu a my jsme si řekli, že 
to ještě zkusíme zlomit. Stav jsme drželi 
dlouho a povedlo se nám i snížit, kde 
soupeř znervózněl. Na vyrovnání jsme 
už ale nedosáhli.“ 
David Pírek – Kostelec na Hané „B“:
„Hráli jsme proti kvalitnímu týmu, který 
byl na nás nachystaný. Hrál z obranného 
bloku na brejky, a to nám dělalo celkem 
problém. My jsme naopak hráli profe-
sorsky, což se mi nelíbilo. Dali jsme dvě 
branky, jednu z nich ze standardky. Po-
kud bychom jich dali víc, a šance jsme 
na to měli, tak bychom měli potom větší 
klid na kopačkách. Do druhého polo-
času jsem každopádně udělal několik 
změn. Nevedly ale k extra zlepšení. Na-
opak jsme některé herní situace řešili 
zbrkle. Soupeř navíc dal kontaktní gól, 
náskok už jsme ale udrželi. Tři body se 

počítají, ustáli jsme to, ale herně to z naší 
strany bylo horší. Můžeme být rádi, že 
jsme vyhráli. Čest soupeři, který byl na 
nás nachystaný a hrál sympatický fotbal.“

0:1 
(0:0)

Němčice nad Hanou
Dobromilice

Branka: 54. Fialka. Rozhodčí: Heger – 
Chladil, Vavřín. Žluté karty: 41. Petr Dr-
žálek – 39. Ryška, 43. Zapletal. Diváci: 63.
Sestava Němčic nad Hanou: Kopřiva 
– Korčák, Frýda, O. Tomek, Řezáč – 
Vlach, Petr Držálek, Prokop Držálek, 
Hutera – Handl, Hrabal. Střídali: Š. 
Tomek, Štětina, Zaoral, Hrušák, Navrá-
til, Mai, Zounar. Trenér: Pavel Voráč.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Ryš-
ka, Václavík, Kubíček, Nosek – Zapletal, 
Šoc, D. Selucký, Prokop – Fialka, Neděla. 
Střídali: Mikulášek, M. Selucký, Čureja, 
Oškera, Dunka. Trenér: Vít Hochman.

Pohledem trenérů:
Pavel Voráč – Němčice nad Hanou:
„Zápas jsme prohráli, z  toho jsem 
smutný. Byl to zápas, který jsme chtěli 
určitě vyhrát. Setkaly se v něm dva po-
slední týmy a bylo to vidět. Utkání bylo 
ubojované, bylo v něm málo fotbalové 
krásy. Od začátku v něm na naší straně 
mělo hrát čtyři až pět dorostenců. Ne-
přišli ani ti. V zápase jsme nedali gól, i 
když šance byly. Soupeři se povedlo 
jedno pěkné prohození do vápna a bylo 
hotovo. Ke konci už to bylo bezzubé.“
Libor Nosek – Dobromilice: „Bylo 
zřejmé, že se potkaly dva nejslabší 
týmy. Zápas tomu odpovídal. Paradox-
ně v utkáních, v nichž jsme dostali třeba 
i příděl, jsme odehráli části nebo i celé 
zápasy lépe než teď v neděli. Podle mě 
tentokrát vyhrál šťastnější, ne výraz-
ně lepší tým. Měli jsme možná o něco 
málo více šancí, ve druhé půlce nás zas 
podržel brankář. Je to snad pro nás od-
razový můstek a větší motivace do dal-
ších zápasů.“ (sob)
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NA 9. KOLO

aneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

David MÚDRÝ – TJ Sokol Vrahovice:
 – „Úvodních dvacet minut jsme byli hodně lepší, měli šance, a kdybychom 
vedli, tak se zápas mohl vyvíjet úplně jinak. Místo toho se všechno začalo lámat 
na konci prvního poločasu, kdy jsme přestali hrát a šance měl naopak soupeř, 
nás několikrát zachránil brankář nebo náhoda. Druhá polovina pak byla z naší 
strany taková křeč. Nepodrželi jsme balón vepředu, místo kombinace po zemi 
nakopávali nesmyslně míče vrchem a vyvrcholením všeho byl gól hostů, kteří 
z několika svých příležitostí jednu proměnili. Proto jsme prohráli, musíme začít 
u sebe, náš výkon celkově nebyl dobrý. Ale jinak měl zápas hlavně do přestávky 
kvalitu, porážku musíme hodit za hlavu a jít dál.“

„Za nás určitě spokojenost, z naší strany to byl odmakaný zápas. Měli jsme ho 
správně vyhrát 2:0, protože nám rozhodčí po chybě pomezního neuznali jeden 
regulérní gól. Ale to nakonec nevadí. Soupeře jsme do žádných velkých šancí 
nepouštěli, sami jsme měli vyložené možnosti minimálně tři a jednu z nich využili. 
Můžeme být spokojení, hrál se myslím dobrý fotbal a přišlo se podívat docela 
hodně lidí. Navíc odvážíme tři body, tím jsme potvrdili vydařený začátek sezóny, 
máme to pěkně rozjeté. Sedí nám sestava, točíme docela hodně hráčů. A zatím 
jsme pouze jednou prohráli, takže chceme stejně dobře i pokračovat dál.“

Pozápasové hodnocení trenérù

Branka: 62. Zabloudil.

Diváci:1100 (0:0)

VRAHOVICE
II. tøída

  Foto: Marek Sonnevend
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Vyrovnaný mač rozhodl jediný gól,
i když hosté dali dva…
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MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Hosté šli do odvety ve stejné základní 
sestavě, která zvládla úvodní vzájemný 
mač doma 5:2. Tedy kapitán Martin 

Müller, Petr Zemánek, Jan Šlézar, 
Jan Pavelka, Lukáš Pírek a  Tomáš 
Roba – co jméno, to výborný plejer. 
Jako střídající byl navíc připraven 
Tomáš Jorda, zároveň nejbouř-
livější fanoušek moravské party 

s hlučným bubnem. Kromě toho za 
Sokolem I přicestovalo i na deset dal-
ších příznivců, kteří svůj mančaft po-
vzbuzovali ze všech sil.

„Domácí fandové vytvářeli opravdu 
pekelnou atmosféru, byl to hrozný 
randál a  pro naše mnohem méně 
početné fanoušky tak nebylo jedno-
duché se je snažit překřičet. Přesto 
dělali maximum a  my jim chceme 

z celého srdce poděkovat za vynika-
jící podporu. Moc nám pomohla,“ 
povídal Večerníku v  nastalé euforii 
krátce po úspěšném skončení dra-

matické bitvy prostějovský kouč Ri-
chard Beneš.
Šichta to byla přetěžká, přesně 
podle očekávání. „Věděli jsme, že 
to v Holicích bude strašně náročné. 
A  taky bylo. Od začátku šlo o  ne-
smírně vyrovnaný zápas, který zase 
rozhodovaly těsné koncovky každé-
ho jednotlivého utkání. Soupeř měl 
v úvodu trošku navrch, vedl ještě 3:2. 
Ale potom kluci neskutečně zabrali 

a  vynikajícím závěrem obrátili prů-
běh střetnutí definitivně v  náš pro-
spěch,“ popisoval Beneš, jenž měl 
v očích slzy štěstí.
A  vůbec se za ně nestyděl, právě 
naopak. Vždyť to byl právě a přede-
vším on, kdo už několik dekád dělal 
maximum možného pro naplnění 
životního snu. Pro letošní sezónu 
se povedlo dát dohromady (po 
rozličných peripetiích) natolik 
kvalitní i soudržný kolektiv, kte-
rý prošel celým prvoligovým 
ročníkem s jedinou porážkou na 
kontě a  v  extrémně vypjatém fi-
nále dokázal přemoci tuze silné 
a talentované holické mladíky.
„Chci velice poděkovat všem hrá-
čům, co se na historickém úspěchu 
nohejbalu v  Prostějově podíleli. 
V rozhodujícím utkání fantasticky 
hráli i bojovali, proto jej společně 
zvládli jako jeden ohromně sou-
držný tým. Kluci zaslouží absolu-
torium, stejně jako fanoušci v čele 
s  Jordym. Teď si tu obrovskou ra-
dost pořádně užijeme,“ říkal jindy 
spíš zdrženlivý Beneš, jehož slova 
do telefonu skoro nebylo slyšet 
přes hurónské skandování roz-
dováděných svěřenců: „Extra-
ligový, extraligový, Prostějov je 
extraligový!“
Cesta domů z východních Čech byla 
pro mohutně slavící hanáckou es-
kadru skutečně dlouhá, ovšem taky 
ukrutně euforická a naplněná obřím 
štěstím...
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NOHEJBALISTÉ TO DOKÁZALI 
Druhý duel prvoligového fi nále v Holicích otočili 

z 2:3 na 5:3 a mohli propadnout bouřlivým oslavám
HOLICE,  PROSTĚ JOV 

Dlouholetý sen nohejbalistů TJ 
Sokol I Prostějov v čele s jejich 
věrným trenérem Richardem 
Benešem o  historickém prů-
niku do extraligy došel svého 
naplnění! Postupovou slast 
Hanáci prožili v sobotním pod-
večeru na kurtu TJ Sokol Holice, 
kde vyhráli druhý zápas finále 
1. ligy družstev mužů ČR 2023 
poměrem 5:3 a tím celou sérii 
2:0 na utkání. Čímž si zajistili 
přímou účast v příštím ročníku 
elitní české soutěže, zatímco 
poražený soupeř jde do baráže.

– JSOU V EXTRALIZE!

VRAHOVICE Velice jistý vý-
kon předvedl brankář hostu-
jícího mužstva David Pokorný 
(na snímku) v sobotním šlágru 
okresního přeboru na vraho-
vickém pažitu. Zlikvidoval řadu 
střel včetně dvou hodně těž-
kých, a když ho domácí přece jen 
dvakrát překonali, pokaždé ho 
zastoupil obranným zákrokem 
parťák Viktor Šťastný. Gólman dr-
žovických fotbalistů tak vychytal 
čisté konto a po vítězném střet-
nutí jej mohl uvolněně hodnotit.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Jaký to byl duel z vašeho pohle-

du?
„Chtěl jsem si naplno užít sobotu 
a  povedlo se to krásně. Pocházím 
odtud z  Vrahovic, vykopal jsem se 
tady a zdejší derby mě vždycky moc 
baví. Byl to dost vyrovnaný a pěkný 
zápas, akce se střídaly na obou stra-
nách. Ale myslím, že šancí jsme měli 
o  něco víc my, nakonec je z  toho 
naše těsná výhra o gól. Za mě super.“

Souhlasíte, že prestižní derby 
mělo dobrou úroveň?
„Určitě. Hlavně první poločas měl 
herní kvalitu, ve druhém jsme dali 
vedoucí branku a  pak často chodili 
rychlými protiútoky do otevřené 
obrany. Škoda že kluci nepřidali 
aspoň druhý gól, závěr potom ne-
musel být tolik nervózní. Ale i  tak 
máme vítězství, což je hlavní. Soupeř 
docela často střílel a  s  přibývajícím 
časem čím dál víc nakopával dlouhé 
balóny, ale naše obrana hrála skvěle, 
všechno jsme ustáli. Jako odměnu 
máme tři vybojované body.“

Máte radost i z vychytané nuly?
„To mám, dneska to však byla zá-
sluha celého mužstva, týmový 
výkon. Musím ale zároveň říct, že 

Vrahovicím chyběli někteří kádři, 
třeba Honza Studený nebo Honza 
Dvořák. Tedy špičkoví fotbalisti, 
se kterými jsem tu vyrůstal. Proti 
nim v  domácí sestavě bychom to 
rozhodně měli ještě těžší. Každo-
pádně mám druhou nulu v letošní 
sezóně, každá potěší.“

Co říkáte na výborně rozjetý 
ročník vašeho mančaftu?
„Sice jsme vysoko prohráli hned 
první zápas, ale od té doby jede-
me a  vítězíme, i  když někdy těs-
ně s  trochou štěstí. Přesto máme 
sezónu parádně nastartovanou, 
teď jsme to navíc zvládli bez dvou 
opor na dovolené. Teď jdeme dál, 
chceme být v  okresním přeboru 
zase co nejvýš.“

ŠAMPION KOLA
FC DOBROMILICE

PLUMLOV „B“

NÁVRAT K VYROVNANOSTI

KAREL VLACH

::33 55
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pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Člen oddílu Univerzita Brno 
v  dramatickém finiši těsně porazil 
Ondřeje Kopeckého z Dukly Praha. 
Zlatý vítěz dosáhl za nádherného 
letního počasí průměrného času 
14,47 sekundy, stříbrný běžec 

za ním zaostal na druhé pozici 
o  pouhé dvě setiny. Bronz přitom 
bral prostějovský odchovanec Jiří 
Odvářka (nyní AK Olomouc) za 
14,75.
Ceny nejlepším překážkářům předá-
val exkluzivní host celé akce, kterým 
nebyl nikdo jiný než bývalý vynikají-
cí desetibojař Roman Šebrle. Olym-
pijský vítěz 2004, mistr světa 2007, 
dvojnásobný evropský šampion 
2002 a  2006 a  někdejší světový re-
kordman se navíc tradičně zvěčnil na 

společné fotografii se všemi účastní-
ky sprintu přes vysoké plůtky.
V  hodu oštěpem konaném jako 34. 
ročník Memoriálu Eduarda Rozbořila 
se mezi ženami zaskvěla Petra Sičako-
vá ze Škody Plzeň, když na školním 
stadionku RG a ZŠ Otto Wichterleho 
Prostějov dosáhla velmi kvalitního vý-
konu 54,86 metru. Naopak v mužské 
kategorii oštěpařů víc než úroveň klání 
zaujala jeho vyrovnanost, neboť vítěz-
ný Ondřej Bartoň (Uherské Hradiště) 
porazil druhého Jana Výšku (Plzeň) 
rozdílem pouhých třinácti centimetrů. 
Nový premiant hodil 66,82 metru.

Disciplínám dospělých předcháze-
ly oblíbené závody dětí věkových 
kategorií přípravek v  hodu míč-
kem, ve skoku do dálky a v běhu na 
60 metrů. Spousta holek i  kluků jak 
z prostějovského regionu, tak z blízké-
ho i vzdálenějšího okolí nadšeně zápo-
lila o co nejlepší výkony a také drobné 
ceny. Velkou odměnou i hodnotným 
úlovkem přitom samozřejmě byl rov-
něž autogram Romana Šebrleho či 
přímo společná fotka s  žijící českou 
legendou královny sportů.

Zraněný rekordman Svoboda tentokrát nestartoval, 
nejlepší výkon mítinku předvedla oštěpařka Sičaková

PROSTĚJOV Sedmasedmdesátý ročník Velké ceny města 
Prostějova 2023 v atletice tentokrát přišel o svou pravidelně star-
tující i vítězící největší hvězdu hlavního závodu. Devítinásobného 
triumfátora hanáckého mítinku s  obrovskou tradicí Petra 
Svobodu nepustily na start letošního běhu na 110 metrů pře-
kážek mužů vleklé zdravotní problémy, čehož k prvenství využil 
Vilém Stráský.

1. Stráský (Univerzita Brno) 14,47 sec, 2. Kopec-
ký (Dukla Praha) 14,49, 3. Odvářka (AK Olo-
mouc) 14,75, 4. Vojtek (SSK Vítkovice) 15,34, 
5. Pokorný (AK Olomouc) 15,55, 6. Pospíšil 
(AK Olomouc) 15,88

1. Bartoň (Slovácká Slavia Uherské Hradiště) 
66,82 m, 2. Výška (Škoda Plzeň) 66,69, 3. Sokola 
(AK Kroměříž) 62,05

1. Sičaková (Škoda Plzeň) 54,86 m, 2. Luzarová 
(SSK Vítkovice) 23,78, 3. Zotyková (SSK Vítko-
vice) 19,84

60 metrù
Chlapci – ročník 2012: 1. Kučera (Vítkovi-
ce) 10,21 sec, 2. J. Bednář (Prostějov) 11,31, 3. 
Kaláb (AK Prostějov) 11,89. Ročník 2013: 1. 
A. Mládek (Prostějov) 10,13. Ročník 2014: 1. 
O. Bednář (Prostějov) 11,33. Ročník 2017: 1. 
M. Mládek (Prostějov) 13,03. Ročník 2020: 1. 
Hromčík (Brno) 18,74.

Dívky – ročník 2012: 1. Utěšená (Olomouc) 
9,33 sec, 2. Weinhöferová (Blansko) 9,65, 3. 
Studená (Prostějov) 9,84. Ročník 2013: 1. 
Korsová (AK Prostějov) 10,26, 2. N. Richter 
(AK Prostějov) 10,33, 3. Novaková (Prostějov) 
10,54. Ročník 2014: 1. Bořilová (Prostějov) 
10,53. Ročník 2015: 1. I. Richter (AK Prostě-
jov) 10,82. Ročník 2017: 1. Martináková (Pro-
stějov) 12,40. Ročník 2020: 1. Lednická (Pros-
tějov) 20,07

Dálka
Chlapci – ročník 2012: 1. Kučera (Vítkovice) 
335 cm, 2. J. Bednář (Prostějov) 277, 3. Kaláb 
(AK Prostějov) 230. Ročník 2013: 1. A. Mlá-
dek (Prostějov) 353. Ročník 2014: 1. O. Bed-
nář (Prostějov) 305. Ročník 2017: 1. M. Mlá-
dek (Prostějov) 220. Ročník 2020: 1. Hromčík 
(Brno) 100
Dívky – ročník 2012: 1. Utěšená (Olomouc) 
427 cm, 2. Špačková (AK Prostějov) 383, 3. Švá-
benská (Brno) 363. Ročník 2013: 1. Korsová 
(AK Prostějov) 354, 2. N. Richter (AK Prostě-

jov) 350, 3. Novaková (Prostějov) 340. Roč-
ník 2014: 1. Bořilová (Prostějov) 323. Ročník 
2015: 1. I. Richter (AK Prostějov) 342. Ročník 
2017: 1. Martináková (Prostějov) 240

Hod míèkem
Chlapci – ročník 2012: 1. Kučera (Vítkovi-
ce) 35,80 m, 2. Kaláb (AK Prostějov) 23,60, 3. 
J. Bednář (Prostějov) 23,50. Ročník 2013: 1. 
A. Mládek (Prostějov) 37,90. Ročník 2014: 1. 
O. Bednář (Prostějov) 26,50. Ročník 2017: 1. 
M. Mládek (Prostějov) 23,30. Ročník 2020: 1. 
Hromčík (Brno) 2,30
Dívky – ročník 2012: 1. Weinhöferová (Blan-
sko) 30,60 m, 2. Špačková (AK Prostějov) 30,00, 
3. Utěšená (Olomouc) 26,20. Ročník 2013: 1. 
N. Richter (AK Prostějov) 33,30, 2. Novaková 
(Prostějov) 24,50, 3. Korsová (AK Prostějov) 
17,20. Ročník 2014: 1. Bořilová (Prostějov) 
25,70. Ročník 2015: 1. I. Richter (AK Prostě-
jov) 16,50. Ročník 2017: 1. Martináková (Pro-
stějov) 10,20

VÝSLEDKY VELKÉ CENY MÌSTA PROSTÌJOVA 2023 V ATLETICE

  Foto: Michal Esterka

  Foto: Michal Esterka

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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KROMĚŘÍŽ, PROSTĚJOV Další 
radostné události přináší vrcholící let-
ní sezóna 2023 do tábora oddílu Lu-
kostřelba Prostějov. Ve středu 13. září 
byly definitivně zkolaudovány staveb-
ní úpravy na jeho vylepšené střelnici, 
kromě toho dosáhli hanáčtí závodníci 
i nových cenných úspěchů.
Tím aktuálně nejzářivějším je triumf 
mužů v 1. lize družstev ČR 2023! „Na 
posledním finálovém kole soutěže 
v Kroměříži sice chyběl Michael Roba, 
ale výborně ho zastoupil zlepšující se 
Jan Čalkovský. Společně s  Michalem 
Hlahůlkem, Josefem Křesalou a  Ka-
milem Kovářem tak skončili druzí 
v kvalifikaci, čímž si už před závěreč-
nou eliminací zajistili konečné první 
místo,“ radovala se předsedkyně prostě-
jovského klubu Magda Robová.
Lukostřelkyně z  Hané navíc v  nejvyšší 
týmové soutěži tuzemska vybojovaly 
bronz. „V Kroměříži naše holky nastou-
pily v  sestavě Eliška Novotná, Eliška 
Koleňáková a Nikola Letlová, konečné 
třetí místo je solidní výsledek. Hlavně 
však chci vyzvednout zlaté kluky, protože 
celý rok stříleli v lize stabilně dobře a ne-
chali za sebou všechny soupeře včetně 

druhého Startu Praha,“ ocenila Robová.
Právě Kroměříž byla dějištěm také le-
tošního mistrovství republiky žactva. 
„Startoval rekordní počet 158 účast-
níků této věkové kategorie, ještě nikdy 
v historii jich tolik nebylo. Panovala tedy 
skutečně tvrdá konkurence, v níž se naši 
mladí vůbec neztratili. Naopak odvedli 
velmi kvalitní výkony a chci je všechny 
moc pochválit. Zároveň patří velké po-
děkování jejich rodičům i našim oddí-
lovým partnerům v čele se Statutárním 
městem Prostějov, Olomouckým kra-
jem a firmou Norma za dlouhodobou 
pomoc i podporu,“ zdůraznila Robová.
Na mládežnickém šampionátu se skvěle 
dařilo staršímu žákovi Jindřichu Kopec-
kému v kvalifikaci, kterou ovládl, a navíc 
získal zlato na trati 30 metrů a stříbro na 
trati 40 metrů! V eliminaci jednotlivců 
už to ale na žádný cenný kov nevyšlo: 
Nikol Šínová a Štěpán Marke skončili 
8., Jindřich Kopecký, Zuzana Křečková 
i Joachim Sokol 9. a Josef Tuček 17.
Nicméně talentovaní Hanáci se ještě 
blýskli v  soutěžích družstev, kde ko-
lektiv starších žáků (Kopecký, Marke, 
Tuček) po šesté příčce z  kvalifikace 
dokázal eliminačním zlepšením urvat 

bronz. A mix tým staršího žactva ve slo-
žení Křečková a Kopecký obsadil pátou 
pozici. „Hlavně v individuálních elimi-
nacích několikrát chyběl k  postupům 
ještě dál jen malý kousek, byť naše děti 
střílely fakt dobře. S jejich výkony tedy 
můžeme být i tak spokojeni,“ hodnotila 
šéfka Lukostřelby Prostějov.
O  uplynulém víkendu proběhl na 
prostějovské střelnici pro místní 
klub pořadatelský vrchol této letní 
sezóny, jímž je každoročně tradiční 
závod Cena Moravy 2023. Tentokrát 
se tak dělo s rekordně početným star-
tovním polem. „Přihlášených máme 
přes sedmdesát aktérů a aktérek všech 
věkových kategorií, což je v  našem 
areálu maximální kapacita. Akci pod 
širým nebem jsme navíc zpestřili vlo-
ženou soutěží Vinař roku. Po skončení 
klasických závodů se pak střílelo vyřa-
zovacím způsobem na speciální balón-
ky ve tvaru hroznů, až nakonec zůstali 
čtyři nejlepší. A ti si to na úplný závěr 
rozdali o speciální medaile i titul Vinař 
roku 2023,“ prozradila Magda Robová 
před startem. 
Jak všechno dopadlo, se dočtete 
v příštím vydání Večerníku.  (son)

 Foto: Facebook

 Foto: Facebook

Jak si vedouJak si vedou

Regionální liga juniorù – 1. kolo

5:3 (1:1, 2:1, 2:1)
Branky a nahrávky: 20. Koutný (Pippal), 31. Koutný 

, Müller, 

7:3 (1:2, 3:1, 3:0)
Branky a nahrávky:

PROSTĚJOVPROSTĚJOV I  nadále probíhá dále probíhá VV I  nadále probíhá 
soutěž s  obchodním řetězcemsoutěž s  obchodním řetězcem
Kaufland, který je partnerem Kaufland, který je partnerem 
Českého hokeje o  ceny v  hodno-Českého hokeje o  ceny v  hodno-
tě deseti milionů korun, do nížtě deseti milionů korun, do níž
je zapojen i mládežnický klub SK je zapojen i mládežnický klub SK 
Prostějov 1913. Odevzdání hla-Prostějov 1913. Odevzdání hla-
su nezabere více než pár sekundsu nezabere více než pár sekund
a  v  konečném zúčtování můžea  v  konečném zúčtování může
hrát každý „puk“ velmi důležitouhrát každý „puk“ velmi důležitou
roli.roli. 
„Podpořte naši hokejovou mládež„Podpořte naši hokejovou mládež
v  souboji o  hodnotné ceny, kterév  souboji o  hodnotné ceny, které
pro mladé hokejové talenty připravilpro mladé hokejové talenty připravil

Kaufland ve své KauflanddKaufland ve své ve 
hoporu českého hoč kéoru českéhoporu č hočeského poru 

od 13. 9. do 24. od 13 9 do 2493 ood 13 9 d313. 9. do 24.od 13. 9. do 24. 
jnách KauKauv  prodejnácoprodejnácp ode Kauprodejnách v  prod

polu s účtetrun a spolu s účn a spo črun a sp účterun a spolu s 
kup. Ten náza nákuákup Tenkup T. náza nákup. Ten 

ázvemtubusu s  náb vb názvem tubusu s 
Na hodnotné ceNa hodnotnédnotné ctNa hodnotné ce

histy dosáhnhokejisty dosáokejisty dodtyj y dosáhnhokejisty 
prvbudeme mezi prvb d iiidbudeme mezi prprvbudeme mezi 
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Uherskému 

Tou největší novinkou v  uply-
nulém týdnu se stal příchod asi-
stenta trenéra. Je jím slavný pro-
stějovský rodák Lukáš Krajíček, 
který má za sebou skvělou hoke-
jovou kariéru. „Lukáš náš pro-
jekt s mládeží podporoval už od 
jeho vzniku a byl velmi rád, když 

jsme spolu hovořili i  o  novém 
mužském celku. Moc mě těší, že 
s  námi teď bude spolupracovat. 
Má za sebou neuvěřitelnou kari-
éru a myslím si, že toho klukům 
předá opravdu hodně. Bude se 
primárně věnovat obráncům, ale 
celkově spolu budeme řešit vše,“ 
prozradil kouč Michal Janeček. 
I  bez zápasového vytížení po-
kračoval program hokejistů 
stejně jako v  rámci zápasového 
týdne. „Měli jsme trénink v úte-
rý a  ve čtvrtek, kdy jsme se se-
šli v  opravdu velkém množství, 

z čehož mám vekou radost. Mís-
to zápasu jsme ale nic nepláno-
vali. Sezóna bude ještě dlouhá, 
tak jsme raději nechali klukům 
volno, aby si ještě mohli užít 
klidný víkend v  rodinném pro-
středí a odpočinuli si,“ pokračo-
val dobře naladěný lodivod. 
Před čtvrtečním tréninkem 
došlo i  na milou povinnost 
v podobě týmového i individu-
álního focení. Tento fakt také 
napomohl vysoké účasti, stejně 
jako boj o to, kdo se v premiéře 
na domácím stadionu dostane 

do sestavy. „Musím říct, že teď 
mám hodně zamotanou hla-
vu. Bylo nás opravdu dost, ale 
všechny do rotace nedokážeme 
dostat. Je ale jasně vidět chuť, 
že každý z hráčů chce, což je to 
nejdůležitější. Pevně věřím, že 
se nakonec do sestavy trefíme. 
Určitě využijeme maximální 
kapacitu a  přeji si, aby to stej-
ně vypadalo i  v  sobotu, kdy 
pojedeme do Brumova-Bylni-
ce. Nerad bych tam pak postá-
val u  autobusu sám,“ zakončil 
s úsměvem Janeček..

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

JanJan FREHAR FREHAR
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PROSTĚJOVPROSTĚJOV Hned dva dny po  Hned dva dny po 
premiéře na domácím ledě bude premiéře na domácím ledě bude 
na hokejisty SK 1913 čekat dal-na hokejisty SK 1913 čekat dal-
ší zápas, kdy tentokrát vyrazí na ší zápas, kdy tentokrát vyrazí na 
led soupeře z  Brumova-Bylnice, led soupeře z  Brumova-Bylnice, 
kde se pokusí urvat další body kde se pokusí urvat další body 
do tabulky krajské soutěže. Proti do tabulky krajské soutěže. Proti 
soupeři budou jistě favoritem, ale soupeři budou jistě favoritem, ale 
svěřenci kouče Janečka nechtě-svěřenci kouče Janečka nechtě-
jí nic ponechat náhodě. Úvodní jí nic ponechat náhodě. Úvodní 
buly proběhne od 17.00 hodin. buly proběhne od 17.00 hodin. 
 (jaf) (jaf)

V rámci přestávky došlo na focení
PROSTĚ JOV  Po úspěšně 
zvládnuté premiéře na pů-
dě břeclavských lvů čekala 
v tomto týdnu na hokejisty SK 
PROSTĚJOV 1913 pauza, která 
byla způsobena lichým po-
čtem celků v krajské lize mužů. 
Tu celek nijak zvláště nevyužil 
a  připravoval se stejně, jako 
by ho o  víkendu zápas čekal. 
Kromě toho ale stihl ve čtvrtek 
před tréninkem i týmové foce-
ní a oznámil jednu velkou no-
vinku v realizačním týmu. 

➢ ze strany 25
PROSTĚJOV Jak se svěřil Večer-
níku, nad nabídkou od vedení klu-
bu bývalý reprezentační obránce 
a  dlouholetý hráč NHL Lukáš 
Krajíček dlouho nepřemýšlel. Ná-
stup do role odchovance prostě-
jovského hokeje těší, bere to jako 
novou etapu své kariéry.

„Byl jsem osloven hlavním trené-
rem Michalem Janečkem a  výkon-
ným ředitele Petrem Fridrichem, 
za což jsem byl velmi rád. Líbí se 
mi vize klubu, která je přesně daná. 
K mému rozhodnutí přispěl i  fakt, 
že s  klubem dlouhodobě spolu-
pracuji a  mám k  němu vřelý vztah 
i díky tomu, že zde působí můj syn 
Nikolas,“ nechal se slyšet Lukáš 
Krajíček. „Zároveň podporuji i vý-
stavbu druhé ledové plochy, která 
mi dává smysl, protože by to zna-
menalo daleko větší prostor nejen 
pro mládež, významně by se tím do 
budoucna pozvedla úroveň prostě-
jovského hokeje.“ 
Ke kouči Michalu Janečkovi tak při-
byla významná osobnost, jež bude 
mít na starost primárně obránce, 
bude jim předávat své letité zku-
šenosti. „Jsme ohromně šťastní, že 
se nám podařilo přivést prostějov-
ského rodáka a  borce, který má za 
sebou fantastickou kariéru. Věřím, 
že to pro nás bude další důležitý 
krok vpřed, protože Lukáš hrál pod 
nejlepšími trenéry na světě a  může 
nám přinést řadu poznatků, z nichž 
budeme čerpat. Je to navíc velká 
osobnost, která bude mít přirozený 

respekt, s  Michalem Janečkem se 
budou skvěle doplňovat,“ uvedl za 
vedení klubu Petr Fridrich, výkonný 
ředitel SK 1913. 
S mužstvem už stihl v úterý i trénink, 
kterého se účastnil přímo na ledě, 
aby si „osahal“, na jaké úrovni mo-
mentálně jeho svěřenci jsou. „Mu-
sím přiznat, že jsem byl mile překva-
pen, na jaké úrovni kluci jsou, určitě 
se máme od čeho odrazit. Budeme 
se snažit postupně vše pilovat, aby-
chom se neustále posouvali vpřed 
a  krůček po krůčku šli vstříc větší 
kvalitě,“ doplnil Lukáš Krajíček. 
S  novým přírůstkem v  realizač-
ním týmu a  dnes už hokejovou 
legendou z  Prostějova Lukášem 
Krajíčkem vám Večerník přinese 
už brzy i exkluzivní rozhovor. 

vs.
PROSTĚJOV Ve čtvrtek 28. září 
se hokejoví příznivci v Prostějo-
vě dočkají prvního ostrého duelu 
mužského celku SK 1913, který 
na zimním stadionu přivítá sou-
peře z Uherského Hradiště. Od 
18.00 hodin se tak mohou všichni 
těšit na hráče známých jmen pro 
místní publikum, ale i nadějné 
mladíky, kteří vyjedou vstříc ví-
tězství, jež si celý klub od prvního 
domácího duelu přeje. 
„My už se nemůžeme dočkat. Pevně 
doufám, že nás přijde podpořit co 
nejvíce fanoušků a že se postarají o 
skvělou kulisu, která nás požene ke 
kýženému výsledku. Mohu slíbit, 
že my uděláme všechno pro to, aby-
chom se každému návštěvníkovi od-
vděčili tím nejlepším možným hoke-
jem. Věřím, že si na konci společně 
užijeme radost z vítězství,“ prozradil 

hlavní kouč Michal Janeček. 
Soupeř z Uherského Hradiště sezó-
nu nezačal ideálně a v prvním utkání 
padl proti Uherskému Brodu jedno-
značně 1:6. V zápase proti Prostě-
jovu by si rád napravil reputaci, což 
ale domácí nebudou chtít za žádnou 
cenu povolit. „První domácí zápas 
chceme bezpodmínečně zvládnout. 
Věřím, že nás požene co nejvíce di-
váků. Předvedeme jim za to takový 
výkon, že se budou těšit na další do-
mácí duel. Snad jsme je dostatečně 
motivovali nejen soupiskou, ale i 
první výhrou,“ doplnil kouče kapitán 
mužstva Lukáš Duba. 
Na svátek svatého Václava tak od 
18.00 hodin proběhne další histo-
rická událost a vy můžete být u toho. 
Pokud tak stále nemáte na čtvrteční 
podvečer program, rozhodně doraz-
te na zimní stadion.  (jaf)   
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původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
1. liga žen ČR 2023/2024 začala 
pro mladé Hanačky pod hlavič-
kou prostějovského B-družstva 
nelehkým dvojzápasem na půdě 
Hradce Králové. Ten dlouhodobě 
patří ke špičce druhé nejvyšší sou-
těže dospělých v  tuzemsku a  na 
jaře skončil čtvrtý právě za „béč-
kem“ VK, když se oba kolektivy 
střetly v  sérii o  bronz. Proti tobě 
tak uzavíraly minulou sezónu 
i otevíraly tu současnou.
Moravský mančaft složený převáž-
ně z  děvčat juniorského věku ces-
toval na východ Čech v omezeném 
počtu kvůli problémům se zdravím, 
avšak vypomáhaly mu Petra Ko-
žoušková z  klubového áčka a  hos-
tující dvojice Adéla Benediktová 
a  Andrea Píchalová (Šelmy Brno). 
„Za dané situace je Hradec jasným 
favoritem, my budeme rádi za kaž-
dý získaný set. Musíme co nejvíc 
bojovat,“ říkala před duely trenérka 
Prostějova B Markéta Chlumská.
Soupeřky měly podle předpokladů 
herně navrch a oba mače si pohlída-
ly rovněž výsledkově, když úvodní 
v  pátek večer byl postupem času 
hodně vyrovnaný 3:0 (18, 21, 24), 
zatímco sobotní dopolední odveta 
už vyzněla pro hostitelky mnohem 
jednoznačněji 3:0 (13, 22, 15). V ta-
bulce prvoligové skupiny B jsou tak 
holky zatím poslední, ve druhém 
dvoukole doma přivítají Hronov 
(pátek 29. září od 18.00 hodin a so-
bota 30. září od 11.00 hodin v  Ná-
rodním sportovním centru PV).
Ještě předtím svěřenkyně Markéty 
Chlumské nastoupily do kvalifikač-
ního turnaje extraligy juniorek ČR 
U20 v Ostravě, kde během uplynu-
lého víkendu narazily na Lanškroun, 
Přerov a  pořádající TJ. „Snad už se 
aspoň některé hráčky uzdraví a  bu-
deme pro důležitou kvalifikaci ex-
traligové soutěže v  kompletnějším 
složení,“ přála si koučka juniorek 
VK. Info přineseme v příštím vydání 
Večerníku.
1. liga žen ČR, skupina B 
2023/24 – pořadí po 2. kole: 1. 
Hradec Králové 6, 2. Lvi Praha 4, 
3. Hronov 3, 4. Národní volejba-

lové centrum ČR 3, 5. Střešovice 
2, 6. VK Prostějov B 0.

Do ještě větší personální šla-
mastyky se dostal volejbalový vý-
běr vékáčka před kvalifikačním 
turnajem extraligy kadetek ČR 
U18 také v  Ostravě. „Nezůstala 
nám k dispozici ani jedna blokařka, 
všechny byly zraněné nebo nemoc-
né. Na bloku tak musely zaskakovat 
smečařky, což samozřejmě nebylo 
ideální, ale za takové situace jsme 
jiné řešení prostě neměli,“ pokrčil 
rameny lodivod týmu a  šéftrenér 
mládeže VK Aleš Novák.
Jeho ovečky se s komplikacemi rvaly 
statečně, leč v  oslabené sestavě tři-
krát podlehly, navíc pokaždé velmi 
těsně. Domácímu celku 2:3 po srov-
nání dvousetové ztráty, Kralupům 
nad Vltavou též 2:3 z vedení 2:1 na 
sady a  Lanškrounu 1:3 po získané 
první části. Ani dva vydřené bodí-
ky nestačily na víc než na poslední 
čtvrtou pozici ve skupině B, což Pro-
stějovanky poslalo pro 1. kolo elitní 
české soutěže do nejnižší grupy o 13. 
až 16. příčku.
„Holky opravdu bojovaly a  dělaly, 
co mohly, nemůžu jim nic vytknout. 
Bohužel nám chyběl i  kousek po-
třebného štěstí, protože kdybychom 
místo jedné těsné porážky zvítězi-
li, mohli jsme se ze čtvrtého místa 
hned posunout až na druhé. Což ale 
o kousek nevyšlo. Teď nezbývá než 
se dát před pokračováním extraligy 
co nejvíc zdravotně dohromady,“ 
povzdechl si Novák.
Extraliga kadetek ČR U18 
2023/24, kvalifikace, skupina B 
(Ostrava) – výsledky VK Prostě-

jov: Ostrava 2:3 (-18, -24, 11, 18, 
-13), Kralupy 2:3 (-22, 22, 13, -14, 
-14), Lanškroun 1:3 (25, -25, -19, 
-20).
Extraliga kadetek ČR U18 
2023/24, kvalifikace, skupina B 
(Ostrava) – pořadí: 1. Lanškroun 
7, 2. Kralupy 5, 3. Ostrava 4, 4. VK 
Prostějov 2.

Prostějovský tým vedený novou 
trenérkou Markétou Chlumskou 
odehrál v rámci přípravy dva turna-
je. Nejprve velký testovací v Ostravě, 
kde mezi osmnácti zúčastněnými 
družstvy obsadil čtvrté místo. Ve 
skupinové fázi dosáhl následujících 
výsledků: Střešovice 2:0 (16, 15), 
Frýdek-Místek B 2:0 (10, 10), Ost-
rava B 2:0 (18, 12), Junior Brno 0:2 
(-27, -19), Šternberk 2:0 (19, 16), 
Olymp Praha 0:2 (-19, -24). Tím po-
stoupil do závěrečného duelu o třetí 
pozici, v němž podlehl Junioru Brno 
0:2 (-16, -16). A v konečném pořadí 
tak zůstal čtvrtý. Nejlepším liberem 
celé akce přitom byla vyhlášena 
Tereza Janečková. O  týden později 
následoval početně zúžený turnaj 
v  Plzni, kde vékáčko prohrálo s  ju-
niorkami domácího klubu i  Kralup 
nad Vltavou 1:3 a  s plzeňskými že-
nami 0:3. „Příprava dobrá, ale proná-
sledovala nás čím dál větší marodka,“ 
posteskla si lodivodka juniorek VK 
Markéta Chlumská.
Vzápětí se svěřenkyněmi mířila 
vstříc soutěžní premiéře, kterou 
obstaralo úvodní dvojutkání 1. ligy 
žen ČR 2023/24 na hřišti Hradce 
Králové. „Kvůli zdravotním problé-
mům nám zůstalo jen osm hráček, 

proto jsme domluvily, že tentokrát 
pomůžou Petra Kožoušková, Adéla 
Benediktová a  Andrea Píchalová. 
Přesto je Hradec jasným favoritem 
a  my můžeme jen překvapit. Pro 
první ženskou ligu si momentál-
ně nemůžeme dávat jiný cíl než 
záchranu,“ odtušila Chlumská 
ještě před mači na východě Čech. 
„V  kompletnějším složení chce-
me předvádět co nejlepší volejbal 
a dosahovat dobrých výsledků, jak 
to jen půjde. A zabojovat o postup 
do závěrečného Final Six,“ připojila 
někdejší špičková reprezentantka 
na postu libera.
Kolektiv kadetek pod taktovkou 
šéftrenéra mládeže VK Aleše Nová-
ka zkraje září přesvědčivě ovládl do-
mácí přípravný turnaj v Národním 
sportovním centru Prostějov, kde 
porazil Přerov 3:2, Ostravu, Plzeň 
i Vysočinu 3:0. Poté ještě vyrazil na 
Velkou cenu Přerova, tam ale zůstal 
mimo medailové posty.
„Pro nás byl stěžejní přípravou do-
mácí turnaj, který holky zvládly 
velice dobře. V Přerově jsme to pak 
brali spíše tréninkově a  vůbec ne-
kladli důraz na výsledky. Celkově 
musím říct, že se příprava opravdu 
vydařila, pouze mě mrzí některé 
zdravotní výpadky,“ okomentoval 
Aleš Novák, který má s  kadetka-
mi vékáčka hodně vysoké ambice. 
„V Ostravě chceme zabojovat o pr-
venství a  tím postup do nejvyšší 
extraligové skupiny prvního kola. 
V rámci celé sezóny je jasným cílem 
postup do závěrečného Final 6, rádi 
bychom útočili na zisk medaile,“ 
věří lodivod kvalitám prostějov-
ských děvčat. 

PROSTĚJOV Minulý soutěžní roč-
ník končily mládežnické volejbalist-
ky VK Prostějov věkové kategorie 
starších žákyň obrovským úspěchem 
– ziskem mistrovského titulu. Teď 
vstoupily do nové sezóny a  všechno 
je jinak, neboť hráčský kádr je svým 
složením takřka úplně jiný.
„Začínáme v podstatě znovu a od nuly, 
protože celá základní sestava a  ještě 
řada dalších holek z  loňského týmu 
věkově přešly do kadetek. Naopak při-
šly holky z mladších žákyň, s nimi jsme 
od startu přípravy zkraje srpna zahájily 
novou společnou práci. Kolektiv star-
ších žákyň je tak v porovnání s minu-
lým úspěšným ročníkem zcela odlišně 
složený,“ vysvětlila hlavní trenérka vé-
káčka U16 Solange Soares.
Tím pádem ani výsledkové ambice 
logicky nemohou být natolik vysoké. 
„Postupně jsme najížděly na nároč-
nější způsob práce a naši volejbalovou 
filozofii, což pro mladá děvčata dosud 
zvyklá na nižší věkovou kategorii neby-
lo vůbec jednoduché. Ale podstatné je, 
že holky chtějí, mají chuť i odhodlání. 
Tím pádem jdeme pomalu vpřed a po-
stupnými kroky pracujeme na zlepšo-
vání,“ popsala Soares probíhající proces.
Výkonnost současného mančaftu však 

samozřejmě nemůže být srovnatelná 
s tím jarně pozlaceným. „Baby dělají, co 
můžou, snaží se na maximum. Nicméně 
není možné teď hned dosahovat natolik 
skvělých výsledků, které jsme uhrávaly 
v předchozí sezóně. Nyní máme velice 
mladý tým, který musí ze všech sil bojo-
vat. A uvidíme při porovnání se soupeři, 
na co to bude stačit,“ odtušila Soli.
První soutěžní akcí aktuálního roční-
ku 2023/2024 byl domácí turnaj kva-
lifikace Českého poháru U16, v hale 
Národního sportovního centra Pro-
stějov se během uplynulého víkendu 
uskutečnila šestičlenná skupina G zá-
kladní části Východ.Kromě pořádající-
ho VK se představily Šelmy Brno, Zno-
jmo, Svitavy, Nový Bor B a Vyškov C.
„Máme za sebou přípravu s  tradičním 
soustředěním na Kamzíku v  Karlově 
pod Pradědem a  s  účastí na turnaji ve 
Svitavách, kde jsme hrály dost špatně, 
protože se do toho holky teprve dostáva-
ly. Věřím, že teď to bude mnohem lepší. 
Přejeme si co největší podporu rodičů 
a dalších rodinných příslušníků hráček, 
což může děvčatům hodně pomoct. Do 
hlediště zveme také další příznivce pros-
tějovského volejbalu, ať se na nás přijdou 
podívat a povzbudit,“ říkala Solange So-
ares ještě před turnajem.  (son)

JUNIORKY I KADETKY ODSTARTOVALY
HRADEC KRÁLOVÉ,

 OSTRAVA, PROSTĚJOV

Výsledkově nepříznivý vstup 
do nového soutěžního ročníku 
s nulou na kontě výher absolvo-
valy mládežnické volejbalistky 
VK Prostějov věkových kategorií 
U20 a U18. Zatímco u juniorek 
se ale takový vstup víceméně 
očekával, v případě kadetek byl 
naopak nepříjemným překva-
pením. Nicméně v obou přípa-
dech týmy „vékáčka“ dost limi-
toval nedobrý zdravotní stav 
hráčského kádru.

PROSTĚJOV Holky, pozor! Jestli chcete hrát volejbal za kvalitní klub 
patřící mezi nejužší špičku České republiky a jste z Prostějovska či oko-
lí, máte příležitost. VK Prostějov totiž během celého měsíce září pořá-
dá nábor nových adeptek do své přípravky.   (son)

Nábor do volejbalové

PROSTĚJOV Vynikající výkon-
nost stále udržuje mladá cyklistická 
naděje TUFO PARDUS Prostějov 
Patricie Müllerová. Z  posledních 
dvou závodů silničního Brilon Cupu 
– Českého poháru mládeže 2023 
brala mezi juniorkami stříbro v Hra-
byni u  Ostravy a  zlato ve Vysokém 
Mýtu, čímž vyhrála konečné pořadí 
dané věkové kategorie. A zároveň se 
nominovala do reprezentace ČR pro 
letošní mistrovství Evropy na silni-
ci, které se konalo od 20. do 24. září 
v nizozemském Grenthe!
Při Brilon Cupu Vysoké Mýto se dařilo 
také Alexandru Kaniščevovi (bronzový 
ve starších žácích) a  Vojtěchu Souku-
povi (šestý v  juniorech). Prostějovští 
muži absolvovali závod silničního 
Škoda Cupu – Českého poháru Elite 
2023 v Hrabyni u Ostravy, kde se v me-
zinárodní konkurenci prosadil Ondřej 
Pokorný na osmou pozici v  kategorii 
U23. Právě Pokorný byl pak z TUFO 
PARDUS nejlepší i na etapovém klání 

Okolo Jižních Čech, v součásti Světové-
ho poháru dojel celkově 45.
Po letních prázdninách se vrátili do 
závodního kolotoče rovněž bikrosa-
ři hanáckého klubu. Sedmé a  osmé 
kolo Českého poháru BMX 2023 se 
konalo v Třinci, zaskvěl se tam Ště-
pán Janeček. V kategorii B10 totiž 
po sobotním šestém postu dokázal 
o den později zvítězit! Vojtěch Cet-
kovský (B8) coby pohárový nováček 
těsně nepostoupil do finále a  skončil 
sedmnáctý, talentovaná Štěpánka 
Fremlová (B13–14) statečně zápolící 
se staršími chlapci obsadila v jejich tvr-
dé konkurenci 12. a 17. místo.
Pro místní fanoušky cyklistiky tu pak 
máme ještě jednu výbornou zprávu: 
o uplynulém víkendu se na velodro-
mu Prostějov uskutečnilo dráhové 
mistrovství republiky 2023. V sobo-
tu se představily všechny mládežnické 
kategorie v bojích o medaile v madiso-
nu, přičemž ve stejné disciplíně zápolily 
i ženy stejně jako ve scratchi, stíhacím 

závodě družstev i  jednotlivkyň. Muži 
měli podobný program, pouze madi-
son nahradil bodovací závod. 

Domácí vrchol letní sezóny na by-
ciklech zmonitorujeme do příštího 
čísla!  (son)

 Foto: Facebook  Foto: Facebook

Naděje sráželo dolů velice špatné zdraví
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Fatum Nyíregyháza – VK 

Prostějov 0:3

(-18, -21, -19)

Bodový vývoj – první set: 4:8, 8:16, 
12:21, 18:25. Druhý set: 2:8, 8:16, 
15:21, 21:25. Třetí set: 5:8, 8:16, 
15:21, 19:25.
Čas: 1:16 hodin. Diváci: 100. 
Sestava Nyíregyházy: Galvao 2, Je-
remic 15, Lászlop 5, Kocic 18, Sza-
bó 1, Földi, libero Tóth. Střídaly: 
Antivero 3. Trenéři: Tomáš Varga 
a Csaba Pampuch
Sestava Prostějova: Trnková 13, 
Bajusz 2, Meidlová 10, Löff 11, 
Šunderlíková 15, Cholet 8, libero 
Brunclíková - J. Smolková. Trenéři: 
Michal Matušov a Lubomír Petráš.
Prostějovanky nadále postráda-
ly zraněnou dvojici Jéssica Silva 
a Michaela Pállová, naopak poprvé 
nastoupily univerzálka Karin Šun-
derlíková a  rovněž francouzská 
smečařka Jade Cholet, která je ve 
vékáčku na zkoušce. Oba soupe-
řící týmy se naposledy potkaly 
v  prosincovém 1. kole evropského 
Challenge Cupu, tehdy se v Národ-
ním sportovním centru PV radoval 
z postupu zástupce ČR po těsných 
výsledcích 3:2 a 3:1.

Tentokrát byl vzájemný souboj 
v  pátečním večeru na palubovce 
Continental Areny mnohem jed-
noznačnější. Ve všech třech sadách 
šel hostující mančaft rychle do 
výraznějšího vedení, jež násled-
ně zvyšoval až do shodného stavu 
8:16 vždy po polovině každého 
dějství. Maďarky pak pokaždé více 
či méně snižovaly. Na obrat však 
neměly, moravská parta odvedla 
velmi kvalitní výkon a celé střetnutí 
měla pevně ve svých rukách 18:25, 
21:25, 19:25.
Při své obnovené premiéře za VK 
zvládla potřebnou porci ofenzivní 
práce na účku Karin Šunderlíková 
(15 bodů), výtečně s  úspěšností 
83 procent (!) útočila blokařka 
Veronika Trnková, vydatně ji pod-
porovala další střeďačka Raquel 
Löff (zakončení 60 procent), umně 
dirigovala hru kapitánka na nahráv-
ce Simona Bajusz a povedenou ko-
lektivní produkci završily všechny 
jejich parťačky. Největší převahu 
měly vítězky právě v útoku (34:48 
procentům) a na podání (esa 1:7), 
nadmíru solidně ustály přihrávku 
(46 procent).
„Do utkání jsme šli s  novými ele-
menty. Konkrétně s Karin Šunder-
líkovou, jež vstoupila do zápasové 
přípravy po mistrovství Evropy, 
a také s Jade Cholet, která je u nás 
na zkoušce. Hráli jsme koncentro-
vaně s  minimem chyb. Nová při-
hrávačská formace měla stabilní 
příjem a  díky tomu jsme byli ne-

bezpeční v útoku. Holky navíc bo-
jovaly v obraně, musím je pochválit 
za splnění předzápasového plánu,“ 
okomentoval situaci uprostřed Fa-
tum Cupu hlavní kouč prostějovské 
družiny Michal Matušov.

FINÁLE

VK Prostějov – Calcit 

Kamnik 3:2

(21, -20, 21, -16, 14)

Čas: 2:15 hodiny. Diváci: 50.
Sestava Prostějova: Bajusz, Mei-
dlová, Löff, Šunderlíková, Cho-
let, Trnková, libero Brunclíková. 
Střídaly: J. Smolková, Dvořáková, 
Abendroth. Trenéři: Michal Matu-
šov a Lubomír Petráš.
Do sobotního finálového duelu na-
stoupily hráčky Prostějova ve stej-
ném základním složení jako o  den 
dříve. Tedy ostřílená kapitánka Si-
mona Bajusz na nahrávce, úderná 
Karin Šunderlíková na univerzálu, 
zkušené střeďačky Raquel Löff 
s  Veronikou Trnkovou na bloku, 
věkově mladší dvojice Pavla Me-
idlová plus Jade Cholet na smeči 
a  benjamínka Kateřina Brunclíko-
vá (při zdravotní absenci Michaely 
Pállové) na liberu.
Závěrečný souboj o  trofej přitom 
probíhal jako na houpačce. Úvod-
ní sada patřila vékáčku 25:21, ve 
druhé byly o  něco lepší soupeřky 
hrající evropskou Champions Le-
ague poměrem 20:25. Třetím děj-
stvím okopírovaly vyslankyně ČR 
výsledek prvního 25:21 ve svůj 
prospěch, načež si ve čtvrté části 
vybraly nejslabší úsek a  ztratily ji 

hladce 16:25. Po necelých dvou 
hodinách se tedy šlo do rozhodu-
jícího tiebreaku.
V něm se prostějovský tým opět 
zvedl, zkrácená pátá část byla 
naprosto vyrovnaná a  na stra-
nu moravské party ji zlomila až 
dramatická koncovka – 16:14 
a 3:2! Premiantky následně pře-
vzaly hezký pohár, nahrávačka 
Simona Bajusz navíc dostala 
individuální cenu MVP jako 

nejužitečnější či nejlepší hráčka 
celého dvoudenního klání.
„Jsem rád za tento turnaj, který 
nám mnoho ukázal. Negativa, na 
kterých musíme zapracovat, ale 
hlavně pozitiva, o něž se můžeme 
dál opřít. Děvčatům gratuluji k ví-
tězství v  těžkém a  fyzicky nároč-
ném zápase. Na Kamnik jsme se 
dopoledne připravili z  informací, 
které jsme měli k dispozici, a získa-
li tím aspoň nějaký obrázek toho, 

co nás čeká,“ popisoval kormidel-
ník VK Michal Matušov.
„Do utkání jsme vstoupili dobře 
a  zaslouženě vyhráli první sadu. 
Ve druhém setu na nás soupeř 
vyvinul tlak podáním, my jsme 
měli problémy s  přihrávkou, do 
toho nebyli precizní v  mezihře 
a  nevyužili množství příležitostí 
bodovat potrestáním chyb pro-
tivníka tak, jak bychom měli,“ 
rekapituloval Matušov.

„Obdobně tomu bylo i  ve čtvrtém 
setu, kde jsme navíc nereagovali 
pružně na zkrácené servisy Calcitu 
a nechali si jej ve střední pasáži hod-
ně odskočit. V tiebreaku už to pak 
bylo víc o  morálně volních vlast-
nostech a  z  našeho družstva byl 
v  každém momentu znát správný 
tah na bránu. V úplném závěru jsme 
výbornou mezihrou přinutili sou-
peře chybovat a  vyhráli nejtěsněj-
ším rozdílem,“ radoval se Matušov.

Pállová po zranìní 
zkusí ode dneška naplno

trénovat

Prostějov (son) – Poslední 
dva týdny přípravy musela ze 
zdravotních důvodů vynechat 
Michaela Pállová, nová posila 
prostějovských volejbalistek na 
liberu. Dneškem však její absen-
ce (snad definitivně) skončí, ne-
boť zkusí naplno trénovat. „Jak 
Míša Pállová, tak Karin Šun-
derlíková měly ve slovenské re-
prezentaci maximální zátěž a po 
mistrovství Evropy dorazily do 
našeho klubu zdravotně ne zcela 
v  pořádku,“ řekl na vysvětlenou 
generální manažer VK Miroslav 
Čada. „Karča mohla kvůli potí-
žím ve spodní části těla naskočit 
do plné přípravy i  zápasů až po 
dvou týdnech v  Prostějově, teď 
už by měla být v  pořádku. To 
Míša se zapojila hned, ale po-
tom se u  ní ozvaly bolesti kole-
na,“ pokračoval Čada. „Stejně 
jako Karin a  Jéssica Silva absol-
vovala také Michaela podrobná 
lékařská vyšetření u  doktora 
Vladimíra Macháčka, kterému 
moc děkujeme za jeho odbor-
nou péči a léčbu. Od pondělí 25. 
září se tak i  Míša Pállová vrací 
do plného tréninkového zatíže-
ní a uvidíme, jestli koleno bude 
držet,“ odtušil Čada.

Starším i mladším

Prostějov (son) – Víkend na 
přelomu září a  října je termí-
nem, kdy mládežnické volejba-
listky VK Prostějov věkových 
kategorií U16 a  U14 vstoupí 
do krajského přeboru 2023/24 
starších žákyň, respektive mlad-
ších žákyň. Prostějovské starší 
žákyně zahájí svou soutěž v rám-
ci Olomouckého kraje na domá-
cí palubovce. A-tým nastoupí do 
kvalifikační skupiny A  v  sobotu 
30. září od 13.00 hodin, hra-
je se v  Národním sportovním 
centru PV a  soupeřkami jsou 
Uničov, UP Olomouc B a VAM 
Olomouc „B“. Klubové béčko 
U16 absolvuje kvalifikaci KP ve 
skupině C, která je na progra-
mu také 30. září, ale už od 9.30 
hodin v  letní hale TK PLUS 
u  velodromu. Rezerva vékáčka 
přitom vyzve UP Olomouc A, 
Lanškroun a  Šumperk. Mladší 
žákyně VK Prostějov otevřou 
krajský přebor U14 v  neděli 
1. října, a to od 8.30 hodin v Pře-
rově. Áčko v grupě C změří síly 
s  Přerovem A, UP Olomouc B 
a Litovlí, B-družstvo ve skupině 
A  narazí na VAM Olomouc A, 
Uničov a Šumperk.

RYCHLÝ
NÍK
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K úspěchu na přípravném turnaji
v Maďarsku dospěly volejbalistky 

díky výhrám nad domácí
Nyíregyházou a slovinským

Kamnikem

je pøátelák s Tarnówem

Další záøez:Další záøez: VK Prostìjov ovládl Fatum Cup!VK Prostìjov ovládl Fatum Cup!

  Foto: Michala Matušova

  
 Foto: Michala Matušova

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

OLOMOUC, PROSTĚJOV Už předminulý víkend přinesl volejbalistkám VK Prostějov pří-
pravný úspěch v podobě obhajoby celkového triumfu na mezinárodním turnaji Tomi-
Remont Cup 2023 v Olomouci. Tým vékáčka v hanácké metropoli postupně porazil 
Šternberk 3:2, Olomouc 2:1, Salcburk 3:0 a Liberec 2:1, my přinášíme jeho společný vítězný 
snímek. Někteří prostějovští fandové prvenství komentovali na sociálních sítích slovy: „Tak 
první pohár v této sezóně už máme doma!“  (son)

PROSTĚJOV Posledním domá-
cím zápasem prostějovských vo-
lejbalistek v  přípravě na extraligu 
žen ČR 2023/2024 bude přátel-
ské střetnutí proti UKS Jedynka 
Tarnów. Polského soupeře Ha-
načky přivítají v sobotu 30. září od 
17.30 hodin v Národním sportov-
ním centru PV.
A-tým VK dosud absolvoval pří-
pravné duely s  Přerovem (3:1), 
v  Králově Poli (4:0), proti Olym-
pu Praha (4:0), odvetu s  KP Brno 
(4:0) a rovněž turnaje ve Varnsdor-
fu (3. místo), v Olomouci (1. příč-
ka) i v Nyíregyháze (info na jiném 

místě této strany). Teď přijde na 
řadu závěrečný přátelák.
Tarnów do letoška působil ve druhé 
nejvyšší ligové soutěži Polska, aby 
na jaře postoupil mezi tamní elitu. 
Následně logicky posílil, a vzhledem 
k hodně vysoké úrovni polského vo-
lejbalu je nabíledni, že vékáčko v so-
botním podvečeru narazí na velmi 
kvalitního protivníka.
„Máme dostatečně silného soupeře, 
který nás týden před extraligovým 
startem určitě dobře prověří,“ kvituje 
hlavní kouč Prostějova Michal Ma-
tušov. Kromě Tarnówa se měly jeho 
svěřenkyně během tohoto týdne 

přípravně konfrontovat ještě s  Ost-
ravou. „Tohle utkání jsem ale zrušil, 
potřebujeme ještě víc potrénovat,“ 
vysvětlil Matušov.
K  premiéře nového ročníku nej-
vyšší tuzemské soutěže nastoupí 
volejbalistky VK již příští sobotu 
7. října od 18.00 hodin na hřišti Še-
lem Brno.  (son)

NYÍREGYHÁZA, PROSTĚJOV Druhý turnajový triumf ve 
druhém týdnu za sebou získaly volejbalistky VK Prostějov. 
Po olomouckém Tomi-Remont Cupu se jim zadařilo také 
na Fatum Cupu 2023 v maďarské Nyíregyháze, kde nejpr-
ve v semifinále jasně vyřadily domácí celek a ve finále pak 
těsně přemohly silný Kamnik ze Slovinska. Další vítězství 
na mezinárodní přípravné akci se směrem k brzy startující 
nové sezóně rozhodně počítá!

VítěznéVítězné
fotofoto

vs.vs.
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Orli pøivítají
Královské sokoly

Prostějov (lv) – Ve 3. kole vý-
chodní skupiny první ligy budou 
sice mít basketbalisté BCM Orli 
Prostějov výhodu domácího pro-
středí, proti nim se ale postaví 
jeden z  favoritů soutěže. V  hale 
Sportcentra DDM se představí 
Královští sokoli z Hradce Králové, 
kteří ještě v  minulé sezóně hrá-
li Kooperativa NBL. Atraktivní 
střetnutí se bude hrát 29. září od 19 
hodin. „Po svitavských Turech při-
jede další špičkový soupeř. Bude to 
kvalitní zápas,“ míní trenér Prostě-
jova Michal Pešta.

Junioøi vstoupili
do sezóny vítìznì

Prostějov (lv) – Výběr basket-
balových Orlů do 19 let se netají 
přáním vrátit se po sestupu co nej-
dříve do nejvyšší soutěže. Do prv-
ní ligy vstoupili hráči dobře a  na 
domácí palubovce získali první 
výhry v  sezóně. Rezervu Basketu 
Brno porazili s  přehledem 77:56 
a  následně jednoznačně přehráli 
JBC Brno po výsledku 99:46. Další 
utkání odehrají 28. září, kdy v do-
hrávce 1. kola dorazí celek BCM 
UP Olomouc, další tým, který na 
začátku sezóny nezaváhal.

RYCHLÝ
NÍK

 NA PALUBOVCE BRNÌNSKÉ REZERVY
BRNO Druhé mistrovské utkání 
v  sezóně basketbalistům Pros-
tějova totálně nevyšlo. Na půdě 
brněnské rezervy propadli úplně 
ve všem. Od začátku ztráceli a ne-
dokázali soupeře ani na okamžik 
zastavit. 
V  souboji dvou mladých týmů se 
od začátku hrál rychlý basketbal. 
První kok zaznamenal Nosek, v ná-
sledujících minutách měli přesto 
více ze hry domácí hráči a  v  polo-
vině 6. minuty vedli 16:6, když do-
kázali trestat fauly Orlů a také jejich 
malou úspěšnost na obranném do-
skoku. Drtivý nápor Brna nezastavil 
ani oddechový čas. Po osmi minu-
tách hosté prohrávali 6:26 a čtvrti-
nu ztratili v poměru 6:32.
Po další minutě už Hanáci ztráceli 
na svého soupeře rovných třicet 

bodů. Brno naprosto dominovalo. 
Už do poločasu zaznamenali čtyři-
atřicet doskoků a  proměnili devět 
trojek. Jejich soupeř se prakticky 
k ničemu zásadnímu nedostal. Ale-
spoň na 20 bodů se Orli dostali až 
v  předposlední minutě poločasu, 
když se z dálky trefil Kaštil. Po dvou 
třetinách bylo za stavu 60:20 pro 
Brno rozhodnuto.
Také vstup do třetí čtvrtiny pat-
řil domácím, kteří svůj náskok ve 
26. minutě natáhli až na rozdíl čty-
řiceti devíti bodů (72:23). Až pak 
viditelně polevili a  poctivě střídali 
kompletní soupisku. Orlům ani to 
nepomohlo, periodu prohráli o pět 
bodů a do poslední části vstupovali 
za stavu 32:77.
Ani čtvrtou desetiminutovku ne-
dokázali basketbalisté Prostějova 

vyhrát a dosáhnout alespoň na dílčí 
úspěch. Povedlo se jediné – Orli ne-

dovolili Brnu, aby se dostalo k hrani-

ci stovky, to ovšem domácím radost 
z vysokého vítězství nezkazilo.  (lv)
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R1. LIGA BASKETBALISTÙ
- SKUPINA VÝCHOV

Ostatní výsledky 2. kola:

TABULKA:

sokoli, 

„Z naší strany to byla katastrofa. Bojovnost, která nás zdobila proti svitavským Turům, 
byla pryč. Brno nás jednoznačně přejelo, u všeho jsme byli o dvě vteřiny později. Soupeř 
kvůli tomu neměl ani jednu těžkou střelu, na doskoku si dělal, co chtěl. Absolutně nic nám 
nefungovalo, každý měl problém sám se sebou, což se na hře projevilo. Máme celý týden na 
čem pracovat, snad to zlepšíme.“

Pozápasové hodnocení trenéra
Michal Pešta - BCM Orli Prostìjov:

9494 4848

Trenér: 

Trestné 
hody:

(32:6, 60:20, 77:32)

„Hlavním cílem je zvedat naši základnu,“ prozradil kouč Žejlko Živkovič
PROSTĚJOV Přípravné období je u konce a basketbalisty klubu SK 
K2 Prostějov se vracejí do zápasového kolotoče. I v letošním roční-
ku mají holky kompletní mládež od soutěže U11 až po juniorky. Do 
nové sezóny chtějí v klubu nadále udržet soutěže, které je v letošním 
ročníku čekají, ale kromě sportovních cílů jsou prioritou hlavně ty 
dlouhodobé. Klub bude velmi rád za každou novou hráčku, která by 
si týmový sport s dlouholetou tradicí v Prostějově chtěla vyzkoušet. 

Jan FREHAR
V  novém ročníku čekají na hráč-
ky náročné úkoly. Po sportovní 
stránce by klub rád udržel soutěže, 
v  nichž nyní nastupuje. „Budeme 
se snažit i  nadále udržet druhou 
nejvyšší soutěž mládeže v juniorce 
a pro sedmnáctku je cílem i nadále 
pokračovat v  extralize. Postupně 
nám zde dorůstá silný ročník, kte-
rý se dvakrát účastnil i  mistroství 

republiky, na něm chceme stavět,“ 
prozradil úvodem Žejlko Živkovič.
U žákyň má mírné obavy v soutěži 
do čtrnácti let, kde většina kádru 
SKK2 je mladšího ročníku. „Holky 
to budou muset dohnat bojovností 
a odhodláním, ale měření sil proti 
starším soupeřkám jim může dát 
opravdu hodně do budoucna,“ má 
jasno kouč. 
Během přípravného období se cel-
ky pravidelně scházely na tréninky, 

kromě domácí přípravy vyrazily 
i na soustředění do Slovinska, kte-
ré si hráčky pochvalovaly, spoko-
jení byli i  jejich rodiče. Basketba-
listky se také účastnily tradičních 
turnajů i mezinárodního v Kyjově 
a vše postupně ladily na start nové-
ho ročníku. 
Během něj probíhá i  celoroční 
nábor a  vedení klubu mezi sebou 
rádo uvidí nové tváře. „Určitě jsme 
tomu otevření, chtěli bychom naši 
základnu doplnit. V  Prostějově 
byla vždy velká tradice ženského 
basketbalu a do budoucna bychom 
ji rádi obnovili. Nyní budeme rádi, 
když se nám podaří především 
u mladších kategorií doplnit stavy. 
Každá hráčka, která projeví zájem, 

bude u nás vítána. V ideálním pří-
padě potřebujeme hráčky ročníku 

2009 a  mladší,“ doplnil závěrem 
Živkovič. 

pro více informací volejtepro více informací volejte
608 960 042608 960 042

Foto: internet
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Hosté v  zahajovacím dějství smetli 
Nové Bránice 34:18, zatímco Sokol padl 
v  Olomouci 27:34. Už to leccos napo-
vídalo a dávalo tušit, že Hanáky nečeká 
v  tradičním nedělním dopoledni nic 
lehkého. Litovelští mladíci vesměs do 
jednadvaceti let věku jsou tréninkově na-
bušení, navíc mají ve svém středu ostří-

leného lídra Josefa Pohlmanna, který je 
příkladně táhl za triumfem.
Domácí přitom svému protivníkovi jako 
obvykle sami pomohli liknavým, herně špat-
ným vstupem do utkání (0:2, 2:5). Pak se na 
chvíli zvedli díky zákrokům gólmana Pavla 
Navrátila i  zlepšené střelbě, ale po slibném 
vyrovnání na 5:5 následoval ještě větší pro-

pad. Rychlí talenti Tatranu pronikali špatnou 
obranou, skórovali pětkrát za sebou (5:10) 
a do 24. minuty drželi bezpečný náskok.
Až potom se kostelečtí méďové trvaleji 
probudili ze svého spánku, aby pořádně za-
brali. Zlepšila se defenziva a hlavně útočná 
činnost, zásluhou většího pohybu i kombi-
načního zpřesnění se mohl trefovat zejmé-

na Martin Popelka podpořený Václavem 
Prášilem a Markem Dostálem. Náhle bylo 
srovnáno 13:13 a 14:14, do šaten odcházeli 
Ševčíkovi svěřenci s  určitou nadějí dosáh-
nout příznivého výsledku.
Ta jim zůstala ještě chvíli po přestávce, lež 
pouze krátce. Od těsného stavu 16:17 ve 33. 
minutě totiž hráči HK vyrobili sérii několi-
ka naprosto školáckých minel v rozehrávce, 
jež soupeř nemilosrdně trestal. Tyto laciné 
hrubice srazily většinu týmu do hlubokého 
ponoru, nepomohl ani oprávněný trenérský 
křik při oddechovém čase. Rozjetý soubor 

Litovle v této pasáži utekl až na 17:24 a tím 
předčasně rozhodl.
Zbytek duelu? Mančaft HK měl vydaře-
nější úseky, kdy těžil z  palebné produk-
tivity dua Popelka plus Dostál i  z  občas 
dobrých brankářských zásahů (20:25, 
23:28), a  bohužel v  jiných několikami-
nutovkách trpěl výkonnostními propady. 
Naopak hosté zůstávali v pohodě, po Jiřím 
Lépovi jim výborně čapal rovněž Jiří Kla-
nica, gól za gólem trefoval výše zmíněný 
Pohlmann. A proto se konečnému nářezu 
26:35 vůbec nešlo divit.

47WWW.VECERNIKPV.CZházená

BÍDA KOSTELCE, DOMA SCHYTAL DEBAKL
KOSTELEC NA HANÉ Tak tohle se hrubě nepovedlo. 
Házenkáři TJ Sokol Kostelec na Hané HK nechtěli zopako-
vat špatný úvod minulé sezóny, kdy první tři domácí zá-
pasy prohráli. Tolik porážek na vlastní palubovce sice po 
včerejšku zatím nemají, ale přesto utrpěli hodně tvrdý ná-
raz. Ve 2. kole 2. ligy mužů JM 2023/2024 totiž inkasovali 
výprask od celku Tatran Litovel junioři výrazným rozdílem 
devíti branek a tím zůstali na bodové nule.

 Foto: Marek Sonnevend

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

David ŠEVÈÍK - TJ Sokol Kostelec na Hané HK:
„Mladí hráči Litovle evidentně mají v  sobě tréninkový dril z  jejich klubového áčka včetně 
nacvičených věcí, což našim klukům chybí. My netrénujeme tak často ani intenzivně a rozdíl 
v připravenosti je pak znát. Co nám však chybělo ještě mnohem víc, to byly hlavy nahoře a vůle 
vyhrát. Pokud sami nebudeme pořádně chtít a nepůjdeme naplno za vítězstvím, tak prostě body 
nezískáme. Současná litovelská juniorka je kvalitní mančaft, kde mladíky výborně doplňuje 
zkušený Pohlmann, toho jsme přes mé upozorňování na jeho nebezpečnost nedokázali ubránit. 
Přesto jsem doufal, že naše zlepšení v závěru prvního poločasu s dotažením pětigólové ztráty 
kluky nakopne, že si začnou víc věřit a výsledek otočíme. Místo toho jsme bohužel předvedli 
hrozný nástup do druhé půlky. Bylo tam několik strašlivě laciných ztrát míče, přidaly se další 
hrubé chyby, hlavy šly zase dolů. A hosté právě tady rozhodli, potom už si náskok bezpečně hlí-
dali. Jsem opravdu moc zklamaný z našeho špatného odevzdaného výkonu bez větší bojovnosti, 
navíc doma. Možná by to chtělo nějaký impuls, třeba změnu trenéra. Jsem u týmu už pět let, což 
je dlouho, ale těžko říct, kdo by to místo mě vzal.“

ÚSTY TRENÉRA
3526

Brankový sled: 0:2, 2:3, 2:5, 5:5, 
5:10, 7:10, 7:12, 9:12, 13:13, 14:16, 
16:17, 16:22, 17:24, 20:25, 20:28, 
23:28, 24:31, 25:34, 26:25..

 Beneš a Kubis.
4:7. 42. M. 

3/3:1/1. 100.

(15:16)

Litovelští junioři tažení mužskou 
oporou Pohlmannem trestali hrubky 

hákáčka a dali mu na fr ak

KOSTELEC NA HANÉ Mužstvo koste-
leckých házenkářů má nesmírně stabilní 
a výkonnostně dobrou dvojici gólmanů, 
kteří téměř nikdy nechybí v sestavě. Vče-
ra však k jedné takové absenci po dlouhé 
době došlo, tudíž byl na záskok povolán 
Tomáš Varha (na snímku), osmačtyřiceti-
letý matador a někdejší extraligový bran-
kář. Během druhého poločasu nedělní 
krajně nevydařené bitvy s juniory Litovle 
(26:35) šel i mezi tyče – a zrovna on nijak 
nezklamal. Po utkání poskytl Večerníku 
exkluzivní rozhovor.

Marek SONNEVEND
Máte přehled, po kolika letech jste zno-

vu naskočil do ligového střetnutí?
„Jo, díval jsem se na to. Naposledy jsem za 
Kostelec nastoupil ve druhé lize 2020, takže 
jsou to tři roky.“

Proč taková situace vznikla?
„Honza Mayer je na dovolené a scházel, proto 
povolali jako druhého gólmana mě. Jsme tak 
s trenérem Davidem Ševčíkem domluvení, že 
pokud bude potřeba, tak zaskočím.“

Do brány jste šel ve druhé půli podle 
plánu, nebo šlo o vyústění okolností?
„Spíš to druhé. Snažili jsme se udělat ještě 

nějakou změnu, protože nešlo skoro nic niko-
mu, ani obrana nefungovala a dostávali jsme 
spoustu gólů. Pavel Navrátil určitě nechytal 
špatně, ale šlo vyloženě o pokus něco změnit.“

Výsledek to nezachránilo, ale měl jste 
několik povedených zákroků, ne?
„Pár jich bylo, ale nic moc. Já už teď vůbec 
netrénuju, v  pátek jsem šel po půl roce, 
abych si to vyzkoušel a sáhl na balón. Jinak 
hrávám za veterány, s těmi se však sejdeme 
jen dvakrát do roka.“ (smích)

Vysoká porážka mluví sama za sebe. 
Co bylo špatně z vašeho pohledu?
„V našem projevu mi nejvíc scházelo větší na-
sazení. Litovel chtěla, rvala se o balón a rychle 
běhala do každého útoku, zatímco my jsme 
hrozně často chybovali, dostali vždycky něko-
lik gólů za sebou, znervózněli. A vůbec nebo-
jovali tak, jak bychom měli.“

Není současný kolektiv Sokola až moc 
hodný?
„To nevím… (pousměje se) Každopádně 
začátek jsme měli velice špatný, až ke konci 
prvního poločasu jsme se chytili a vyrovnali. 
Bohužel vstup do druhé půlky byl z naší stra-
ny úplně strašný, plný školáckých chyb včetně 
ztrát balónu, jako by se kluci báli hrát. Soupeř 
tam utekl na rozhodující rozdíl sedmi branek, 

pak už si to hlídal.“
Mají litovelští mladíci prostě vyšší kva-

litu než současný tým Kostelce na Hané?
„Těžko říct. Já nevím, jak oni trénují, jestli se 
připravují s tamním áčkem. Ale asi jo, dneska 
jsem je viděl poprvé a byli dost dobří, rychlí, 
běhaví kluci. Navíc se mohli opřít o zkušené-
ho Pohlmanna, který dával nejvíc gólů a vylo-
ženě je táhl.“

Dá se na hladce prohraném utkání na-
jít něco pozitivního?
„Snad jedině druhá půlka prvního polo-
času, kdy jsme začali hrát docela dobře 
a smazali ztrátu pěti branek na plichtu. Už 
to vypadalo, že jdeme nahoru a všechno 
půjde, tím víc škoda následného propadu. 
Zbytek zápasu jsme úplně pokazili.“

PROSTĚJOV Již v  průběhu minulé 
sezóny získali prostějovští házenká-
ři zkušenou a  velice platnou posilu. 
Osmadvacetiletý Daniel Sikora má 
urostlou postavu i tvrdou střelu, navíc 
umí bránit, pro personálně jinak spíš 
strádající kádr Sokola II znamenal 
vítané oživení. Svůj potenciál místy 
ukázal rovněž v neděli proti Ivančicím, 
ačkoliv mohl určitě nasázet více než tři 
branky. Není tak divu, že v  exkluziv-
ním interview pro Večerník byl kano-
nýr zklamaný.

Marek SONNEVEND
Více než čtyřicet minut jste s  favori-

tem hráli zcela vyrovnaně. Čím se vám to 
dařilo?
„Musím říct, že jsme dokázali dobře posouvat 
míč při kontaktu se soupeřem a dostávat při-
hrávky do otevřeného prostoru. Náš výkon 
měl kvalitu, ale bohužel jen čtyřicet minut, ne-
zvládli jsme dobrou hru udržet až do konce.“

Co se potom stalo ve zbytku střetnutí?
„Nejvíc to, že jsme přestali proměňovat šance 
a soupeř naopak dával góly pořád dál. Připa-
dalo mi to z naší strany v posledních dvaceti 

minutách už víc unavené, ale právě o tom to 
je, že někdy dojde energie. Podle mě asi šlo 
o rozhodující faktor, jinak jsme Ivančice klid-
ně mohli porazit.“

Hosté tedy vydrželi se silami – na rozdíl 
od vás – celý duel?
„Zase si nemyslím, že rozhodovaly jen fyzické 
síly, i když soupeř vydržel hrát stejně celých še-
desát minut a spíš se ke konci ještě zlepšoval. 
Každopádně dělal méně chyb než my, v klíčo-
vých momentech si pomohl góly z několika 
rychlých protiútoků a taky se mu skvěle roz-
chytal brankář. Měl tam potom zákroky jako 
Galia v nejlepších letech.“ (smích)

Dá se na vydařených čtyřiceti minu-
tách proti silnému HK stavět do dalších 
utkání?
„Tak to nevím, tohle je v rámci taktiky otázka 
spíš na našeho trenéra. Aby se na zápas ještě 
jednou v klidu podíval a vzal z něj jak to dobré, 
na co můžeme příště navázat, tak to horší, co 
bude potřeba změnit.“

Jak jste se vlastně ocitl v Prostějově?
„Hrával jsem třetí ligu za Suchdol nad Odrou 
a letos na jaře šel hostovat sem. V létě pak tým 
Suchdola zanikl, proto jsem do Prostějova 
přestoupil.“

Můžete zkusit odhadnout potenciál 
současného Sokola II v druholigové sou-
těži?
„Z mého pohledu tady není vůbec špatný 
tým, naopak je v něm spousta hráčů s veli-
ce dobrými individuálními schopnostmi. 
Navíc kluci, kteří zde spolu hrají delší dobu, 
jsou na sebe zvyklí a sehraní. Což zatím vní-
mám jako svou největší slabinu, potřebuju 
si na kluky ještě více zvyknout. Abych i já 
byl s nimi lépe sehraný, víc se házenkářsky 
začlenil do kolektivu.“

Foto: internet

  Foto: internet

PROSTĚJOV Nedělní odpoledne patřilo 
poslednímu duelu 2. kola 2. ligy mužů ČR 
2023/2024 mezi házenkáři Sokola II Prostějov 
a HK Ivančice. Papírově slabší tým domácích 
vzdoroval asi největšímu favoritovi jihomo-
ravské skupiny soutěže takřka tři čtvrtě hodiny 
velice dobrým, místy opravdu kvalitním výko-
nem. Pak ale přestal stíhat a nakonec podlehl 
vysoko o osm branek, což byl vzhledem k prů-
běhu většiny utkání příliš krutý výsledek.
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Házenkáři Prostějova sice od začátku mírně ztráceli 
(1:3), leč přesto bylo na jejich herním projevu pa-
trné, že dokážou s vítězem minulého ročníku držet 
krok. Ještě výrazněji se pozitivní nabuzení „dvojky“ 
projevilo mezi 7. a 13. minutou, kdy Jakub Hromek 
s pomocí defenzivy zavřel svou bránu a kdy dvě 
trefy Martina Bečičky za sebou otočily skóre z 3:5 
na 6:5. Potom hosté tažení kanonýrem Martinem 

Slaným zapnuli vyšší obrátky, takže to vypadalo, že 
dostávají zápas pevně pod kontrolu (6:9).
Nicméně Ordeltovi svěřenci se znovu vrátili 
nahoru, neboť zdatně bránili, Hromek dál vy-
tahoval z arzenálu úspěšné zákroky a Bečičku 
v  zakončení podpořili Šimon Hudeček s  Da-
nielem Sikorou i Alešem Javůrkem. Sympatic-
ky komplexní produkce prostějovských borců 
vyztužená bojovností je tak podruhé (byť zase 
nakrátko) poslala do těsného vedení 12:11. Na-
víc jejich téměř skvělý výkon neumdléval ani 
zkraje druhého poločasu. Až do 40. minuty tu-
díž domácí hájili minimální převahu (18:17), 
ještě ve 42. panoval nerozhodný stav 19:19.

Avšak zbytek střetnutí pak nabral naprosto jed-
noznačný spád ve prospěch zlepšeného ivančic-
kého kolektivu. Těžko udržitelný snajpr Slaný 
se prosazoval i přes osobku, přidali se k němu 
Daniel Říha a Lukáš Missbach. A především se 
perfektně rozchytal gólman Jiří Lukášek, které-
ho útočníci Sokola II náhle vůbec nedokázali 
překonávat. Jejich ofenzivní výpadek znamenal 
pouhé tři vsítěné branky za posledních dvacet 
minut celého mače, čímž bylo vymalováno. 
Jihomoravané až do úplného závěru neustále 
zvyšovali svůj náskok a proto působí finální re-
zultát 21:29 pro ně nadmíru lichotivě, zatímco 
poražení musí litovat zbytečně výrazné prohry.

Svatopluk ORDELT - Sokol II Prostìjov:
„Ivančice byly favoritem dnešního utkání, z tohoto pohledu mě příjemně překvapil naprosto vyrovnaný první poločas. 
Ještě skoro čtvrt hodiny po přestávce jsme dokázali výborným týmovým výkonem držet krok, ale potom nám bohužel ve 
zbytku zápasu úplně odešlo zakončení. Hodně toho vychytal hostující brankář Lukášek, navíc jsme měli trochu smůly 
a trefovali tyče nebo těsně mimo. Každopádně jsme zcela přestávali dávat góly, naopak za soupeře nás hodně potrápil 
střelec Slaný. Často proti němu nepomohla ani osobní obrana. Když to shrnu, nějakých čtyřicet pět minut jsme odehráli 
opravdu moc dobře, zatímco zbytek utkání nám dost utekl. Citelně chyběl zraněný Jirka Kosina a jeho palba z dálky, 
vysoké porážky rozdílem osmi branek je vzhledem k průběhu většiny zápasu škoda. Prohrát o nějaké tři čtyři by bylo 
mnohem příjemnější, přesto chci kluky pochválit za bojovnost a dlouho i za kvalitní výkon. V závěru asi taky došly síly.“

ÚSTY TRENÉRA 2921
Brankový sled: 1:1, 1:3, 3:5, 6:5, 
6:9, 9:10, 12:11, 12:13, 15:16, 17:16, 
18:17, 18:19, 19:23, 20:26, 21:29.

4:5. 5/4:1/1. 
 69.

Trenér: 

 Foto: Marek Sonnevend
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